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 T.C. 
İZMİR BÜYÜKŞEHİR BELEDİYESİ 

2023 YILI KASIM AYI TOPLANTISI VI. BİRLEŞİMİ 
MECLİS GÜNDEMİNE İLİŞKİN TOPLANTI TUTANAĞI 

 
    1. BÖLÜM 

MECLİS GÜNDEMİ 
 
Gündem No   : 97509404-301.03-11/6                                    Toplantı Tarihi   :  24/11/2023  
Toplantı Yeri : İzmir Kültürpark Fuar Alanı 4 No’lu Hol               Toplantı Saati     : 15.00             
                          Konak/İZMİR 
                         (İzmir Büyükşehir Belediyesi Meclis Toplantı Salonu) 
 

 I. BAŞKAN TARAFINDAN MECLİSİN AÇILIŞI 

 II. ÇEVRE, ŞEHİRCİLİK VE İKLİM DEĞİŞİKLİĞİ BAKANLIĞI GENELGESİ 
DOĞRULTUSUNDA YAPILAN YURT DIŞI GÖREVLENDİRMEYE İLİŞKİN 
BİLGİLENDİRMELER 

 1. Belediyemizin proje partneri olduğu Horizon Europe (Ufuk Avrupa) programının                  
HORIZON-CL5-2022-D4-02-03 "Next Generation Solutions for Sustainable, Inclusive, Resource-
efficient and Resilient Cultural Heritage" programının, INHERIT Projesi kapsamında 
Yunanistan'ın Atina Kenti'nde 02-03 Kasım 2023 tarihlerinde genel katılımlı proje başlangıç 
toplantısı (Kick Off Meeting) düzenlenmiş olup toplantıya Etüd ve Projeler Dairesi Başkanlığı, 
Tarihsel Çevre ve Kültür Varlıkları Şube Müdürü Seval SOYSAL TOPUZ ve Tarihsel Çevre ve 
Kültür Varlıkları Şube Müdürlüğünde görevli Restorasyon Uzmanı Yüksek Mimar Özge 
AKBULUT katılım sağlamıştır. Söz konusu toplantı dâhilinde 31 Ekim 2023 - 03 Kasım 2023 
tarihleri arasında görevli-izinli sayılarak, personellerin yurtdışı çıkış harç ücretleri, uçakla gidiş-
dönüş ulaşım masrafları, şehir içi ulaşım, konaklama, iaşe ve müze ücretleri INHERIT Projesi hibe 
hesabından karşılanmıştır. Sayın Meclisimizin bilgilerine arz olunur.  Mustafa Tunç SOYER İzmir 
Büyükşehir Belediye Başkanı. (Etüd ve Projeler Dai.Bşk.E.1658307) 
 

 2. 15-16 Kasım 2023 tarihlerinde Fransa'nın Paris kentinde; Dijital Dönüşüm ile ilgili görüş ve 
stratejilerin paylaşılacağı Yeşil ve Dijital Dönüşümü Birlikte Hızlandırın temalı "Huawei Connect 
2023" etkinliği yapılmıştır. Huawei Connect 2023 etkinliğinde katılımcıların ulaşım ve konaklama 
bedelleri davetiye sahibi Huawei Türkiye firmasınca karşılanmıştır. Etkinliğin gerçekleştirildiği 
Fransa'nın Paris Kentine gidiş-geliş ulaşım süreleri de göz önüne alınarak 14/11/2023 – 
17/11/2023 tarihleri arasında Bilgi Ağları Şube Müdür Vekili Ali TUĞLUER ile Bilgi İşlem Şube 
Müdür Vekili Serhat ARDA Kurumumuz adına katılım sağlamışlardır. Katılımcıların harcırahları 
ilgili Müdürlüklerin Gider Bütçesi Yurtdışı Geçici Görev Yollukları ödenek kodundan 
karşılanmıştır. Sayın Meclisimizin bilgilerine arz olunur. Mustafa Tunç SOYER İzmir Büyükşehir 
Belediye Başkanı. (Bilgi İşlem Dai.Bşk.E.1657305) 
 

 3. ''İzmir Hafif Raylı Sistemi 5. Aşama Üçyol Buca Hattı Yapım İşi'' kapsamında 08-10 Kasım 
2023 tarihlerinde Almanya'nın Münih Kentinde düzenlenen STUVA Tünelcilik Sempozyumuna, 
Jeoloji Mühendisi Atilla ŞAHİN, İnşaat Teknikeri Mutlu TÜLÜ, Harita Mühendisi Osman 
BALIKAY ve Harita Teknikeri Sefa ÖZTÜRK katılmışlardır. Sayın Meclisimizin bilgilerine arz 
ederim. Mustafa Tunç SOYER İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı. (Raylı Sistem 
Dai.Bşk.E.1657208) 
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 III. BAŞKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN ÖNERGELERİN 
GÖRÜŞÜLMESİ 

 1. İzmir Büyükşehir Belediyesi Gençlik ve Spor Hizmetleri Dairesi Başkanlığı Gençlik ve Spor 
Şube Müdürlüğünce, 23 Aralık 2023 tarihinde Menemende 10 km’lik Şehit Asteğmen Kubilay’ın 
anısına,  17. Şehit Asteğmen Kubilay Yol Koşusunun düzenlenmesi planlanmış olup, söz konusu 
koşuda dereceye giren 80 sporcuya önerge ekinde yer alan çizelgede detayları bulunan para 
ödülünün verilmesi ve Gençlik ve Spor Şube Müdürlüğü 2023 yılı Bütçesinin Ödül, İkramiye ve 
Benzeri Ödemeler tertibinden karşılanması hususlarının görüşülmesi. (Gençlik ve Spor Hizmetleri 
Dai.Bşk.E.1658487) 
 

 2. Karşıyaka Belediye Meclisinin; Karşıyaka Belediyesi sınırları içerisinde, 2024 Yılı içinde 
verilecek kazı ruhsatlarında uygulanacak gelir tarifesinin önerge ekinde yer alan tabloda 
belirtildiği şekilde uygulanmasına yönelik, 07/11/2023 tarihli ve 192 sayılı Kararının görüşülmesi. 
(Yazı İşleri ve Kararlar Dai.Bşk.E.1659688) 
 

 3. Karşıyaka Belediye Meclisinin, Karşıyaka Belediyesi Ulaşım Hizmetleri Müdürlüğü tarafından 
üretimi yapılan plent altı bir ton asfalt üretim bedelinin 2024 Yılı için 2.250,00-TL/Ton+KDV 
olarak belirlenmesine yönelik, 07/11/2023 tarihli ve 193 sayılı Kararının görüşülmesi. (Yazı İşleri 
ve Kararlar Dai.Bşk.E.1659662) 
 

 4. Mezarlıklar Dairesi Başkanlığının talebi doğrultusunda; Buca ilçesi, Kırıklar Mahallesi, 652 
parselin "Mezarlık Alanı" olarak belirlenmesine yönelik hazırlanan 1/5000 ölçekli Koruma Amaçlı 
Nazım İmar Planı önerisinin, 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kanunu 
kapsamında işlem yapılmak üzere görüşülmesi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1659803) 
 

 5. Mezarlıklar Dairesi Başkanlığının talebi doğrultusunda; Buca ilçesi, Kırıklar Mahallesi, 652 
parselin "Mezarlık Alanı" olarak belirlenmesine yönelik hazırlanan, 1/1000 ölçekli Koruma 
Amaçlı Uygulama İmar Planı önerisinin, 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma 
Kanunu kapsamında işlem yapılmak üzere görüşülmesi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1659805) 
 

 6. 30/11/2022 tarih ve 05.1434 sayılı Belediyemiz Meclisi Kararı eki olarak uygun görülen ve 
Torbalı Belediyesi ile Belediyemiz arasında imzalanan protokolün ilgili hükümleri kapsamında, 
Belediyemize devir edilecek taşınmazlardan tapu devirleri sağlanamayan taşınmazlar nedeniyle 
mevcut protokolün içeriğinin "Belediyemiz projelerinde kullanılmak üzere Torbalı Belediyesi 
mülkiyetindeyken Belediyemize bedelsiz devredilen, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planında 
"Spor Tesisi Alanı" kullanımında kalan Pancar Mahallesi, 1684, 2078, 2082, 2083, 2084, 2085, 
2086 numaralı taşınmazlar ile 1/1000 ölçekli uygulama imar planında BHA alanında kalan 
Tepeköy Mahallesi, 1115 ada, 4 nolu taşınmaz ve üzerinde yer alan ve %60 seviyesinde kaba 
inşaatı tamamlanan zemin üstü taşınmaz karşılığında, Torbalı Belediyesi mülkiyetindeki Tepeköy 
Mahallesi, 154 ada, 14 nolu taşınmaz üzerinde yapılacak olan meydan projesi ve inşa edilecek 
olan yeraltı otoparkının inşa bedellerinin % 60’ının proje desteği kapsamında, Belediyemizce 
karşılanması" şeklinde değiştirilerek ek protokol düzenlenmesi ve düzenlenen ek protokolün 
imzalanması için Büyükşehir Belediye Başkanı Mustafa Tunç SOYER'e yetki verilmesi 
hususunun (Emlak Yönetimi Dai.Bşk.E.1662382) 
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 7. Polonya'nın Lublin Kentinde “Avrupa Gençlik Başkenti 2026 Ödül Töreni ve Lublin EYC 2023 
Final Töreni” ile “Avrupa Dayanışma Çalıştayı: AB Entegrasyonu ve Ukrayna” etkinliklerine 
katılmak üzere 26-29 Kasım 2023 tarihinde gerçekleştirilecek söz konusu etkinliğe katılmak 
üzere; İzmir Büyükşehir Belediyesi Genel Sekreter Yardımcısı Ertuğrul TUGAY, Sosyal Projeler 
Dairesi Başkanı Mehmet Anıl KAÇAR, Dış İlişkiler Dairesi Başkanı Hatice Gökçe BAŞKAYA, 
Gençlik Çalışmaları ve Sosyal Projeler Şube Müdürü Pelin AKBAŞ, Sosyal Projeler Dairesi 
Başkanlığında görevli İZENERJİ A.Ş kadrosu ile Proje Sorumlusu olarak görev yapmakta olan 
Cenk ÖZ'ün 26-28 Kasım 2023 tarihlerinde, Gençlik Çalışmaları ve Sosyal Projeler Şube 
Müdürlüğünün gönüllü gençleri Ahmet Efe KALAYCIOĞLU, Alper KURUDERE, Defne ÇETİN 
ve İlke BİRCAN'ın 26-29 Kasım 2023 tarihlerinde görevlendirilmeleri ve söz konusu tarihler 
arasında görevli-izinli sayılması hususlarının görüşülmesi. Sayın Meclisimizin tensiplerine arz 
ederim. Mustafa Tunç SOYER İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı. (Sosyal Projeler 
Dai.Bşk.E.1652473) 
 

 IV. BAŞKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN KOMİSYON RAPORLARININ 
GÖRÜŞÜLMESİ 

 1. Urla ilçesi, Bademler Mahallesi, 271 ada, 2 parsele ilişkin Belediye Meclisimizin 24/05/2021 
tarihli ve 05.545 sayılı Kararı ile değişiklikle onanan 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planında, 
değişiklik kısmında sehven yapılan teknik çizim hatasının giderilmesine yönelik hazırlanan 1/1000 
ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliğinin oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin İmar ve 
Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1659025) 
 

 2. İzmir 1 Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Kurulunun Kararı doğrultusunda yeniden 
hazırlanan ve Selçuk Belediye Meclisinin 09/11/2023 tarihli ve 168 sayılı Kararı ile uygun 
görülen; 1/1000 ölçekli Koruma Amaçlı Uygulama İmar Planı ve Revizyonu, Plan Notları önerisi 
ve 1/500 ölçekli Yerleşim Planı önerisinin oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin İmar ve 
Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1644049) 
 

 3. 2023 Mali Yılı Bütçesinin tertipleri arasında aktarma yapılmasının oybirliği ile uygun 
bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe Komisyonu Raporu. (Mali Hizmetler Dai. Bşk. E.1659019) 
 

 4. Çiğli Belediye Meclisinin; Bütçe Kararnamesi ve ekleri ile Gider Bütçesi, Gelir Bütçesi, 
Ayrıntılı Harcama Programı, Finansman Programı ve Tarife Cetvellerinden oluşan 2024 Mali Yılı 
Analitik Bütçesine yönelik, 12/10/2023 tarihli ve 05.77 sayılı Kararının değişiklikle oybirliği ile 
uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe Komisyonu Raporu. (Yazı İşleri  ve Kararlar 
Dai.Bşk.E.1625861) 
 

 5. Gaziemir Belediye Meclisinin; Bütçe Kararnamesi ve ekleri ile Gider Bütçesi, Gelir Bütçesi, 
Ayrıntılı Harcama Programı, Finansman Programı ve Tarife Cetvellerinden oluşan 2024 Mali Yılı 
Analitik Bütçesine yönelik, 10/10/2023 tarihli ve 79 sayılı Kararının değişiklikle oybirliği ile 
uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe Komisyonu Raporu. (Yazı İşleri ve Kararlar Dai. 
Bşk.E.1625799) 
 

 6. İzmir Büyükşehir Belediyesinin 2024 Mali Yılı Performans Programının oyçokluğu ile 
uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe Komisyonu Raporu. (Strateji Geliştirme 
Dai.Bşk.E.1601430) 
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 7. İzmir Büyükşehir Belediyesinin 2024 Mali Yılı Bütçesi ve İzleyen Yıllar Bütçesinin 
oyçokluğu ile uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe Komisyonu Raporu. (Mali Hizmetler 
Dai.Bşk.E.1613505) 
 

 V. TOPLANTIYA KATILAMAYAN MECLİS ÜYELERİNİN MAZERETLERİNİN 
GÖRÜŞÜLMESİ 
 

 VI. GÜNDEM DIŞI KONUŞMA TALEPLERİ 
 

 VII. YEDİNCİ BİRLEŞİMİN GÜN VE SAATİNİN TESPİTİ VE KAPANIŞ 
 
 

2. BÖLÜM 
 (2023 YILI KASIM AYI TOPLANTISI VI. BİRLEŞİMİ I. OTURUMU) 

 

Tutanak No   : 97509404-301.04-11/6                               Toplantı Tarihi   : 24/11/2023  
Toplantı Yeri : İzmir Kültürpark Fuar Alanı 4 No’lu Hol          Toplantı Saati    : 15.00       
                          Konak/İZMİR  
                          (İzmir Büyükşehir Belediyesi Meclis Toplantı Salonu) 
  
TOPLANTIDA HAZIR OLANLAR: Mustafa Tunç SOYER, Taner KAZANOĞLU, Serkan 
KALMAZ, İlhan DAL, Fikret AKTAŞ, Mümtaz RODOS, İbrahim Ulaş POLAT, Bahar 
GÜRSUL, Hüseyin ÜNAL, Yahya YILDIZ, Şamil Sinan AN, Erhan UZUNOĞLU, Cenap 
BÖRÜHAN, Asker GÜNEŞ, Saadet ÇAĞLIN, Mustafa ÖZUSLU, Birgül SURAL ÜNER, Murat 
AYDIN, Nilüfer BAKOĞLU AŞIK, Serdar SANDAL, İsmail SARI, Yeşim TEKOĞLU, Gamze 
Gül ÇAMUR, İrfan ÖNAL, Cindi Can POLAT, Ali Rıza KÖÇER, Burhan Suat ÇAĞLAYAN, 
Deniz BEKTAŞ, Ömer ŞENTÜRK, Özkan YILDIZ, Sıla İLGİ AKKAŞ, Sultan İPEKLİ AKSOY, 
Ali YILMAZ, Çağlar GÜLEZ, Halil ARDA, Necati KIRMAZ, İzel ZENGİNOBUZ, İlhan 
ÖZKÖSE, Emin AKSOY, Mehmet ERİŞ, Ufuk AYKOL, Özay KAPTAN, Mustafa GERÇEK, 
Nazan DÖNMEZ, Rıdvan KARAKAYALI, Mehmet TÜRKMEN, Oğuzhan ÖZŞAHİN, Musa 
ÖZCAN, Halil ÇULHAOĞLU, Fatma ÇALKAYA, Şerif SÜRÜCÜ, Bülent KÖKLÜ, Onur 
YİĞİT, İbrahim Halil KILIÇ, Memet MALTEPE, Fikriye ARSLAN, Ayhan KAYA, Hüsniye 
YILDIRIM, Hasan KORKMAZ, Berkhan PARLAK, Sefer TOPÇU, Aybars YILDIRIM, Fayıka 
ÖNER, Nuri CAFEROĞLU, Raşit DİRİM, Hakan BARÇIN, Alp ATAY, Özan PARLAR, Ahmet 
İNANLI, Feridun YILMAZLAR, Refik SÜREN, Sevgi KANDEMİR, Raife KARABATAK, 
Mustafa SOLMAZ, Burçin Kevser SEVİL, İsa NEZİR, Mustafa Alper GÜLDALI, Fırat 
EROĞLU, Selma KISA, Hakan YILDIZ, Hıdır ALPTEKİN, Ahmet Uğur BARAN, Özgür 
HIZAL, Hüsnü BOZTEPE, Göksel DİNÇER, Yusuf DEMİRCİOĞLU, Ali GÖNEN, Şevket 
HASIRCI, Murat ÖNCEL, Metin YAŞAR, Okan BİLDİRİCİ, Çile ÖZKUL, Ayşegül DURAN 
TÜRKER, Ali AYYILDIZ, Mehmet PINAR, Barış BÜKÜLMEZ, Semih YALIN, Erol ÇOMAK, 
Ümit CİNGÖZ, İsmail EKEROĞLU, Ertuğrul AKGÜN, Sema YEŞİLÇİMEN,  Hakan ERTANE, 
Fikret MISIRLI, Tarkan Fikret ÇALIK, Kemal SEVİNÇ, Halil AKBULUT, Nezih ÖZUYAR, 
Sedat SARI, Salih Atakan DURAN, Hakan ŞİMŞEK, Hasan ÜNAL, İbrahim ÖZKARA. 

TOPLANTIYA KATILAMAYANLAR: Erhan KILIÇ, Muhittin SELVİTOPU, Mustafa Şafak 
BARAN, Ceyhan KAYHAN, Mustafa İDUĞ, Abdül BATUR, Ali Emrah 
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KARAMUSTAFAOĞLU, Cemil TUGAY, Mehmet Atilla BAYSAK, Selim Utku GÜMRÜKÇÜ, 
Sabahattin UÇAR, Ali GÜL, Mithat TEKİN, Muharrem BAYRAKTAR, Ali BOR, Erkan 
ÖZKAN (Menderes Belediye Başkan Vekili), Mustafa KAYALAR, Fatma EKİCİOĞLU, Gürsel 
RÜZGAR, Mehmet Onur Başar ÜÇKAN, Ufuk YÖRÜK, Murat CİHAN, Seda ÖZTÜRE, İsmet 
ORHAN, Ertan CERTEL, Ali ENGİN, Dolunay BAYER, Adil KIRGÖZ, İsmail YETİŞKİN, 
Muammer Ekrem ORAN, Şükrü SÜREROĞLU, Filiz CERİTOĞLU SENGEL, Hasan UYSAL, 
Fatih GÜRBÜZ, Özdem Mustafa İNCE, Zeynep Ferda DEMİRBAŞ, Kazım ÇAM, İlkay GİRGİN 
ERDOĞAN, Fatih TAŞTAN, Osman SAĞLAM, Özgür Erman ÇAĞLAR, Aydın PEHLİVAN 
(Menemen Belediye Başkan Vekili), Galip ATAR, Hakan KOŞTU, Aşkın UYAR, Orçun 
ERSEZGİN, Ayşegül ALTUĞ, Mümin BAYRAM, Erhan ÇALIŞKAN, Saliha ÖZÇINAR, Uğur 
DEMİREZEN, Sadık DOĞRUER, İlhan AVCI, Halil Doğukan EROĞLU, Cüneyt UMUTLU, 
Serkan ACAR, Eda KILIÇ, Nafiz KÜKLER, Turgut PINAR, Serdar AKSOY, Alpaslan 
KOPARAL, Alpaslan BİLEN, Mustafa GÖZLET (Urla Belediye Başkan Vekili) 

I. BAŞKAN TARAFINDAN MECLİSİN AÇILIŞI 
BAŞKAN: Değerli Meclis Üyeleri, İzmir Büyükşehir Belediyesi 2023 Yılı Kasım Ayı Toplantısı 
VI. Birleşimini açıyorum. Bugün malumunuz Öğretmenler Günü ve Başöğretmenimiz Mustafa 
Kemal ATATÜRK’ün izinde yetişen öğretmenlerimiz her birimizin bugünkü varlığında sonsuz 
emeği olan ve bizi bu noktalara getiren öğretmenlerimiz. Onların Öğretmenler Gününü kutlayarak 
başlayacağım. Önce Çile Hanım, buyurun efendim. 
ÇİLE ÖZKUL: Sayın Başkan, Kıymetli Meclis Üyelerimiz, Kıymetli Basın, Çok Değerli 
İzmirliler, bugün 24 Kasım Öğretmenler Günü. 24 Kasım 1928’de Millet Mektepleri açılmış ve 
müteakiben Türkiye Cumhuriyeti'nin kurucusu ATATÜRK Başöğretmen ilan edilmişti. İşte bu 
olayın anısına 1981 Kasım’ından beri her yıl bugün Öğretmenler Günü olarak kutlanmaktadır. 
İnsan kâinatın özü ve özeti niteliğindedir. İnsanın insanlaşma sürecinde geçireceği safhalara en 
çok etki eden mesleklerin başında gelir öğretmenlik. Atatürk ilke ve inkılâplarını özümsemiş, akıl 
ve bilimi esas alan, vatan ve millet aşkıyla dopdolu mazi ile ati arasında köprü kurabilen, milli ve 
manevi değerleri koruyan ve geliştiren kendini gerçekleştirmiş bireyleri olarak yetiştirmek en 
temel hedefleridir. Bugün bu salonda oturan sizlerin evlerinde bizleri izleyen tüm 
vatandaşlarımızın insan olmanın önemini ruhumuzu üfleyen kişidir. Mustafa Kemal ATATÜRK, 
öğretmenlerimize hitaben; “Öğretmenler yeni nesil Cumhuriyetin özverili öğretmen ve eğitmenleri 
sizler yetiştireceksiniz. Yeni nesil sizin eseriniz olacaktır. Eserin kıymeti sizin yeteneğiniz ve 
özveriniz derecesiyle uygun olacaktır. Cumhuriyet sizden fikri hür, vicdanı hür, irfanı hür nesiller 
ister.” demiştir. İstikbale açılan aydınlık yolda yolun yolcularıdır. 2017 yılında 22 yaşında şehit 
olan Şenay Aybüke YALÇIN’ı da anmadan geçmek istemiyorum. Bugüne kadar görevi başında 
şehit olan tüm öğretmenlerimizi rahmetle anıyor, zor ve meşakkatli kutsal görevi yapan 
öğretmenlerimizi saygıyla selamlıyorum. Bu anlamlı günde Başöğretmen Mustafa Kemal 
ATATÜRK olmak üzere tüm öğretmenlerimizin Öğretmenler Günü’nü kutluyorum. Sevgili 
Arkadaşlar, bugün 24 Kasım, yarın da 25 Kasım. O yüzden 25 Kasımla alakalı da çok kısa söz alıp 
kürsüyü terk edeceğim. Sayın Başkan, Kıymetli Meclis Üyelerimiz, Sevgili İzmirliler. 25 Kasım 
Kadına Yönelik Şiddete Karşı Uluslararası Mücadele Günü. Kadınlarımızın sorunlarının 
paylaşıldığı, maruz kaldıkları kötü muamelenin engellenebilmesi için çözüm yollarının arandığı ve 
tüm dünyada kadınlara uygulanan şiddete karşı farkındalık oluşturmak amacıyla Birleşmiş 
Milletler Genel Kurulu tarafından ilan edilen özel ve anlamlı bir gündür. Dünyanın her yerinde, 
yaşamın her alanında kadınların karşılaştıkları ayrımcılığa, sömürüye, cinsiyet eşitsizliğine, ev içi 
şiddete, toplumsal şiddete, temel hak ve özgürlüklerin kısıtlanmasına dikkat çekerek mücadele ve 
dayanışma ruhuyla kadınlara yönelik şiddetin önlenmesi için, sürdürülebilir bir mücadele için 
yasal mevzuatın yanında toplumsal zihniyetin de değiştirilmesi çok önem arz etmektedir ve her 
alanda kamu, özel sektör, sağlık, eğitim, hukuk, siyaset, sosyal ve kültürel alanda tüm karar 
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mekanizmalarında daha çok kadınımıza yer açılmak zorundadır. Çünkü kadının doğasındaki 
merhamet tüm dünyayı saracaktır. Ülkemizde kadına yönelik şiddetle “Sıfır Tolerans İlkesi”yle 
çalışmalar çok geniş bir yelpazede kamu, sivil tüm tarafların kapsamlı iş birliğiyle ortak 
çabalarıyla yürütülmektedir. Kadına yönelik mücadele gününde bir insan hakkı ihlali olan 
coğrafya tanımaksızın tüm dünyada varlığını sürdüren şiddete karşı mücadele duyarlılığını 
arttırmak için kampanyalar düzenleniyor. Tüm dünyanın ortak sorunudur. Bugün Filistin'de 
kadınlara en büyük şiddet, vahşet tüm dünyanın gözleri önünde yapılmaktadır. Bir kadının 
gözyaşları, çığlıkları, yaşama mücadelesi tüm savaşın getirdikleri zorluklara rağmen direnişi 
sürerken maalesef dünya üzerindeki bazı devletler yüzünden bu acı gün geçtikçe artarak devam 
etmekte ve dinmemektedir. Şimdi biz bu salonlarda gür sesimizde bir kadın olarak son nefesime 
kadar doğruları söylemeye sürdüreceğim. Lakin yeterli değil. Bu konuda siz beylerle omuz omuza 
mücadele etmek zorundayız. Bir kez daha şunu ifade etmek istiyorum, şu anda bu salonda bulunan 
beylere, buradan evdeki babalara, eşlere, genç erkeklere seslenmek istiyorum; “Önce siz dur 
demedikten sonra şiddet durmaz.” Ben her gün bu konuda konuşsam, bağırsam, çağırsam, 
veryansın etsem de sizlerin özümseyip her alanda söylem dili değil, eylem diline dönüştürmeniz 
gerekmektedir. Kadına yönelik şiddete karşı ellerimizi, yüreklerimizi birleştirelim. Hep bir 
ağızdan kadına şiddete dur diyelim. Teşekkür ederim. (5 dakika 23 saniye) 
BAŞKAN: Biz teşekkür ediyoruz Çile Hanım, ağzınıza sağlık, teşekkürler. Gamze Hanım 
buyurun. 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Değerli Başkan’ım, Kıymetli Meclis Üyelerimiz. Hemcinsim Çile 
Hanım konuşunca ben de konuşma gereği duydum. Bugün gerçekten çok önemli bir gün çünkü 
Ulu Önderimiz Mustafa Kemal ATATÜRK aynı zamanda bizim Başöğretmenimiz ve 
“Öğretmenler yeni nesil sizin eseriniz olacaktır.” diyerek bir ulusun inşasında öğretmenliğin ne 
kadar kutsal ve önemli bir görev olduğunu bizlere her zaman ışık tutan bu sözüyle içimize 
sindirmiş bulunmaktayız. Ben bir öğretmen çocuğuyum ve bununla gurur duyuyorum. Öncelikle 
üzerimize emeği geçen bizleri, hepimizi bugünlere getiren tüm öğretmenlerin Öğretmenler 
Gününü kutluyorum ve izniniz olursa öğretmenlik mesleğine ömrünü adamış ve son nefesine 
kadar bu görevi icra etmiş çok kıymetli babamın, rahmetli babamın bir şiirini okumak istiyorum. 
“Ben öğretmenim / Atatürk'ün öğretmeni / Dağ başlarında geçti gençliğim / Ege köylerinde tütün 
diktim kalemimle / Karabük'te maden işçileriyle paylaştım ekmeğimi / Yağmurlar dereleri taşırdı, 
yolları kapadı ama okulumu kapatamadı Karadeniz'de / Trakya'da ayçiçeğinden yağ çıkardık 
öğrencilerimle / Pirinç ektik Meriç kıyılarında dizi dizi. Nasıl da götürmüştü Bandırma Vapuru 
Samsun'a hepimizi? / Amasya'dan, Erzurum'dan, Sivas'tan geçti yolumuz / Ankara'da söyledik;                   
‘Dağ Başını Duman Almış Marşını.’ / Veremden, kızamıktan kaç öğrencimi kaybettim 
bilemiyorum zamanında olamadıkları için aşısını / Sarı Çizmeli Mehmet'le az mı kavga ettim 
okula gönderemediği için bacısını? / Ben öğretmenim / Atatürk'ün öğretmeni / Dağ başlarında 
geçti gençliğim / Köpekler saldılar üstüme sürü sürü, ısırıldım, yalpaladım ama yıkılmadım /                     
‘Vatan, millet’ dedim ben de yıllarca fakat çete kurmadım / Yüceltmek için yurdumu hiç yerimde 
durmadım / Malatya üzerinden geçtim, Elazığ'a Maden’e, Antep ise Güneydoğu'da bir tane / 
Urfa'da tezek yaktım, Soma'da kömür, öğrencilerimle geçti kocaman bir ömür / Şimdi soylu bir 
bahçıvanım, binlerce çiçeğim var, pislikleri örtecek o güzelim kokular / Ben öğretmenim / 
Atatürk'ün öğretmeni / Dağ başlarında geçti gençliğim, Sevgili Öğrencilerim / Sizleri çağdaş, laik, 
Atatürkçü bir yolda görmek en büyük dileğim / Ben Atatürk'ün öğretmeniyim.” Bu vesileyle 
yolunu aydınlık Türkiye'ye adamış tüm öğretmenlerin Öğretmenler Günü’nü kutluyorum. 
Başkan’ım, aynı zamanda yine Çile Hanım'ın söylediği gibi 25 Kasım Kadına Yönelik Şiddetle 
Mücadele Günü’nün arifesindeyiz. Kadına şiddet siyaset üstü bir konu. Bu nedenle Çile Hanım'ın 
söylediklerinin altına biz tüm kadınlar olarak imzamızı atıyoruz. Ben Çile Hanım'a ek olarak bize 
böyle arifesinde… Böyle günleri yaratan kişi, Kurum, sistem, düzene inat ve bu dayatmalara inat 
BBC’nin 2023 yılında dünyada ilham veren 100 kadın arasına giren, meme kanserinin ultrasonla 
erken teşhisi için giyilebilir elektronik sütyen icat eden Türk bilim insanı Profesör Doktor Canan 
DAĞDEVİREN’i de gururla kutluyorum. Biz tüm şiddete karşı, tüm kadınlara eğitim ve 
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ekonomik düzeyi gözetmeksizin fiziksel, cinsel ve ekonomik şiddete karşı dimdik ayakta olacağız 
ve böyle kadınlar bizim yolumuza ışık olacaklar, çok teşekkür ediyorum. (4 dakika 4 saniye) 
BAŞKAN: Evet, biz de teşekkür ediyoruz. Tüm öğretmenlerimizin ellerinden öpüyoruz. Rahmete 
kavuşan öğretmenlerimizi rahmetle anıyoruz, şehit öğretmenlerimizi rahmetle anıyoruz.  
 
II. ÇEVRE, ŞEHİRCİLİK VE İKLİM DEĞİŞİKLİĞİ BAKANLIĞI GENELGESİ 
DOĞRULTUSUNDA YAPILAN YURT DIŞI GÖREVLENDİRMEYE İLİŞKİN 
BİLGİLENDİRMELER 
BAŞKAN: Değerli Meclis Üyelerimiz, II. başlığımız Çevre, Şehircilik ve İklim Değişikliği 
Bakanlığı Genelgesi Doğrultusunda Yapılan Yurt Dışı Görevlendirmeye İlişkin Bilgilendirme. 
Buyurun, Sultan Hanım. 
DİVAN KÂTİBİ: Belediyemizin proje partneri olduğu Horizon Europe (Ufuk Avrupa) 
programının HORIZON-CL5-2022-D4-02-03 "Next Generation Solutions for Sustainable, 
Inclusive, Resource-efficient and Resilient Cultural Heritage" programının, INHERIT Projesi 
kapsamında Yunanistan'ın Atina Kenti'nde 02-03 Kasım 2023 tarihlerinde genel katılımlı proje 
başlangıç toplantısı (Kick Off Meeting) düzenlenmiş olup toplantıya Etüd ve Projeler Dairesi 
Başkanlığı, Tarihsel Çevre ve Kültür Varlıkları Şube Müdürü Seval SOYSAL TOPUZ ve 
Tarihsel Çevre ve Kültür Varlıkları Şube Müdürlüğünde görevli Restorasyon Uzmanı Yüksek 
Mimar Özge AKBULUT katılım sağlamıştır. Söz konusu toplantı dâhilinde 31 Ekim 2023 - 03 
Kasım 2023 tarihleri arasında görevli-izinli sayılarak, personellerin yurtdışı çıkış harç ücretleri, 
uçakla gidiş-dönüş ulaşım masrafları, şehir içi ulaşım, konaklama, iaşe ve müze ücretleri 
INHERIT Projesi hibe hesabından karşılanmıştır. Sayın Meclisimizin bilgilerine arz olunur.  
Mustafa Tunç SOYER İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı. (Etüd ve Projeler 
Dai.Bşk.E.1658307) 
BAŞKAN: Evet, teşekkür ediyorum, 2 no’lu Bilgilendirme lütfen. 
DİVAN KÂTİBİ: 15-16 Kasım 2023 tarihlerinde Fransa'nın Paris kentinde; Dijital Dönüşüm 
ile ilgili görüş ve stratejilerin paylaşılacağı Yeşil ve Dijital Dönüşümü Birlikte Hızlandırın 
temalı "Huawei Connect 2023" etkinliği yapılmıştır. Huawei Connect 2023 etkinliğinde 
katılımcıların ulaşım ve konaklama bedelleri davetiye sahibi Huawei Türkiye firmasınca 
karşılanmıştır. Etkinliğin gerçekleştirildiği Fransa'nın Paris Kentine gidiş-geliş ulaşım süreleri 
de göz önüne alınarak 14/11/2023 – 17/11/2023 tarihleri arasında Bilgi Ağları Şube Müdür 
Vekili Ali TUĞLUER ile Bilgi İşlem Şube Müdür Vekili Serhat ARDA Kurumumuz adına 
katılım sağlamışlardır. Katılımcıların harcırahları ilgili Müdürlüklerin Gider Bütçesi Yurtdışı 
Geçici Görev Yollukları ödenek kodundan karşılanmıştır. Sayın Meclisimizin bilgilerine arz 
olunur. Mustafa Tunç SOYER İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı. (Bilgi İşlem 
Dai.Bşk.E.1657305) 
BAŞKAN: Evet, teşekkürler, 3? 
DİVAN KÂTİBİ: ''İzmir Hafif Raylı Sistemi 5. Aşama Üçyol Buca Hattı Yapım İşi'' 
kapsamında 08-10 Kasım 2023 tarihlerinde Almanya'nın Münih Kentinde düzenlenen STUVA 
Tünelcilik Sempozyumuna, Jeoloji Mühendisi Atilla ŞAHİN, İnşaat Teknikeri Mutlu TÜLÜ, 
Harita Mühendisi Osman BALIKAY ve Harita Teknikeri Sefa ÖZTÜRK katılmışlardır. Sayın 
Meclisimizin bilgilerine arz ederim. Mustafa Tunç SOYER İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı. 
(Raylı Sistem Dai.Bşk.E.1657208) 
BAŞKAN: Evet, teşekkür ediyorum. 
 
III. BAŞKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN ÖNERGELERİN 
GÖRÜŞÜLMESİ 
BAŞKAN: III. başlığımız Başkanlık Makamınca Gündeme Eklenen Önergelerin Görüşülmesi. 
Buyurun Gamze Hanım. 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Başkan’ım, Gündem yayınlandı, Meclis Üyelerimize dağıtıldı. Madde 
numaralarıyla görüşülüp oylanmasını öneriyoruz. 
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BAŞKAN: Hakan Bey? Hakan Bey? Kemal Bey? Değerli Arkadaşlar, Gündem dağıtılmış olduğu 
için madde numaraları okunarak oylanması hususunu oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, 
etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. Teşekkür ediyorum, 1? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Bütçe - Eğitim, Kültür, Gençlik ve Spor Komisyonları. 
BAŞKAN: Hakan Bey? Hakan Bey? Kemal Bey? 1 no’lu Önergenin Plan ve Bütçe – Eğitim, 
Kültür, Gençlik ve Spor Komisyonlarına havalesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, 
etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. Teşekkür ediyorum, 2? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: 2 ve 3 Bütçe Komisyonu. 
BAŞKAN: Hakan Bey? Hakan Bey? Kemal Bey? 2 ve 3 no’lu Önergelerin Plan ve Bütçe 
Komisyonuna havalesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul 
edilmiştir. Teşekkür ediyorum, 4? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: 4 ve 5 İmar Komisyonu.  
BAŞKAN: Hakan Bey? Hakan Bey? Kemal Bey? 4 ve 5 no’lu Önergelerin İmar ve Bayındırlık 
Komisyonuna havalesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul 
edilmiştir. Teşekkür ediyorum, 6? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Acil kaydıyla Bütçe - Hukuk Komisyonu. 
BAŞKAN: Hakan Bey? Hakan Bey? Kemal Bey? 6 no’lu Önergenin acil kaydıyla Plan ve 
Bütçe – Hukuk Komisyonlarına havalesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? 
Oybirliği ile kabul edilmiştir. Teşekkür ediyorum, 7? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Doğrudan oylansın.  
BAŞKAN: Hakan Bey? Hakan Bey? Kemal Bey? 7 no’lu Önergenin doğrudan kabulünü 
oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. Teşekkür 
ediyorum.  
 
IV. BAŞKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN KOMİSYON RAPORLARININ 
GÖRÜŞÜLMESİ 
BAŞKAN: IV. Başlığımız Başkanlık Makamınca Gündeme Eklenen Komisyon Raporlarının 
Görüşülmesi, buyurun.  
GAMZE GÜL ÇAMUR: Başkan’ım, 1, 2, 3 Komisyonlardan oybirliği ile gelmiş, geldiği 
şekliyle oylansın.  
BAŞKAN: Hakan Bey? Hakan Bey? Kemal Bey? 1, 2, 3 no’lu Komisyon Raporlarının 
Komisyondan geldiği şekilde kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? 
Oybirliği ile kabul edilmiştir. Buyurun. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Sayın Başkan’ım… 
BAŞKAN: 4 no’lu Komisyon Raporuna mı? 4 no’lu Komisyon Raporuna mı?  
HÜSNÜ BOZTEPE: 4… 
BAŞKAN: 4 no’lu Komisyon Raporunu söylüyorum şimdi.  
HÜSNÜ BOZTEPE: 4, bizim değil mi? 
BAŞKAN: 4 no’lu Komisyon Raporuna geldim.  
HÜSNÜ BOZTEPE: Pardon… Çiğli, tabii tabii… Estağfurullah, pardon. 
BAŞKAN: Şu anda geldim. Buyurun, 4? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: 4, Çiğli Belediyemizin Bütçesi, oybirliğiyle gelmiş. 
BAŞKAN: Evet, Hakan Bey? Hakan Bey? Kemal Bey? Çiğli Belediyemizin Bütçesine ait                  
4 no’lu Komisyon Raporunun Komisyondan geldiği şekilde kabulünü oylarınıza sunuyorum; 
kabul edenler, etmeyenler? Çiğli Belediyemizin Bütçesi oybirliği ile kabul edilmiştir. Teşekkür 
ediyorum. Buyurun Hüsnü Bey, Çiğli.  
HÜSNÜ BOZTEPE: Yok Sayın Başkan, ben Çiğli’yle ilgili AK Parti… Yok, ben Çiğli’yle ilgili 
ben… 
BAŞKAN: Hayır 4 no’lu Komisyon Raporu… 
HÜSNÜ BOZTEPE: Bizim bütçeyle ilgili söz alacaktım da, onunla ilgili. 
BAŞKAN: Tamam, tamam. Peki, teşekkür ediyorum, 5? 
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GAMZE GÜL ÇAMUR: Gaziemir Belediyemizin Bütçesi geldiği şekliyle oylansın.  
BAŞKAN: Evet, Hakan Bey? Hakan Bey? Kemal Bey? Gaziemir Belediyemizin Bütçesine ait  
5 no’lu Komisyon Raporunun Komisyondan geldiği şekliyle kabulünü oylarınıza sunuyorum; 
kabul edenler, etmeyenler? Gaziemir Belediyemizin Bütçesi oybirliği ile kabul edilmiştir. 
Teşekkür ediyorum. Gaziemir Belediyesi buyurun.  
NECATİ KIRMAZ: Sayın Başkan’ım, Değerli Meclis Üyeleri, Gaziemir Belediyesi’nin                    
2024 Mali Yılı Analitik Bütçesinin öncelikle Gaziemir'e ve İzmir'e hayırlı olmasını diliyorum. 
Bütçenin hazırlanmasında emeği geçen başta siz, Büyükşehir Belediyesi’nin Kıymetli Bürokratları 
ve Plan Bütçe Komisyonu Üyelerine teşekkür eder, saygılar sunarım. (20 saniye) 
BAŞKAN: Evet, teşekkür ediyoruz. 6 ve 7? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Başkan’ım, 6 ve 7 birlikte görüşülüp ayrı ayrı oylansın. 
BAŞKAN: Hakan Bey? Hakan Bey? Kemal Bey? Değerli Arkadaşlar, 6 ve 7 no’lu Komisyon 
Raporlarının birlikte görüşülerek ayrı ayrı oylanması hususunu oylarınıza sunuyorum; kabul 
edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul etmiştir. Teşekkür ediyorum, buyurun. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Sayın Başkan’ım, bu konuyla ilgili söz almış bulunmaktayım. 
BAŞKAN: Buyursunlar. 
HÜSNÜ BOZTEPE: 6 ve 7 ile ilgili. İzmir Büyükşehir Belediyemizin 2024 Mali Yılı Performans 
Programı ve 2024 Mali Yılı Bütçesi ile Ekli Gelir Tarife Cetvellerine yönelik Komisyon 
Raporlarının okunmuş kabul edilmesini ve Bütçe Tasarısının oylamasına geçtiğimizde de 
oylamanın başlıklar halinde yapılarak isimler okunmasını oylayarak kabul edilmesini öneriyoruz. 
BAŞKAN: Okunmamasını diyorsunuz. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Evet. 
BAŞKAN: Okunmamasını… Değerli Arkadaşlar, Hüsnü Bey… 
HÜSNÜ BOZTEPE: İsimler okunmuş olarak kabul edilmesinin oylanmasını istiyoruz. 
BAŞKAN: Hüsnü Bey'in önerisi doğrultusunda İzmir Büyükşehir Belediyesi’nin 2024 Mali Yılı 
Performans Programı ve 2024 Mali Yılı Bütçesi’yle Ekli Gelir Tarife Cetvellerine yönelik 
Komisyon Raporlarının okunmuş kabul edilerek oylanması ve Bütçe Tasarısının oylamasına 
geçtiğimizde de oylamanın başlıklar halinde yapılarak isimlerin de okunmuş kabul edilmesi 
hususlarını oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 
Teşekkür ediyoruz, Hüsnü Bey'e de ayrıca teşekkür ediyoruz. Evet, Değerli Arkadaşlar                  
6 ve 7 no’lu Komisyon Raporlarımızın görüşülmesi başlığına geçtik.  

 

DİVAN KÂTİBİ: Plan ve Bütçe Komisyonu Raporu. Belediye Meclisimizin 13/11/2023 tarihli 
toplantısında Komisyonumuza havale olunan 20/10/2023 tarih ve E-1601430 sayılı Strateji 
Geliştirme Dairesi Başkanlığı ifadeli İzmir Büyükşehir Belediyesi’nin 2024 Mali Yılı 
Performans Programı ile ilgili Başkanlık Önergesi, Komisyonumuzun 23/11/2023 tarihli 
toplantısında incelendi. 

2024 Mali Yılı Performans Hedeflerinin Toplam Kaynak İhtiyacı 

Performans 
Hedef No 

Performans Hedefleri Kaynak İhtiyacı 

1.1.1 
Altyapı Çalışmalarının ve Mevcut Altyapının Bakım-Onarım 
Faaliyetlerini Eşgüdüm İçerisinde Yürütmek 

5.815.779.000,00 

1.2.1 
Kent İmarı Odaklı Planlama ve Kamulaştırma Faaliyetlerini 
Yürütmek 

859.215.000,00 
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1.2.2 Kentsel Dönüşüm ve Sağlıklı Yapılaşma Faaliyetlerini Yürütmek 512.104.000,00 

1.3.1 
Yeşil Alanları Sürdürülebilir Kılmak ve İklim Dostu Yeşil Alanlar Ağı 
Oluşturmak 

2.328.543.000,00 

2.1.1 
Deniz Ulaşım Hizmetleri İle Raylı Sistem Ağının Genişletilmesine 
Yönelik Faaliyetleri Yürütmek 

5.861.826.000,00 

2.2.1 
Şehir İçi Ulaşım Faaliyetlerini Güvenli ve Sürdürülebilir Bir Şekilde 
Yürütmek 

2.019.356.000,00 

2.3.1 
İnsan ve Çevre Sağlığına Yönelik Hizmetlerin, Kapasitesini ve 
Hizmet Kalitesini Artırmak 

1.057.637.000,00 

2.3.2 Hayvan Türlerini ve Sağlığını Korumak 186.695.000,00 

2.3.3 
Spor Odaklı Organizasyonları Düzenlemek ve Spor Tesislerinin 
Yapımı ve Bakımına Yönelik Faaliyetleri Yürütmek 

447.340.000,00 

2.4.1 
Temiz Enerji Kaynakları Kullanımının Artırılmasına Yönelik 
Faaliyetleri Yürütmek 

54.123.000,00 

3.1.1 
Teknoloji, Sanayi, İnovasyon, Ticaret ve Fuarcılık Alanlarında Kent 
Ekonomisini Güçlendirmeye Yönelik Faaliyetleri Yürütmek 

23.360.000,00 

3.2.1 
Ekonomiyi Geliştirmeye ve Yerel, Ulusal ve Uluslararası Alanda 
İşbirliğini Artırmaya Yönelik Faaliyetleri Yürütmek 

27.806.000,00 

3.3.1 
İş Olanaklarını Artırarak Yoksulluğa Çözüm Üretecek Faaliyetleri 
Yürütmek 

145.023.000,00 

3.4.1 
Gıda Güvenliği Çalışmalarında Hizmet Kalitesini Artırmak ve Yerel 
Tarım ve Kooperatifçilik Uygulamalarının Geliştirilmesine Yönelik 
Faaliyetleri Yürütmek 

1.290.521.000,00 

3.5.1 
Turizmi Geliştirmeye ve İzmir'i Ulusal ve Uluslararası  
AlandaTanıtmak İçin İşbirliğini Artırmaya Yönelik Faaliyetleri 
Yürütmek 

361.965.000,00 

4.1.1 
Toplumsal Barış ve Adaleti Sağlamaya Yönelik, Hak Temelli 
Faaliyetleri Yürütmek 

38.962.000,00 

4.2.1 Gençlik ve Çocuk Dostu Şehir Faaliyetlerini Yürütmek 596.675.000,00 

Performans 
Hedef No 

Performans Hedefleri Kaynak İhtiyacı 
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4.2.2 
Toplumsal Cinsiyet Eşitliğini Sağlamaya Yönelik Faaliyetleri 
Yürütmek 

45.808.000,00 

4.2.3 
Dezavantajlı Grupların Hak ve İhtiyaçlarına Yönelik Faaliyetleri 
Yürütmek 

589.664.000,00 

4.3.1 
İhtiyaç Duyulan Alanlarda Sosyal Dayanışma ve Destek Hizmetlerini 
Yürütmek 

863.571.000,00 

4.4.1 İtfaiye Hizmetlerini Etkin Bir şekilde Sunmak 1.052.506.000,00 

4.4.2 
Toplum Sağlığı ve Esenliğine Yönelik Zabıta Denetim Faaliyetlerini 
Yürütmek ve Hizmet Sunulan Alanların Koruma ve Güvenliğini 
Sağlamak 

1.189.567.000,00 

4.4.3 Defin Hizmetlerini Yürütmek 832.247.000,00 

4.5.1 Dijital Dönüşüm Faaliyetlerini Sürdürmek 470.104.000,00 

5.1.1 Atık Yönetim Sisteminin Geliştirilmesi Odaklı Faaliyetleri Yürütmek 1.586.603.000,00 

5.2.1 İklim Değişikliğine Uyum Sağlayıcı Faaliyetleri Yürütülmek 16.960.000,00 

5.3.1 
İzmir Körfezi'nin ve Kıyılarının Sürdürülebilir Kullanımına Yönelik 
Faaliyetleri Yürütmek 

29.145.000,00 

5.4.1 
Doğal Alanların Korunması ve Biyoçeşitliliğe İmkan Tanıyan 
Ortamların Sağlanmasına Yönelik Faaliyetleri Yürütmek 

40.554.000,00 

6.1.1 
Kentlinin Yaşayarak ve Hayat Boyu Öğrenmesini Sağlayacak 
Fırsatları Sunmak 

66.016.000,00 

6.2.1 
Daha Etkin Bir Kurumsal Yapı İçin Yönetim ve Hizmet Verimliliğini 
Artırmak 

2.784.412.000,00 

6.2.2 
Belediye Mali Dengesinin, Mali Disiplinden Taviz Vermeden, 
Hizmetlerin Kalitesini Artıracak Şekilde Sürdürülebilirliğini 
Sağlamak ve Raporlamak 

64.814.000,00 

7.1.1 Kültürel ve Sanatsal Üretime Dair Teşvik Edici Bir İklim Yaratmak 299.148.000,00 

7.2.1 
Kentin Sahip Olduğu Tarihi Kültür Varlıklarını Korumak ve Şehir 
Hayatına Kazandırmak 

407.058.000,00 

7.3.1 Kültürel ve Sanatsal Faaliyetleri Şehrin Tüm Alanında Yürütmek 513.640.000,00 

2024 Mali Yılı Performans Hedeflerinin Toplam Kaynak İhtiyacı 32.478.747.000,00 
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2020-2024 Stratejik Planı’ndaki stratejik amaç ve stratejik hedefler doğrultusunda hazırlanan 
2024 Mali Yılı Performans Programı’nda yer alan stratejik amaçlara, stratejik hedeflere 
ulaşmak için performans hedeflerinin Toplam Kaynak İhtiyacı ayrı ayrı incelenmiş olup,                       
2024 Mali Yılı Performans Hedeflerinin Faaliyet Toplamı 32.478.747.000,00-TL olarak teklif 
edildiği şekliyle Komisyonumuzca oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
 

2024 Mali Yılı Toplam Kaynak İhtiyacı Tablosu 
 

EKONOMİK KOD 
FAALİYET 
TOPLAMI 

GENEL YÖNETİM 
GİDERLERİ  
TOPLAMI 

DİĞER İDARELERE  
TRANSFER 
EDİLECEK 

KAYNAKLAR 
TOPLAMI 

GENEL 
TOPLAM 

1  PERSONEL GİDERLERİ 2.666.240.000,00 633.060.000,00 0,00 3.299.300.000,00 

2  
SOSYAL GÜVENLİK 
KURUMLARINA DEVLET PRİMİ 
GİDERLER 

 

251.665.000,00 

 

58.835.000,00 

 

0,00 

 

310.500.000,00 

3  MAL VE HİZMET ALIM GİDERLERİ 10.090.541.000,00 1.287.219.000,00 0,00 11.377.760.000,00 

4  FAİZ GİDERLERİ 0,00 1.600.090.000,00 0,00 1.600.090.000,00 

5  CARİ TRANSFERLER 728.704.000,00 0,00 4.534.096.000,00 5.262.800.000,00 

6  SERMAYE GİDERLERİ 14.251.597.000,00 61.453.000,00 0,00 14.313.050.000,00 

7  SERMAYE TRANSFERLERİ 180.000.000,00 0,00 300.000.000,00 480.000.000,00 

8  BORÇ VERME 0,00 0,00 2.016.500.000,00 2.016.500.000,00 

9  YEDEK ÖDENEKLER 0,00 2.130.000.000,00 0,00 2.130.000.000,00 

TOPLAM BÜTÇE KAYNAK İHTİYACI 28.168.747.000,00 5.770.657.000,00 6.850.596.000,00 40.790.000.000,00 

BÜ
TÇ

E 
D

IŞ
I 

KA
YN

AK
 

DÖNER SERMAYE      

DİĞER YURT İÇİ      

YURT DIŞI 4.310.000.000,00 0,00 0,00 4.310.000.000,00 

TOPLAM BÜTÇE DIŞI KAYNAK 
İHTİYACI 

4.310.000.000,00 0,00 0,00 4.310.000.000,00 

TOPLAM KAYNAK İHTİYACI 32.478.747.000,00 5.770.657.000,00 6.850.596.000,00 45.100.000.000,00 
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2020-2024 Stratejik Planı’ndaki stratejik amaç ve stratejik hedeflere yönelik hazırlanan 2024 
Mali Yılı Performans Programı Ekonomik Sınıflandırmanın 1. Düzeyine göre; faaliyetlerin 
toplam kaynak ihtiyacı32.478.747.000,00-TL, genel yönetim gideri toplam kaynak ihtiyacı 
5.770.657.000,00-TL, diğer idarelere transfer edilecek toplam kaynak ihtiyacı 6.850.596.000,00-
TL olarak Ekonomik Sınıflandırmanın 1. Düzeyine göre ayrı ayrı incelenmiş olup, teklif 
edildiği şekliyle Komisyonumuzca oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
 
 

SONUÇ: 2020-2024 Stratejik Planı’ndaki stratejik amaç ve stratejik hedeflere yönelik 
hazırlanan 2024 Mali Yılı Performans Programı’nın Toplam Kaynak İhtiyacı teklif edildiği 
şekliyle 45.100.000.000,00TL olarak Performans Programı’nın bütçe teklifleri ile uyumlu 
olduğu incelenmiştir. Komisyonumuza sunulan performans göstergeleri de teklif edildiği 
şekliyle Komisyonumuzca oyçokluğu ile kabul edilmiştir.  
 

PLAN VE BÜTÇE KOMİSYON RAPORU 
 

Meclisimizin 13/11/2023 tarihli toplantısında Komisyonumuza havale olunan 30/10/2023 
tarih ve E.1613505 sayılı Mali Hizmetler Dairesi Başkanlığı ifadeli İzmir Büyükşehir 
Belediyesinin 2024 Mali Yılı Bütçesi ve ekli Gelir Tarife Cetvelleri ile ilgili Başkanlık Önergesi, 
Komisyonumuzun 23/11/2023 tarihli toplantısında incelendi. 

 

2024 YILI BÜTÇE KARARNAMESİ 

Madde 1- Belediye birimleri için “(A) Ödenek Cetvelinde” gösterildiği gibi toplam 
45.100.000.000,00 TL'lik ödenek verilmiştir, ifadesi Komisyonumuzca oy çokluğu  ile kabul 
edilmiştir. 
Madde 2- Belediye bütçesinin gelirleri “(B) Gelirlerin Ekonomik Sınıflandırması” cetvelinde 
gösterildiği gibi toplam 39.800.000.000,00 TL olarak tahmin edilmiştir, ifadesi  
Komisyonumuzca oy çokluğu  ile kabul edilmiştir. 

Madde 3- 2024 Yılı gider bütçesinde yer alan 45.100.000.000,00 TL ödeneklere, gelir bütçesinde 
tahmin edilen 39.800.000.000,00 TL gelirler ile Finansmanın Ekonomik Sınıflandırması 
tablosundaki 5.300.000.000,00 TL net finansman karşılık gösterilmek suretiyle toplam 
45.100.000.000,00 TL'lik bütçede denklik sağlanmıştır, ifadesi Komisyonumuzca oy çokluğu  ile 
kabul edilmiştir. 

Madde 4- Gelirlerin Yasal Dayanakları (C) cetvelinde gösterilmiştir. Yasal dayanağı 
bulunmayan gelir tahsil edilemeyecektir, ifadesi Komisyonumuzca oy çokluğu ile kabul 
edilmiştir. 

Madde 5- (G) cetvelinde nicelik ve niteliği gösterilen yatırım projeleri için üst yönetici, hükmü 
birden çok yılı kapsayan sözleşme yapmaya yetkilidir, ifadesi Komisyonumuzca oy çokluğu ile 
kabul edilmiştir. 
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Madde 6- 6245 sayılı Harcırah Kanununun 8’inci maddesi gereğince memur ve hizmetli 
olmayanların yurt içi ve yurt dışı gezi ve görevlerinde verilecek günlük ve yol giderleri bağlı (H) 
cetvelinde gösterilen miktarlar üzerinden ödenecektir, ifadesi Komisyonumuzca oy çokluğu ile 
kabul edilmiştir. 

Madde 7-  Bütçe aşağıda belirtilen cetvellerden oluşur: 

A-Ödenek Cetveli (A) (Örnek-14) 

B-Gelirlerin Ekonomik Sınıflandırması (B) Cetveli (Örnek-15) 

C-Finansmanın Ekonomik Sınıflandırması Cetveli (Örnek-16) 

Ç-Gelirlerin Yasal Dayanağını Gösterir (C) Cetveli (Örnek-17) 

D-Çok Yıllı Gider Bütçesi Cetveli (Örnek-18) 

E-Fonksiyonel ve Ekonomik Sınıflandırma  Düzeyinde İzleyen İki Yıl Bütçe Tahmini Cetveli 
(Örnek-8) 

F-Çok Yıllı Gelir Bütçesi Cetveli (Örnek-19) 

G-Çok Yıllı Finansmanın Ekonomik Sınıflandırması Cetveli (Örnek-20) 

H-Gelecek Yıllara Yaygın Yüklenmeleri Kapsayan Taahhütler (G)  Cetveli (Örnek-21) 

I-Memur Olmayanlara Verilecek Yollukları  Gösterir (H) Cetveli (Örnek-22) 

İ-İhdas Edilen Memur Kadrolarını Gösterir (K1) Cetveli (Örnek-23) 

J-İhdas Edilen Sürekli İşçi Kadrolarını Gösterir (K2) Cetveli (Örnek-24) 

K-237 Sayılı Taşıt Kanununa Göre Satın Alınacak Taşıtları Gösterir (T1) Cetveli (Örnek-25) 

L-Mevcut Taşıtları Gösterir (T2)  Cetveli (Örnek:26) 

M-Ayrıntılı Harcama Programı (Örnek:27) 

N-Finansman Programı (Örnek:28), ifadesi Komisyonumuzca oy çokluğu ile kabul edilmiştir. 

Madde 8- Vergi, resim, harçların tahsil süreleri 2464 Sayılı Belediye Gelirleri Kanunu ile yol 
harcamalarına katılım payının tahsil süresi ise; 2464 sayılı Belediye Gelirleri Kanununun 
harcamalara katılma payları ile ilgili hükümlerinin uygulanmasına ilişkin yönetmeliğin 22. 
maddesi gereği Belediye Meclisince kararlaştırılır, ifadesi Komisyonumuzca oy çokluğu ile 
kabul edilmiştir. 

Madde 9- 5393 sayılı Belediye Kanunu'nun 18. maddesine göre, Beş Yıllık İmar Programı 
uygulanması, beldenin kalkınması bakımından yapılması uygun görülen işler için borçlanmada 
bulunmaya, yapılmış veya yapılacak olan sözleşmelerde ek protokollerle değişiklik yapmaya 
Belediye Meclisi yetkilidir, ifadesi Komisyonumuzca oy çokluğu ile kabul edilmiştir. 
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Madde 10- İmar Programının uygulanması, beldenin kalkınması bakımından uygun görülen iç 
ve dış kaynaklı borçlanmalarla ilgili olarak gerektiği taktirde teminat gösterme konusunda 
Belediye adına Büyükşehir Belediye Başkanı yetkilidir, ifadesi Komisyonumuzca oy çokluğu ile 
kabul edilmiştir. 

Madde 11-  Belediyemizin 2024 Mali Yılı Bütçesinde  finansmanın ekonomik 
sınıflandırmasında öngörülen iç borç  tutarını aşmamak üzere, 2024 Mali Yılı Bütçesinde 
yatırım, kamulaştırma, ve diğer harcamalar için nakdi veya gayri nakdi kredi kullanılmak üzere 
bankalardan  2.200.000.000,00 TL' ye kadar, kredi ve finansal kiralamanın  sağlanması ve 
kullanılması, borçlanmanın yapılması, kredi geri ödeme koşullarının belirlenmesi, kredi 
sözleşmesi üzerinde değişiklik yapılması ve kullanılacak olan kredi için gerekli garanti ve 
teminatların verilmesi ile bu işlerle ilgili her türlü sözleşme, taahhütname, protokol ve temlik 
sözleşmelerinin düzenlenmesi veya imzalanması, kredi ile ilgili her türlü yazışmalarda 
münferiden işlem yapılabilmesi için; 5393 sayılı Belediye Kanununun 68/e maddesi gereği 
Büyükşehir Belediye Başkanı yetkilidir, ifadesi Komisyonumuzca oy çokluğu ile kabul 
edilmiştir. 

Madde 12- Büyükşehir Belediye Başkanlığınca gösterilecek lüzum üzerine İZSU Genel 
Müdürlüğüne yaptırılacak yollardaki yağmur sularının uzaklaştırılması ve derelerin ıslahı 
bedelleri, su tesis bedelleri ile gerekli onarım tutarları, bakım ücretleri ve su sarfiyat bedelleri 
nakden veya mahsuben ilgili müdürlüğe ödenir ,ifadesi Komisyonumuzca oy çokluğu ile kabul 
edilmiştir.  

Madde 13- Büyükşehir Belediye Başkanlığınca gösterilecek lüzum üzerine Eshot Genel 
Müdürlüğü'ne yaptırılacak gerekli  bakım onarım, mal ve hizmet  alımı bedelleri nakden veya 
mahsuben ilgili müdürlüğe ödenir, ifadesi Komisyonumuzca oy çokluğu ile kabul edilmiştir. 

Madde 14- 4734 sayılı Kamu İhale Kanununun 3. maddesine göre Devlet Malzeme Ofisinden 
yapılacak olan alımlarda kredi avans ödemesi yapılır, ifadesi Komisyonumuzca oy çokluğu ile 
kabul edilmiştir.  

Madde 15- Görevin niteliği gereği günün 24 saatinde devamlılık gösteren Zabıta, İtfaiye ve 
Güvenlik personelleri fazla çalışma ücretleri görevin yapılması esnasında veya görevden dolayı 
hastalanma, yaralanma ve sakatlanma hallerinde tedavileri süresince dahi ödenmeye devam 
olunur. Fazla çalışma ücretleri Bütçe Kanununda belirtilen miktarı geçmemek üzere Bütçe 
Kanunundaki en üst miktar uygulanır. Kanun gereği hak sahiplerine ödenir, ifadesi 
Komisyonumuzca oy çokluğu ile kabul edilmiştir. 

Madde 16- Bu kararname hükümleri 01 Ocak 2024 tarihinde yürürlüğe girer, ifadesi 
Komisyonumuzca oy çokluğu ile kabul edilmiştir. 

Madde 17- İş bu Bütçe Kararnamesi 17 (on yedi) maddeden ibaret olup; hükümlerini üst 
yönetici yürütür, ifadesi Komisyonumuzca oy çokluğu ile kabul edilmiştir. 

2024 MALİ YILI GİDER BÜTÇESİ: 

Fonksiyonel Sınıflandırmanın 1. Düzeyi 
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01- Genel Kamu Hizmetleri                    15.794.614.000,00 TL 
03- Kamu Düzeni ve Güvenlik Hizmetleri                   2.237.248.000,00 TL 
04- Ekonomik İşler ve Hizmetler                                            14.386.539.000,00 TL 
05- Çevre Koruma Hizmetleri                                    2.173.668.000,00 TL 
06- İskan ve Toplum Refahı Hizmetleri                       3.018.379.000,00 TL 
07- Sağlık Hizmetleri                                                              707.346.000,00 TL 
08- Dinlenme, Kültür ve Din Hizmetleri                          4.179.437.000,00 TL 
09- Eğitim Hizmetleri                                                      95.583.000,00 TL 
10- Sosyal Güvenlik ve Sosyal Yardım Hizmetleri           2.507.186.000,00 TL 
 

2024 Mali Yılı Gider Bütçesi Fonksiyonel Sınıflandırmanın 1. Düzeyi itibariyle 
incelenmesi sonucunda;  toplam 45.100.000.000,00 TL teklif edildiği şekilde; Komisyonumuzca 
oy çokluğu  ile kabul edilmiştir. 
 

Ekonomik Sınıflandırmanın 1. Düzeyi  

 

01- Personel Giderleri                                                            3.299.300.000,00 TL  
02- Sosyal Güvenlik Kurumlarına Devlet Primi Giderleri      310.500.000,00 TL 
03- Mal ve Hizmet Alım Giderleri                                       11.377.760.000,00 TL 
04- Faiz Giderleri                                                                   1.600.090.000,00 TL 
05- Cari Transferler                                                               5.262.800.000,00 TL 
06- Sermaye Giderleri                                                          18.623.050.000,00 TL 
07- Sermaye Transferleri                                                          480.000.000,00 TL 
08- Borç Verme                                                                      2.016.500.000,00 TL 
09- Yedek Ödenek                                                                  2.130.000.000,00 TL 

 
2024 Mali Yılı Gider Bütçesinin incelenmesi sonucunda;  toplam 45.100.000.000,00 TL 

teklif edildiği şekilde; Komisyonumuzca oy çokluğu  ile kabul edilmiştir. 
 

2024 MALİ YILI GELİR BÜTÇESİ: 

 

01- Vergi Gelirleri                                                                    227.232.000,00 TL 

03- Teşebbüs ve Mülkiyet Gelirleri                                       1.622.759.000,00 TL 

04- Alınan Bağış ve Yardımlar İle Özel Gelirler                             852.000,00 TL 

05- Diğer Gelirler                                                                 37.832.056.000,00 TL 

06- Sermaye Gelirleri                                                                119.450.000,00 TL 

09- Red Ve İadeler (-)                                                                   2.349.000,00 TL 

2024 Mali Yılı Gelir Bütçesinin incelenmesi sonucunda;  toplam 39.800.000.000,00 TL 
teklif edildiği şekilde; Komisyonumuzca oy çokluğu  ile kabul edilmiştir. 
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2024 Mali Yılı Finansmanın Ekonomik Sınıflandırması 

 

01- İç Borçlanma                                                                       1.600.000.000,00 TL 

02- Dış Borçlanma                                                            1.400.000.000,00 TL 

03- Likidite Amaçlı Tutulan Nakit, Mevduat ve  

       Menkul Kıymetlerdeki Değişiklikler                          2.300.000.000,00 TL  

05- NET FİNANSMAN                                                              5.300.000.000,00 TL 

 
2024 Mali Yılı Finansmanın Ekonomik Sınıflandırmasının incelenmesi sonucunda; 

5.300.000.000,00 TL Net Finansman teklif edildiği şekilde; Komisyonumuzca oy çokluğu  ile 
kabul edilmiştir. 

 

2024 Mali Yılı Ayrıntılı Harcama Programı 

 
 Birinci Üç Aylık Dönem Tahmini            11.745.290.620,00 TL  
 İkinci Üç Aylık Dönem Tahmini              11.772.751.180,00 TL 
 Üçüncü Üç Aylık Dönem Tahmini           12.422.906.360,00 TL 
 Dördüncü Üç Aylık Dönem Tahmini        11.859.051.840,00 TL 

 

2024 Mali Yılı Ayrıntılı Harcama Programının incelenmesi sonucunda; teklif edildiği 
şekilde; Komisyonumuzca oy çokluğu  ile kabul edilmiştir. 
 

 

 

2024 Mali Yılı Finansman Programı 

 Birinci Üç Aylık Dönem Tahmini            11.752.034.870,00 TL  
 İkinci Üç Aylık Dönem Tahmini              11.773.531.450,00 TL 
 Üçüncü Üç Aylık Dönem Tahmini           12.420.712.390,00 TL 
 Dördüncü Üç Aylık Dönem Tahmini        11.853.721.290,00 TL 

 

2024 Mali Yılı Finansman Programının incelenmesi sonucunda; teklif edildiği şekilde; 
Komisyonumuzca oy çokluğu  ile kabul edilmiştir. 
 
TARİFE CETVELLERİ: 
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2024 Mali Yılı Tarife Cetvellerinde yer alan Gelir Tarifeleri teklif edildiği şekliyle; 
Komisyonumuzca oy çokluğu ile kabul edilmiştir. 

SONUÇ: 

    İzmir Büyükşehir Belediyesi 2024 Mali Yılı Bütçe Kararnamesi 17 (on yedi) madde 
üzerinden madde madde eki diğer cetveller ile birlikte; Gider Bütçesi Kurumsal Kodlaması 
yapılan her birimin Fonksiyonel Sınıflandırmanın Birinci Düzeyi, Ekonomik Sınıflandırmanın 
Birinci Düzeyi, Finansmanın Ekonomik Sınıflandırmasının Birinci Düzeyi ve Gelir Bütçesinin 
Ekonomik Sınıflandırmanın Birinci Düzeyi toplamları itibarıyla  45.100.000.000,00 TL  
üzerinden denk olarak; Birinci Düzey Ayrıntılı Harcama Programı ile Finansmanın Programı 
üçer aylık dönemler itibariyle toplamları üzerinden; izleyen iki yılın (2025-2026) tahmini 
Bütçeleri, Gelir ve Gider tahminleri bazında ayrı ayrı olmak üzere, 2024 Mali Yılı Bütçesi 
ekinde yer alan Gelir Tarife Cetvelleri ve diğer ekli cetvelleri; Komisyonumuzca oy çokluğu ile 
kabul edilmiştir. Sayın Meclisimizin onaylarına sunulur. 
 
BAŞKAN: Nasıl bir yöntem izliyorsunuz? Konuştunuz mu? 
MURAT AYDIN: Bütçe Komisyon Başkanımız önce… 
BAŞKAN: Bütçe Komisyon Başkanımız önce buyursun.  
SALONDAN: Sonra Grup Başkan Vekilleri… 
BAŞKAN: Grup Başkan Vekillerimiz konuşacak. Sonra serbest... (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Tamam efendim, peki. Evet, Bülent Bey 
buyursunlar. 
BÜLENT KÖKLÜ: Sayın Başkan’ım, Değerli Meclis Üyesi Arkadaşlarım, Değerli Bürokratlarım, 
Basının Değerli Temsilcileri, hepinizi saygı ve sevgiyle selamlıyorum. İzmir Büyükşehir 
Belediyemizin 2024 Yılı Performans Programı ve Bütçesi hakkında söz almış bulunmaktayım. 
Konuşmama başlamadan önce son Bütçe’yi hep birlikte görüşeceğiz. Acısıyla, tatlısıyla yaklaşık                     
4,5 yıllık bir sürede, bu Meclis’te birçok şeyi konuştuk, tartıştık, eleştiriler yaptık. Birçok defa Bütçe 
üzerinde konuşmalar yaptık, eleştiriler… Dediğim gibi tekrar tekrar aynı noktalara geldi. Maalesef 
işte; kentsel dönüşüm, İZBETON gibi iki-üç noktanın dışında farklı şeyler konuşulmadı. Geçtiğimiz 
iki Meclis öncesi de 4 yıllık performansıyla ilgili Bütçemizde İzmir Büyükşehir Belediyesi’nin neler 
yaptığı, neler yapmadığı hakkında konuşmalar yapıldı. O yüzden ben Bütçe ve Performans 
konuşmasını yapmadan önce… Konumuz ekonomi ve bütçe. Tabii ki bütün bütçeler ülke yönetimiyle 
de alakalı. Dolayısıyla ülkemizdeki yaşananlar, dünyadaki yaşananlar, ekonomik şartlar bütçeleri 
neden, nasıl etkiledi, neden oldu, nereye vardık? Bunlar hakkında da sizlerle bazı aldığım notları 
paylaşmak istiyorum. Bilindiği üzere bu Meclis’te yaşamadığımız şey kalmadı desek yeridir. Covid 
yaşadık, sel felaketleri yaşadık, dolu felaketleri yaşadık, maalesef üzücü ama depremler de yaşadık ve 
çok kişiyi, çok canı kaybettik, hepsini rahmetle anıyorum. Ve bu süreçte de İzmir Büyükşehir 
Belediyesi, İzmir Büyükşehir Belediyemiz Tunç Başkanımızın eşliğinde birçok yaraya merhem 
olmaya çalıştı. Nelere merhem almaya çalıştı? Doludan zarar görenlerin yanında oldu, devletin 
yapması gereken, örmesi gereken şeyleri İzmir Büyükşehir Belediyesi yaptı. Hatırlayın ki dolu 
zararına TARKİM sigortasından bile ödeme yapmadılar. Sadece Bakanın ifadesi o gün neydi? 
“Önümüzdeki yıl yapacağınız sigorta poliçelerinde %50 indirim yaparız.” Dolayısıyla sel felaketleri… 
Covid derken yeni bir süreçte Covid’e başladık ve bu Meclis’te birçok Genelgeyle, Belediyemiz bizim 
gibi Türkiye'deki bütün Belediyeler bazı gelirlerinden vazgeçmek zorunda kaldı, bazılarını ötelemek 
zorunda kaldı, bazılarına da %50 indirim yaptı. Konu ciddi anlamda bir sağlık sorunuydu. Yine İzmir 
Büyükşehir Belediyesi… Bunlar çok üzerinde konuşulmadı ya da dikkate almadı diye bunu konuşma 
metnimin içerisine koydum. Herkesin evine kadar sağlık hizmeti verdi, herkesin… Birçok kişiye gıda 
yardımında bulundu. Covid süresi içerisinde hem maddi hem manevi yardımlarda bulunurken İzmir 
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Büyükşehir Belediyesi, Devlet ne yaptı? Maskeyi en hızlı bir şekilde İzmir Büyükşehir Belediyemiz 
maskematiklerle dağıttı. Bunları da bütçelerinden yaptı. Ama hiçbir zaman içinde bir bahane ve sebep 
göstermedi. Derken ülkede yavaş yavaş ekonomik sıkıntılar başladı. Neler başladı? Enflasyon 
hortlamaya başladı. Ekonomik dengeler kırılmaya başladı ve yeni maliye politikaları uygulanmaya 
başlandı. Neydi yeni maliye politikaları? Gittikçe artan kur’u önlemek için faiz politikası yürütülmeye 
başlandı. Faiz düşürülmeye devam etti, etti, etti, %7,5’lara kadar %19’dan indi. Kur ne hallere geldi? 
Ve bu kur’un dövizden dolayı borçlu olan şahıslara, kişilere, Kurumlara, şirketlere ve Belediyelere 
bugün ne kadar zarar verdiğini görüyoruz. Çünkü paranın değer kaybı neredeyse… 5 lira 93 kuruş biz 
göreve başlığımızda Dolar’ın fiyatı bunu hep, sürekli söylüyoruz ama bir ölçü olsun diye anlatmak 
istiyorum. Bugün sanıyorum 29 liralara dayandı. Politika faizi de dün itibarıyla nereye geldi?               
%40’a. Banka faizleri, mevduat faizleri… Ortalık iyice karışmaya başladı. Hâl böyleyken Bütçesi’ni 
yapan İzmir Büyükşehir Belediyemiz, her zamanki gibi gerçekçi, ayağı sağlam gelen Bütçeler yaptı ki, 
tutma yüzdeleri, tutma oranları hâlâ şu anki, 2023’teki bütçe rakamlarına baktığımızda da yine 
%95’lik, %100’lük rakamlara ulaşacağı da çok açık ve net gözükmekte. Dolayısıyla İzmir Büyükşehir 
Belediyesi Bütçesi bütün bunların üstesinden gelirken yardımlarına, hizmetlerine devam etti. 
Biliyorsunuz ki; metro için geçen birkaç gün… Geçen Meclisimizde de Başkanımız ifade etti. 
Tamamlanma sürecine bakıldığında 60 milyar gibi bir paranın, 60 milyar lirayı geçen bir yatırımın 
olduğu, dev bir yatırımın olduğu ve bütün imkânlarıyla, kendi öz imkânlarıyla, öz kaynaklarıyla ve 
kendi imkânlarıyla dışarıdan bulduğu, çok düşük faizli krediyle yapma imkânını yaptı. Yani Merkezi 
İktidar’dan bir kuruş dâhi para almadı. Bunların hiçbirisi küçümsenecek şeyler değil. Toprağın altına 
gömülen para, bir süre sonra bu işletme açıldığında ki, yakında Fahrettin Altay… Narlıdere Metromuz 
sanırım Başkanımız onunla ilgili bir tarih verecektir. Açılmaya başladığında da para kazanmaya 
başlayacak. Derken kur korumalı mevduat için toplanan paralar. Niçin kur korumalıda mevduat 
toplandı? Faize karşı bir ülkede, yüksek faizle, “Elinizdeki yastığınızın altındaki Dolar’ı bize getirin.” 
dediler. Doğru mu? Doğru. Yaklaşık 350 milyar TL kimin cebinden çıktı? Bu ülkenin vatandaşının 
cebinden çıktı. Cebinde dövizi olmayandan da çıktı. Peki, baş edilebildi mi? 29 liraya geldi.                   
2 yıl içerisinde yanlış faiz politikaları, yanlış ekonomik yaptırımlar nereye getirdi ülkeyi? Bakın 
birazdan bahsedeceğim. 17,5 milyar lira İzmir Büyükşehir Belediyemizin borcu var. Kur’dan 
etkilendiği rakamı çıkarttığınızda 2.6 milyar lira kalıyor. Ne kadar kur’dan kaynaklanan bir yük olduğu 
apaçık ortada. Devletimizin dış borcunu bugünkü kurla çarptığınızda bunun çok ciddi bir kamu zararı 
olduğunun herkesin farkında olmasını… Ve dikkat çekmek istiyorum bu konuya. Dolayısıyla 
“Mademki Bütçe konuşuyoruz, bugün farklı bir dille konuşayım.” dedim. Rakamları ve Türkiye'nin şu 
an yaşadığı her şeyi çok net ifade etmenin gerektiğini düşünüyorum. Derken Ek Bütçeler başladı. 
Büyükşehir de dâhil, bütün Belediyelerimiz, İlçe Belediyelerimiz Ek Bütçeler yapmak zorunda kaldı. 
Evet bugün yine bu Meclisimizde, rakamların 15 yıl önceki rakamlarla, 10 yıl önceki rakamlara 
baktığımızda İzmir Büyükşehir Belediyesi 200 - 250 milyon liralık Bütçe’yle yönetilirken, 9 milyar, 
10 milyar, 20 milyar lira Bütçe’yle yönetilmeye başlandı. Bu “Ekonominin ne kadar büyüdüğü 
anlamını getiriyor cümleleri” kullanıldı. Bu ekonominin ne kadar büyüdüğünü değil, bu parayla geçen 
yıl, ondan önceki yıl, ondan önceki yıl neleri satın alabilebildiğinizi gösteriyor. Yani paranın değerinin 
yerle iskân olduğunu gösteriyor. Bu bir büyüme değildir. Evet, tabii ki Türkiye büyüyor, birçok şeye 
de imza atıyor. Ama maalesef yine Tunç Başkan’ımızın “Başka Bir Tarım Mümkün” cümlesi herhalde 
çok ciddiye alınmadı. Bakın bugün savaşta olan Rusya'dan buğday ithal ediyoruz. Hatta ihtiyacımızdan 
fazlasını ithal ediyoruz. Açıklamayı da şöyle kullanıyoruz; “Neden fazla ithal ettik biliyor musunuz? 
İşleyip ihraç yapmak için.” Türkiye'nin şu andaki en büyük sorunu cari açık arkadaşlar. Yani hâlâ 
Türkiye ihracat rekorları kırıyor, ben de bundan çok memnunum. Ama %60-%65 hatta biraz daha 
üzerinde ithalata dayalı bir ihracat var. Dolayısıyla bu ithalata dayalı ihracat yaptığınız müddetçe bu 
ülkede ne dövizin önüne geçebilirsiniz, ne de başka şeylerin önüne geçebilirsiniz. Bu arada 3,5 trilyon 
Kur Korumalı Mevduatta yaklaşık para toplandı. Biraz eksilmeye başladı. Dolar karşılığı                            
121-122 milyar Dolar yapar. Ama Merkez Bankası döviz rezervlerimiz hâlâ 56.7 milyar ekside 
arkadaşlar. Yani böyle bir ekonominin içerisinde İzmir Büyükşehir Belediyesi Tunç Başkanımızın 
liderliğinde ve önderliğinde Bütçe’ye katkısı olan Mali Hizmetler, Bürokratlarımız yaptığı hesapların 
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sonuçlarına baktığımızda gerçekten zor işleri başarıyorlar. Hepimizin cebindeki para sabahtan akşama 
kadar nasıl da eriyorsa, satın alma gücü bu kadar düşüyorsa, işimiz gittikçe zor. Ve yeni bir devir 
başladı. Ek Bütçelerden sonra enflasyon herhalde bir süre işe yarar gibi gözüktü ama harcama yetisini 
yükselttiğiniz zaman piyasada hareketlilik güzel gözükür. Ve yeni bir şeye başladık. Bu ortodoks faiz 
politikasından gerçekçi politikaya dönmeye başladık. Kur Korumalı Mevduatı kaldırmaya başladık. 
Dün itibariyle faizi %40’a çıkardık. Dolar hâlâ 29 lira ve şöyle bir ifade kullandılar, bunu da hepiniz 
duymuşsunuzdur; “Enkaz devraldık, toparlaması oldukça güç olacak.” Bu hatırlatmaları yaptıktan 
sonra, Bütçe ve Performans Programı hakkında konuşmama başlamak istiyorum, izin verirseniz.         
2024 Yılı Gider Bütçemiz 45 milyar 100 milyon Türk Lirasıdır. Gelir Bütçemiz ise 39 milyar 800 
milyon Türk Lirası. Arada 5 milyar 300 milyon liralık fark ise Finansman Bütçemizden oluşturmakta 
olup, denklik böyle sağlanmıştır. Finansman Ekonomik Sınıflandırmasına baktığımızda gelirde                   
39 milyar 800 milyon liralık gelirin 37.2 milyar lirası Mahalli İdareler Genel Kurulundan gelen,                  
2 milyar 600 milyon lirası da diğer Teşebbüs ve Mülkiyet Gelirlerinden gelmek şekliyle denklik 
sağlanmıştır. Aradaki 5 milyar 300 milyon liralık rakam Finansman Borçlanması, 2 milyar 300 milyon 
lira Banka Mevduatı, geri kalanı İç ve Dış Borçlanmayla denklik sağlanmıştır. İzmir Büyükşehir 
Belediyemizin borcunun %88’lik kısmını Dış Borç, %11.12 yanlış hatırlamıyorsam kısmını da İç Borç 
olarak karşılanmaktadır, oranları böyledir. Bütçemiz, Bütçe Tasarımız 5393 sayılı Yasanın 61. ve 62. 
maddeleriyle, Mahalli İdareler Bütçe Yönetmeliğinin 24. maddesinin hükümleri doğrultusunda 
Stratejik Plan ve Performans Programına uygun olarak hazırlanmıştır. 425 milyar 550 milyon liralık 
demirbaş ve taşıt listesine sahip, 9 bin 984 adet tapu bunların 4 bin 450 adeti arsa olmak üzere 
taşınmaz mal sahipliği de önünüzdeki kitapçıklarda görülmektedir. 2024 yılı Tahmini Bütçemiz 
kentsel yapı ve alt yapı çalışmalarına 9 milyar 515 milyon 641 bin Türk Lirası bütçe ayrılmıştır, bunun 
bütçedeki payı %29 dur. 30 ilçede sürdürdüğümüz yatırımlarda 2019 yılından bugüne kadar, toplamda 
5 milyon 259 bin 743 ton asfalt serimi yapılmıştır. Önümüzdeki yıl için 1,1 milyon ton asfalt 
uygulaması, 1 milyon 750 bin metrekare arazi yolu kaplaması planlanmaktadır. 2024 yılı için bu 
bahsettiğim yatırımlara 3 milyar Türk Lirası ayrılmış bulunmaktadır. İzmir Büyükşehir Belediyesi 
Konak ile Bornova arasını 10 dakikaya indirerek kent trafiğini rahatlatacak Buca Onat Tüneli 
çalışmalarını aralıksız sürdürmektedir. Sürdürülebilir yaşam alanları konusunda hedeflerimize uygun 
olarak kentsel dönüşüm, kamulaştırma ve planlama faaliyetlerimize devam etmekteyiz. 2024 yılında 
70 bin metrekarelik alanın kamulaştırması planlanmaktadır. İkinci stratejik alanımız olan              
“Yaşam Kalitesi” için 9 milyar 626 milyon 977 bin Türk Lirası ki, bütçeye oranı %30. Ulaşım ve trafik 
alanında karbon salınımını azaltmak için hem ekolojik, hem de ekonomik çalışmalarımıza devam 
ediyoruz. Vapur sayısını 3’ten 7’ye çıkarmış bulunmaktayız, raylı sistem çalışmaları kapsamında ise 
Fahrettin Altay-Narlıdere-Kaymakamlık Metrosu Projesi yakında bitecek ve açılışı yapılacak. İzmir 
Büyükşehir Belediyesi, yaşam kalitesi formunda burada da 3 noktada yapılan raylı sistem ve metro 
hattı için 4 milyar 969 milyon 739 bin lira bütçe ayırmıştır. İzmir Büyükşehir Belediyemiz, 2019 
yılından bu yana özellikle mahalle aralarında yaşanan araç park sorununu çözmek için toplam                  
50 noktada 5100 araçlık otopark alanı kente kazandırmıştır. 6 noktada yeni otopark alanı için imalat 
çalışmalarını sürdüren ekipler, belirlenen 16 nokta için de proje çalışmalarını tamamlamıştır.                   
20 milyon Türk Lirasına mâl olacak çalışmaların tamamlanmasıyla 2300 araçlık otopark alanı daha 
hizmete açılmış olacaktır. Oluşturulacak otopark kapasitesi çalışmalarımız kapsamında 2024 Yılı 
içinde toplamda 468 adet cep otoparkı ve açık otopark yapılması planlanmaktadır. Ayrıca Selçuk, Tire, 
Kemalpaşa Yeraltı Otoparkı ve Meydan Düzenlemesi projelendirme çalışmaları ise devam etmektedir. 
Kentimizde ilk kamu hayvan hastanesi olan Seyrek Hayvan Hastanesi’nin yapımı tamamlanmış olup, 
bu yıl içinde açılması planlanmaktadır. Kısırlaştırılan ve rehabilite edilen sokak hayvanı sayısı                
19.643’ten 26.400’e çıkarılması hedeflenmektedir. PAKO Sokak Hayvanları Sosyal Yaşam Kampüsü 
ve diğer barınaklarda koruma altındaki hayvanların beslenmesi için özel bir mama formülü 
geliştirilmiş, 500 kilogramlık şu an için yapılan üretimin, 2024 yılında 330 bin kilograma çıkarılması 
hedeflenmektedir. 2023 yılı Kasım ayı itibarıyla 2200 kişiye öz bakım hizmet yardımı yapılmıştır.         
Bu hizmetler için 25.257 ev ziyareti yapılmış, 2024’te 30.000 ev ziyareti ile 2500 kişiye öz bakım 
hizmeti verilmesi hedeflenmektedir. 2023 Ekim ayı itibarıyla evde sağlık hizmeti verdiğimiz 3800 
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kayıtlı mevcut hastamızın sayısı 7000 kişiye çıkarılması ve 30.000 ev ziyareti planlanmaktadır. 
Ekonomi alanına ise 2024 yılı Bütçemizden 1 milyar 848 milyon 675 bin Türk Lirası bütçe ayrılmış 
olup, bütçedeki payı %6’dır. Turizm alanında İzmir’in ekonomisini geliştirmek için faaliyetlerimizi 
arttırarak devam ediyor, uluslararası iş birlikleri ve İzmir’in turizmde hak ettiği payı alması için 
başlattığımız girişimlerimizle İzmir yeniden Kruvaziyer gemiler için uğrak noktası haline gelmiştir. 
Değerli Arkadaşlarım, demokrasi ve kent hakkı stratejik alanı olarak 2024 yılı Bütçemize 5 milyar 679 
milyon 104 bin Türk Lirası bir bütçe ayrılmış olup, bütçeye oranı %17’dir. İzmirnet Projesi’yle  
kentlilerimizin, şehrimizin çeşitli yerlerinde kablosuz, yüksek hızda ücretsiz ve sınırsız internet 
hizmetinden yararlanabilmeleri hedeflenilmiş, 525 noktada bu hizmet sürdürülmeye ve daha da 
arttırılmaya devam edecektir. 2019 yılından bugüne kadar… Özür dilerim. 2019 yılında; 45.980 kişiye, 
11 milyon 245 bin, 2020 yılında; 42.549 kişiye, 32 milyon 815 bin, 2021 yılında; 45.980 kişiye 79 
milyon 150 bin TL, 2022 yılında; 61.000 kişiye 74 milyon 893 bin Türk Lirası yardım yapılmıştır. 
2023 yılında; 102.000 kişiye 155 milyon TL nakdi yardım olmak üzere, ihtiyaç sahiplerine harcamak 
üzere toplamda 182 milyon liralık bir Bütçe planlaması yapılmıştır. 2024 yılında ihtiyaç sahiplerine    
87.500 kişiye 335 milyon Türk Lirası ayni ve nakdi yardım yapılması planlanmaktadır. Doğa stratejik 
alanına ayırdığımız 2024 yılı Bütçesi 1 milyar 673 milyon 262 bin Türk Lirasıdır. Toplam bütçeye 
oranı %5’tir. Atık yönetiminde, Ödemiş Biyogaz Katı Atık Tesisi; Ödemiş, Beydağ, Kiraz, Tire, 
Bayındır ilçelerinde oluşan Evsel Katı Atıkların değerlendirilmesi ve bertaraf edilmesi hizmetleriyle 
birlikte bölgede oluşan hayvansal atıklar ile park-bahçe atıklarının değerlendirilerek biyogaz üretilmesi 
işleri yürütülmektedir. Aynı zamanda bu tesiste 53 megavat elektrik enerjisi üretilmekte olup, 
ekonomiye katkı sağlanmaktadır. Kültür ve Sanat stratejik alanında 2024 yılında 1 milyar 219 milyon 
846 bin Türk Lirası Bütçe ayrılmış olup, bunun bütçeye oranı %4’tür. 2024 yılında Mimkent Sosyal 
Tesisi yapımına başlanılmasına, daha sonrasında ise Karabağlar Arap Hasan Kültür Merkezlerinin 
yapımına başlanılması planlanmaktadır. İzmir Konak Kemeraltı ve Çevresi Yenileme Alanı Etap 
Projesi ve Programı çerçevesinde 2024 yılında 171 milyon 135 bin Türk Liralık bir Bütçe ayrılmış 
olup, yine aynı yıl için 15 arkeolojik kazıya 18 milyon Türk Lirası maddi destek verilecektir. Tarihi 
dokulardaki restorasyon çalışmaları devam ederken önümüzdeki yıl yeni projeler ve restorasyonlarla 
tarihi alanların iyileştirilmesine çalışılacaktır. Yaşayarak Öğrenme ve Kurumsal Kapasite stratejik 
alanımızda 2024 yılı Bütçemizden 2 milyar 915 milyon 242 bin Türk Liralık bütçe ayrılmış olup, 
toplam bütçeye oranı ise %9’dur. Kurumsal kapasitemizi arttırmak için de birçok başlık adı altında 
iyileştirme çalışmaları ve yapım faaliyetlerini sürdürülmekte olup, 2024 yılındaki filo yaş ortalamasını 
yükseltmek ve kurumsal taşıt ve iş makinesi ihtiyaçlarını karşılamak için alım yapılacaktır. 
Taşıtlarımızın şu an için bakım ve onarımlarının %70’si ise kendi imkânlarımızla yapılmaktadır. 
Değerli Arkadaşlar, İzmir Büyükşehir Belediyesi’nin daha sayamadığım birçok hizmeti ve çalışması 
bulunmaktadır. 2024 Mali Yılı Bütçesi oluşturulurken hedef, İzmir insanının gönencini yükseltmek 
olarak belirlenmiştir. Ülkemizin içinde bulunduğu bu ekonomik koşullarda sıcak bir çorbaya muhtaç 
kalan öğrencilerimizin yanında olmak için mobil mutfaklarımız görevde, görevi başında. İzmir ilindeki 
sürdürülebilir kırsal kalkınmayı, havza düzeyindeki tarımsal planlamayı güçlendiriyoruz ve bu şekilde 
tarımsal üreticileri ve yerel üretici kooperatifleri desteklerken, gıda güvenliğini sağlayarak da 
tüketicilerin sağlıklı gıdaya erişimini sağlıyoruz. Tarım konusunda da sübvanse ettiğimiz çiftçilere 
yardımlarımız devam edecek. 60 milyon liralık süt satın alındı, bu yıl da sanıyorum 150 milyon lira 
civarında bir alım yapılacak. Tarımsal Hizmetler Dairesi Başkanlığına ayrılan bütçe 538 milyon 820 
bin Türk Lirası. 100. yıl Bayındır Süt İşleme Fabrikası’nın açılışı da geçtiğimiz ay gerçekleştirildi ve 
“İzmirli Süt” raflarda yerini almış oldu. Olası bir afete hazırlık çalışmalarımızın 2024 yılı içinde tam 
ve eksiksiz olarak sürdürmektedir. İzmirliler konforlu, depreme dayanıklı evlerinde oturabilsinler diye 
Kentsel Dönüşüm Projelerimiz devam edecek. Kültürel faaliyetlerimiz, tiyatrolarımız, konserlerimiz 
de bu alanda İzmir Büyükşehir Belediyesi olarak her zaman hizmet vermeye devam edeceğiz. Deprem 
Risk ve Kentsel İyileştirmeye ayrılan bütçe yaklaşık 1 milyar 150 milyon TL. İZTAŞIT Projemiz 
giderek kapsamını arttırarak büyümeye devam etmekte. Alt yapı sorunlarını çözmek, yollarımızı 
iyileştirmek için tüm ekonomik zorluklara rağmen İZBETON ve İZSU’yla işin başında çalışmaya 
devam edeceğiz. Değerli Arkadaşlarım, bu Bütçe İzmir şehrinin ve İzmir halkının Bütçesi’dir. Her bir 
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çalışma İzmir’in refahını arttırmak içindir. İzmir Büyükşehir Belediyesi burada sayamadığım daha 
birçok alanda İzmirlinin yanında olmaya devam edecektir. Bu arada İzmir Büyükşehir Belediyemizin 
borçlanma kapasitesi ile ilgili size bilgi aktarayım. Toplamda 92 milyar 376 milyon liralık borçlanma 
yetkisine sahibiz. Bunun şu anda %23’ünü kullanıyoruz. Yani daha 70 milyar 917 milyon liralık 
borçlanma hakkımız da var. Ben öncelikle bu Bütçe’de emeği geçen, Sevgili Başkan’ımız Sayın Tunç 
SOYER’e çok teşekkür ediyorum ve Büyükşehir Belediye Başkanımızın liderliği doğrultusunda 
çalışma yapan Çok Kıymetli Bürokratlarımıza, alanda çalışan emekçi kardeşlerime, Meclis’te 
oylamalara ve kararlara yetkili olan siz Değerli Meclis Üyesi Arkadaşlarıma, üyesi bulunduğum Plan 
Bütçe Komisyonu Arkadaşlarıma gerçekten gönülden teşekkür ediyorum. Bütçemizin şehrimize, İzmir 
halkına ve ülkemize güzel bir gelecek getirmesini temenni eder, teşekkür ederim. Yapılacak oylamada 
Sayın Başkan’ım, 2024 Yılı Performans Programına ve Bütçe Tasarısına kendim ve Grubum adına 
“evet” oyu kullanacağımı şimdiden beyan eder, 2024 Yılı Bütçemizin İzmir’imize, kentimize hayırlı 
olmasını dilerim, saygılarımla. (25 dakika 24 saniye) 
BAŞKAN: Teşekkür ediyoruz. Evet, buyursunlar Murat Bey. 
MURAT AYDIN: Sayın Başkan’ım, Değerli Meclis Üyeleri hepinizi saygıyla selamlıyorum. İzmir 
Büyükşehir Belediyesi 2024 Bütçe Tasarısıyla Performans Programı hakkında Cumhuriyet Halk Partisi 
Grubu’nun görüşlerini sunmak için söz almış bulunuyorum. Bugün 24 Kasım Öğretmenler Günü. 
İlkokul öğretmenim ve babam başta olmak üzere kendisi benim babam, bir ilkokul öğretmeniydi. 
Emekli oldu ve 4 yıl benim öğretmenim oldu aynı zamanda, benim için zor bir dönemdi. Onun 
şahsında bütün öğretmenlerimin ellerinden öperim. Rahmetli olanlara rahmet dilerim. Bugün buralarda 
varsak öğretmenler sayesinde varız ve elbette Başöğretmenimiz Büyük ATATÜRK'ü saygı ve 
minnetle almak isterim. Ve Büyük ATATÜRK'ün öğretmenlerle ilgili şu sözünü hatırlatmak isterim; 
“Bizler dünyaya geldiğimiz zaman bu topraklar üzerinde yaşayan herkesle birlikte yok edici bir 
zorbalığın pençesindeydik. Ağızlar kilitlenmişti. Öğretmenler yalnız bir noktayı dimağlara 
yerleştirmek zorunluluğunda tutuluyordu.” Benliğini, her şeyini unutarak bir korkunç hayale boyun 
eğmek ve onun kulu kölesi olmak. Bununla birlikte hatırlatmak gerekir ki,  o baskı altında bile bizi 
bugünler için yetiştirmeye çalışan gerçek ve fedakâr öğretmenler hiç eksik değildi. Bugün de bizi 
yetiştirmek için, bilimsel, doğru bir eğitim vermek için, fedakârca çalışan tüm baskılara ve yanlış 
yönlendirmelere rağmen, fedakârca çalışan yüz binlerce öğretmenimiz var. Hepsinin büyük-küçük 
hepsinin ellerinden öperim. Sayın Başkan’ım, Değerli Meclis Üyeleri, Sokrates şöyle söyler, 
“Sorgulanmamış bir hayat yaşamaya değmez.” Gustav Jung da bu sözü şöyle tamamlar; “Dünya sana 
kim olduğunu soracak ve sen bilmiyorsan, senin yerine cevap verecek.” İzmir Büyükşehir Belediyesi 
de onun Başkanı ve İktidar Grubu olarak Cumhuriyet Halk Partisi de kim olduğunu, kimin izinden 
yürüdüğünü, fikri ve ideolojik zemininin ne olduğunu biliyor. Bütçe tercihlerimiz de bu fikri ve siyasi 
tercihlerimizin bir sonucu olarak İzmir halkının önünde. Bizler yol göstericimiz olan bilimin ve Büyük 
ATATÜRK'ün çizdiği yolda yürümeye devam ediyoruz. Onun bize verdiği çağdaş uygarlık seviyesinin 
üzerine çıkma görevini yerine getirmek için 1 yıl daha çalıştık ve 1 yıl daha çalışırken neler 
yapacağımızı anlatan bir Bütçe’yle karşınızdayız. Bu girişi şunun için yaptım; her zaman söylediğim 
gibi bütçeler siyasi tercihlerimizi, hayata bakışımızı geleceğe dair perspektifimizi ortaya koyar. Bu 
Bütçe’de de buna ilişkin izler göreceksiniz. Sayın Başkan’ım, Değerli Meclis Üyeleri, çağımız 
dünyasının en önemli sorunlarından birisi kalkınma. Ama bu kalkınmanın sürdürülebilir şekilde 
yapılması. Sürdürülebilir kalkınma. Yani doğayla uyumlu bir kalkınma, doğayla iç içe bir kalkınma, 
insanı doğayla mücadele eden değil, doğayla barışmış onun bir parçası olarak gösteren bir kalkınma. 
İzmir Büyükşehir Belediyesi Bütçesi’nde de bu kalkınma tercihinin izlerini görüyorsunuz. 
Belediyemiz şehrin günlük işlerini yapmanın yanı sıra şehrin geleceğine dair yatırımları da yapmaya 
çalışıyor. Sadece altyapıya bu Bütçe’de 5 milyar 815 milyon liralık bir ödenek ayrıldığını bu yüzden 
görüyorsunuz. İzmir Büyükşehir Belediyesi, bu ödeneğini kalkınmaya, sürdürülebilir kalkınmaya 
yönelik faaliyetlerde kullanıyor. Ve burada iki temel tercihi ortaya çıkarıyor; Turizm ve Tarıma Dayalı 
Kalkınma. Elbette bir Belediye olarak temel stratejisini bunun üzerine koyan bir Belediye olarak 
yapabilecekleri sınırlı. Fakat ortaya koymaya çalıştığı rol modeli bir perspektif, bir bakış açısı bize 
sunmak için önümüzde. Kalkınma… Sürdürülebilir kalkınmanın pek çok zorluğu var. Bu zorlukların 
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en önemlisi günümüz Türkiye'sinde ekonomik koşullar. Sayın Bütçe Komisyonu Başkanımız dile 
getirdi, ekonomik tercihlerin ve ekonomik yönetimin kötülüğü yüzünden bugün içine düştüğümüz 
ekonomik kriz, herkes gibi, herkesin kişisel bütçesi gibi İzmir Büyükşehir Belediyesi’nin Bütçesini de 
olumsuz etkiliyor. Dövizin 5 kat arttığı, kimi kalemlerde maliyet artışlarının 8-10 katı bulduğu bir 
günden geçiyoruz. İzmir Büyükşehir Belediyesi bütün bunlara rağmen yatırımını arttırmak için finans 
bulmaya çalışıyor. Bugün Türkiye'de ulusal kredi notu AAA olan Kurumuz. Bu not… Herkesin 
üzerinde, herkesten daha iyi bir nota sahibiz. Buna rağmen İzmir Büyükşehir Belediyesi borçlanma 
kapasitesinin sadece %23'ünü kullanıyor. Bu sadece %23’ünü kullanmak aslında bir tercihimiz değil. 
Daha fazla borçlanma kapasitesini kullanmak istiyoruz. Çünkü daha fazla yatırım yapmak istiyoruz. 
Çünkü yatırımlarımızın önemli bir kısmı sadece bütçe içi imkânlarla karşılanabilecek büyüklükte 
değil. Ama kredi ve finansman bulmakta güçlük çekiyoruz. Neredeyse yerli bankaların hiçbirisinden 
doğru düzgün bir finans elde edemiyoruz. Elde ettiğimiz finansların rakamları harcamalarımız, 
yatırımlarımız bakımından oldukça düşük kalıyor. Bu sadece Belediyenin sorunu değil, Bugün 
herhangi bir iş insanı da, herhangi bir şirket de krediye erişmek konusunda ciddi zorluk yaşıyor. 
Kredinin oranı ve yılı değil. Kredinin kendisine erişmekle zorluk yaşıyor. Bugün araba almaya 
gittiğinizde bile, araç almak için bile size 200-300 bin liradan fazla kredi vermiyorlar. Tüm bu 
zorluklara rağmen İzmir Büyükşehir Belediyesi’nin önünüzde bulunan 2024 Bütçesi’nin %41’inin, 18 
milyar lirasının yine yatırıma ayrıldığını göreceğiz. Bu Türkiye'deki en yüksek yatırım oranıdır 
arkadaşlar. Yine en yüksek yatırım oranına sahip bir Kamu Kurumu olarak karşınızdayız. Geçtiğimiz 5 
yıl boyunca bir tercih yaptı İzmir Büyükşehir Belediyesi. Şehrin temel sorunlarını, altyapı sorunlarını 
çözmek için para harcamaya ve aksiyon almaya karar verdi. Sizler de biliyorsunuz, altyapı 
yatırımlarının icrası oldukça zordur. Çünkü hayat devam eder. Hayatın günlük akışı içerisinde 
altyapıyı yapmak ciddi sorundur. Ama yapmak zorundasınız. Çünkü bunu ötelerseniz, tıpkı 
Kemeraltında olduğu gibi neredeyse 100 yaşında künkler bulursunuz yerin altında. Çok uzun yıllardır 
yapılmayan yatırımları sürdürmek, yapmak zorundasınız. Kemeraltında yaşayan, çalışan esnafımız 
biliyor. Oldukça zor zamanlar yaşadılar. Ama bu zorlukları azaltabilmek için İzmir Büyükşehir 
Belediyesi Kemeraltı çalışmasını büyük ölçüde gece yaptı, esnafın faaliyetleri devam ederken yaptı. 
Elektriği, suyu, internet altyapısı kullanıma devam ederken yaptı. Bu bir yerde şuna benzedi; atan bir 
kalbi durdurmadan o kalbin damarlarını değiştirmek gibi bir şeydi bu. Yani açık kalp ameliyatını 
neredeyse makine desteği olmaksızın doğrudan doğruya yapmaya benziyordu. Büyükşehir 
Belediyemiz bütün bu faaliyetlerini, bu yatırım faaliyetlerini yürütürken, bu yatırımlarını yani altyapı 
yatırımlarının üst yapıya yansımasını önümüzdeki süreçte daha fazla göreceğiz. Çünkü altyapı 
yatırımlarını düzeltmeden, altyapıyla ilgili ciddi yatırım yapmadan üst yapıyla yapacağınız 
değişiklikler günü kurtarsa da, gelecek bakımından hem kaynak israfı, hem de daha fazla sorun 
anlamına geliyordu. Elbette dediğim gibi bunları yaparken bir finansa ihtiyacınız vardır, para lazım 
yani sonuçta bunları yapmak için. Fakat Genel Bütçe’den, Belediyeler Birliğinden, Bakanlıklardan 
bırakın hibeyi kredi bulmakta bile güçlükler yaşıyoruz. Her zaman söylüyorum, tekrar söyleyeceğim; 
“İzmir ödediği verginin hakkını alamayan bir şehirdir.” İzmir üçüncü sırada vergi öderken bu 
vergisinin karşılığı olan yatırımı alamamaktadır. Ben bunları söylediğim zaman arkadaşlarımız bir 
eleştiri dile getiriyorlar, işte başka yerlerle ilgili. Bakın birkaç rakam vereceğim size. İzmir Büyükşehir 
Belediyesi’nin önümüzdeki Bütçesi, 2024 Bütçesi 45 milyar lira ve bunun, bu Bütçe’nin %41’ini yani 
yaklaşık 18 milyar lirasını yatırıma ayırıyor. 18 milyar liralık yatırım yapacak. Sadece Büyükşehir 
Belediye Bütçesinden bahsediyorum, İZSU, ESHOT ya da şirketlerden bahsetmiyorum. Merkezi 
İdare'nin 2024 Bütçe Kanun Teklifi, ki şu an Türkiye Büyük Millet Meclisi'nde. Gelirin 8 trilyon 437 
milyar, Giderin 11 trilyon 89 milyar olduğu yani yaklaşık 2 buçuk trilyon, 2 buçuk trilyonun biraz 
üzerinde açığı, finansman yoluyla karşılayacağını öngören bir bütçe. Gider Bütçesindeki küsurat diye 
söylediğim 89 milyar lira bile bizim Büyükşehir Belediyesi Bütçesinin 2 katı. Peki, Genel Bütçe’nin ne 
kadarı yatırıma ayrılıyordur, bir tahmini olan var mı? 2024 Genel Bütçesi’nin yani 11 trilyon 89 milyar 
liralık bütçenin sadece %14.4’ü yatırıma ayrılıyor. İzmir Büyükşehir Belediyesi, %41'ini yatırıma 
ayırıyor. Peki, Genel Bütçe %14.4 yatırım ayırırken İzmir'e ne veriyor? İzmir'de ne kadar yatırım 
yapıyor? 2023 rakamları elimizde tamamlanmamış olsa da. 2023 yılında İzmir'e 8,5 milyar liralık 
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kamu yatırımı yapılmış. 8 milyar 500 milyon lira İzmir'e Kamu Bütçesinden harcama yapılmış, tüm 
kamudan. Bunun 4 milyar 800 milyonunu İzmir Büyükşehir Belediyesi ve İZSU yapmış,  600 milyon 
lirasını diğer Belediyeler yapmış, sadece 3 milyar 100 milyon lirasını Merkezi Hükümet yapmış. Bu şu 
demek; İzmir'de kamunun harcadığı her 100 liranın 56 lirasını Belediyeler harcamış, Belediye yatırım 
yapmış. Şimdi 2024 Bütçesi’nde 11 trilyon 89 milyar lira olan Bütçe’den İzmir'in payına bu mu düşer? 
Yatırım bütçesinden bahsediyorum. Memur maaşlarından, ödeneklerden bahsetmiyorum. 3 milyar 100 
milyon lirayı 2023 yılında Belediyeler dışında kamu harcamış. Şimdi zaman zaman arkadaşlarımız 
eleştirilerimizi cevaplarken ya da kendi eleştirilerini dile getirirken işte şu Bakanlığımız şunu yaptı, bu 
Bakanlığımız bunu yaptı diye söylüyorlar. Ve ben de her seferinde onlara şunu söylüyorum; “Değerli 
Arkadaşlar, İzmir Büyükşehir Belediyesi ile Merkezi Hükümet’in Bütçesini karşılaştırıyorsanız ve biz 
daha fazla yaptık diye övünüyorsanız bu bizim için gurur verici olur.” Biz bundan gocunmayız. Ama 
Hükümet’e ayıp olur. Çünkü karşılaştığınız bütçelerin rakamı şu, birisi; 11 trilyon 89 milyar, diğeri 45 
milyar. Yahu bu iki bütçeyi karşılaştırıp; “Biz şunu daha fazla yaptık.” demeyin. Rakamı da 
söylüyorum. Buna rağmen bizim harcamamız %56. İzmir'e kamunun bütçesinden yatırım olarak giren 
100 liranın 56 lirasını Belediyeler harcamış. Dolayısıyla bir yatırım bütçesinden bahsediyoruz. 
Geleceğe dair bir perspektif çizen, bir yatırım bütçesinden bahsediyoruz. Türkiye Belediyeler Birliği 
Başkanı ve Gaziantep Büyükşehir Belediye Başkanı Fatma ŞAHİN AK Partili kendisi de bu konuda 
övgüyle dile getirmişti. Yani “İzmir gibi olmalıyız.” dediği şey buydu, bundan bahsediyor. Daha fazla 
yatırım ihtiyacından bahsediyor. Daha fazla yatırım için iki şeye ihtiyacımız var; Bütçe’yi doğru 
yönetmek, tercihlerimizi doğru yönetmek ve finansman. Çünkü yatırımlar, günlük yatırımlar, küçük 
yatırımları kendi bütçe içi imkânlarınızla halledersiniz ama mesela Buca Metrosunu bütçenizle 
yapamazsınız, bunun için finansmana ihtiyacınız var. Mesela kentsel dönüşüm de böyle o yüzden. 
Kentsel dönüşümü sadece bütçe içi imkânlarınızla yapamazsınız, sadece Belediyenin üzerine bir yük 
olarak bırakamazsınız. İnsanların güvenli bir konutta yaşaması Türkiye Cumhuriyeti Devleti’nin bütün 
Kurumlarının, Belediyenin de elbette görev ve sorumluluğudur. Bunun için harcamadığımız parayı 
sonra depremlerden sonra harcamak zorunda kalırız kat ve kat fazlasıyla yiten canlarımızın yanı sıra. 
Şimdi bakın Merkezi Hükümet de aynı şeyi söylüyor. Diyor ki; biz 2024 Bütçesi’nde yatırımı 
düşürdük 14.4, bu yatırımın da önemli bir kısmı deprem bölgesine gidecek, doğru, gerekli önemli bir 
kısmın oraya gitmesi. Ama o zaman biz de soruyoruz. Zamanında bunları yapsaydınız, insanlar 
güvenli konuta otursaydı. Mesela biz iki köprü az yapsaydık, bir havaalanı az yapsaydık da 
insanlarımız güvenli konutlarda otursaydı olmaz mıydı? Bütçe tercihi dediğim şey bu. Türkiye 
Cumhuriyeti Devleti herkese güvenli ve sağlam bir konut sağlayamayacak kadar güçsüz mü? Bunu 
yapamaz mıyız gerçekten? Belediyeler olarak daha fazla gayret gösteremez miyiz? Çünkü insanlar 
güvenli bir konutta yaşamak istiyor. İnsanların kendini en güvende hissettiği yer evidir ve insanlar 
Şubat depreminde de, 30 Ekim Depreminde de evlerinde öldüler. Buna daha fazla söz söylemeliyiz. 
Yani bir siyasi polemik üzerinden söylemeye çalışmıyorum, buna daha fazla katkı sağlamalıyız, 
Belediye de daha fazla katkı sağlamak zorunda. Bunu yapabilmek için İzmir Büyükşehir Belediyesi iki 
temel tercih ortaya koyuyor ve bir yeni yöntem öneriyor. Birinci tercihi; yerinde dönüşüm. Değerli 
Başkan’ım, Değerli Meclis Üyeleri, bu çok önemli bir tercihtir. İnsanları bulunduğu yerde 
dönüştürmek. Aksi şu olur; soylulaştırma denen şey olur. Mesela Sulukule'de yapılan olur, Fikirtepe'de 
yapılan olur. Orada bulunan insanları oradan çıkarırsınız, oraya nitelikli konut yaparsınız, oranın 
sosyal dokusunu değiştirirsiniz. İzmir Büyükşehir Belediyesi, yerinde dönüşüm istiyor. Orada oturan 
insanların orada kalmasını ve orada kendi komşularıyla beraber yaşamasını istiyor ve bunu uzlaşıya 
dayalı olarak yapıyor. Şimdi herkesin dikkatini çekmek isterim. Bu ülkede yaşayan herkesin ve 
Belediye ve Yerel Siyasetle uğraşan herkesin dikkatini çekmek isterim. Türkiye Büyük Millet 
Meclisi’nden çıkan kentsel dönüşümle ilgili yeni yasayı dikkatle incelemeliyiz. Önemli tercihler 
yapıyor, bir iyi niyetle bir çözüm arıyor. Bu konuda bir sorun yok, Hükümetin bu anlamdaki iyi 
niyetini sorgulamıyorum. Ama ciddi sorunlar ve handikaplar içeriyor. Bunun önümüzdeki dönemdeki 
yansımalarını daha fazla göreceğiz. Uzlaşıyla çözüyor İzmir Büyükşehir Belediyesi ve oradaki 
insanlarla tek tek konuşarak, ikna ederek halletmeye çalışıyor. Bu çok meşakkatli bir süreç. Hani bazen 
diyor herkes… Haklılar da bu konuda. Yavaş gidiyor, doğru, yavaş gidiyor. Bunun yavaşlığının bir 
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sebebi bu, uzlaşma. Ama bunun yavaşlığına razıyız. Çünkü insanlarla uzlaşarak sorunu çözmeye 
çalışıyoruz. Değerli Meclis Üyeleri, bugün insanların gönlünden kopan bir yardım parasını 100 küsur 
yaşındaki Kızılay’a vermeye güvenmediği, daha yeni kurulmuş bir derneğe vermeye razı olduğu bir 
dönemler yaşıyoruz. Bir güven sorunu yaşıyor toplum Kamu Kurumlarıyla değil mi? Hepimiz bir 
güven… Bu güven sorunu yaşadığımız dönemde İzmir halkı uzlaşı içine girdiğimizde bize İzmir 
Büyükşehir Belediyesi'ne evinin tapusunu devrediyor. Kardeşine vermez insan evinin tapusunu yeri 
gelir, bize tapusunu devrediyor. O yüzden zor bir süreç. Yine bununla paralel olarak yani daha güçlü 
bir şehir yapısı oluşturabilmek için jeolojik etüt, mikro bölgeleme çalışmaları yapıyoruz. Önünüzdeki 
Bütçe’de bu konuda da ciddi kaynak aktarıldığını göreceksiniz. Çünkü nereye yerleştiğinizi, nasıl bir 
zeminin üzerine yerleştiğinizi bilmeden o zeminin üzerine yapacağınız her yapı ileride bir risk 
taşıyacak demektir, bu çalışmayı da çok önemsiyoruz. Sayın Başkan’ım, Değerli Meclis Üyeleri, İzmir 
Büyükşehir Belediyesi’nin faaliyet alanlarından önemli birisi de ulaşım. Burada da siyasi 
tercihlerimizle ilgili bir şey ortaya koyuyor İzmir Büyükşehir Belediyesi. Diyoruz ki; “İnsanlar toplu 
ulaşımı daha fazla kullanmalıdır ve bu toplu ulaşım daha fazla raylı sistemle olmalıdır.” Hem çevresel 
etkileri bakımından, hem maliyetleri bakımından hem konforu ve hızı bakımından raylı sistemlerin 
daha önemli olduğuna inanıyoruz. O yüzden İzmir Büyükşehir Belediyesi raylı sistemlerle ilgili 
yatırımını sürdürüyor. Bakın İzmir'de ilk kez 3 raylı sistem projesi aynı anda yürüyor. Çiğli Tramvay'ı, 
Narlıdere Metrosu, ki bu ikisi bitmek üzere Şubat ayında açılacak ve çok büyük proje olan, burada çok 
uzun uzun çeşitli defalarca tartıştığımız Buca Metrosu. Bu üçü birden yürüyor. Buna rağmen, yeterli 
değiliz hâlâ, burada eksiğiz. Ulaşımı daha iyi, daha konforlu, daha hızlı yapmak zorundayız. Bunun 
için 2024 Yılı Bütçesi’nde de önemli kaynak ayrıldığını ve bu isteğimize biraz daha yaklaşacağımızı 
görüyoruz. Şunu izah etmek isterim burada, bu vesileyle. Bu ülkede yaşayan herkes gibi İzmir halkı da 
yoksullaştı. 2-3 yıl önceye göre artık daha yoksuluz. Hem bireysel olarak daha yoksuluz, daha 
yoksullaşmış bir durumdayız. Hem de ülkenin ortalama milli gelir bakımından yoksullaşmış 
zorundayız. O yüzden insanlar bütçelerini denkleştirebilmek için ciddi bir para ve kaynak ihtiyacında 
ve nereden kısabilirim diye bakıyor. Ve genellikle de, doğal olarak, hepimiz öyle yapıyoruz. En çok 
uyguladığı yani en sık ve düzenli olarak harcadığı harcama kalemlerine bakıyor ve bu harcama 
kalemlerinden birisi de ulaşım. Şunu tercihimiz olarak, net olarak ortaya koyalım. Gerek su, gerek 
ulaşım temel bir insan hakkıdır ve tümüyle ücretsiz olmalıdır, bu varmak istediğimiz noktadır. Çünkü 
Cumhuriyet Halk Partisi Sosyal Demokrasiye inanmış bir partidir ve temel beklentisi, ülküsü ve tercihi 
bu yöndedir. Ancak bunun olabilmesi için pek çok parametrenin, pek çok unsurun bir arada yürümesi 
gerekiyor. Ama İzmir Büyükşehir Belediyesi geçtiğimiz dönemden beri yani son 5 yıldır bu hedefe 
ulaşmasa da, bu hedefe biraz yaklaşmayı sağlayacak bir tercih yönetiyor yine. Bakın bir rakam 
vereyim; 2018 yılında İzmir Büyükşehir Belediyesi'nin Bütçesi’nin %11’i ulaşımı desteklemek için 
harcanıyordu. Bugün bu %17. 4 milyar 300 milyon. Yani İzmir Büyükşehir Belediyesi, ulaşım 
fiyatlarını düşük tutabilmek için, düşük tutulmasının yarattığı maliyeti karşılayabilmek için  4 milyar 
300 milyon lira ödüyor, Bütçe’sinin %17’si. Eğer ulaşıma bir para aktarmak zorunda kalmasaydı İzmir 
Büyükşehir Belediyesi, Yatırım Bütçesini %17 daha büyütebilecekti. Peki bu nereden kaynaklanıyor? 
Birkaç rakam vereyim yine. Bugün İzmir'de günlük binişin, binenlerin, okuttuğu kartın sadece %35'i 
tam bilet basıyor, %35'i tam bilet. Kalan %65’i ya indirimli, ya ücretsiz, ya halk taşıt gibi. Bizi burada 
memnun eden bir sayı şu. Günlük binişin %38'i öğrenci. Çünkü İzmir bir öğrenci şehri ve öğrenciler 
yüksek oranda toplu ulaşım kullanıyor. Ve İzmir'de hâlâ öğrenci bileti 5 lira. Eğer İzmir'in ulaşım için 
harcadığı tüm parayı bilet gelirinden sağlayacak olsaydı yani hiç ulaşıma para aktarmasaydı İzmir 
Büyükşehir Belediyesi, bugün tam biletin 13 lira değil, 45 lira olması gerekiyordu. Bu şu demek; İzmir 
Büyükşehir Belediyesi Bütçesi’nden bu yıl 4.3 milyar lira para insanların İzmir halkına sosyal yardım, 
bir nevi sosyal yardım olarak ulaşım desteği olarak verilecek. Bu rakam İzmir Büyükşehir 
Belediyesi’nin yaptığı bütün sosyal yardımların 2-3 katı. Bu görünmeyen bir şey. Hani koli dağıtmak, 
kıyafet dağıtmak var ya. Bu öyle değil, bu herkes için yapılmış bir sosyal yardım. Ama artık 
ESHOT’un ve İzmir Ulaşım Sistemi’nin bu maliyetleri bu şekilde karşılamaya gücü kalmayacak, bu 
konuda giderek zorlanacağız. Bakın %11’den %17’ye çıktı. 4.3 milyar lira dediğim Bütçe, İzmir 
metropolündeki 3 büyük ilçenin bütün bütçesi kadar bir rakam. Yani Bornova, Karşıyaka, Bayraklı ne 
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harcıyorsa o rakamdan daha fazla bir paradan bahsediyorum. O yüzden Merkezi Hükümetin ve yasal 
altyapının da bu ulaşımın ücretsiz, ücretsiz değilse bile hiç değilse ucuz. Çünkü insanların toplu… 
Ucuz olması için bir şey yapması lazım. Çünkü insanların ücretsiz ulaşım ya da düşük ücretli ulaşıma 
yönelmesinin birkaç faydası var. Bir kere çevresel faydası var, trafik faydası var. Kamu kaynaklarının 
yakıt vesaire gibi ithalata dayalı kaynakların daha az harcanması gibi faydaları var. Ulaşımdaki, toplu 
ulaşımdaki iyileşme Sayın Tunç SOYER’in göreve geldiği bu dönem zarfında, 5 yıllık dönem zarfında 
şöyle de kendini gösterdi; 5 yılda 651 yeni otobüs sisteme dâhil oldu, İZTAŞIT ve ESHOT’un. Ve 
böylece İzmir Büyükşehir Belediyesi filosu, bunu ESHOT Bütçesi’nde de konuşacağız. Avrupa'nın ve 
Türkiye'nin en genç filolarından biri oldu. Ama bu maliyetleri taşımakta ve yeni otobüsler almakta, 
yeni hatlar açmakta zorlanıyoruz. Bir rakam vereyim, üzülüyorlar arkadaşlar, bazen de kızıyorlar, 
“Dönüp dönüp motorine filan söylüyorsunuz” diyorlar ama yani otobüslerimiz motorin kullanıyor 
yani. Başka bir şey kullanmadığı için ben de motorini söylüyorum her defasında. Elektriği de 
söyleyeceğim o yüzden. Böyle diyeceğiniz için elektriğin fiyatını da aldım. Motorin 1 Nisan 2019’dan 
yani Sayın Tunç SOYER’in göreve gelmesinden bu yana %503 artmış. Hani her gün böyle bu ısıtılan 
kurbağa gibi her gün azar azar verince fark etmiyoruz ya, %503 artmış motorin. Elektriğin fiyatı da 
%543 artmış. Yani o daha fazla artmış. Tam bilet %333 artmış, öğrenci bileti sadece %177 atmış, 5 
yıllık süreci söylüyorum. Sayın Başkan göreve geldiğinde 1.80 liraydı öğrenci bilet, bugün 5 lira. 
Şimdi Değerli Arkadaşlarım şunu söylüyor zaman zaman; “Efendim bütçemizde o kadar arttı.” Bir şey 
söyleyeceğim size. Elinizde bulunan 200 liralık banknotları 4 yıl önce hiç cebinizde görüyor 
muydunuz? Şimdi biz zenginleştik mi? 200 liralık banknotu bir büfeye bir şey almak için verdiğinizde 
uzatsanız sizi döver adam yani “Bu bozulur mu bu para?” derdi. Şimdi 200 lira nedir? Değerli 
Arkadaşlar, Türkiye Cumhuriyeti Devleti’nde bu ekonomik kriz ve kötü yönetim yüzünden bir sıfır 
gitmiştir. Bugün 200 lira dediğiniz şey hani eskinin 20 lirasıdır. O yüzden hani 1 milyar, bütçeniz 1 
milyar liradan 10 milyar liraya çıktığında siz 10 katı zengin olmuyorsunuz. Örneği var; 5 yıl önceki 
asgari ücretle aldıklarınızla bugünkü asgari ücretle aldıklarınız ortadadır. Yani bugün çok mu zengin 
olmuş oldu işçiler ve emekçiler? Bir şey daha söyleyeyim. Hani bir laf vardır ya; “Ben hep 100 liralık 
benzin alıyorum.” diye bir laf vardır. Sormuşlar; “Akaryakıt zamları için ne diyorsun?” Demiş ki; 
“Ben hep 100 liralık alıyorum.” Artık 100 liralığa, 50 liralığa 1,5 litre falan alıyor, 50 liraya 2 litre 
alamıyor da hani bunu biz 1000 liralık alıyoruz diye söyleyelim artık, bir sıfır gitti ya, gitti bir sıfır 
yani. Bakın bir rakam daha vereyim. Dün bunu ESHOT’taki arkadaşlarımız ilettiler bilgi. Bir körüklü 
otobüs 400 litre akaryakıt yani motorin alıyormuş, 400 litre. 1 Nisan 2019 tarihinde 400 litre motorin 2 
bin 518 liraymış. Bugün 2 bin 518 liraya sadece 66 litre alabiliyor ve bir deposu 15 bin 206 liraya 
doluyor. Şimdi zenginleştik mi? Yani bugün 2 bin 518 liraya sadece 66 litrelik yakıt alabilirsiniz. Yani 
gidip 1000 liralık, hep 1000 liralık aldığınızda da bunu söylersiniz. Fiyatlar ve tarifeler konusunda 
UKOME’nin yapısı, UKOME üzerinden Büyükşehir'e yapılan baskıyı hiç anlatmayayım artık. Yani 
bunu defalarca söyledik, tekrar söylüyorum, şu kadarını en azından tekrar söyleyeyim; Bütçeler halkın 
bütçesidir. Bütçe hakkı Magna Carta'dan beri 1215 yılından beri halka aittir ve halk bu bütçe hakkını 
Meclisleri eliyle kullanır, seçtiği Meclis Üyeleriyle kullanılır ve bütçe çok basit bir anlatımla gelir ve 
gider tablosudur. Eğer gelirlerinizin belirlenmesini halkın Meclisine, halkın seçtiği Meclis’te değil 
atanmışların eline verirseniz o bütçe hakkının gaspı olur. Bugün UKOME eli ile yapılan şey budur. 
Çünkü ESHOT’un tarife belirleme yetkisi yani gelirini belirleme yetkisi bu Meclis’in görevidir. Bir 
yönetmelik değişikliğiyle bunu önce UKOME’ye aldılar, Ulaşım Koordinasyon Merkezine, yetmedi o 
merkezdeki yapıyı Merkezi Hükümet tarafından atanmışların sayısını çoğunluğa ulaşacak şekilde 
genişlettiler. O yüzden 1215 yılının gerisine gittik bu uygulama bakımından. Sayın Başkan’ım, Değerli 
Meclis Üyelerim, deniz ulaşımı da İzmir Büyükşehir Belediyesi bakımından önemli bir tercih. Çünkü 
biz bir körfez şehriyiz ve denizin de, bu anlamda denizi de daha fazla kullanma ihtiyacımız var. 2024 
Bütçesi’nde deniz ulaşımı için 860 milyon liralık Bütçe ayrıldığını görüyoruz. Bunu yeterli 
bulmuyoruz. Cumhuriyet Halk Partisi Grubu olarak deniz ulaşımının daha fazla kullanılmasını, daha 
ucuz kullanılmasını talep ediyoruz. İzmir Büyükşehir Belediyesi, bu anlamda 860 milyon liralık bir 
bütçeyi ayırmıştır. Ve raylı sistemlerin gelişmesi bakımından da bu bahsettiğim 3 büyük projenin 
yürümesi bakımından da bakın 4.2 milyar lira ayırmıştır. Ulaşıma ayırdığımız para 3… Ulaşımın 
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sübvansiyonu için verdiğimiz para 3.8 milyar, 3 proje için 1 yılda harcamış para 4.2 milyar. Yani biz 
bunu yapmak durumda kalmasaydık mesela Merkezi Hükümet toplu ulaşımda kullanılan elektrik ve 
akaryakıttan ÖTV almasaydı, biz bugün Buca Metrosunu daha çabuk bitirebilirdik ya da ilave hatlar 
açabilirdik. Sayın Başkan’ım, Değerli Meclis Üyeleri, İzmir bir liman şehridir. Sayın Tunç SOYER’in 
deyimiyle; “Doğunun en batıdaki, batının en doğudaki liman şehridir.” O yüzden İzmir'i sadece kendi 
içine dönük, sadece kendi taşra kasabası olarak faaliyet gösteren bir şehir olarak düşünemeyiz, tarih 
boyunca da bu hiç olmamıştır zaten. Arkasına yaslandığı, arkasına aldığı Ege Bölgesi'yle birlikte, Ege 
Bölgesi'nin zenginliklerinin limandan aktarılmasıyla bir kozmopolit, bir uluslararası şehirdir her 
zaman. Ve şu 5 yıllık dönemde bu şehrin uluslararası arenada da daha fazla görüldüğünü gördük. Daha 
fazla proje üreten, daha fazla kalkınmaya dönük iş yapan bir alanda faaliyet gördüğünü gördük. Bunu 
yaparken tarımı ve turizmi desteklemeyi her zaman önemsedi İzmir Büyükşehir Belediyesi. Bazıları 
için tuhaf gelebilir. Ama bugün bu şehirde yaşayan çocukların büyük bir çoğunluğu süt kuzusuyla, 
sütle tanıştı. 2024 yılında da Süt Kuzusu Projesi için para ayırmaya 302 milyon lirayla devam 
edeceğiz. Bu hem sütü aldığımız üreticinin sütünün desteklenmesi, hem de çocukların beslenmesini 
sağlayacak. Ve dedim ya biz Mustafa Kemal ATATÜRK'ün yolundan ilerliyoruz yani hani laf değil. 
Onun büyük bir sözü var; “Her fabrika bir kaledir.” İşte Bayındır'da, Menderes Şaşal'da, 
İZDÖNÜŞÜM’de bunun izlerini görüyorsunuz. Sayın Başkan’ım, Değerli Meclis Üyeleri, Meclis 
açılışında Değerli Meclis Üyelerimiz dile getirdi. Yarın 25 Kasım Kadına Yönelik Şiddetle Mücadele 
Günü. Bu İzmir Büyükşehir Belediyesi’nin önemsendiği bir… Toplumsal cinsiyet eşitsizliğiyle 
mücadele etmek ve toplumsal cinsiyet eşitliğini sağlamak İzmir Büyükşehir Belediyesi’nin görev 
alanlarından birisi. Erkek egemen bir toplumda, kadına yönelik her türlü baskının geliştiği, kadının 
yürümesine, konuşmasına, kaç çocuk doğuracağına, ne zaman doğuracağına, nasıl doğuracağına, 
sokakta yürüyüp yürümemesine, gülmesine, gülmemesine müdahale eden eril dil, şiddeti önleyemez. 
Kadına yönelik şiddet bir sonuçtur. Ve kadına yönelik şiddeti önlemek ya da kadın haklarını 
geliştirmek sadece kadınların sorunu değildir. Kadının, yani toplumun %50'sinin bu kadar baskılandığı 
bir toplumun erkeklerinin yani kalan yarısının özgür, bağımsız, gelişmiş olması beklenemez. O yüzden 
kadının özgürlük mücadelesi aslında toplumun özgürlük mücadelesidir ve Değerli Arkadaşlarımın 
açılışta söyledikleri gibi kadının özgürleşmesi, kadın haklarına yönelik mücadele erkekler için temel 
bir sorundur. Bugün hâlâ kimi erkeklerin kadına yönelik şiddet, kadın hakları, feminizm filandan 
bahsettiğiniz zaman istihzayla güldüğünü görüyoruz. O gülenlere şunu söylerim; şiddete uğrayan hasta 
sizsiniz. Çünkü kadına bir kadınlık rolüyle bir şiddet uygulayan sistem size de bir erkeklik rolü biçiyor 
ve o rolün dışına çıkamazsınız, mesela ağlayamazsınız. O yüzden İzmir halkı, İzmir Büyükşehir 
Belediyesi ve Cumhuriyet Halk Partisi İstanbul Sözleşmesi’nden vazgeçmiyor. İstanbul 
Sözleşmesi’nin hedeflerinden de vazgeçmiyor. İsmini bir şehrimizden, en büyük şehrimizden alan bu 
sözleşmenin bir gecede bir imzayla çıkılmasını hâlâ kabul etmiyoruz ve etmeyeceğiz. Çünkü “İstanbul 
Sözleşmesi Yaşatır.” Üzülerek görüyoruz yani Değerli Arkadaşlar böyle bir şey olabilir mi? Adalet ve 
Kalkınma Partisi Hükümeti’nin Aile ve Sosyal Hizmetler Bakanı 6284 için, 6284’ün kalması için 
kendi partisinin içindeki kimi tırnak içinde “Erkeklerle” mücadele etmek zorunda kalıyor. Sayın 
Bakan’ı burada kutluyorum, mücadelesine, her türlü desteği vermeye hazır olduğumuzu dile 
getiriyorum. Ne olursa olsun, ne kadar eksik ya da şey olursa olsun. 6284’ü bile fazla gören erkeklerin 
yaşadığı bir ülkedeyiz biz bugün. Bu ülke kadına yönelik şiddetten kurtulamaz böyle. O yüzden İzmir 
Büyükşehir Belediyesi toplumsal cinsiyet eşitliğini sağlamak için bütçe ayırıyor. O yüzden İzmir 
Büyükşehir Belediyesi bütün bu devasa yapısının içerisinde bu konuyu önemsiyor ve her defasında 
ben de o yüzden çıkıp burada bu konuya ayrı bir başlık açıyorum. Kadının özgürlüğü, hepimizin 
özgürlüğüdür, kadına karşı şiddet hepimizin sorunudur. Bugün ülkenin en temel sorunu yoksulluk. Ve 
bu yoksulluğu bir parça azaltabilmek için İzmir Büyükşehir Belediyesi’nin yine önünüzdeki Bütçe’de 
yer alan sosyal yardıma ayırdığı paralar ancak pansuman olabilecek ancak yarada bir parça iyileşme 
yapabilecek şeyler. Yoksulluğu kökten çözmek için topyekûn mücadele etmeliyiz. Burada bir ayrım 
yaparak bir şeyi tartışarak söylemiyorum. Birlikte bütün bir toplum olarak birlikte yoksulluğa karşı 
duyarsız kalmamalıyız. Ve daha fazla yapmalıyız. Sadece 863 milyon lira ayırabiliyor İzmir 
Büyükşehir Belediyesi. 863 milyon değil de, 8 milyar 630 milyon ayırsa ne olacak? En alttakilerin 
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durumunu bir parça rahatlatabilmek için çaba sarf ediyor İzmir Büyükşehir Belediyesi. Ve çocuklar 
için de aynı şekilde uğraşıyor. Çünkü İzmir Büyükşehir Belediyesi ve Sayın Tunç SOYER bakımından 
çocuklar gelecekte mutlu edilmesi gereken kişiler değil, bugün mutlu edilmesi gereken kişiler. “Bu 
çocuklar bizim geleceğimizdir.” Safs atasını çok özür dilerim bu cümleyi kullanacağım artık bırakalım. 
Çocuklar bizim bugünümüzdür de aynı zamanda. Yani biz çocuklarımızın bugün eğitimini, 
beslenmesini, güvenli bir ortamda yaşamasını her türlü istismardan korunmasını sağlamayacağız, 
onların geleceği için uğraşıyoruz diyeceğiz öyle mi? Çocukların bugünü de bizim 
sorumluluğumuzdadır. Tabii şunu anlıyorum, kimi siyasetçiler bakımından şunu anlıyorum; çocuklar 
oy vermiyor tabi değil mi? Çocuklar oy kullanmıyor. Bütün çocuklara şunu söylüyoruz, bugün 
çocukken sizin dertlerinizi dert etmeyen hiçbir siyasetçiye büyüdüğünüzde oy vermeyin, biz de 
dâhilsek buna, bize de vermeyin. Çünkü bu sizin geleceğinizi çalan büyüklerin sorunudur. Bir şey 
söyledi Sayın SOYER o yüzden, tuhaf geldi ya da canım ne var bunda dedi, çok kıymetliydi. “Çocuk 
aklı değil, çocuk haklı.” Söylediği şey Çocuk Hakları Sözleşmesinde yer alan çocuğun katılımı 
hakkından bahsediyor aslında. Çocuğun katılım hakkını sağlamayan onun bugününü yapılandırırken, 
bugünkü ihtiyaçlarını görmezden gelen hiçbir çalışma değerli değil. Bakın bugün toplumun %30 
küsurları çocuk yaşta, bizim Bütçelerimizin ne kadarı çocuklar için ayrılmış? Bizim Bütçemiz de bu 
anlamda eksik. Daha fazla olmalı. Çünkü onlar bu toplumun bugün yaşayan bireyleri. Evet, gelecekte 
de büyükler ama bugün yaşıyorlar ve bugün ihtiyaçları var bu çocukların. Şimdi Masalevleri Projesini 
Sayın Başkan açıkladığı zaman böyle küt, basit efendim ne olacak filan. Değerli Arkadaşlar, eğitime 
yapılan yatırımlar temelde Belediyelerin sorumluluğunda değildir. Ama Belediyeler eğitimi 
görmezden gelemezler. Bakın Bayraklı Belediye Başkan’ım da burada. Onlar da orada çaba gösteriyor, 
Karşıyaka gösteriyor, diğer Belediyelerimiz gösteriyor. Ne kadar yapabilirsek konuşmamın başında 
selamladığım babam, beş dersliğin bir arada, 1., 2., 3., 4., 5. sınıfların birlikte ders yaptığı tek derslikli 
okulda ilkokul öğretmeniydi. Ve ben ve arkadaşlarım o okulda eğitim aldık, 5 yıl. Biz çocuklarımıza 
daha nitelikli eğitim ve daha nitelikli okul öncesi eğitim vermek zorundayız. Okul öncesi eğitimi 
zorunlu kılmak ve okul öncesi eğitimi herkese yaymak zorundayız. Gençler. Ya bugün ülkede 
üniversite öğrencileri ki, burası bir üniversite şehri, barınma ve beslenme sorunu yaşıyorlar. Yani 
Türkiye Cumhuriyeti Devleti her gence güvenli bir yatak, üç öğün yemek vermekten aciz mi? İşte bu 
bütçe tercihi işte. Yani parayı nereye harcadığınızla ilgili tercih. İstediğiniz kadar yatak sayısını 
sayabilirsiniz, bugün isteyen herkes yurt bulamıyor. Bugün yurt bulamadığı için, özel yurda da para 
veremediği için kaydını dondurup memleketine dönen öğrenciler var bu ülkede. Bugün bu ülkede üç 
öğün yemek yiyemeyen öğrenciler var. 2 kişi bir tablidot alıp tablidotu bölüşerek yiyen öğrenciler var 
bu ülkede, bu şehirde. Bunları kimse görmezden gelemez. Ama Merkezi Hükümet şunu söylüyor, size 
bir öğün… Özür dilerim şunu söyleyeyim. Her okula hiç değilse bir öğün yemek verilsin dendi, değil 
mi? Okul beslenmesi. Yahu hiç değilse öyle yemeğini karşılayın, her okulun, hiç değilse yoksul 
okullar için. Ama Merkez Hükümet bize dedi ki “Size bir öğün yemek veremedik, ÇEDES projesiyle 
size birer müezzin verelim.” dediler. Değerli Arkadaşlar, her çocuğun temel hakkıdır beslenme, her 
gencin temel hakkıdır beslenme. Temel hakkını sağlayamadığınız bir çocuğa başka eğitimler 
vermenizin anlamı yoktur. Bu dini eğitim için de yoktur, bilimsel eğitim için de yoktur, laik eğitim 
içinde yoktur, önce o çocuğun karnını doyurmak zorundasınız, o çocuğu güvenli bir okula koymak, 
üniversite öğrencisi ise barınmasını sağlamak zorundasınız. Ne yapacaksanız ondan sonra yaparsınız. 
O yüzden İzmir Büyükşehir Belediyesi bunca soruna rağmen gençlik merkezi ve öğrenci yurtları için 
2024 Bütçesinde 400 milyon lira ayırıyor ve güzel haber, burada arkadaşlarım beni izliyorlar. 2026 
Gençlik Başkenti’nde finale kaldı İzmir ve Pazartesi günü umarım, diliyorum, Salı günü umarım 
alacağız onu da. Türkiye'den ilk kez bir şehir finale kalıyor. Daha önce de başka şehirler başvurdu… 
BAŞKAN: Çok özür dilerim düzelteyim. Türkiye'den daha önce İstanbul finale kalmış ama ilk kez biz 
alacağız. 
MURAT AYDIN: Tamam. Bir finalistimiz olmuş, biz ikinci olmuşuz. İlk kez… Kimlerle 
yarışıyoruz? İspanya'nın Malaga şehri, Bosna Hersek, Saraybosna, Norveç'in Tromso ve Portekiz'in 
Villa de Conde şehirleriyle finaldeyiz. Bu salt bir yarışma değil arkadaşlar ya da salt bir işte başkenti 
olduk ünvanı değil. Bu bir sürü arkasındaki faaliyetin ve gelecekteki bir sürü faaliyetin bir yansıması. 
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Umuyorum ve diliyorum ki Sayın Başkan'ın ve ilgili arkadaşların bu konudaki emekleri boşa çıkmaz 
ve biz Avrupa Gençlik Başkenti olarak gençlere daha fazla hizmet etmek konusunda biraz daha motive 
oluruz. Sayın Başkan’ım, Değerli Arkadaşlar, 3 konu başlığına da değinip bitireceğim konuşmamı. 
Çevreyle ilgili etkileri, körfezin temizliği konusunu İZSU’da daha uzun konuşacağımız için onları 
geçiyorum. Burada çok uzun defalar İzmir'in katı atık bertaraf sorununu konuştuk. Harmandalı, 
Menderes, diğer işte Ödemiş, Bergama konularını konuştuk. Bu yıl 2024 yılında katı atık yönetimi için 
İzmir Büyükşehir Belediyesi 1 milyar 600 milyon lira para ayırdı. Ama şunu söylemek isterim, bütün 
bu tartışmalardan bağımsız. Yani rica ediyoruz, İzmir halkıyla bu anlamda inatlaşmayın. Bu sorunu 
çözün. Menderes'le ilgili tıkadığınız süreci açın. Ve biz daha iyi, daha konforlu, çevreye daha duyarlı 
atık yönetimi konusunda yol alalım hep birlikte. Türkiye ve İzmir giderek, neyse ki en az İzmir ama 
Türkiye ve İzmir giderek neşesini yitiren bir ülke oldu. Çünkü Büyük ATATÜRK'ün söylediği 
durumla karşı karşıya kaldı, diyor ki Büyük Atatürk; “Sanatsız kalan bir milletin hayat damarlarından 
biri kopmuş demektir.” Türkiye giderek sanattan uzaklaşan, neşeden uzaklaşan bir ülke haline geldi. 
Çünkü konserlerin, festivallerin yasaklandığı, insanların artık dışarı çıkmaya çekindiği bir dönemden 
geçiyoruz. Bütün bunlara rağmen İzmir Büyükşehir Belediyesi, 300 milyon liralık Bütçe’yle kültür-
sanat faaliyetlerini desteklemeyi 2024’te de sürdürecek. Sayın Başkan’ım, Değerli Meclis Üyeleri, son 
olarak birkaç şeye değinip bitirmek isterim konuşmamı. 2023 hepimiz için zor bir yıldı, 2024 daha zor 
olacak. Önünüzdeki Bütçe’de de bu ihtiyatı görüyorsunuz. İhtiyatlı ve dikkatli bir bütçe çalışması 
görüyorsunuz. O yüzden yapılmak istenen her şeyin yapılamadığı bir bütçe görüyorsunuz. Çünkü 
2024'te kamu harcamalarının daha çok kısıtlandığını, bunu Merkezi Hükümet bütçesinde de 
görüyoruz, %14.4 yatırımı öngörüyor. Ücretlerin daha çok baskılandığı, sebebi oldukları ekonomik 
krizi ücretlilerin sırtından çıkarıldığı bir dönem yaşayacağız 2024 yılında. Ve önümüzde de bir seçim 
olduğu için, seçim ekonomisinin uygulandığı bu seçim ekonomisinin faturasının da seçim sonrasına 
daha ağır bir şekilde karşımıza konulduğu bir dönem yaşayacağız. Refahın azaldığı, yoksulluğun 
arttığı bir dönem olacak. İzmir Büyükşehir Belediyesi de bu zorluklardan nasibini alacak. Ama şuna 
güveniyorum, kişi olarak da, grup olarak da. İzmir Büyükşehir Belediyesi, kurumsal kapasitesiyle 
Türkiye'nin en kıymetli Kurumlarından birisi. Bütün Kurumların bozulduğu, liyakat esaslarının 
çökertildiği, kimin ne yaptığının belli olmadığı bir dönemde İzmir Büyükşehir Belediyesi bürokrasisi, 
hâlâ kurumsal kapasitesini üst seviyede tutabiliyor. Siyasetçi-bürokrat ilişkileri zaman zaman zordur. 
Bizim önceliklerimiz ve tercihlerimizle bürokrasinin öncelikleri ve tercihleri zaman zaman çatışa da 
bilir birbiriyle. Ama bu süreçte Sayın Başkan’ın Başkanlığındaki denge, bizim için çok yol gösterici 
oldu. Ben bütün bu 5 yıl için, çünkü son bütçe konuşmam olacak bu. Bütün bu 5 yıl için Sayın 
Başkan'dan Genel Sekreterime, Genel Sekreter Yardımcılarına, Daire Başkanlarımıza, Genel 
Müdürlerimize bütün çalışanlara çok teşekkür ediyorum. Burayı içtenlikle söylüyorum, hani siyaseten, 
nezaketen söylenmiş bir söz değil bu. Gerçekten büyük emek ortaya koydular. Bir Belediye çalışanı 
olmanın getirdiği duyarlılık ve hassasiyetle ortaya koydular ve kurumsal kapasiteyi en iyi şekilde 
kullandılar. Sayın Başkan’ım, Değerli Meclis Üyeleri. Mustafa Kemal ATATÜRK'ün bize açtığı 
yolda, gösterdiği hedefe hiç durmadan yürümeye devam edeceğiz. 2024 yılında da devam edeceğiz, 
2024 yılında yaptıklarımızı da yetersiz bulacağız, daha iyisini yapmak için uğraşacağız. Ve kendi 
kendimizle yarışmaya devam edeceğiz. Onun yolunda yürümek bizim için boynumuzun borcudur. Ve 
biz Büyük ATATÜRK'ün çizdiği yoldan, Cumhuriyetin temel değerlerinden, kuruluş değerlerinden, 
Sosyal Demokrasinin evrensel ilkelerinde yolumuzda yürürken, yürümeyenleri arkamızda boş sokaklar 
gibi bırakarak, havaları boydan boya yarıp ikiye bir mavzer gözü gibi karanlığın gözüne bakarak 
yürümeye devam edeceğiz. Yürürken dost omuz başlarını omuzlarımızın yanında duyup, yüreğimizi 
yumruklarımızın içine koyup, yolda pusuya yattıklarını, arkadan çelme taktıklarını bilerek İzmir 
halkıyla birlikte yürüyeceğiz, yürümeye devam edeceğiz, çaba sarf etmeye daha iyisini başarmaya 
devam edeceğiz. Bu başarı hepimizin, bütün İzmir halkının, bütün Meclis’in, bütün partililerin ortak 
başarısı olacak. Bu nedenle Cumhuriyet Halk Partisi Grubu hem Bütçeye, hem Performans Raporuna 
olumlu oy kullanacak, saygılar sunarım. 
BAŞKAN: Çok teşekkür ediyoruz Murat Bey. Şiir kimindi Murat Bey? 
MURAT AYDIN: Şiir Nazım Hikmet'in. 
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BAŞKAN: Teşekkür ediyoruz 
 MURAT AYDIN: “Yürümek” şiiridir. (47 dakika 14 saniye) 
BAŞKAN: Peki, teşekkür ediyoruz. Evet, buyursunlar Özgür Bey. 
ÖZGÜR HIZAL: Sayın Başkan, Çok Kıymetli Divan, Çok Kıymetli Meclis Üyesi Arkadaşlarım, 
İzmir Büyükşehir Belediyesi’nin Kıymetli Çalışan ve Bürokratları, Basınımızın Kıymetli Temsilcileri 
ve bizleri takip eden Çok Sevgili İzmirliler, hepinizi saygı, sevgi ve muhabbetle selamlıyorum. Bugün 
yine geçmiş 4 yıl Kasım Aylarında yaptığımız gibi 2024 Yılı İzmir Büyükşehir Belediyesi’nin 
Performans ve Bütçe Görüşmelerini yapacağız. Ve ben de her iki konuda görüş, eleştiri ve 
düşüncelerimizi dile getirmek adına, AK Parti Grubu adına söz almış bulunmaktayım. Şimdi Murat 
Bey, tabii yaklaşık 40-45 dakikalık bir konuşma yaptı ve bu 45 dakikalık konuşmanın, yaklaşık 20 
dakikasını neden yatırımları yapmadıklarına dair birtakım veriler koydu ortaya. Çünkü artık birbirimizi 
tanımaya başladık. Benim ne konuşabileceğimi, kendisinin nasıl cevaplar vermesi gerektiğini artık 
birbirimizi tanıdığımız için bu noktada böyle bir hazırlık yaptığını düşünüyorum. Tabii ulaşım 
meselesini ESHOT’ta daha detaylı konuşacağız ama yine biz Büyükşehir Belediyesi’nin 
Performansına ve Bütçesine bakalım. Şimdi Kıymetli Arkadaşlar, bugün görüşeceğimiz, 
oylayacağımız, konuşacağımız Bütçe’nin diğer Bütçelerden bir farkı var. O farkı bu Meclis’in 
oylayacağı son bütçe. Tunç SOYER ve ekibinin, yönetiminin hazırladığı son bütçe. Hatta İzmir'de 
önümüzdeki dönemde Cumhuriyet Halk Partili bir Belediye Başkanı’nın, Büyükşehir Belediye 
Başkanı’nın hazırladığı son bütçe olacak. Böyle temel bir fark var, bu Bütçe’de. Evet, şimdi 
dolayısıyla, dolayısıyla, dolayısıyla bu Bütçe’yi, bu Bütçe’yi siz hazırladınız ama aslında bizim 
Bütçemiz. Sizin hazırladığınız Bütçe’yi 2024 yılında biz uygulayacağız, biz uygulayacağız. 
SALONDAN: Olumlu oy kullan… 
ÖZGÜR HIZAL: Evet, olumlu oy, neden olumsuz oy kullanacağımı konuşmamın sonunda 
söyleyeceğim arkadaşlar.  
SALONDAN: Hayale devam, hayale devam.  
ÖZGÜR HIZAL: Sizin, sizin… Hayal mi gerçek mi Mayıs'ta gösterdik, Nisan'da da gösteririz ağabey 
canını hiç sıkma. Hayal mi gerçek mi gösteririz. Şimdi evet… 
BAŞKAN: Evet, buyursunlar Özgür Bey. 
ÖZGÜR HIZAL: Teşekkür ederim Sayın Başkan. Şimdi bu Bütçe’yi siz hazırladınız, biz 
uygulayacağız. Dolayısıyla Bütçe’deki birtakım teknik hatalar, birtakım yanlışlar, birtakım 
problemler… Canınızı sıkmayın, önümüzdeki dönemde biz bunları da düzelteceğiz ve yatırımın nasıl 
yapılması gerektiğini de inşallah sizlere göstereceğiz. Bu vesileyle bu Bütçe’yi hazırlayan, bu 
Bütçe’nin hazırlanmasında emeği geçen tüm çalışan ve Bürokratlarımıza Grubum adına teşekkürümü 
bir borç bilirim Kıymetli Arkadaşlar. Şimdi bu kısa girişten sonra sizin hayal dediğiniz ama Nisan 
ayında gerçeklerle yüzleştiğinizde üzüleceğiniz, bu kısa girişten sonra asıl meselemize gelelim 
arkadaşlar. Şimdi bütçe deyince aklımıza tabii ne geliyor? Hayali bir para geliyor değil mi? Bütçe, 
sonuç itibarıyla öngörülen bir paradan bahsediyor. Performans da hayali bir neden bahsediyor? 
Performans da, hayali yapılacaklardan bahsediyor Kıymetli Arkadaşlar. Dolayısıyla aslında az önce de 
bahsettiğim gibi mesele Bütçe’yi konuşmak değil de, mesele bugüne kadar kullandığınız Bütçe’yle 
neleri yaptığınızı konuşmak. Yoksa bu Bütçe’de “Gelir’im şu kadardı, Gider’im bu kadardı, işte şu 
kaleme şu kadar bütçe ayırdım, bu kaleme bu kadar bütçe ayırdım.” demenin çok bir esprisi de yok. 
Önemli olan iş, o ayırdığınız doğru ya da yanlış dahi olsa o ayırdığınız rakamları doğru yerlerde, doğru 
işlerde kullanabildiniz mi? Kullanabiliyor musunuz? Asıl mesele bu Kıymetli Arkadaşlar. Şimdi 
Kıymetli Arkadaşlar, Sayın Tunç SOYER, 4,5 yıldır İzmir'de, Büyükşehir Belediye Başkanı olarak 
görev yapıyor. Biz muhalefetteyiz. Cumhuriyet Halk Partisi Grubu ve İyi Parti Grubu, şu anki 
pozisyonlarını bilmiyorum tabii ittifak meselesini ama 4,5 yıldır siz de Tunç Bey'in ekibindesiniz. Ve 
bu 4,5 yıl boyunca neler yapılmış bunlara bakalım. Bundan 4,5 yıl önce İzmir'de bir masal anlatımı 
başlamış Kıymetli Arkadaşlar, masal anlatımı, masal dinletisi. Ne zaman başlamış bu masal dinletisi? 
Sayın Başkan’ın aday olduğu dönemde “Cemreler” diye ifade ettiğiniz aday tanıtım, Proje Tanıtım 
Toplantılarında başlamış, masal dinletisi. Ve ilk sözü ne olmuş? “Aşkla İzmir” olmuş. Değil mi? 
“Aşkla İzmir.” Ve bunu söylerken arkasından bu masal dinletisini yapan Tunç SOYER, İzmirlilere 
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yüzlerce söz vermiş, yüzlerce vaatte bulunmuş. Ve göreve gelmiş, Büyükşehir Belediye Başkanı 
olmuş. Bir süre sonra eleştiriler gelmeye başlayınca bu kez, masalda başka bir boyut atlanmış. Denmiş 
ki; “Elimizde sihirli değnek yok, zaten vaktimiz de var, yeri zamanı geldiğinde bunları yapacağız.” 
Adeta bir Ağustos Böceği misali. Arkasından zaman ilerlemiş, zaman geçmiş. Yine bu masal 
dinletisini yapan Tunç SOYER bu sefer demiş ki, “Biz aslında yapmak istiyoruz, yatırım da yapmak 
istiyoruz ama birileri bizi engelliyor, biz engelleniyoruz.” denmeye başlanmış. Sonra bakmış, zaman 
daralmış, sürecin sonuna gelinmiş, bu söylediklerinin İzmir kamuoyunda bir karşılığı olmadığını 
görünce bu kez İzmirlilere dönmüş demiş ki; “Ey İzmirliler, biz yatırım yaptık ama siz 
görmüyorsunuz, çünkü yerin üstüne yapmadı, yerin altına yaptık bu yatırımı.” demeye başlamış. Sonra 
anketti, kamuoyu yoklamalarıydı başlayınca, boyut tamamen başka bir noktaya gelinmiş. Bu sefer de 
çıkmış demiş ki Sayın Tunç SOYER; “İzmirliler zaten hizmete oy vermez. İzmirliler hizmete oy 
vermez.” demiş. Ve adeta bir Cumhuriyet ve ATATÜRK istismarlığı üzerinden bütün Türkiye’nin, 
bütün 81 ilin, şehirlerin çok hassas olduğu bir nokta üzerinden “İzmirlilerin hizmet beklemediğini ve 
hizmete oy vermediğini” iddia etmiş Kıymetli Arkadaşlar. Ve masal bu şekilde devam ediyor. Evet, 
4,5 yıl önce başlamış bir masal. Esasında bu 4,5 yıllık süreden bahsediyorum ama bunu fotoğrafın, 
resmin büyüğüne baktığınızda 25 yıllık bir CHP Belediyecilik Dönemi için de söylememiz İzmir 
özelinde mümkündür Kıymetli Arkadaşlar. Sadece Tunç SOYER için söylenecek sözler değil bunlar. 
Şimdi Kıymetli Arkadaşlar, ne diyorduk? Bütçe eşittir para, kaynak. Bütçe’de deyince demek ki 
aklımıza para geliyor, kaynak geliyor. Tabii Sayın Başkan Tunç SOYER göreve geldiğinde bir kaynak 
verildi kendisine. Kim verdi bu kaynağı? Kim verdi? İzmirliler verdi. Kendi ceplerinden çıkardılar, 
İzmir Büyükşehir Belediyesi’nin kasasına koydular, anahtarı da Büyükşehir Belediye Başkanı Tunç 
SOYER’in eline tutuşturdular. “Bu para bizim paramız, bu para için bize hizmet edeceksiniz, yatırım 
yapacaksınız.” dediler. Ne kadar kaynak verilmiş bugüne kadar? Sadece İzmir Büyükşehir Belediyesi 
için söylüyorum. Reel rakamlar yani kâğıt üzerindeki rakamlar 65 milyar Kıymetli Arkadaşlar, 65 
milyar. 65 milyar lira İzmirliler ceplerinden çıkardılar ve Tunç SOYER’e teslim ettiler. Peki bu 65 
milyarı İzmirliler ne için verdi Kıymetli Arkadaşlar, Sevgili Meclis Üyeleri? Bu 65 milyarı İzmirliler 
sadece günlük Belediyecilik faaliyetlerini yürütün diye vermediler. Kaldı ki o faaliyetlerin 
yürütülmesinde de ciddi sorunlar var. Yine bu parayı İzmirliler Tunç SOYER'e verirken “4,5 yıllık 
görev boyunca CHP'nin Kongrelerinde ve Kurultaylarında siyasi ikballer için kullanın” diye hiç 
vermedi. Yine İzmirliler bu parayı, bu 65 milyarı verirken “Bol bol panel yapın, bol bol organizasyon 
yapın, bol bol proje yarışması yapın, bol bol heykel yapın ve sonrasında sayın” diye hiç vermedi. 
İzmirliler “Bu parayı, 65 milyarı yandaş derneklerinize, kooperatiflerinize kaynak aktarın.” diye de 
vermedi. İzmirliler bu Bütçe’yi “Kentsel dönüşüm adı altında birilerinin rantsal dönüşümünü yapın” 
diye de vermedi. İzmirliler bu Bütçeyi bu 65 milyarı “CHP'nin arka bahçesi yaptığınız, CHP'nin arka 
bahçesi yaptığınız sonrasında da CHP'li birtakım siyasileri yönetici yaptığınız şirketleri iflasa 
sürükleyin sonra da kurtulmak, kurtarmak için İzmir Büyükşehir Belediyesinden bütçe aktarın” diye 
hiç vermedi arkadaşlar. “Yapmadıklarınızın reklamını da bol bol yapın, milyarlarca lira reklamı 
harcayın” diye de vermedi Kıymetli Arkadaşlar. İzmirliler bu Bütçe’yi Tunç SOYER’e şunun için 
verdi; “20 yıldır, 25 yıldır yapmadığınız yolları yapın” diye verdi. “25 yıldır köstebek yuvasına 
dönmüş yollarınızı onarın” diye verdi. İzmirliler bu parayı “Her geçen gün daha da çekilmez bir 
noktaya gelen İzmir'in trafiğini çözün” diye verdi. İzmirliler bu parayı “Arsalarına aldığınız kentsel 
dönüşüm bekleyen, ev bekleyen vatandaşın evlerini zamanında ve doğru bir şekilde yapın” diye verdi. 
İzmirliler bu parayı “Yağan her yağmur sonrasında evini ve iş yerini yağmur basmasın diye, altyapıya 
yatırım yapın” diye verdi Kıymetli Arkadaşlar. İzmirli gençler bu 65 milyarı… İzmirli gençler bu 65 
milyarı “24 saat açık kütüphaneler, gençlik merkezleri yurtlar yapın” diye verdi. İzmirli çocuklar 
sadece “Bir Meclis Toplantısı yapın” diye vermedi. “Yeteri miktarda sizin söylediğiniz gibi 
Masalevleri ve alanlar, Çocuk Köyleri yapın” diye verdi. İzmir'in arka sırasındaki mahallelerde oturan 
Cengizhan, Gümüşpala, Gediz, Göksu, Lale Mahallesi, Cumhuriyet Mahallesi’nde oturan İzmirliler bu 
65 milyarı Tunç SOYER'e, “Mahallelerine daha çok hizmet ve doğru hizmet gelsin” diye verdi 
Kıymetli Arkadaşlar. Şimdi siz ne yaptınız Sayın Başkan, Kıymetli Arkadaşlar? Siz ilk yöntemi 
belirlediniz. Az önce saydığım ilk maddeleri belirlediniz Kıymetli Arkadaşlar. Sonrasındaki şimdi 
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saydığım İzmirlilerin sizden beklediği, beklentisi olan işleri yapmadınız ya da Murat Bey bu noktada 
bazen kırılıyor. “Yapmadınız” demeyeyim, “Yeterince yapmadınız” diyeyim. Belki daha doğru bir 
ifade olacak. Ve bolca masal anlatımı yaptınız Kıymetli Arkadaşlar ve hâlâ yapmaya devam 
ediyorsunuz. Şimdi çıkıp diyeceksiniz ki bunlar hamasi sözler. Tabii vakti de verimli kullanmak adına 
bazı örnekler vereceğim, bazı örnekler üzerinden giderek konuşmamı sürdürmek istiyorum Kıymetli 
Arkadaşlar. Şimdi şuraya bu kürsüden ben inip izleyicilerin Meclis Salonunda arkadaşlarının yanına 
otursam ve şu yoldan, fuardan çıkıp herhangi bir İzmirli vatandaşımızı benim yerime buraya getirseniz 
ve konuşma yaptırsanız ve kendisine sorsanız; “İzmir'de ilk konuşacağınız şey nedir?” diye sorsanız. 
Vereceği cevap “Trafik” diyecek arkadaşlar. Daha onlarca sorun var da, ilk cevap muhtemelen 
arabasından inen bir vatandaş diyecek ki; “Trafik.” İşte “Bir yerden bir yere, bir noktadan bir noktaya 
artık gidemiyoruz.” Haftanın her günü günün her saati ciddi bir trafik problemi yaşıyoruz ve maalesef 
ki, “İzmir Büyükşehir Belediyesi bu trafik sorununu çözmek adına Tunç SOYER döneminde 4,5 yıllık 
performansında vermiş olduğu sözlerin neredeyse hiçbirini yerine getirmediği gibi, getirmek için çaba 
da göstermedi.” diyecek ve diyor bunu bize söylüyor. Muhtemelen sahada, sokakta sizlere de söylüyor. 
Sayın Başkan'ın sosyal medya paylaşımının altlarında da, yorumlarda söyleniyor. Gerçi siz bunları 
“Trol” olarak kabul ediyorsunuz ama onlar İzmirli vatandaşlar Kıymetli Arkadaşlar. Şimdi çözüm 
bekleyen trafik dedik değil mi? Bunu ben söylemiyorum. Bunu ben bir Meclis Üyesi ve Grup Başkan 
Vekili olarak demiyorum sadece. İzmirliler de diyor. Peki, şimdi konuşmamın başında “Cemreler” 
dedik, “Masaldan” bahsettik, masal anlatımından bahsettik ve birtakım vaatlerden bahsettik. Ve trafik, 
ulaşım, altyapı gibi hususlarla ilgili Sayın Başkan birtakım vaatlerde bulundu. “111 noktada kavşak 
düzenlemesi yapacağız” demiş, “3 kritik noktayı trafiği yerin altına alacağız.” demiş, “Otopark 
sorununu çözeceğiz.” demiş. “100 bin araç kapasitesine ulaşacağız.” demiş. Bunları herhalde 5 yıllık 
dönem için söylemiş, “Ana arterler açacağız.” demiş. Buca, Bayraklı, Karabağlar arasında 29.3 
kilometrelik bir yol açıyoruz.” demiş, “Deniz ulaşımını 4.5 kat arttırıyoruz.” demiş, “3 adet ana 
transfer merkezi kuruyoruz.” demiş ve “İzmir'de rekor asfalt yıllarını başlatıyoruz.” demiş. Bunu 
vaatlerinde söylemiş, daha onlarca bu tarz vaadi var. Peki, sadece vaatler mi var? Hayır. Bir de 
önümde bir kitapçık var, Kıymetli Arkadaşlar, 2020-2024 Stratejik Plan. Kim hazırladı bunu? Tunç 
SOYER ve ekibi, sizler hazırladınız. Bu salonda görüşüldü, bu salonda oylandı Kıymetli Arkadaşlar. 
“Oybirliğiyle” geçti bu. Hep beraber burada konuştuk ve “Oybirliğiyle” geçti. Öyle iş olsun diye 
hazırlanmış bir kitapçık olmadığını düşünüyorum ve hedefler koydunuz bu stratejik plan içerisinde. 
Dediniz ki; “Şunları yapacağız, şunları yapacağız, şunları yapacağız.” Şimdi bakalım, ne demiştiniz 
mesela stratejik planda birkaç örnek vermek istiyorum. “13 adet kara yolu alt ve üst geçit yapacağız.” 
demişsiniz. “12.1 ton, 12 milyon ve 12 milyon 100 bin ton asfalt atacağız.” Demişsiniz, “Asfalt 
dökeceğiz.” demişsiniz. Tekrar ediyorum; “12 milyon 100 bin ton” Kıymetli Arkadaşlar. “Arazi 
yollarını yapacağız.” demişsiniz. “12 milyon 100 bin metrekare. 145 bin metre… Ne demişsiniz? 
“Bisiklet yolu yapacağız” demişsiniz, “Yolcu Aktarma Merkezleri yapacağız.” demişsiniz, “Yapımı 
tamamlanacak otopark sayısını da 6 olarak belirlemişsiniz.” Bu Stratejik Plandaki bu hedeflerinizde 
sapma olabilir mi? Olabilir. Girdi fiyatları artmıştır, olabilir. Maliyetler artmıştır, olabilir, bunları 
kabul ediyoruz. Ama sizin sapmanız neredeyse %90 Kıymetli Arkadaşlar, neredeyse %90 bazı 
hedeflerinizde. Şimdi 3 tane altyapı, 3 tane kara yolu alt ve üst geçit yapılmış. Toplam kaç tane 
yapılacakmış? 13 tane. Bu kara yolu alt ve üst geçitleri zaten bir önceki dönemde başlamış, sizin 
döneminizde açılmış. Yani sizin İzmirlilere, size 65 milyar teslim eden İzmirlilere, 10 tane alt geçit, 
kara yolu ya da üst geçit yapmak borcunuz var Kıymetli Arkadaşlar. Şimdi bununla ilişkili olarak 
vaadiniz vardı, ne diyordunuz? “3 noktayı yerin altına alacağız.” diyordunuz. Şimdi bakıyoruz; 
“Maliyetler arttığı için yapamıyoruz.” Aliağa orada, Menemen Meclis Üyemiz orada, Aliağa 200 küsur 
milyona yaptı, Menemen de 300 küsur milyona yapacak, Aliağa 60 günde tamamladı, Menemen de 90 
günde tamamlayacak. Onlara da maliyet artıyor, onlara da maliyet artıyor ama iş yapmak istemekse 
yapılıyor ve biz bunu söylediğimiz Sayın Başkan şöyle bir cevap verdi; “Biz de yapmak isteriz ama biz 
izinleri alamıyoruz.” İzinleri aldığınız projeleri de yapamıyorsunuz Sayın Başkan. Evet, şimdi ben size 
28/03/2022 tarihli Tunç SOYER’in bir tweetini okuyacağım Kıymetli Arkadaşlar. Tunç SOYER bir 
tweet atmış Sayın Başkan, demiş ki; “Mürselpaşa Bulvarını Gıda Çarşısına bağlayan 56 milyonluk alt 
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geçit için çalışmalara başladık, ihaleye çıkıyoruz. Bu çalışmalar Alsancak’taki trafik sorunu 
rahatlatacak, Vahap Özaltay Alt Geçit Projesinin önünü açacak.” Ne oldu bu proje? Ne oldu? Bu 
projeyi bu salonda takip eden bilen hiçbir Meclis Üyesi yok, Tunç SOYER dâhil olmak üzere. Bu 
projeyi takip eden, görevi olmamasına rağmen takip eden AK Parti Grup Sözcüsü Hakan YILDIZ 
detayını da verecek Bürokrat Arkadaşlarla birlikte. İhaleyi beceremediniz, ihaleyi yapamadınız, yanlış 
yaptınız. Şimdi “Maliyetler arttı” diyorsunuz değil mi arkadaşlar? İzmirlilere borcunuz var, İzmirlilere 
o borcunuzu ödeyin Kıymetli Arkadaşlar. 111 noktada, 111 noktada kavşak düzenlemesi yapacaktınız. 
Şimdi bir tablo çıktı karşımızda tikler atılıyor sürekli, yaptık yaptık yaptık. Nasıl yapıldığını çok merak 
ediyorum gerçi ama. Şimdi “111 noktada işlem yapılacak” denmiş. Bunun herhalde 100 noktasının 
falan yapıldığı iddia ediliyor. Ben sadece bir örnek vereceğim Kıymetli Arkadaşlar. Yine Sayın 
Başkan'ın “Cemreler” konuşmasında değindiği bir husus. Diyor ki, iki görsel paylaşıyor toplantıda, 
Ankara asfaltında bir nokta ve aynen şu ifadeyi kullanıyor; “Kıymetli İzmirliler…” diyor, “Burası 
trafik yoğunluğunun en fazla olduğu noktalardan biri, her iki görselde de araç sayısı aynı ama birinde 
araç yoğunluğu fazla, bir diğerinde araç yoğunluğu az.” diyor. Ve ne diyor biliyor musunuz? “Ben 
göreve geldiğimde akıllı bir dokunuşla bu sorunu çözeceğim.” diyor. Sayın Başkan, Sayın Tunç 
SOYER, İzmirliler Bornova'dan, Bayraklı'dan, Buca’ya, Karabağlar’a, Konak’a giderken Ankara 
asfaltında sizin bu vermiş olduğunuz söz aklına geliyor. Hani o akıllı dokunuş? 65 milyarla o akıllı 
dokunuşu yapamadınız mı Sayın Başkan? Ya da İzmirlilere gerçekten yanıltıcı bilgi mi verdiniz? 
Şimdi Kıymetli Arkadaşlar, bu konuda gerçekten konuşacak o kadar çok konu var ki. Ama işte az önce 
de dediğim gibi vaktinizi çok fazla almak istemiyorum. Şimdi “Rekor asfalt yılları” dediniz ve “12 
milyon 100 bin ton 5 yıl içerisinde asfalt dökeceğinizi.” iddia ettiniz. 2020, 2021, 2022 verilerini 
aldım, sizden aldım, sizin kitapçıklarınızdan aldım. 2.2 milyon ton. Siz az önce 5 küsur milyon ton 
dediniz ama “Herhalde 2023’te 3 milyon ton asfalt dökmemişsinizdir” diye düşünüyorum. Çünkü 
geçmişte yapmadıklarınız bugün bize bir veri veriyor Kıymetli Arkadaşlar. 2.2 milyon ton Sayın 
Başkan İzmir'lere 10 milyon ton asfalt borcunuz var, İzmirlilere 10 milyon ton asfalt borcunuz var ve 
vaktiniz çok kısaldı, yaklaşık 5 ayınız var. Herhalde 5 ayda 10 milyon ton asfaltı dökemeyeceksiniz. 
Sapmaya bakar mısınız? Neredeyse %70. Evet. Bisiklet yolları. Çok övündüğünüz, bisiklet yollarını 
şehir içerisine sokacağız dediğiniz, 145 bin metre bisiklet yolu yapacaktınız, yarısından azını yaptınız 
Kıymetli Arkadaşlar. Bunların bir kısmını şehir içerisinde mevcut yolları kapatarak yaptınız. Şimdi 
otopark meselesine gelelim. İzmirliler otopark meselesinde kendi çözümlerini üretiyorlar. Bir şekilde 
araçlarını bir yere park ediyorlar. Ama sizin bir sözünüz var, “100 bin araçlık otopark yapacağız.” 
dediniz değil mi? Ve “6 kapalı otopark yapacağız.” dediniz, 6. Vaadiniz. Toplam kaç tane yapılmış? 2. 
Siz göreve geldiğinizde, inşaatı devam eden, hatta bitme aşamasında olan 2. 65 milyar Bütçe’yi 
yöneten Tunç SOYER döneminde projesi çizilmiş, finansmanı hazırlanmış, temeli atılmış, inşaatı 
yapılmış, bitmiş ve hizmete girmiş, 1 tane kapalı otopark var mı? İzmirliler soruyor, ben sormuyorum. 
Zira 4,5 yıl çok uzun bir süre ve kullandığınız bütçe çok büyük bir bütçe Kıymetli Arkadaşlar. Sayın 
Başkan, 1 tane otopark projeniz yok, yol aralarında bir takım imar uygulamalarıyla yaptığınız 5000 
araçlık otopark projesinden bahsediyorsunuz. Peki topladığınız, aldığınız otopark ücretleri nerede? 
Nerede bunlar? Hani hep diyorsunuz ya; “Deprem vergileri.” Sizin otopark ücretleriniz nerede? 
Otopark gelirlerinden elde ettiğiniz paralar? O 65 milyarın içindedir muhtemelen, yok. Evet Kıymetli 
Arkadaşlar, şimdi, tabii “Ana Transfer Merkezi yapacağız.” Demişler, “3 transfer merkezi yapacağız.” 
dediler ama İzmir'de bir otogar sorunu var değil mi Kıymetli Arkadaşlar? İzmir'in Otogarını Belediye 
Başkanı Sayın Tunç SOYER geçenlerde bir görselle paylaştı ve dedi ki “İzmir'e yakışmıyor.” Evet, 
İzmir'e yakışmıyor. Şimdi Kıymetli Arkadaşlar, tam 5 yıldır hukuki problemler, şunlar bunlar, onları 
bir kenara bırakarak tam 5 yıldır İzmir Otogarının geleceğiyle ilişkin hiçbir bilgimiz yok. Ve ne yazık 
ki İzmir Otogarının geleceğine ilişkin olarak İzmir Büyükşehir Belediye Başkanının da bilgisi yok. Bir 
proje yarışmasından bahsedildi. Otogarın nereye yapılacağını kimse bilmiyor. Yerinde mi yıkılıp 
yeniden yapılacağını konusunda kimsenin bir fikri yok. Tadilat mı yapılacak? Kimsenin bir fikri yok. 
Ama şu söyleniyor; Otogar-Halkapınar Metro İnşaatını Bakanlık neden yapmıyor? Önce siz Otogar'ı 
nasıl, nerede ve ne şekilde yapacağınıza karar verin, yapın. Bakanlık, Ulaştırma Bakanlığı yapmıyorsa 
o zaman bu Meclis olarak hep beraber Ankara'ya gidelim Sayın Başkan. Şimdi geçenlerde yine bir 
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ifade kullandı Tunç SOYER, dedi ki; “İzmir'de 3 Raylı Sistem Projesi aynı anda ilerliyor.” Ve bunu bir 
gurur vesilesi olsun diye söyledi. Bir başarı hikâyesinden bahsetti. Murat Bey’de tekrarladı. Kıymetli 
Arkadaşlar, bu aslında bir başarı hikâyesi değil, bu aslında bir başarısızlık hikayesi, bir başarısızlık 
hikayesi. Çünkü Narlıdere Metro inşaatının başladığından bugüne neredeyse 6 yıl geçti, Narlıdere 
Metro İnşaatı 2021 yılında bitmesi gerekiyordu, söz verdiniz, bitiremediniz. 2022 yılında bitmesi 
gerekiyordu, bitiremediniz. “2023 yılının 29 Ekim'inde bitireceğiz.” Dediniz, Genel Başkanınızı 
getirmeye çalıştınız. Test sürüşü yapmaya çalıştınız, test sürüşü yaptınız, hâlâ bitiremediniz. Neden? 
Çünkü, çünkü şirketleri, Belediyeyi finansal olarak krize soktuğunuz için firmanın ödemelerini 
yapamadınız. Çiğli Tramvayı'da keza aynı şekilde. Dolayısıyla bu üç inşaatın, üç projenin aynı anda 
ilerliyor olması aslında ciddi bir problem. Çünkü bunlar büyük projeler, kabul ediyoruz. Dış 
finansmanlarla yapılan projeler, kredilerle yapılan projeler ve bu kredileri bir an önce, bu projelerin 
bitirip ödemesi gerekiyor. Yoksa cebinizden ödemek zorunda kalırsınız, yoksa İzmirlilerin o 65 
milyarından ödemek zorunda kalırsınız Kıymetli Arkadaşlar ve ödüyorsunuz da. Öyle çıkıp 
“İzmirlilerin cebinden 5 kuruş para çıkmadan biz bu işleri yapıyoruz.” demeyin. İşte Narlıdere'nin 
ödemesini şu anda yapıyorsunuz. Sonra da çıkıp “Kur farkından dolayı şu kadar şu oldu.” 
demeyeceksiniz Kıymetli Arkadaşlar. Evet, şimdi, deniz ulaşımıyla ilgili “4,5 kata çıkartacağınızı” 
söylediniz ama merkezde iç körfezde bir tane yeni yapılmış bir iskelenin olmadığını biliyoruz. Bu 
konuda ne yapmışlar mesela İZDENİZ? Yaptığı en büyük yatırım; İzmir Marina'yı almış güzel bir tesis 
yapmış, orada bir restoran yapmış, bir süre oralarda takılınmış, sonra da olmuş… Bakmışlar biz bu işi 
yürütemeyeceğiz, birilerine kiraya vermişler, içerideki birtakım tesisleri. Yapılmış en büyük denizle 
ilgili yatırım bu. Şimdi Kıymetli Arkadaşlar, tabii İZSU görüşmelerinde çok detaylı anlatacağız, çok 
detayına gireceğiz bu altyapı meselesinde. Ama sadece bir örnek vereceğim, bir yerin örneğini 
vereceğim Kıymetli Arkadaşlar; “Kemeraltı.” “İzmir'in kalbi” diyeceğim, Bayraklı Belediye 
Başkanımız burada, alınacak Bayraklı’nın, İzmir'in kalbi olması konusunda benim de sizinle hemfikir 
olduğumu söyleyebilirim ama bir kalp işaretiyle “Bayraklı İzmir'in kalbi” olmuyor Sayın Başkan, bir 
kalp işaretiyle olmuyor. Bayraklı’ya gerekli hizmeti yaparsanız, İzmir'in kalbi olur inşallah ama 
“Ticaretin Merkezi” diyelim Kemeraltı’na, “Ticaretin Merkezi.” Şimdi 170 milyon Bütçe 
ayırdığınızdan bahsediyorsunuz, geçmiş dönemlerde 300 milyon Bütçe ayırdık, 500 milyon 600 
milyonlardan bahsettiniz, devasa, deli paralardan bahsettiniz Kıymetli Arkadaşlar. Şimdi bu 
Kemeraltı’yla ilgili işte gece çalışıyoruz, gündüz çalışıyoruz, şöyle yapıyoruz, böyle yapıyoruz. 
Kemeraltı’yla ilgili birtakım hedefler koydunuz kendinize. “2020 yılında %40’nı yapacağız.” dediğiniz 
altyapının, “2021 yılında %30’unu yapacağız, geri kalanının da %30, geri kalan %30’u da 2022 yılında 
yapacağız.” dediniz Kıymetli Arkadaşlar. Dediğim gibi sapma olabilir mi? Olabilir. %40, %30, %30. 
Yani 3 yılda birinci etabın bitirilmesi gerekiyor değil mi? Bu etabın bitirilmesi gerekiyor. Sapma 
olabilir mi? Olabilir. Zor bir yer, kabul ediyoruz, tarihi bir yer, kabul ediyoruz. Sizin yaptığınızı 
söyleyeyim mi Kıymetli Arkadaşlar? Sayın Başkan, 2020'de %9, 2021’de %5, 2022’de %5. %81 
borcunuz var Kemeraltı Esnafı'na, Kemeraltı'na alışverişe giden İzmirlilere %81 borcunuz var Sayın 
Başkan. Kemeraltı’nda çöp, çamur, çukur var. Klasik bir CHP Belediyeciliğinden bahsedebiliriz 
Kemeraltına gittiğimizde. Çöp, çamur, çukur. İzmir'in dışından gelen biri “İzmir'i kim yönetiyor?” 
diye sorduklarında “Bir CHP'li Belediye Başkanı yönetiyor.” demenize gerek yok. Kemeraltı’na 
götürün çöp, çamur ve çukuru gördüğünde “Burayı bir CHP'li Belediye Başkanı yönetir.” der Sayın 
Arkadaşlar, Kıymetli Arkadaşlar… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan 
sesler ve sözler.) Göreceğiz, göreceğiz. Evet. Evet, demek ki, altyapıda da ciddi problemler var. Yani 
sizin söylediğiniz gibi “Üst yapıya yatırım yapmadık.” diyorsunuz, “Alt yapıya yatırım yaptık.” 
diyorsunuz ya. Burada da sorun var. Bunu sadece ben söylemiyorum Kıymetli Arkadaşlar, sadece 
İzmirliler de söylemiyor. Başka kim söylüyor biliyor musunuz? Sizi çok üzecek biri söylüyor, çok 
üzecek biri söylüyor. Çiçeği burnunda yeni Genel Başkanınız söylüyor Sayın Arkadaşlar, Kıymetli 
Meclis Üyeleri, Sayın Başkan. Geçen günlerde Meclis Grup Toplantısında bir konuşma yaptı ve bu 
konuşmayı yaparken İstanbul'a dair olarak, İstanbul'da yağan yağmurlar sonrasında “Sel, taşkın 
olmadı.” deyip İstanbul'u örnek gösterirken, 25 yıldır yönettiğiniz İzmir'i örnek gösteremedi. Çünkü 
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geçen hafta sonu yağan yağmurda ne oldu? Yağan yağmurda ne oldu? Kemeraltı’nı yine su bastı, 
İzmir'in sokaklarını yine su bastı.  
SALONDAN: Başkan’ım… 
ÖZGÜR HIZAL: İzmir'in her tarafını su bastı, Kemalpaşa'yı su bastı, şimdi İZSU… (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Yok siz de laf atıyorsunuz, sen 
duymuyorsun Murat Ağabey buradan laf geliyor. Sen merak etme, sen merak etme ben motive 
oluyorum yani, sen canını sıkma… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan 
sesler ve sözler.) Bak geliyor işte, geldi… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Evet. Evet, demek ki “Yerin üstüne yatırım 
yapmadık, yerin altına yatırım yaptık.” söylemi de bir masaldan ibaret Kıymetli Arkadaşlar. Tabii 
bunun detayını ben uzun uzun şeyde anlatacağım, İZSU'da anlatacağım. Şimdi çok Kıymetli Meclis 
Üyeleri, Sayın Başkan bir başka konu neydi? İzmir deprem ve kentsel dönüşüm. Kentsel dönüşümle 
ilgili çok konuştum değil mi? İZBETON’la ilgili çok konuştum değil mi? Bazen burada çok sert 
tartışmalar oldu, çok sert konuşmalar oldu, bazen birbirimizi üzdük, bazen birbirimizi kırdık. Ama 
kentsel dönüşümle ilgili çok kısaca şunu söylemek istiyorum Kıymetli Arkadaşlar, birkaç veri 
vereceğim tabii ama… Kentsel dönüşüm konusunda bir bataklığa saplandınız. İzmir Büyükşehir 
Belediyesi, Tunç SOYER yönetimindeki İzmir Büyükşehir Belediyesi kentsel dönüşüm meselesinde 
bir bataklığa saplandı Kıymetli Arkadaşlar. Ve her geçen gün, her geçen gün ve her geçen gün o 
bataklıkta çok daha derinlere iniyorsunuz Kıymetli Arkadaşlar, her geçen gün o bataklıkta çok daha 
derinlere iniyorsunuz ve uzattığımız eli de görmediniz, görmemek için elinizden geleni yaptınız... 
(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
BAŞKAN: Arkadaşlar… 
ÖZGÜR HIZAL: Ve ittiniz Sayın Arkadaşlar.  
BAŞKAN: Bir dakika, arkadaşlar… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan 
sesler ve sözler.) 
ÖZGÜR HIZAL: Kentsel dönüşüm konusunda İzmir Büyükşehir Belediyesi ve Tunç SOYER bir 
bataklığa saplandı. 
BAŞKAN: Özgür Bey.  
ÖZGÜR HIZAL: Evet.  
BAŞKAN: Bir şey söyleyeceğim. Çok özür dilerim.  
ÖZGÜR HIZAL: Tabii… 
BAŞKAN: Mikrofon var, salon zaten, herkesin duymasına imkân veriyor. 
ÖZGÜR HIZAL: Sayın Başkan’ım, söz gelince… 
BAŞKAN: Yok yok… 
ÖZGÜR HIZAL: Laf atılınca arkadaşlar duyamıyor, uğultu oluyor, siz fark etmiyorsunuz. 
BAŞKAN: Hayır başından beri... 
ÖZGÜR HIZAL: Siz fark etmiyorsunuz Sayın Başkan. 
BAŞKAN: Ya bir kişi konuştu, kimse uğultu yapmıyor. (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
ÖZGÜR HIZAL: Evet. 
BAŞKAN: Yani sadece şey diyorum, ihtiyaç yok. Yani duyma özürlü arkadaşımız da yok. 
ÖZGÜR HIZAL: Sayın Başkan, uğultu oluyor, siz oradan fark etmiyorsunuz.  
BAŞKAN: Duyuyoruz. Yok, yok… 
ÖZGÜR HIZAL: Biz bazen uyarıyoruz, siz fark edersiniz. 
BAŞKAN: Ya 1 kişinin sesi çıktı.  
ÖZGÜR HIZAL: 1 kişi işte, akustikte bazen problem yaşandığı için böyle oluyor Sayın Başkan. 
SALONDAN: Masal güzel anlatılıyor Başkan’ım. 
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ÖZGÜR HIZAL: Masalı nasıl anlattığımı, masalı nasıl anlattığımı en son göreceksin ağabey. En son 
göreceksin ağabey, masalı nasıl anlattığımı. Evet masalı nasıl anlattığımı, sizin nasıl İzmirlilere masal 
anlattığınızı göstereceğim birazdan, merak etmeyin nasıl masal anlattığınızı göstereceğim. Şimdi 
Kıymetli Arkadaşlar şimdi burayı iyi dinle ağabey, nasıl masal anlatmışsınız şurayı iyi dinle, altını 
çizerek söylüyorum. İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı Tunç SOYER 6 Şubat Kahramanmaraş 
depremi sonrasında bir açıklama yaptı. Tabii bu deprem gerçekten büyük bir afetti, hepimizi çok üzdü. 
O depremde hayatını kaybeden tüm vatandaşlarımıza Allah'tan rahmet diliyorum. Ve ne dedi? Çünkü 
İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı Tunç SOYER, depremi deprem olduğunda hatırlıyor. Ve ne dedi 
biliyor musunuz? “Bütçemizin %10'unu bundan sonraki dönemlerde depreme ve kentsel dönüşümü 
harcayacağız.” dedi. Düzeltiyorum Murat Bey, bütçemizin değilmiş “Yatırım bütçesinin %10’unu.” 
Beni çok heyecanlandıran bir sözdü, beni çok heyecanlandıran bir sözdü ve merakla, heyecanla bu 
Bütçe Kitapçığını bekledim Kıymetli Arkadaşlar, bu Bütçe Tasarısını bekledim. Ve hemen hızlıca 
elime ilk geçtiğinde baktığım ilk yer Deprem Dairesi Başkanlığı oldu. Ve bir baktım gerçekten 1 
milyar 150 milyon, 1 milyar 150 milyon bütçe ayrılmış, çok hoşuma gitti. Buraya gelip teşekkür 
etmeyi düşündüm, tebrik etmeyi düşündüm. Sonra “Biraz inceleyeyim” dedim, “Biraz bakayım” 
dedim, “Detaylarına bir bakayım” dedim, “Hafızamı bir tazeleyeyim” dedim. Şimdi de çok iyi dinle 
ağabey, nasıl masal anlatılmış İzmirlilere sen de anlayacaksın. Ve sonra ne gördüm biliyor musunuz? 
Hani hafızalarınızı tazeleyin. Hani burada demir ve beton hırsızlarını tespit eden bir Daire vardı ya, 
Kentsel Dönüşüm Dairesi Başkanlığı. Sizin kapattığınız Kentsel Dönüşüm Dairesi Başkanlığı. İşte o 
Daire Başkanlığının kapatıldığı gün, başka bir şey daha yaptınız burada, bir kalem oyunu yaptınız. 
İzmirlilerle dalga geçer gibi, İzmirlilerin gözünün içine baka baka ne yaptınız biliyor musunuz? Emlak 
İstimlak Dairesi Başkanlığından Kamulaştırma’yı aldınız, gittiniz Deprem Dairesi Başkanlığına 
verdiniz Arkadaşlar. Sırf bu sözü kendinizce yerine getirebilmek adına verdiniz. Bir balon, bir balon 
bütçe yapmak için verdiniz. Emlak İstimlak’tan alıyorsunuz, Deprem’e veriyorsunuz. Bu yılki bütçeniz 
ne kadar bunun için biliyor musunuz Kıymetli Arkadaşlar? 650 milyon. Kamulaştırmak için diyorum. 
1 milyar 150 milyondan düştüğünde ne kaldı? 550 milyon. Mezarlık yapım işi bile var o bütçenin 
içerisinde, mezarlık yapım işi. Bunları düştüğünüzde ne kadar, ne kalıyor? 300 milyon Kıymetli 
Arkadaşlar. 300 milyon. Sayın Murat Bey, işte evet Merkezi Hükümet, İktidarlar, Bakanlıklar daha 
fazla bütçe ayırsın, haklısınız. İzmir Büyükşehir Belediyesi de daha fazla bütçe ayırsın, Bütçesi’nin 
%10’unu ayırsın, Bütçesi’nin %7’sini ayırsın. Ama böyle İzmirlilerin gözünün içine baka baka, 
İzmirlilerle dalga geçer gibi, “Ben bunu yapacağım” deyip, ondan sonra birtakım muhasebe 
teknikleriyle, kalem oyunlarıyla İzmirlileri kandırmayın arkadaşlar. İzmir Belediye Başkanı Tunç 
SOYER İzmirlileri kandırdı. 
BAŞKAN: Özgür Bey, uğultu yok.  
ÖZGÜR HIZAL: Evet. 
BAŞKAN: Uğultu yok. 
ÖZGÜR HIZAL: Şimdi Sayın Başkan, evet. Demek ki, bunu söylediğinizde de samimi değildiniz, 
bunu yazdığınızda da samimi değilsiniz, bunu uyguladığınızda hiç samimi değilsiniz. Resmen 
İzmirlileri kandırdınız. Şimdi Kıymetli Arkadaşlar, burada neredeyse 1,5 yıl kentsel dönüşümü 
konuştuk değil mi? İZBETON’u konuştuk, hep beraber konuştuk. Bazı arkadaşlarımız çıktı bize 
cevaplar verdi. Dedik ki; “Hukuksuz ve kanunsuz iş yapıyorsunuz.” Kara kaplı defter, pardon kara 
kaplı Sayıştay Raporu. Herhalde İzmir Büyükşehir Belediye tarihindeki en fecaat Sayıştay 
Raporlarından bahsediyoruz, en fecaat. Bunun içerisinde İZBETON’un Sayıştay Raporu da var 
Kıymetli Arkadaşlar. Neden bataklığa sürüklendiğinizi söyleyeyim. İzmir Büyükşehir Belediyesi 
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yaklaşık 2,5 milyarlık, 3 milyarlık işi İZBETON'a veriyor ve İZBETON’da birileri sanki babalarının 
malıymış gibi o işi alıp, birilerine teslim ediyorlar. Sayın Başkan, Kıymetli Arkadaşlar, kentsel 
dönüşüm işi ciddi bir iştir. Kentsel dönüşüm işi ciddi bir iştir ve oyun oynamaya gelmez. Kentsel 
dönüşüm işinde birilerinin çıkıp, kooperatifçilik oynaması için iş verilmez. Birilerine çıkıp 
müteahhitçilik oynaması için iş verilmez. Kentsel dönüşüm işi kumsalda kumdan kale yapmaya hiç 
benzemez. Bina yapma işine benzer. Ondan sonra 150 yıllık İzmir Büyükşehir Belediyesi’ne beton ve 
demir hırsızı damgası vurdurtursunuz Kıymetli Arkadaşlar. Ve bir Daireyi, Kentsel Dönüşüm 
Dairesini kapatmak zorunda kalırsınız ve kapatırsınız. Şimdi demek ki, siz burada birilerine oyun 
alanları açmışsınız, oyun alanları açtınız. Ve bunu Sayıştay Denetçisi görüyor, tespit ediyor. Diyor ki; 
“Ey İZBETON kendine gel, haddini bil. Sen kimsin? İZBETON'na kurumsal olarak değil, yönetici 
anlamında söylüyorum. Sen kimsin? Sen bu işi kafana göre kime nasıl verebiliyorsun? Ve senin bir 
yönetim kurulun var. Yönetim Kurulu Başkanı Tunç SOYER. Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı 
Genel Sekreter. Sen kafana göre tek imzayla bu işi nasıl veriyorsun? Ve ihalesiz bu işi nasıl 
veriyorsun? Babanın malı mı? Dedenden miras mı kaldı senin?” Murat Bey sizin ifadenizle 
söylüyorum. “Babanın malını mı veriyorsun?” İşte bataklığa sizi sürükleyenler bunlar ve hâlâ 
bataklığın içerisinde debelenip duruyorsunuz.  Ve ben yine elini uzatıyorum. Gelin birlikte çıkaralım 
sizi oradan. Ama çıkmamak için direniyorsunuz Murat Bey. Ama o sizi o bataklığa sürükleyenler, 
yarın birtakım siyasi manevralarla buradan sıvışıp gidecekler, siz kalacaksınız, İzmir Büyükşehir 
Belediyesi kalacak. Yazık, günah. Şimdi Kıymetli Arkadaşlar, kentsel dönüşüm, kentsel dönüşüm, 
bunları söylerken birtakım veriler de vereceğim size. 25 yıldır bu Belediyeyi siz yönetiyorsunuz değil 
mi? CHP yönetiyor. Bugüne kadar kaç tane bağımsız bölüm yaptı? 1050. 1050 bağımsız bölüm. Yılı 
ne kadar? Yılda vurduğunuzda, seneye vurduğunuzda ne yapıyor? 42 falan yapıyor zannedersem, 42. 
Peki, Tunç SOYER döneminde kaç tane bağımsız bölüm, size o arsalarını, size güvenerek gelip sizle 
anlaşma yaparak teslim eden kaç tane İzmirli’nin dairesini bitirdiniz ve teslim ettiniz Kıymetli 
Arkadaşlar? Söyleyeyim mi? 90. 4,5 yılda 90. Yılda 14 adet yapar. Yusuf sen bilirsin 14 adet işi, bir 
ortalama müteahhit ya da vasat müteahhit 1 yılda yapar mı? Daha fazlasını yapar. Değil mi? Yılda 14 
adet, öyle 190 falan da değil, Tunç Bey'in bahsettiği. 100 tanesi kimin payı? Müteahhidin payı. Haydi 
oraya da İzmirliler yerleşecek diyelim. Haydi 190 kabul edelim. 14 değil de 30 olsun. Yazık, günah 
değil mi Kıymetli Arkadaşlar? Yazık, günah değil mi? Şu an itibarıyla, şu tarih itibarıyla o sizi 
bataklığa sürükleyenlerin yaptığı, daha doğrusu yapamadığı inşaatların seviyesi %95 olması lazımdı, 
ön kabulün yapılmış olması lazımdı. Kaç ortalaması Örnekköy’ün? %25. Ama onlar günü zamanı 
geldiğinde hop sıvışacaklar, hop gidecekler. Kim kalacak? İzmir Büyükşehir Belediyesi kalacak. 
Bizler de kalmayacağız. Ama arkada oturan Bürokrat Arkadaşlar kafalarını kaşıyacaklar. Biz bu işi 
nasıl çözeceğiz? “Hukuk Müşavirliği biz bu işi nasıl çözeceğiz?” diyecek. Genel Sekreterlik Makamı 
“Bu hukuki problemden nasıl çıkacağız?” diyecek. Bunu İzmir Büyükşehir Belediyesi’ne ve İzmir'e 
yapmaya kimsenin hakkı yok arkadaşlar. Evet. Şimdi, hızlı hızlı geçeceğim. Yeşil alanlardan 
bahsettiniz, “2,5 milyon metrekare yeşil alanı yapacağız.” dediniz. Neredeyse İzmirlilere 1-2 milyon 
metrekare kadar bir yeşil alan borcunuz var Kıymetli Arkadaşlar. Toplam kaç tane? “5 adet 
Rekreasyon Alanı yapacağız.” demişsiniz mesela. Böyle ara sokaklarda, küçümsemek adına 
söylemiyorum, yapılan her iş kıymetli ve değerlidir. Ama mahalle aralarında, ara sokaklarda arkadaşlar 
bahsedecek, acil çözüm ekibi adı altında gidip birtakım parkların revizyonu dışında gerçek manada 
İzmirlilerin vakit geçirebileceği bir tane Rekreasyon Alanı Projesini bitirdiniz mi? Behçet UZ’u 
söylemeyin çünkü o zaten var olan bir projeydi, onun tadilatını yaptınız. Onun dışında İzmir 
Büyükşehir Belediye Başkanı Tunç SOYER, kendi döneminde projelendirdi, başladı ve bitirdiği, şu 
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anda İzmirlilerin çok rahatça hizmet aldığı bir tane Rekreasyon Alanı var mı Arkadaşlar? Şehir 
merkezinden bahsediyorum. Yok, yok. Demek ki, sizin 5 tane Rekreasyon Alanı borcunuz var 
Kıymetli Arkadaşlar. Evet. “Her ilçeye bir Yaşam Merkezi kuracağız.” dediniz, yapmadınız. 
“Teknoloji ve İnovasyon Üssü kuracağız.” dediniz, yine yapmadınız. “Pazar Yerini geliştireceğiz, 
pazar yerlerini geliştireceğiz.” dediniz, pazar yeri yapmadınız. Bayraklı Belediye Başkanı her 
Meclis’te eleştiriliyor Sayın Başkan. Özkanlar Pazar Yeri ne olacak mesela? Özkanlar Pazar Yerini 
Mansuroğlu Mahallesi’ndeki İzmirliler, Bayraklılar soruyor. 4 yıl önce orayı teslim ettik, yok. 
Öğrencilerden bahsettik, üniversite kentinden bahsettik, üniversite şehri olduğumuzdan bahsettik, söz 
verdiniz, Evka-3’deki 800 öğrenci kapasiteli yurt. Defalarca tweet attınız, defalarca beyanda 
bulundunuz “Projesi bitti, başlıyor, yapıyoruz.” Nerede? Yok. 1-2 tane yurt yapmaya çalışıyorsunuz, 
bağışla. “Çocuk Köyleri kuracağız.” dediniz, o da yok. “Düğün salonları, futbol sahaları yapacağız.” 
dediniz, o da yok. Kıymetli Arkadaşlar, şu kitapçığı, şu kitapçığı incelediğimde gerçekten içim acıdı, 
içim acıdı. Dün arkadaşlarla kitapçığı incelerken bir baktım, halı saha ile ilgili bir ifade var, halı saha 
ya. Maliyeti ne kadardır Yusuf? 1 milyon, bilemediniz 2 milyon.  
SALONDAN: 2 milyon… 
ÖZGÜR HIZAL: 2 milyon, tamam 2 milyon olsun. Bak kaç tane halı saha yapmışsın ağabey 
söyleyeyim mi? Maliyeti 1 milyon ya da 2 milyon. Hiç yapmamışsın. Hiç, sıfır. Ne yazıyor biliyor 
musunuz burada? “16 tane halı sahanın tadilatını yaptık.” demişsiniz. Oraya da bir çentik atmışsınız, 
yaptık diye. Hani o 144’ün kaçtı? 144’müydü? 165’in, 144’nü yaptık diyorsunuz ya. Oraya da “tak” 
diye bir çentik atmışsınız. Böyle mi yapmışsınız Kıymetli Arkadaşlar? “Düğün salonları yapacağız.” 
demişsiniz, onlar da yok. Evet, “Yapımı tamamlanacak İZBAN İstasyonu sayısı 8” demişsiniz. Biz 8’i 
falan çok artık onu şey yapmıyoruz ama son 2 yıldır işte Lale Mahallesi’nde, üniversitenin… Çiğli'de 
yapılacak olan istasyonun daha henüz ihalesini yeni yaptınız, Herhalde başlanmıştır diye 
düşünüyorum. Dağıtımı yapılacak hayvan sayısı, tarıma destek veriyorsunuz ya. Hedefinizin %1’i 
neredeyse Kıymetli Arkadaşlar, Hedefinizin %1’i. Stratejik Plana bakın, Faaliyet Raporlarına bakın. 
“Dağıtımı yapılacak kovan sayısı 12 bin 500 adet.” demişsiniz, 2 bin 106 adet dağıtmışsınız. “Yapımı 
tamamlanacak Gençlik Merkezi demişsiniz 6 adet”, iki adet yapılmış. Opera Binasını saymıyorum, 
fiyasko çünkü. “Yapımı tamamlanacak restorasyon sayısı.” demişsiniz, 27 hedef vermişsiniz kendinize 
ve toplam yapılan 7 veya 8 Kıymetli Arkadaşlar. Ve yaklaşık bu şehri de 2 yıldan fazla bir süre neyle 
oyaladınız? Elektrik Fabrikası’yla oyaladınız Kıymetli Arkadaşlar. Evet, Elektrik Fabrikası’nda              
birtakım neler çıktı? İşte o masal anlatımındaki en önemli verilerinizden biri, argümanlarınızdan 
biriydi. “Elektrik Fabrikasını bize verin, Elektrik Fabrikasını bize verin.” Elektrik Fabrikası’nda 
teknik, hukuki, bürokratik birtakım sorunlar çıktı, ihalesi size verilemedi. Ama Elektrik Fabrikası’nın 
hemen yanındaki o tarihi bölgede Bakanlığımız muhteşem bir Kültür Merkezi açtı. Gitmediyseniz 
görmenizi isteriz. Ama Bakanlık size bir alan verdi, Sayın Başkan. “Yamanlar Dağı Tabiat Parkı'nı” 
verdi. Ne zaman verdi? 2021 yılında. 22/06/2021 yılında Orman Bakanlığı burayı size tahsis etti, 
Grand Plaza'ya tahsis etti. Dün aradım, Müdür Bey’i, “İnşaat başladı mı?” dedim. Bana verdiği cevap 
ne biliyor musunuz? “Başkan’ım, henüz projelerini yapıp bize teslim etmediler.” 2 yıldır da kira 
ödüyorsunuz. İzmirliler de bu gerçeği görsün Kıymetli Arkadaşlar. Evet, Murat Bey'in dediği gibi 
“Hiçbir şey yapmadınız.” demeyeceğim ama “Çok yetersiz işler yaptınız.” diyeceğim. Aslında 
söylenecek çok fazla şey var ama işte 48. dakikaya geldik, hızlı hızlı geçmek istiyorum. Şimdi, her 
ifadenizde %41’ler, %42’ler, %43’ler, %45’lerden bahsediyorsunuz, Bütçenizin yatırıma oranı. 
Gerçekten böyle mi diye baktım Faaliyet Kitapçıklarına geçmiş dönemlerine, bir ortalama aldım, %35 
çıktı, %35, %35. Siz %45 diyorsunuz, ortalama %35 çıktı, gerçekleşen. Sonra “Gerçekten, gerçek 
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yatırım nedir?” diye baktığımda bunun ortalaması da neredeyse %15 falan oluyor Kıymetli Arkadaşlar, 
neredeyse %10. Hakan Bey detayını verecek. Şimdi Kıymetli Arkadaşlar, tabii bunların hiçbirini 
yapmamış, ne yerin üstüne ne yerin altına yatırım yapmamış bir ya da yeterince yatırım yapmamış, 65 
milyarın gereğini yerine getirmemiş bir İzmir Büyükşehir Belediyesi bu parayı nereye götürdü? Buhar 
olup uçmayacak bu para. Kasadan da birileri alıp gitmeyecek. Bu parada bir problem var, bir sorun 
var. Şimdi yine bunu göstereceğim Kıymetli Arkadaşlar, yine burada çok tartıştık, İzmir Büyükşehir 
Belediyesi’nin Sayıştay Raporunda ne konuştuk? “İzmir-Buca Metro İnşaatının İhalesiyle ilgili yanlış 
işler yapıyorsunuz.” dedik. Ve 529 milyon hop buhar olup uçtu. Kim tespit etti bunu? Sayıştay 
Denetçisi teslim etti. Ve ne diyor biliyor musunuz o denetimin sonunda? “İlgililer hakkında adli ve 
idari işlemler başlatın.” diyor Kıymetli Arkadaşlar. Sayıştay Denetçisi diyor, Sayıştay Raporun’da 
diyor. Şimdi az önce Murat Bey, çok uzun uzun ESHOT'a aktarılan paradan bahsetti, ESHOT'a 
aktarılan para helali hoş olsun. Dün ESHOT Bütçesi’nin görüşüldüğü Komisyonda da aynısını 
söyledim. ESHOT'a aktarılan para helali hoş olsun Kıymetli Arkadaşlar. Çünkü ESHOT'a aktarılan 
para, İzmirlilere aktarılan paradır. 1 milyar olur, 2 milyar olur, 3 milyar olur, 4 milyar olur. Ama bir 
yerlere aktarılan bir para var. Yine bu Sayıştay Denetim Raporu’nda ne diyor biliyor musunuz 
arkadaşlar? Siz şirketlerinizi doğru yönetemiyorsunuz. Siz şirketlerinizi, şirketin yönetimini aldığınız 
kişileri gerekli incelemeleri yapmadığınız için, doğru kişiler olmadığı için şirketleriniz batıyor diyor. 
Ve son 5 yılda bu şirketlerinize, bu şirketlerinize verdiğiniz kaynak ne kadar biliyor musunuz 
arkadaşlar? Yaklaşık 4 milyar. Murat Bey bu 4 milyarla bir Çiğli Tramvayı yapılır, Murat Bey bu 4 
milyarla bir Narlıdere Metrosu yapılır. ESHOT'a verdiğiniz parayı bırakın. Buraya verdiğiniz paraya 
bakın Kıymetli Arkadaşlar, yaklaşık 4 milyar. Bu şirketlere verdiğiniz paralar. Şimdi elbette ki konser 
yapılacak, elbette ki Tarkan’da gelecek, elbette ki Tarkan konserleri çok coşkulu da olacak ama bunu 
yaparken de İzmirlilere yanıltıcı bilgi vermeyeceksiniz. Önce “Biz para vermedik.” dediniz, sonra 
“Tarkan kaşe bedeli aldı.” dediniz, sonra “O parayı biz vermedik, sponsor geldi, sponsor ödedi.” 
dediniz. Sonra çıktık başka bir husus tespit edildi. Kıymetli Arkadaşlar yine Sayıştay Raporunda 
İZFAŞ'ın Sayıştay Raporu’nda ne diyor? Diyor ki; “Ey İzmir Büyükşehir Belediyesi, Ey İZFAŞ 
yönetimi sen bir konser organizasyonunu bile doğru dürüst beceremiyorsun, sahne kurulurken yıkıldı, 
sorumlusu o sahneyi kuran şirket, sen onun sorumluluğunu görmüyorsun, 17 milyon veriyorsun 
üzerine, yetmiyor, yeni bir sözleşme yapıyorsun. Sırf Tarkan'ı bir daha çıkarabilmek için, gidiyorsun 
bir 7 milyon daha veriyorsun, o da yetmiyor, şuradan buradan 40 kişiyi 60 kişiyi uçaklara 
dolduruyorsun, uçak parasını da veriyorsun ve insanları da otellerde konaklatıyorsun. Bu kimin parası 
Kıymetli Arkadaşlar? O işte 65 milyarı size teslim eden İzmirlilerin parası. İşte bu örnekler bile 
Kıymetli Arkadaşlar, bu örnekler bile… Böyle 1-2 örnekten bahsettim. Bu örnekler bile aslında 65 
milyarın tam olarak nereye gittiğini bize gösteriyor. Şimdi aslında… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Bitiriyorum Sayın Başkan, bitiriyorum. Aslında bu 
yapmış olduğum bütün eleştiriler, sadece Tunç SOYER'e yönelik eleştiriler değil Kıymetli Arkadaşlar. 
İzmir'i 25 yıldır yöneten CHP Belediyecilik anlayışına. Çünkü CHP Belediyeciliği demek, çukur 
demek, CHP Belediyeciliği demek, çöp demek, CHP Belediyeciliği demek, çamur demek. Çukuru 
Kemeraltı’nda görebilirsiniz, çamuru Çiğli’de görebilirsiniz, çöpü Çiğli Harmandalı'da İzmir 
Büyükşehir Belediyesi’nin kaçak döküp sahasında görebilirsiniz arkadaşlar. Çöp, çamur, çukur. Bu 
üçleme sizin 25 yıllık Belediyecilik anlayışının bir tezahürü. Demek ki, burada isimlerin değişmesi, 
demek ki burada Aziz Bey'den sonra Tunç Bey'in gelmesinin çok da bir önemi yok. İsimler değişse ne 
olacak? Ama burada şöyle bir durum var arkadaşlar; son zamanlarda bir kitapçık çıktı, bu kitapçık ve 
bu kitapçığın bazı noktalarında tikler atıldı. Ve bu kitapçığı, bu kitapçığı İzmirlilerin görmesi için 
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yapmadıklarınızı, yapmış gibi göstermek için İzmirlilere bir de SMS mesajı atıldı. Bunu neden 
yapıyorsunuz? Bunu neden yapıyorsunuz? Çünkü, çünkü aday olma noktasında kaygılarınız var Sayın 
Başkan. (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Aday 
olma… Bana ne değil, ben İzmirliyim. İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı’nı eleştireceğim. Ne demek 
bana ne? Aday olma noktasında kaygılarınız var, İzmirliler eleştiriyor, biz eleştiriyoruz, kendi 
partilileriniz eleştiriyor, sizin, sizin Genel Başkanınız eleştiriyor. İstanbul, Ankara, Aydın'ı belirledi 
ama maalesef İzmir'in adayını anketlerle belirleyecek arkadaşlar, anketlerle. Beni çok ilgilendirmiyor, 
neyle belirlerse belirlesin... (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve 
sözler.) Evet, şimdi ben size başka bir anketten bahsedeceğim. Evet, İzmir adına üzülüyorum, 
üzülüyorum, üzülüyorum. Bir anketten bahsedeceğim, hatta iki anketten bahsedeyim. Bu sizin 
yaptığınız anket. Yine İzmirlilere SMS yoluyla, gazeteciler yoluyla, basın yoluyla dağıttığınız anket. 
Buradaki beğeni oranınız. Ve benim son seçimlerde çok yüksek oranlarda seçim sonuçlarını tahmin 
eden bir şirketin İzmir'e dair bir anket sonucunu okuyacağım size Kıymetli Arkadaşlar. Ankara 
Büyükşehir Belediyesi yönetiminden memnun olanlar üç büyükşehir içerisinde en yüksek, oranını 
vermeyeceğim. Bu oran İstanbul Büyükşehir Belediyesi için de ortalama bir rakam. İzmir Büyükşehir 
Belediyesi için yalnızca %15.2 arkadaşlar, yalnızca %15.2. Öyle görünüyor ki, İzmir halkının 
geçtiğimiz yıllık dönemde, 5 yıllık dönemde, Belediyeden beklentileri karşılanmamış. Ulaşımdan, 
çevre temizliğine, kentsel dönüşümden diğer konu sorunlarına ilişkin yaşadıkları sorunlar çözüme 
kavuşmamış. İzmir Büyükşehir Belediyesi’nin beğeni oranını sormuşlar İzmirlilere. “Çok 
memnunum” diyen %2. %2 Murat Bey, %2. (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) İzmir'de yapıldı İzmir'de, İzmir'de yapıldı. 
İzmir'de yapıldı İzmir'de. Çok memnunum %2. (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Bunun aksi olsaydı zaten aksi olsaydı Genel 
Başkanınız “Yeni anket yapayım.” demezdi.  
BAŞKAN: Özgür Bey toparlayın. 
ÖZGÜR HIZAL: Evet, toparlıyorum Sayın Başkan. 
BAŞKAN: Ama toparlayamadığın 57 dakika oldu.  
ÖZGÜR HIZAL: Evet. 
 BAŞKAN: Haydi. 
ÖZGÜR HIZAL: “Memnunum” %13.2, toplam %15.2 Kıymetli Arkadaşlar. Durum ne yazık ki bu… 
(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Durum ne yazık ki 
bu... 
BAŞKAN: Evet, peki...  
ÖZGÜR HIZAL: Evet, Sayın Başkan müsaade buyurun lütfen. Bakın, Sayın Başkan lütfen. Evet, 52-
57 dakika… 
BAŞKAN: Hayır, toparlıyorum dediniz de o yüzden söylüyorum. 
ÖZGÜR HIZAL: Toparlayacağım Sayın Başkan. En azından bir selamlama konuşmamı yapmamı… 
BAŞKAN: Tamam, haydi. 
ÖZGÜR HIZAL: Yapmama müsaade edin. 
BAŞKAN: Tamam, buyurun. 
ÖZGÜR HIZAL: Yani burada bir anket sonucunun… Siz çıkıp, çıkıp “Benim beğeni oranım %50” 
deyip sizin yaptığınız, beldelerde CHP İl Merkezinde yaptığınız anketi burada söyleyince… Ben 
İzmirlilerin nezdinde yapılmış bir anketi söylediğimde neden rahatsızlık duyuyorsunuz?  
BAŞKAN: Yahu rahatsızlık duymuyoruz… 
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ÖZGÜR HIZAL: Neden rahatsızlık duyuyorsunuz?  
BAŞKAN: 57 dakika oldu. Bitir diye söylüyorum. Evet. 
ÖZGÜR HIZAL: Plan Bütçe’ye konuşuyorum, Plan Bütçeyi konuşuyorum... (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
BAŞKAN: Evet.  
ÖZGÜR HIZAL: Plan Bütçe, artık son Plan Bütçe. 
BAŞKAN: Özgür Bey selamlayın lütfen. 
ÖZGÜR HIZAL: Evet, Kıymetli Arkadaşlar. Şimdi az önce konuşmamın başında ne dedim? Bütçe’yi 
siz hazırladınız ama Bütçe bizim Bütçemiz. Çünkü biz uygulayacağız.  
SALONDAN: Hayal…  
ÖZGÜR HIZAL: Ama bu ama… 
BAŞKAN: Evet.  
ÖZGÜR HIZAL: O hayali sen 25 yıldır kuruyorsun, o hayali sen 25 yıldır kuruyorsun, sen 25 yıldır 
kuruyorsun… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Yerine 
getiremedin, evet. 
BAŞKAN: Evet. Özgür Bey lütfen selamlayıp tamamlayın. Yani 58 dakika oldu gerçekten. Evet, 
Özgür Bey. 
ÖZGÜR HIZAL: Kıymetli Arkadaşlar, Sayın Başkan çok isterdim tabii bu Bütçe’ye Grubumla 
birlikte oybirliği yönünde, olumlu yönde oy kullanmak. Ama Bütçe’yi biz kullanacak olsak dahi 
Bütçede’ki hatalara, kusurlara ortak olmak istemememiz nedeniyle Bütçe’ye AK Parti Grubu olarak 
“Oyçokluğu” yönünde, ret yönünde oy kullanacağımızı bildirir…  
BAŞKAN: Peki. 
ÖZGÜR HIZAL: Yüce Meclisi saygıyla selamlarım. Yalnız Sayın Başkan çok özür diliyorum, 20 
saniye. Bakın burada Plan Bütçe Komisyon Başkanı bir sunum yaptı, CHP Grup Başkan Vekili bir 
konuşma yaptı. İkisinin toplamı benim konuşmam kadar ya da daha fazla. Ve her ikisi de Plan Bütçe 
Komisyon Başkanı da burada konuşmasının 15 dakikasını siyaset yaptı. Biz siyasetçiyiz. İzmir 
Büyükşehir Belediye Başkanı da siyasetçi ve eleştireceğim, teşekkür ediyorum. (59 dakika 27 saniye) 
BAŞKAN: Teşekkür ediyoruz, ağzınıza sağlık. Evet. Kemal Bey buyurun. Pardon. Hakan Bey siz mi 
alıyorsunuz? Buyurun Hakan Bey. Buyurun. Buyurun buyurun. Buyurun rahat olun.  
HAKAN ŞİMŞEK: Özgür Bey, bu sizin… 
BAŞKAN: Evet, buyurun. 
ÖZGÜR HIZAL: Arkadaşlar alır… 
HAKAN ŞİMŞEK: Sayın Başkan, Kıymetli Meclis, Çok Değerli İzmirliler hepinizi saygıyla 
selamlıyorum. İzmir Büyükşehir Belediyesi’nin 2024 Yılı Bütçesi’ni görüşmek üzere toplandık. Ancak 
bütçe kalemlerine ya da bütçe detaylarına girmeden önce birkaç şeye değinmek istiyorum. Elbette 4 
bütçe yaptık; bundan önce bu 5. bütçe. Özgür Bey'in dediği gibi bu Bütçe artık 31 Mart'ta yeni 
seçilecek yönetimlerin kullanacağı bir bütçe olacak. Kimi Yerel Yönetimler, ilçeler dâhil olmak üzere 
devam edecek, kimileri belki el değiştirecek, kimileri belki aynı siyasi partide olmasına rağmen 
kimileri de ekip değişimi yoluyla bu Bütçeleri İzmir halkı faydasına kullanmak için çalışma yapacak. 
Ben 4,5 yıl boyunca bu kürsüden İzmir halkına ve Büyükşehir Belediyesi bünyesindeki bütün 
bürokratlara çok farklı bir bakış açısından seslenmeye çalıştım, İzmir'e farklı şeyler söylemeye 
çalıştım, pek de siyaset yapmadım. Bu yaşıma gelene kadar, belki 20'li yaşlarımda, 30'lu yaşlarımda 
dünyayı yönettiğini sandığımız koca koca insanların televizyonlarda ya da basında yapmış oldukları 
mülakatları okuduğumda, hakikaten gözümde bir değer ifade ediyordu. Ama yıllar geçti, kendi 
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kimliğimize, benliğimize yaşadıklarımızın yüklediği tecrübeler, aslında 20’li ve 30’lu yaşlarda o 
büyüttüğümüz, dünyayı yönettiğini sandığımız insanların o kadar büyütülecek, o kadar dikkate 
alınacak bir etkilerinin olmadığını şu anda, şu yaşımda gayet iyi anlamış durumdayım. Bunu niye 
söylüyorum? Sözüm ona ülkemizi dizayn etmeye çalışan, siz aslında yönetimler olarak hem Yerel 
Yönetimlerde, hem Merkezi Yönetimlerde siz demokrasiyi iyi kullanamıyorsunuz, demokratik 
değilsiniz. Bazı haklarınızı, özgürlüklerinizi yaşayan vatandaşlarınıza baskı yaparak 
kullandırmıyorsunuz diye bize sürekli medyadan, televizyondan, son dönemde internetin aktif 
olmasından kaynaklı dijital mecralardan, bizim televizyondaki programlardan, dizilerden, onlarca 
iletişim organlarından bizim toplumumuza enjekte etmeye çalıştılar. Dünya düzeni için birtakım 
örgütler kurdular. Bunların belki de en önemlisi olması gereken Birleşmiş Milletler Topluluğu var. 
Yani dünya üzerinde sayıları belli yıllarda bölünerek değişse de, 200'den fazla ülkenin üyesi olduğu bu 
topluluk, ne hikmetse bazı egemen güçlerin önderliğinde, sözüm ona bizim etrafımızdaki bazı 
ülkelerde bazen Güney Amerika'daki ülkelerde bazen Asya'daki ülkelerde, dünyanın işlerine gelen 
içini sömürebileceklerine inandıkları kaynaklarını elde edebileceklerini inandıkları ülkelere sözüm ona 
“Siz demokratik değilsiniz, sizi yönetenler size eziyet ediyor.” adı altında oralara müdahale ederek, o 
halkı manipüle ederek oradaki yönetimleri değiştirerek, on binlerce kilometre uzaklıktan gelip, 
oralarda o halka asıl zulmü yaşatan ta kendileri. Şu anda 47. gününe ulaşmış olan dünyada 20 milyonu 
bulmayan, bir ülkenin temsilcisi olan adını bile söylemekten imtina ediyorum. Yapmış oldukları 
zulme, bize o demokrasi dersini vermeye çalışan ülkelerin söylemlerine şöyle bir bakın. Çokça 
zamanda üyesi olmak için çaba gösterdiği, Büyükşehir Belediyesi’nin yok şu derneğe üye, yok bu 
derneğe üye Avrupa Birliği topluluğundaki, Avrupa Birliğindeki ülkelerdeki sözüm ona gelişmiş olan 
ülkelerin yöneticilerinin söylemlerine bir bakın. Amerika'nın Başkanı’nın, 81 yaşındaki adamın 
söylediklerine bir bakın. Orada öldürülen, hangi taraftan olursa olsun çocukların, parçalanan ailelerin 
47 gündür kafalarına bomba düşen o insanların haklarından onların masumiyetini, onların 
mağduriyetini anlatan hiçbir kelime göremezsiniz. Aksine daha fazla silah verelim, daha fazla para 
verelim, daha fazla imkân verelim diye yarışıyorlar. “Bu sadece benim mi dikkatimi çekiyor? Bu 
sadece beni mi eğreti görüyor? Benim için mi bir sıkıntı oluyor?” diye düşündüğümde, aslında öyle 
değil. Birileri bunları söylemek zorunda, birileri bunları anlatmak zorunda. Yeri burası mı? Belki 
burası değil ama onlardan bir tanesi. Şimdi bunu söyleyerek 2024 yılı içerisinde aynı sıkıntıları bize 
yaşatmaya çalışan sözüm ona, o büyük para fonlarının bize müdahaleleriyle, bazen Yerel Yönetimlere, 
bazen Merkezi Hükümetlere, bazen bizim Siyasi Yöneticilerimize, bizim koşmamızı, bizim ileriye 
gitmemizi engelleyen, engellemeye çalışan tavırlarını artık görmemiz gerekiyor. Bizim millet olarak, 
elbette ki dünya standartlarının üzerine çıkmak için bütün çalışmaları yapmamız gerekiyor. Önce güçlü 
olmamız da gerekiyor, hep birlikte olmamız gerekiyor. Zaman zaman bunu bu kürsüden söyledim. 
Bilgili olmamız gerekiyor, gençlerimizi son derece bilgili yetiştirmemiz gerekiyor. Neredeyse o bilgi, 
en ücra noktadan dahi, o bilgiyi alması için teşvik etmemiz gerekiyor. Ve o noktada yine söylüyorum; 
Büyükşehir Belediyelerinin Bütçesi’nde dahi, Yerel Yönetimlerde İlçe Belediyelerin Bütçesinde, 
Genel Yönetimlerde, Merkezi Bütçelerde bu yönde aktiviteleri hızlandıracak, yönlendirecek ve bu 
imkânları sağlayacak maddi olanakları sağlamamız gerekiyor. Burada bu eksikliği ben, birkaç Bütçe 
görüşmesinde dile getirdim. İnovasyona ve yenilikçilere, gençlerin bu yönde desteklenmesi gerektiğini 
defalarca söyledim. Peki, biz neler yapıyoruz? Biz burada bazı Hâtipler, evet konuşmalarını güzel 
sözlerle süslüyorlar. Belki tarihte yaşamış olan insanların felsefe, felsefe, felsefecilerin, sosyologların 
ünlü düşünürlerin sözleriyle burada konuşmalarını destekleyen bir tür ifadelerde bulunuyorlar. 
Arkadaşlar bunların hepsi geçmişte kaldı. Önemli olan siz ne söylüyorsunuz? Biz ne söylüyoruz? 
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Bizim söylediğimizi kimler dinliyor? Bizim söylediğimizden kimler ne anlıyor? Elbette onlardan ders 
almamız gerekiyor. Ancak hepsinden önemlisi, bizim ne söylediğimizdir. Şimdi 30 ilçenin içerisinde 4 
Bütçe’dir, çalışan bütün Yerel Yöneticilerimiz, Belediye Başkanlarımız, onların yardımcıları, onların 
Meclis Üyeleri ve dahi Büyükşehir Belediye Başkanımız, ben kendi adıma şunu söyleyebilirim. 
2019’dan şu geldiğimiz an’a kadar, hatta hatta 31 Mart'a kadar gecesini gündüzüne katıp, ellerinden 
geleni yapacaklar ve ellerinden geleni yaptıklarına da inanıyorum. Yani Büyükşehir Belediyesi bu 
bürokratik yapısıyla, bu yönetimiyle elinden geleni yapmıştır. Bu elinden gelen, bu kadarsa onun bütün 
kararını 31 Mart'ta İzmir halkı takdir edecektir. Dolayısıyla 4 bütçe öncesi hepsi sınavdı. Şimdiki 
Bütçe 31 Mart'ta karne olarak hepimizin karşısına çıkacak. Yani bu bakımdan, bütün yöneticiler hiç 
istisna koymadan ellerinden geleni, yönettikleri yerleşim bölgeleri için yaptıklarına ben kaniyim ve 
inanıyorum, bunun için de çaba sarf ettiler. Bunun takdirini o yerleşim bölgesindeki halkımız 
değerlendirecek. Peki bu arada, Aliağa Meclis Üyesi olduğum için, Aliağa elinden geleni neresini, ne 
kadarını yaptı? Şimdi bunu bir mukayese olarak anlatmam gerekiyor, belki de söylemem gerekiyor. 
Hep kentsel dönüşümden bahsettik. Burada hem Cumhuriyet Halk Partisi Grup Başkan Vekili, hem 
AK Parti Grup Başkan Vekili kentsel dönüşüme özellikle değindi. Bunun zaruretinden, bunun 
gerekliliğinden bahsetti. Ben de 1,5 - 2 sene önce Aliağa Belediyesi’nin de bir kentsel dönüşüm 
projesinden bahsettim. Başkanımız herhalde ihtiyaç molasına çıktı, Mustafa Bey’de o toplantıyı 
yönetiyordu. Ben bir şey demiştim o zaman. Şimdi size görselleriyle göstereceğim için hafızanızı 
tazeleyeceğim, hiç merak buyurmayın. Aliağa Belediyesi de kentsel dönüşüm yapıyor ve bunu nasıl 
yaptığını da o zaman bir sufle vermiştim, bir iki satırla. Bir siyasi arkadaşımız dedi ki; “Yapın da 
görelim yani dili olan konuşuyor.” dedi. Arkadaşlar Aliağa Belediyesi, Başkanı’yla, yöneticileriyle ve 
bütün kadrosuyla öncü bir görev üstlendi, kendine böyle bir vizyon edindi. Öncülük zordur. Çünkü 
önde giden olmayan yolu açacaktır, arkadan gelenlerin rahat geçmesini sağlayacaktır. Önüne bazen 
dağ çıkar, tünel yapacaktır, dağın arkasında ırmak vardır, vadi vardır, oradan köprü yapacaktır. Bunu 
yaparken yorulacaktır, efor sarf edecektir. Bunu yaparken zorlukları vardır, maliyeti yüksektir. Ancak 
arkadan gelen, o yapılan yoldan çok daha rahat ve çok daha kolay geçer. Niye bunu söyledim? Biz işte 
bir battı-çıktı yaptık. 103 gün 10 saat. Yaptık bitirdik. Bir öncüydü bu. Hatta iki tane battı-çıktı yaptık. 
Aliağa’dakiler bunu bilir. Şimdi Menemen Belediyesi o yoldan yürüyor, o da yapacak. Ben arzu 
ederim ki, diğer Belediyedeki arkadaşlarımızla bu işlerin çok zor olmadığını, çok da maliyetli 
olmadığını, yeter ki yola çıkıldığında o yolun kendilerine görüneceğini zaten göreceklerdir. 
Becerebiliriz, yapabiliriz, hep beraber yapabiliriz. Burada hiçbir sorun yok arkadaşlar. Ben o gün… 
Özür diliyorum. Kentsel dönüşümle ilgili dedim ki; Aliağa Belediyesi de, hemen İzmir Depremi’nden 
sonra ağır hasar zaten çok fazla binada yoktu ama ağır hasar tespiti yapılmış binalar vardı. Aliağa'yı 
bilenler ya da Aliağa'da işi olanlar rafineriye gidiş yolunda sağ tarafta 1970’li yılların ortalarından 
sonra yapılmaya başlanan afet konutları vardır. Onlar tabii ki o günkü teknolojide, o günkü 
yönetmelikle yapıldığı için yani yapıları son derece sıkıntılı yapılar. Yani demir oranı, beton dayanımı 
ve orada 60'ar metrekarelik afet konutları olduğu için, 60’ar metrekarelik bağımsız bölümler vardı. Biz 
orada bir adayı 6 bloktan oluşan bir ada’yı, şimdi size gösteriyorum. Şimdi bloklar böyle, konutların 
görüntüsü böyle. 6 bloktan oluşan bu ada’yı Şubat 2022’de yıkmaya başlamışız. Ne olmuş bunlar? 
Evet. Çarşamba günü tapularını ve anahtarlarını dağıttık ve 60 metrekare olan bu konutları, 85 
metrekare olarak hak sahiplerine verdik ve 1 lira para almadan verdik. Hak sahiplerinden 1 kuruş para 
almadık.  
SALONDAN: Mikrofonunuz kapandı galiba… 
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HAKAN ŞİMŞEK: Mikrofon… Pardon… Ve 85 metrekare olarak hak sahiplerine verdik,                    
65 metrekareleri; 1 lira da para almadık.  
SALONDAN: Kaç konut… 
HAKAN ŞİMŞEK: 6 bloktan oluşan, 60 konut 60 tane hak sahibine bunları verdik. İşte görünen 
görüntüleri bu. Bunun karşısına… Bak arkasında yine bu bahsettiğim sarı konutlar var, diğer adalar 
var. Allah nasip ederse, o komşularımızın da ihtiyaçlarını karşılayacağız önümüzdeki dönemde, 
arzumuz bu. Tabii ki iç mekânlar banyoları, duşa kabinleri, kapıları, dış kapıları. Bu, banyo, Hilton 
lavabosu, bunlar da mutfak dolapları gibi böyle size örneklendirdim. Yani basit bir imalat değil, 
hakikaten kaliteli imalatlar yapıldı. Bunun karşısına da işte konutlar bunlar, arkada sırasını bekleyen 
konutlar bunlar, burası İZBAN son durak. Buraya da Botanik Park yapıyoruz. İZBAN son duraktan 
buraya gelen vatandaşlarımız, çiçekler içinden geçsin diye bir Botanik Park da buraya ilave ediyoruz. 
Burada iki tane gördüğünüz küçük binada da bizim bir fidanlığımız var. Orada ürettiğimiz çiçekleri ve 
fidanları halkımızın beğenisine sunacağız, isteyen gelip oradan tedariklerini yapıp, kendi bahçelerine, 
kendi evlerine kullanacaklar. Bunu niye söyledim? Söyleme gereği duyuyorum. Bir ilçe, otuzda biriniz 
olan bir ilçe, bunu becerebiliyor, yapabiliyor, bunu dert ediniyor ve hiçbir bahane ortaya koymuyor. 
Ve bitirdikten sonra söylüyorum. Başlangıçta söyledim, benim dilim varmış, ağzım varmış, 
söylemişim. Yaptıktan sonra neyim olduğunu artık siz karar verin, İzmirli karar versin. Peki. Yine, 
“Biz Ekim ayında, seçim yaklaştığı için kendimizi bir görelim” dedik, “Bir çek edelim.” dedik. 3194 
haneyle, kişiyle değil haneyle, birebir yüz yüze bir geniş kapsamda anket yaptırdık. Bizi ilgilendiren 
tarafını size hiç söylemeyeceğim. Ama Büyükşehir’i ilgilendiren bir tarafı var ki, bunu söylemeden 
edemeyeceğim. Ki biz bu anketi 29 Ekim, 100 Yıl Kutlamalarından önce yaptık bitirdik. Eğer o 1923 
dronlu Aliağa'daki, o görsel şöleni de katsaydık, ondan sonra yapsaydık, çok farklı sonuçlar, çok daha 
farklı sonuçlar çıkacaktı. Herhalde sosyal medyadan ya da diğer mecralardan görmüşsünüzdür. 
Buradan 24. kez söylüyorum Sayın Başkan. Onun  da şeyini bir bulayım. Evet. Şakran'a soruldu, ucu 
açık sorular bunlar, yönlendirme yok. “Şakran’ın en büyük problemi nedir?” Evet, Sayın Başkan 
şurada “%88 altyapı ve kanalizasyon.” Sayın Başkan, 24. kez söylemiş oldum. “Diğer çocuk parkları, 
oyun alanları 2.1” yapmışız. “Çocuklara yönelik hizmetler 2.1” “Çevre temizliği çöpler 1.4”, “İnternet 
telefon altyapısı 1.1”, diğer 4.3 gibi… Bakın, sizin karneniz burada. Ben geçen söylemlerimde dedim 
ki; “Sizi Şakranlı affetmeyecek.” Alın bilimsel rapor. Siz de anket yaptırdınız. Bize benzer sonuçlar 
çıktı sizde de, bunları da biliyorum. Ama insaf. Şu tabloya karşı ne söyleyeceksiniz? Bir hamle 
bekliyorum hâlâ. Evet, bizim elimizden neler geldi? Mesela İkinci Gençlik Merkezini yaptık, kendi 
imkânlarımızla. 10 bin 500 metrekare kapalı alan. “Aliağa Yaşam Merkezi” dedik. O, çokça Sayın 
Başkan'ın bahsettiği arka mahallelere yaptık bunu, Aliağalı Meclis Üyeleri bunu çok iyi bilir nereye 
yapıldığını. Orayı da açtık. Biz bunları ne yaparken gürültü yaptık, temel atma töreni, ne de açarken 
gürültü yaptık. “Açtık” diye insanları toplayıp da gözüne sokmadık. “Buyurun güle güle kullanın” 
dedik. Yine 46 dönüm Doğa Parkı Projesi yaptık. Aliağa'nın hemen girişinden sonra battı-çıktıyı 
geçtikten sonra sağ tarafta Seyir Kulesi’yle, gece geçerseniz zaten çok farklı görürsünüz. Bütün 
Çandarlı Körfezi’ni ayaklar altına alan, bir de seyir kulesi koyduk, insanlara yeni Rekreasyon Alanı 
yaptık. Yine 100. Yıl Rekreasyon Alanı adı altında Aliağa'nın hemen girişine, itfaiyenin, Büyükşehir 
İtfaiyesinin olduğu yerden başlayıp PETKİM Kavşağına kadar olan 170 dönümlük bir alana yine 
halkımızın hizmetinde olacak, yine yeşil alanı, oyun parkurları ve halkımızın zamanını geçirecek aktif 
yeşil alanlar ürettik. Bu arada hiç üzerimize vazife olmayan damızlık üretim çiftliğini kurduk. Orada şu 
anda, damızlık hayvanlar gebe durumda, doğumları bekleniyor. Bu işle ilgilenen vatandaşlarımıza 
bunlar hibe olarak verilecek, kendileri çoğaltınca bir sonrakine hibe olarak verilecek. Bunun yanında 
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Türkiye'de bir kamu olarak ilk defa Rehabilitasyon Merkezi kurduk. Atla Terapi. Şu anda bütün 
dezavantajlı çocuklarımız orada Atla Terapi görüyor. 13 tane atımız orada… Özel Türkiye Jockey 
Kulübü’nün onayından geçen… Çünkü çocukların bineceği bu tip eğitimden geçmeyen hayvanlar 
onay alamıyor, onların onayından geçen böyle bir çiftlik kurduk. Hemen Çanakkale yolundan Şakran'a 
geçerken, sol tarafta Şakran'a giderken görürsünüz. Yine onlarca proje, sizin canınızı sıkmayayım, 
anlatmayayım ama “Birilerinin elinden başka şeyler geldiğini İzmir halkı anlasın.” diye söylüyorum. 
Bu öncülük zordur, öncü olmak zordur. Ciddi maharet ister, ciddi performans ister, yorulursunuz, 
bazen yolunuz başka yere döner, bazen bıkarsınız ama yılmadan o yolda devam ederseniz, arkadan 
gelenlere için ciddi bir imkân sağlarsınız. Biz varsın yorulalım, biz varsın üzülelim, biz varsın 
gecemizi gündüzümüze katalım. Ama bizden sonra gelenler en azından bizden daha rahat etsin. 2024 
Yılı Bütçesi’nin… Devasa bir bütçe. Yani rakamlar büyüyor aslında yani oranlar baktığımız zaman 
hep aynı, bahaneler de aynı. Rakamlar büyüyor, harcamalar ona göre büyüyor. Ama denge hep aynı. 
Bazen alım gücü düşüyor, bazen biraz dengeleniyor, bazen ortama göre, ekonomik ortama göre artıyor. 
Bizim tek kurtuluşumuz bilgiden, teknolojiden ve beraber olmaktan geçiyor. Elbette ki fikirlerimiz ayrı 
olacak, elbette ki görüşlerimiz ayrı olacak. Ama birbirimizi anlamamız, birbirimizi dinlememiz, 
beraber hareket etme noktasında hep birlikte olmamız gerekiyor. Üzülerek ifade edeyim 2024 Yılı 
Büyükşehir’in Bütçesi’ne bizim… Elinizden gelenin bundan fazlası olabileceğine inandığım için, 
inandığımız için olumsuz oy kullanacağız. Hayırlısı olsun İzmir'imize, İzmir'imizde yaşayan 
insanlarımıza. Bir sonraki… Gerçi 3-4 ay daha toplantı yapacağız. Ama bazı arkadaşlarımız olacak, 
bazı arkadaşlarımız olmayacak. Bizler olmayacağız. Ama ben kendi adıma 4,5 yılda İzmir halkına 
burada en azından bir şeyler anlatabilmenin keyfini sürdüm. Hakkımda… Eğer bir hakkım olduysa 
hem Büyükşehir Meclisi Üyelerine, hem Büyükşehir Yönetimine helal olsun diyorum, teşekkür 
ediyorum. (24 dakika 20 saniye) 
BAŞKAN: Biz de çok teşekkür ediyoruz. Kemal Bey buyurun. 
KEMALSEVİNÇ: Sayın Başkan’ım, Değerli Meclis Üyesi Arkadaşlarım, Belediyemizin Değerli 
Birim Amirleri, Değerli Konuklar, Basınımızın Saygın Temsilcileri, hepinizi İYİ Parti Grubu adına 
saygıyla selamlıyorum. Konuşmama başlamadan önce bugün 24 Kasım Ulu Önder ATATÜRK'ümüz 
ve Saygıdeğer Öğretmenlerimizin bu anlamlı gününü kutluyorum. Yine yarın, kadına şiddetin, kadına 
yönelik şiddetin yıl dönümü. Bu anlamda söz alan Değerli Meclis Üyelerimin görüşlerine aynen 
katılıyorum, onları da kutluyorum. 2024 Yılı Bütçesi hakkında görüşmeler yapmaktayız. İdare adına 
söz alan Bütçe Komisyonu Başkanı Bülent KÖKLÜ Kardeşim, ülkemizin durumuna dikkat çekti. 
Geçmişten günümüze yapılan destekleri dile getirdi. Bütçe gelir ve giderleri hakkında geniş kapsamlı 
bizleri bilgilendirdi. 2024 yılında hedeflenen projeler hakkında özet bilgiler verdi. Yine Grup Başkan 
Vekilimiz Murat AYDIN Kardeşim, güzel bir girişten sonra doğayla uyumlu bir kalkınmanın önemine 
değindi. Ekonomik kriterler doğrultusunda proje ürettiklerini, altyapı yatırımlarının önemini belirtti, 
kentsel dönüşümün önemini dile getirdi. Toplu ulaşım konusunda yapılması gereken projelere değindi. 
Raylı sistemler konusunda daha çok çalışılması gerektiğini dile getirdi. 2024 yılının kaynak 
zorluklarıyla baş başa olduğunu dile getirdi. Muhalefet adına söz alan AK Parti Grup Başkan 
Vekilimiz Özgür HIZAL Kardeşim, bugüne kadar yapılan harcamaların önemine değindi, 4,5 yıllık 
çalışmaya değindi. Kaynakların daha verimli kullanılması hususunu dile getirdi. Stratejik planda arzu 
edilen hedefe ulaşmadığını belirtti. Milliyetçi Hareket Partisi adına söz alan Hakan ŞİMŞEK 
Kardeşim, “Büyükşehir yatırımlarının elinden geldiği kadar gerçekleştiğine inanıyorum, çalışmaların 
iyi niyetli olduğuna katılıyorum.” hususunu dile getirdi. Yine bu arada Aliağa'da yaptıkları birtakım 
çalışmaları bizlere anlattı. Kentsel dönüşüm anlamındaki güzel projelerini de kutluyorum. İdare, tabii 
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bu belirtilen, muhalefetin belirttiği hususlar konusunda elinden geleni yapacaktır Değerli 
Arkadaşlarım. Değerli Arkadaşlarım, 4 ay sonra dolu dolu 5 çalışma yılını tamamlamış olacağız. Bu 
dönem içerisinde Meclis Üyeleri olarak binlerce karar aldık. Yine bu dönem içerisinde 2 yıldan fazla 
süren bir salgın hastalık dönemi geçirdik. Meclisimiz bile bu dönemde 3 ay kapalı kaldı. İzmir'i 
etkileyen büyük bir deprem yaşadık, şiddetli yağışlar sonucu taşkınlar yaşadık, 11 ilimizi etkileyen çok 
büyük bir deprem tekrar yaşadık. Tüm bu mücbir sebeplerde Belediyemiz önceliklerini bu doğrultuda 
seferber ederek, sıkıntıların giderilmesi yönünde önemli gayretler göstermiştir. Bu olumsuz şartlarda 
Belediye çalışmalarında bir miktar gecikmeler de olabilir. Sonuç olarak Belediyemiz 2020-2024 
yıllarını kapsayan Stratejik Program doğrultusunda İzmir halkına vaat ettiği projelerini iyi niyetli 
olarak sürdürmüş ve sürdürmeye devam etmektedir. Bütçe’nin hazırlanmasında emeği geçen tüm 
çalışanlarımıza teşekkür ediyorum. 2024 Yılı Bütçesi’nin ilimize hayırlı olmasını diliyorum. 
Grubumuzun oyu olumlu olacaktı, hepinize saygılar sunuyorum. (5 dakika 47 saniye) 
BAŞKAN: Çok teşekkür ediyoruz. Şimdi Değerli Arkadaşlar kimler söz alacak? Bir onu göreyim ben. 
Taner Bey, sizler, sizler... İsterseniz bir 10 dakika ara verebiliriz. (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Efendim? (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Efendim? (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Tamam, bir 10 dakika ara vereceğiz. Size de 
vereceğim. Tamam. Gördüm, siz de, tamam. Bir 10 dakika ara veriyoruz Değerli Arkadaşlar. Ama 
lütfen 10 dakika. 
 

(İZMİR BÜYÜKŞEHİR BELEDİYESİ MECLİSİNİN KASIM AYI OLAĞAN 
TOPLANTISININ VI. BİRLEŞİMİNİNE 10 DAKİKA ARA VERİLDİ.) 

 

           İZMİR BÜYÜKŞEHİR BELEDİYESİ MECLİSİNİN KASIM AYI OLAĞAN                 
 TOPLANTISININ VI. BİRLEŞİMİNİN II. OTURUMU 

 
BAŞKAN: Evet, Değerli Arkadaşlar… Murat Bey konuşma süreleri ile ilgili görüştünüz mü aranızda? 
MURAT AYDIN: Daha önce konuştuk, konuşmadık ayrıca; ama daha önceki uygulamayı 
sürdürebiliriz belki tekrar söyleriz o zaman.  
BAŞKAN: Tamam siz aranızda konuşura dururken ben bir Taner Bey’e ön sözü vereyim. Siz bu arada 
bir konuşursanız. Evet, Taner Bey buyurun…(Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 3… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Çok iyi. Hüsnü Bey şahanesin. …(Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Hadi 5? …(Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)  
HÜSNÜ BOZTEPE: 10 ile 11 dakika. 
BAŞKAN: 5… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
Biliyorum da hayır… 
HÜSNÜ BOZTEPE: 10 dakika, 10 dakika… 
BAŞKAN: Peki hadi… 
HÜSNÜ BOZTEPE: 10 dakika, tamam... 
BAŞKAN: 5 ila 10 dakika arası diyelim.  
TANER KAZANOĞLU: 5 dakikada helalleşin Hüsnü Ağabey, 5 dakika iyidir. 
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BAŞKAN: 5 ile 10 dakika arası.  
TANER KAZANOĞLU: 5 dakikayı geçmeyin artık. 
BAŞKAN: Tamam. Taner Bey buyurun… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
TANER KAZANOĞLU: Değerli Başkan, Değerli Hazirun… 
BAŞKAN: Mikrofon… 
TANER KAZANOĞLU: Geliyor mu? 
BAŞKAN: Evet, buyurun. 
TANER KAZANOĞLU: Değerli Başkan, Değerli Hazirun öncelikle hepinizi saygıyla selamlıyorum. 
Şimdi tabii Bütçe hakkında bir konuşma yapmak istedim. Fakat biz Bütçeyle ilgili bana göre Bütçe 
dediğimiz; bir niyet, bir kâğıt. Ama bunu uygulayacak insan önemli. Samimiyet var mı yok mu diye 
ona bakıyorum ben. Yani “Siyasette samimiyet yoktur” diye bir laf var ama ben ona 
inanmayanlardanım. Yani samimiyetin olmadığı bir yerde hiçbir şeyin oluşması mümkün değil. Şimdi 
Özgür Başkan dedi ki işte “Biz bu… Biz kullanacağız bu bütçeyi; ama biz ‘hayır’ diyeceğiz.” dedi. 
Burada bir sorun var. Eğer kazanmaya iddian varsa buradaki bürokrat arkadaşlarımızın hazırladığı bir 
bütçe bu. 
SALONDAN: Mantıklı.  
TANER KAZANOĞLU: Bir bütçe bu. Bu Bürokrat arkadaşlarımızın vermiş olduğu hizmetten dolayı 
bir kere “evet oyu” vermek zorundasınız. Yani, “Ben siyaseten hayır diyeceğim; ama bu bütçeyi de 
ben kullanacağım.” Burada bir tezat var. Şimdi çoğu arkadaşımız bilir, ben İstanbul Büyükşehir 
Belediye Meclis Üyeliğinde de 5 yıl görev yaptım. Kadir TOPBAŞ Belediye Başkanımızdı. İlk, size 
ilk Meclis Üyesi olduğumuz günkü bir anımı anlatayım. Başkan Gruba geldi, Kadir TOPBAŞ. Dedi ki; 
“Arkadaşlar” dedi, “bu 5 yıl çok hızlı geçecek.” dedi. “Sakın” dedi, “Birbirinizi kırmayın.” dedi. “Bir 
bakacaksınız bu 5 yıllık süre bitmiş.” dedi. Şimdi biz o 5 yılı bitirdik, burada ikinci 5 yıl da bitiyor. 
Ama orada benim ilgimi çeken ben Kadir TOPBAŞ’ı sadece ve sadece o gün bir defa gördüm. Ve 5 
yıllık boyutumda hiçbir defa daha Meclis’e gelmedi, Bütçesine dahi gelmedi. Şimdi ben bakıyorum, 
şimdi Tunç Başkan’ın samimiyetiyle ilgili… Tunç Başkan geliyor Meclisi yönetiyor, yüzüne her türlü 
laf ediliyor… Yok, yani bu bir samimiyettir, bu bir özgüvendir. Bu bana göre de İzmir’in bir 
güzelliği…(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
Anlatabiliyor muyum? 
BAŞKAN: Evet. 
TANER KAZANOĞLU: Şimdi şimdi buradaki mesele şu, bakın… 
BAŞKAN: Evet. 
TANER KAZANOĞLU: Şimdi, hani şöyle bir laf var hani, Para var… Yani, “İyi çocuklar para ne 
gerek? Kötü çocuklar para ne gerek?” Şimdi mühim olan bu parayı harcayacak insanların düzgün ve 
iyi olması, samimi olması. Şimdi samimiyetin olmadığı yerde hiçbir şey olmaz. Yani ben, hani şimdi 
neyi konuşayım? Şimdi arkadaşlarımız neyi anlatıyorlar? İşte bu bütçede şu eksik, bu eksik, bilmem 
nedir… Bunlar çözülebilecek konular. Hani bunlar çözülmeyecek konular değil. İzmir’in siyasetinde 
CHP ve AK Partinin arasında aslında çok büyük uçurum da yok. Ben seyrediyorum, çok Cumhuriyet 
Halk Partisinden AKP’ye geçiş var, AK Partiden CHP’ye geçiş var. Bunu biz mesela İstanbul’da daha 
çizgilerimiz daha kesindi. Yani aha birisi geçti mi, “Vay efendim nasıl geçti?” İki tarafta birbirine çok 
sıkıntı yaratırdı. Şimdi burada bakın, ben emekle ilgili şöyle bir meselem vardır. Ben emeğe çok saygı 
gösteririm Özgür Başkan.  
BAŞKAN: Evet. 
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TANER KAZANOĞLU: Bürokrat arkadaşlarımızın göstermiş olduğu emek benim için çok 
değerlidir. Atıyorum, Yusuf Arkadaşımız mesela çalışmış, valiz almış, efendim… Soda almış, 
gramafon almış bir emektir bu. Ben mesela oradaki, o konuşmasında bazı arkadaşlarımız çok 
sinirlendi; ama ben sinirlenmedim. Çünkü bir emek var. Anlatabiliyor muyum? Ama bizim şimdi 
yapılan her şeyin… Veya Hüsnü BOZTEPE’nin gidip de işte neredeydi o? Bir, Bergama’da. 
Bergama’da gitmiş adam otobüs parası vermiş veya arabasıyla gitmiş, bir emek var. Şimdi bizim bir 
kere öncelikle bir emeğe saygı göstermemiz lazım. Siz, Bürokrat arkadaşlarımızın emeğine saygısızlık 
yapamazsınız. Bu bütçe, dediğim gibi bir planlamadır. Bir de iddianız da var. Hadi şimdi 
dönüyorsunuz mesela bir anket yayınlıyorsunuz, kendinize göre bir beyan veriyorsunuz. “Tunç 
SOYER başarısız.” Benim şimdi buradan aldığım şu; Tunç SOYER’in Belediye Başkan Adayı olduğu 
bir seçimde AK Parti kaybedeceğini biliyor. “Nasıl biz bunu adaylaştıramayız.” Bunun bir eğer alt 
yapısına hazırlıyorsanız burada bir hatanız var. Yani bizim parti meselemizdir, mutlaka adaylık 
süreciyle ilgili yani anketinden tutuverin… Yani bu nedenle hiçbir şekilde Tunç Başkan’ın 
samimiyetiyle ilgili ben net söylüyorum, iki tarafı da… Hani muhalefetteyken kolay. Biz, İstanbul’da 
muhalefetteyken bir sürü dava açardık. Hani çoğunda da haklı çıktık, o da ayrı bir mesele ama sonra 
şimdi bazen bakıyorsun şartlar ve olaylar farklı noktaya getiriyor. Yani yönetici olmak zor. Şimdi, 
yönetilen paranın miktarı belli. Burada, o nedenle arkadaşlarımızın öncelikle tüm Bürokrat 
Arkadaşlarımıza çok teşekkür ediyorum. Emeğiniz çok kutsal; ama AK Parti ne yazık ki her zaman 
olduğu gibi emeğin karşısında bir siyaset belirliyor. O nedenle ben arkadaşların “oybirliği” 
geçirebilme ihtimalini de hâlâ düşünüyorum. Hüsnü BOZTEPE’nin ama kesin “evet” vereceğine 
inanıyorum. Teşekkür ediyorum. ( 5 dakika 46 saniye) 
BAŞKAN: Biz de çok teşekkür ediyoruz. Hakan Bey buyurun. Böyle bir oradan bir sizden 
yapacağım… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
Tamam, peki. Kimler söz istemişti? Buyurun Burçin Hanım. Sona giderken, sizden sonra Gamze 
Hanım’a vereceğim, öyle bitireceğim. Tamam. Buyurun… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Size de vereceğim. Başka kim var söz isteyen? 
Şerif Bey var, Sinan Bey var, Çile Hanım var, Özan Bey var, Yusuf Bey var… 6-7 arkadaşla 
bitireceğiz. Gece yaralarına kalmayacağız gibi gözüküyor hayırlısıyla… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Ben son kapanışta bir şeyler söyleyeceğim. Peki, 
buyurun. 
BURÇİN KEVSER SEVİL: Sayın Başkan, Sayın Meclis, İzmir Büyükşehir Belediyesinin 2024 Yılı 
Bütçe Tasarısı ve Performans Programıyla konuşmak, hakkında konuşmak için söz aldım. Şimdi, tabii 
bu görüşmeler öncesinde her birimizde bu kitapçıklar dağıtıldı, online olarak gönderildi ve bu 
kitapçıkları elime aldığımda aslında bende nasıl bir hissiyat oluştu biraz size ondan bahsetmek 
istiyorum. Ya da ne düşündüm biraz ondan bahsetmek istiyorum. Şimdi altı çizildi, bu dönemin en 
azından son bütçesi ve son performans programını görüşmemizin. Bu noktada biz 2019 yılından beri 4 
Bütçe, 4 Performans Programı ve bir de Stratejik Plan görüşmüştük. Dolayısıyla önümüzdeki 2024’ü 
ve Bütçe bazında 2024 ve 2026’yı değerlendirebilmek için Murat Bey’in de söylediği gibi aslında 
2019’dan bugüne gelmem gerektiğini düşündüm ve şu soruları sordum; 2019’dan bugüne kadar geçen 
zaman bize neyi gösterdi? Ve ben elimdeki bu kitapçıkları yorumlamak için nereden başlamalıyım? 
Başlangıç noktasını neresi almalıyım ki referansım bana bir gelecek projeksiyonu ortaya koysun. 
Dolayısıyla, İzmir Büyükşehir Belediyesi, bağlı kuruluşları, şirketleri, Kent Konseyi bunların 
faaliyetlerine baktığımızda 2019 yılından bugüne kadar eminim ki upuzun projelerin, işlerin, 
faaliyetlerin olduğunu hepimiz açıkça görebiliriz. Upuzun iş listelerinin olduğunu hepimiz açıkça 
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görebiliriz. Kaldı ki bugün bugüne kadar İzmir Büyükşehir Belediyesi tarafından 65 milyar gibi bir 
rakamın harcanmış olması, bu paranın harcanması bize elbette ki bir şeylerin yapıldığını gösteriyordu. 
Bu doğrultuda aslında problemlerin de 65 milyarın harcanması ve alt alta koyduğumuzda uzunca bir 
liste olan projelerin bugün bizim kentlilerin birçok sorununu çözmüş olmasını biz bekliyorduk. Ya da 
ben yaptığım bir analizde bu sonuca varmayı ümit ediyorum. Ama biz bugün geldiğimiz noktada 
neredeyiz? Şimdi Murat Bey çok güzel sayılardan falan bahsetti altyapıdan ama ben şunu sormak 
istiyorum; 2019 yılından bugüne kadar hangimizin hayatında… Dışarıdaki herhangi bir İzmirliden de 
bahsetmiyorum. Burada hangi, herhangi birimizin hayatında yerel yönetimlerin eliyle nasıl bir 
değişiklik yaşandı? Hayatımızda ne değişti? “Günlük, hayatımızın olağan akışı içerisinde Büyükşehir 
Belediyesi şunu yaptı da ulaşımda çok rahatladık, altyapıda çok rahatladık.” diyebildiğimiz bir nokta 
oldu mu? Bence olmadı. Şimdi bununla birlikte ben size birazcık da kentten bahsetmek istiyorum 
aslında konuşmamın ana temasına gelebilmek için. Kent dediğimiz mekân, aslında birçok 
karşılaşmanın, birçok ihtiyacımızın giderildiği sosyal bir kesişim alanımız bizim için. Ve nasıl alanlar 
bunlar? Göç alır, göç verir, dinamiktir, aktiftir. Dolayısıyla aslında sorunlarda süreklilik arz eder kent 
ortamında her birimiz için. Ama biz bugün baktığımızda İzmir Büyükşehir Belediyesinden en temel 
yerel hizmetleri bile alamadığımız için değişen şart ve koşullarda ortaya çıkan yeni problemlerin de 
bugün önümüzde olduğunu temelin çözülemediği için de yeni çıkan sorun ve problemlerin 
çözülmesine bile sıra gelmediğini görüyoruz aslında. Peki, bizim kentliler olarak ihtiyacımız olan şey 
ne? Şu; insan hakları doğrultusunda, insan onuruna yakışır bir kentli olabilmek. Bu hizmetlere eşit ve 
adil şekilde ulaşıyor olabilmek. Bu beni nereye götürdü? 2019 yılındaki Seçim Kampanyası’na. 
Belediye Başkanımız Tunç SOYER’in Seçim Kampanyası aslında tam da benim söylediğim bu temel 
üzerine kurulmuştu. “Kentsel adalet ve eşitlik.” Refahın eşit şekilde dağıtılması ilkesi üzerinden bir 
seçim kampanyası oluşturulmuştu. Ama bana sorarsanız Başkanın kaçırdığı bir nokta vardı. Kendisi 
kentsel adalet ve eşitliği, din, dil, ırk, yaş, cinsiyet üzerinden değerlendirmişti; ama bugün İzmir’de 25 
yıllık Cumhuriyet Halk Partisi iktidarının yarattığı dezavantajlı bireyler olarak her birimiz bu Meclis 
Salonu’nda yer alıyoruz. Aslında bu ikinci kısma gelmeden işte yaşımıza, cinsiyetimize, ekonomik ve 
sosyal durumumuza göre ayrılmadan, ayrışmadan ya da ihtiyaçlarımız hesap edilmeden önce sadece 
doğmak ve insan olmakla başlayan temel haklarımız noktasında her birimiz İzmir Büyükşehir 
Belediyesinin 25 yıllık CHP iktidarında dezavantajlı insanlar haline geldik. Bunu neye dayanarak 
söylüyorum? Bazı anekdotlarım da olacak. Çok uzun değil kısa bir zaman önce, Cumhuriyet Halk 
Partisi’nin Kurultayı olduğunda ve Cumhuriyet Halk Partili birçok siyasinin şehirde olmadığı bir gün, 
bir yağmur yağdı. Ben Buca ilçesi Meclis Üyesiyim, o gün Buca’daydım ve 1,5 kilometrelik bir yol 
sonucunda eve varmaya çalışıyordum. 1,5 kilometreyi, yaklaşık 1,5 saatte kat edebildim, bir araç 
kullanıyor olmama rağmen ve bu 1,5 kilometre içerisinde en az 10 tane noktada logar kapaklarından 
suların fışkırdığını, birçok noktada su baskınlarının olduğunu gördüm. Aslında sadece sorunu 
görmedim. Kentsel adalet ve eşitlik noktasında hem nasıl dezavantajlı olduğumuzu hem de nasıl eşit 
olduğumuzu yerel yönetimler eliyle nasıl eşitlendiğimizi gördüm. Biz, o gün Buca’da şu noktada 
eşittik; İnsanlar evlerindeki suyu dışarı atmaya çalışırken, dükkânlarındaki suyu dışarı atmaya 
çalışırken, benim gibi bir yere gitmek amacıyla, bir yere varmak amacıyla, o sel sularını aşmaya 
çalışırken, çözümü kendimiz ararken, çözümü kendisi arayan eşitlerdik aslında. Hizmeti alamayan 
eşitlerdik. Alamadığı hizmetin karşılaştığı sorunlarını çözen eşitlerdik aslında. Peki sadece, işte bunu 
su baskınıyla mı açıklayabiliriz? Hayır. Yine geçenlerde çok ilginç bir sosyal medya platformunda işte, 
“illerin IQ seviyesi” diye böyle bir test yayınlanmış, İzmir’de ilk 4 şehirden bir tanesi en yüksek IQ’ya 
sahip. Bu, bu yerel yönetimin olduğu bir şehirde, bence IQ’umuzun yüksek olması çok normal. Çünkü; 
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kentin her alanında kendi problemlerimizi kendimiz çözmeye çalışıyoruz ve kendimiz çözüm üretmeye 
çalışıyoruz, dolayısıyla zihnimizi çalıştırıyoruz. Yine küçük bir örnek vermek gerekirse bugün, bu 
salonda olan herhangi birimiz bir yere gitmeye çalıştığında ve günün hangi saati olursa olsun, 
telefonundan açıp ilk önce “Trafik var mı?” diye kontrol etmek zorunda kalıyor. Ana arterlerde 
muhtemelen ve yüksek ihtimalle arayıp trafik oluyor ve biz kendi alternatif yollarımızı üretmek 
zorunda kalıyoruz. Benim evime ulaşabilmek için kendi oluşturduğum 5 tane rotam var. Çünkü yerel 
yönetimler alternatif yollar oluşturmuyor. Ve bana diyor ki; “Çözümünü kendin bul.” Dolayısıyla 
bence, bizlerin IQ’sunun yüksek olması da bu noktada çok normal kalıyor. Şimdi bu temel 
dezavantajlılığımızı, aslında her birimizin yaşadığı bu dezavantajlılığı bir kenara bırakıp Sayın 
Başkan’ın ortaya koyduğu sosyal-ekonomik, yaş, cinsiyet anlamındaki kentsel eşitlik ve adalet 
noktasında, “Neler yaşadık, nereye geldik ve buradan sonra bizi ne bekliyor?” sorularına yanıt vermek 
gerektiğinde de karşımıza şunlar çıkıyor. Büyükşehir Belediyesinin kentsel adalet ve eşitlik noktasında 
yaptığı ve vatandaşlarına sunduğu en büyük çözümü; Acil Çözüm Ekibi. Şimdi, “Acil Çözüm Ekibi” 
dediğimizde, önce… Ben tabii bunu iki noktada sorguluyorum, birinci nokta şu; “Acil Çözüm Ekibi” 
dediğimiz ekip nasıl bir ekip olmalıdır? Benim anladığım, hayatın olan akışı içerisinde, yaşadığımız 
herhangi bir problemde proaktif bir şekilde bize çözüm sunacak olan ekiplerin olması. Ancak 
Yönetimin, İzmir Büyükşehir Belediyesi Yönetiminin planladığı ve ortaya koyduğu acil çözüm ekibi 
ise biraz benim anlattığımdan hatta birçok noktada benim anlattığımdan farklı. Burada Belediyenin, 
belediyenin bağlı kuruluşlarının ve şirketlerinin kurduğu bir üst yapı var. Bu üst yapıda, yönetiminde 
ve koordinesinde Tunç SOYER’le birlikte İZBETON Genel Müdürü var. Ve bu ekip 2020 yılı sonu 
2021 yılı başından itibaren de ne yapıyor biliyor musunuz? 25 yıldır sizin gitmediğiniz yerel hizmet 
götürmediğiniz mahallelere giriyorlar, bu mahallelerin temel ihtiyaçlarını tespit ediyorlar ve burada 
bazı dokunuşlar yapıyorlar. Yapılan çalışmayı kesinlikle kıymetli buluyorum. Ben sadece size şunu 
sormak istiyorum, yapılan çalışmaların da bir analizini yapıp size bazı sorular sormak istiyorum. 
Bugüne kadar geçen sürede çalışma yapılan 5 tane ilçe var. Bu 5 ilçenin %30’u… Yapılan çalışmaların 
%30’u Karabağlar ilçesinde… %50’si Karabağlar ilçesinde, %30’u Buca ilçesinde, %10’nu Bayraklı, 
%5 Çiğli, %5’i de Konak şeklinde en azından benim yaptığım matematiksel verilere göre çıkıyor. 
Üşenmedim de ben bunları tek tek böyle yazdım. İnstagram hesaplarından bakıp, “Nerede, ne 
yapmışlar?” diye. Lale Mahallesi, Karabağlar Abdi İpekçi Mahallesi, İnönü Mahallesi Buca, 
Karabağlar İhsan Alyanak Mahallesi… Aslında 2019’da Tunç SOYER’in “Kentsel Adalet ve Eşitlik” 
diye Seçim Kampanyasını omurgalandırdığı nokta var ya bize Cumhuriyet Halk Partisinin İzmir 
üzerindeki yönetiminin nasıl içler acısı olduğunu gösterdi. Siz, gerçekten Karabağlar ilçesinde, 
İzmir’in metropolünde Abdi İpekçi Mahallesine hiç gitmediniz mi? Hizmet götürmediniz, seçim 
çalışması yapmak için de mi gitmediniz? Siz Buca’da İnönü Mahallesine gerçekten hiç gitmediniz mi? 
Kentsel refahı, dağıtmak… İzmir’in ürettiği kentsel refahı dağıtmaktan anladığınız; Buca Gediz’deki 
Sevgi Yolu’nda dükkânların önüne şerit çekmek mi? Ben gerçekten bunu şaşkınlıkla karşıladım. Böyle 
bir yöneticiliği, böyle bir idareyi ya da alamadığımız hizmetler noktasındaki yaşadığım üzüntüyü, 
kelimelerle ifade etmem gerçekten benim için çok zor. Şimdi size az önce bu acil çözüm ekibinin 
“Kentsel Adalet ve Eşitlik” adı altında götürdüğü hizmetlerin ilçe dağılımını da verdim. İzmir’de 1294 
tane mahalle var. Acil Çözüm Ekibinin girdiği mahalleler, yaptığı 118 tane çalışmada girdiği 
mahallelerin oranlarına baktığınızda gerçekten çok düşük, gerçekten kabul edilebilir değil. Karabağlar, 
Buca bizim Metropol ilçelerimiz yahu. Bizim 30 tane ilçemiz var. Siz zaten kendi elinizde 
metropollerde arka mahalleler yaratmışsınız. Kendi ağzınızla da bunu itiraf ediyorsunuz, 
“Gitmemişiz.” diye. İnstagram hesabından da bu bilgileri teyit edebilirsiniz. Yapılan işlerin vatandaşlar 
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nezdindeki karşılığını görebilmemiz için küçük videolar koymuşlar. Orada bir teyzenin yaptığı 
açıklama diyor ki; “Bu zamana kadar kimse gelmemişti, iyi ki geldiniz.” Bence de iyi ki gittiniz; ama 
çok geç kaldınız. Ve bu geç kalmışlığın bedelini de çok yakın bir zamanda zaten ödeyeceksiniz. Yine 
bu İnstagram videolarının birisinde, bir bordür yol döşenmiş yani yol düzeltilmesi yapılmış. Orada bir 
tane ablamız yine diyor ki; “Su taşımaya giderken çok zorlanıyorduk, bu yol çok iyi oldu.” Şimdi bu 
da İzmir Büyükşehir Belediyesinin yaptığı işleri hangi mantık ve fizibiliteyle yaptığını bize ortaya 
koyuyor. Bozuk bir yolu düzeltiyoruz ve bu sadece Karabağlar’da Abdi İpekçi Mahallesinde 
yaşadığımız bir sorun değil. Yine her birimizin günlük rutin içerisinde geçtiği herhangi bir noktada 
yaşadığı bir sonuç; lokal çözümler üretilmesi. Bir yerde yol mu çökmüş, çukur mu var? Burayı 
kapatalım. 10 gün sonra İZSU gelip buradan bir boru hattı mı geçirecek? “Önemli değil kazar, 1 ay 
öyle bekler orası, 1 ay sonra canımız isterse kapatırız, sıra gelirse kapatırız ya da bizim 
önceliklendirdiğimiz yerler var, buna göre bakar kapatırız.” Bu mantık mı? İzmirli bunu hak ediyor 
mu? Bu Acil Çözüm Ekibiyle ilgili çok ilginç bir şey de var. Gerçekten fesat bir insan olsa şunu ifade 
eder diye düşünüyorum. Şimdi 2024 yerel seçimleri geliyor, basında ilçeler bazında bazı aday 
adaylıkları değerlendiriliyor. İşin başında olan İZBETON Genel Müdürü ve isminin geçtiği yerlere 
bakınca; yine altını çiziyorum, fesat birisi olsa “Kendi seçim çalışmasını yapmış.”  der ama Allah’tan 
fesat biri değilim diye düşünüyorum şu anda. Bununla birlikte aslında kentsel adalet ve eşitliği ikincil 
basamakta yani asıl dezavantaj dediğimiz işte yaş, cinsiyet, sosyal ve ekonomik bazında 
değerlendirdiğimizde karşımıza nasıl bir tablo çıkıyor? Bu şehrin dezavantajlıları kimler? Kadınlar, 
gençler, çocuklar, yaşlılar ve engelliler. Çocuk konusunda; Murat Bey, “İzmir95” diye bir proje vardı, 
bu proje ne oldu? Az önce çocuk haklarından bahsetti Murat Bey, çok güzel de bahsetti. Siz, “Çocuk 
haklı değil, çocuk aklı.” Derken, çocuk aklını hangi planlamaya dâhil ettiniz? 
BAŞKAN: Burçin Hanım 15 dakikada doldu, toparlarsanız memnun olurum. 
BURÇİN KEVSER SEVİL: Tamam, toparlayacağım toparlayacağım. 
BAŞKAN: Tamam.  
BURÇİN KEVSER SEVİL: Bununla birlikte yetişkinler için… Yetişkinler için bile yaşanabilir 
olmayan bir kentte sadece çocuk parklarını yenilemek ya da masal evi açmak çocuğu, çocukla birlikte 
ebeveynleri için bir hak yaratmak mıdır? Bence değildir. Kadın konusu; bugün bir bebek arabasıyla bir 
kadın İzmir’de kaç kilometre bir kaldırımda yürüyebilir? Kilometre çok fazla kaç metre bir kaldırımda 
yürüyebilir? Temel sorunları görmezden geldiğiniz için kelebek etkisiyle her bir problem, her geçen 
gün kartopu gibi büyüyerek bizim önümüze geliyor. Çünkü kentte otopark olmadığı için artık insanlar 
araçlarını engelli geçiş yerlerine park ediyor. Engellinin kullanamadığı yeri, bebek arabasıyla bir yere 
gitmeye çalışan bir kadın da kullanamıyor. Bununla birlikte “Kadın Dostu Kent” olma hedefiyle 
çıktığımız yolda, biz 2019 yılından bugüne kadar AK Partili bir Meclis Üyemizin vermiş olduğu 
Önerge de olmasına rağmen; kaç tane parkı ışıklandırdık? Kadınlar için kaç tane kesişim noktası 
hazırladık? Kenti nasıl düşündük? Biz kentte kadının sadece adını düşündük ve kadının adını bir 
yerlere verdik. Bunun örneği neresi? PAGOS Üretici Pazarı oldu. Siz sadece kadın üretici adını 
verdiğiniz, ismini vererek ve bu isme dayalı bir pazar yeri açtığınızda kusura bakmayın, kadınların bu 
şehirdeki haklarını onlara teslim etmiş olmuyorsunuz. Zaman sıkıntısı olduğu için kısaca gençlik 
çalışmalarından da bahsetmem gerekirse bu şehirde 8 tane; 3 tanesi bu dönemde yapılmış Gençlik 
Merkezi var. Bununla birlikte 2 tane yurt var. Bu yurtlarda aslında sizin nasıl bir belediyecilik 
yaptığınızı bize gösteriyor. “Kriz Belediyeciliği” dediğiniz şey var ya problem ortaya çıkar ve biz bir 
adım atarız. 150 küsur yıllık İzmir Büyükşehir Belediyesinin kendine ait bir tane yurdu yok. Mevcut 
iki yurt, pandemi sonrası ortaya çıkan ve inşaat sektöründeki daralma nedeniyle yaşanan barınma 
sorunu sonucunda, Buca’da bir tane kiralanarak diğeri de Örnekköy Sosyal Kampüsü’nde yaratıldı. Ki 
Örnekköy Sosyal Kampüsü iyi ki var. Öğrenci mi var? Oraya gönderelim. Kadın mı konaklayacak? 
Oraya gönderelim. Başka alternatifimiz ya da uzun, kadim bir kültüre sahip Belediyemizin kendine ait 
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bir yeri yok çünkü. Sayılar çok yetersiz. Kütüphane eksik. Kitap Kafe, 6 ay önce açmaya başlamışsınız 
ve şu an sadece 4 tane var, Kitap Kafe. Ve işin komik tarafı ne biliyor musunuz? İzmir Büyükşehir 
Belediyesinin haber sitesinde reklamını “Açtık” diye yaptığınız bu Kitap Kafelerle ilgili çok ilginç bir 
ifade var; Buca’da yaşayan bir öğrenci Konak’a geliyor Kitap Kafe’den yararlanabilmek için. Buca’da 
şu an biri özel, birisi de devlet üniversitesi olmak üzere iki tane üniversite var. Metropol ilçesinde bir 
tane Kitap Kafe açmak, bunu planlayamamak ve tasarlayamamak bence akıl alır gibi değil. 
BAŞKAN: Burçin Hanım lütfen toparlarsanız, 20 dakikaya yaklaştık. 
BURÇİN KEVSER SEVİL: Evet… Bu nedenle evet, belki 160 küsur projenizin %80’nini 
tamamlamış olabilirsiniz; ama bu sadece bugün bir “Tik Belediyeciliği”, “Yaptık.” tik, “Yaptık,” “Tik 
Belediyeciliği” olduğunuzu gösteriyor. Rasyonel bir yönetim anlayışının olmadığını, 4 yılda olduğu 
gibi bu elimizdeki kitapçıklarda da İzmir’in temel sorunlarının öncelenmediğini ve ona göre bütçeleme 
yapılmadığını görüyoruz. Ben teşekkür ediyorum. (19 dakika 05 saniye) 
BAŞKAN: Teşekkür ediyoruz. Saadet Hanım buyurun. 
SAADET ÇAĞLIN: Sayın Başkan’ım, Değerli Meclis Üyesi Arkadaşlarım, şimdi, Özgür Bey bir 
saati geçen bir konuşmayla aslında kendi kitlesinin dışındaki İzmir Halkını etkileme ve “Nasıl bir 
negatif tablo çizebilirim.” şeklindeki şeyle bir konuşma yaptı. Eminim bunu tabii birkaç gündür 
çalışıyordur, öyle hazırlamıştır. Şimdi her konuşmasında, her noktasında bir iddia vardı; ama sonucu 
kapatırken aslında demeseydi o son cümlelerini iyiydi. Şimdi, İzmir Halkına, İzmir Büyükşehir 
Belediyesi Meclis Salonu’nda, Sayın Tunç SOYER için %2 çok memnun, %13 memnunla, %15 
memnuniyeti açıklayınca bence bütün hani AK Partili arkadaşları da yani yine kendi tarafındaki kişi de 
halk kitlesi de Cumhuriyet Halk Partisi veya diğer halk kitlesi de 1 saattir söylediklerini demek ki şu 
verilen son örnekle bence hepsini anlamsız kıldı. İzmir’de, İzmir Büyükşehir Belediyesi Meclisinde bu 
rakamların hiç kimse tarafından, halkın hiçbir kitlesi tarafından çocukları bile buna inanmayacaktır. 
Tabii öyle olunca inandırıcılığı tüm konuştukları nezdinde, bence çürüdü. Şimdi size 2 tane haber 
okuyacağım. Birincisi; “Hong Kong’da 140 yılın en şiddetli yağmurundan sonra 2 kişi vefat etti. 100 
kişiden fazla yaralandı. Aşırı yağışlar 17.7 milyonluk şehirde ulaşımı felce uğrattı. Sokaklar, Metro 
İstasyonları sular altında kaldı. Yetkililer okulları ve işyerlerini kapattı.” Hong Kong. Bir tanesi daha 
var, New York Valisi… Yine bu diğeri Eylül ayında olmuş, bu da Ekim ayının sonunda olmuş. “New 
York Valisi, geçen haftayı genel olarak yağışlı geçiren New York’ta şiddeti artan ve bazı hatlarda 
metro ulaşımını engelleyen yağmur sularıyla mücadele etmek için ‘Olağanüstü Hâl’ kararını açıkladı. 
‘Toplu taşımayı tercih edin.’ dedi. ‘Çıkmayın’ dedi. ‘Yüksek yerlere çıkın.’ dedi, kod altında olanlara.” 
Yani İzmir’de ya da Hong Kong’ta aşırı yağış da olacak, hortum da olacak, tipi de olacak... Yani bu 
artık İklim Krizinin geldiği noktada, İzmir Büyükşehir Belediyesinin gerçekten dirençliliğini arttırmak 
adına yaptığı yatırımları küçümsemeyelim. Yani bu kadar eski bir şey, altyapı, yıllardır oturulan 
kültürel bir şehir, yeni oluşmuş bir şehir değil. Eski mahallelerimizde var, eski taraflarımızda var, yeni 
yerleşimlerimizde var. Yani yapılan her şeyi öpüp, başımızın üstüne koyacağız ki en az derecede 
etkilenebilelim diye bu yatırımlar yapılıyor günümüzün ekonomik şartlarında. Bu nedenle ben, 
gerçekten bu bütçe için aslında bir konuşma izni söylememiştim Başkan’a ama son anda buna ihtiyaç 
duydum. Hem geçmiş bütçelerimizde hem önümüzdeki yılın bütçesinde, koyulan tüm bütçe kalemleri 
için, düşünülen tüm kentin daha refahı, huzuru, sağlığı, dirençliliği için yapılan her şey ve yapılacak 
her şey için İzmir Büyükşehir Belediyesinin başta Başkanımıza, Bürokratlarına, kentin her tarafında 
çalışan emekçi arkadaşlarımıza teşekkür ediyorum. Saygılar sunuyorum. (04 dakika 10 saniye) 
BAŞKAN: Evet, biz de teşekkür ediyoruz. Hüsnü Bey buyurun. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Yerimde konuşabilir miyim ben? 
BAŞKAN: Nasıl isterseniz. 
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HÜSNÜ BOZTEPE: Çok teşekkür ederim. Sayın Başkan’ım, 5 yıla yakındır burada bu Meclis’te hep 
beraber görev yapmaya çalışıyoruz. İyisiyle, kötüsüyle gerçekten de birbirimizi kırmadan, çok ağır 
sözler sarf etmeden birbirimizi eleştirdiğimiz oldu. Kimseyi herhangi bir suçlamada bulunmadık, 
kimse “Kendine menfaat sağlıyor.” gibi sözler etmedik. Bugün de burada en son Bütçemizi 
görüşeceğiz. Ben de 2024 Yılı Mali Performans ve Bütçesinin İzmir’imize hayırlar getirmesini, bunda 
emeği olan bütün arkadaşlarımızı, bütün bürokratları, herkesi tebrik ediyorum. Sayın Başkan’ım, 
burada hem Bülent Bey olsun hem Murat Bey olsun genelde, genel siyaset yaptı. Olacak o kadar tabii 
ki bir şey demiyorum; ama biz en ufak bir söze girince bizi hemen durdurmaya çalıştılar. Şimdi Sayın 
Başkan’ım ben ilk önce şu anketle ilgili hemen bir konu daha söyleyeyim. Şimdi Sayın Başkan’ım, bu 
anket, Ağustos Ayında yapılmış bir anket. Daha doğrusu Ağustos, Haziran ve Temmuz Aylarında 
yapılmış bir anket. Mesela o ankette bir başka bir şey var. “CHP’de değişim istiyor musunuz?” diyor. 
Burada, “Evet, CHP’de değişim istiyorum.” diyor. Ben bunu, bundan sonra Murat Bey’e de 
yollayacağım anketi. Bu anket aynı zamanda Sayın Başkan’ım, Mayıs ve Haziran… Pardon, Mayıs 
ayındaki seçimden önce de yine aynı firmanın yaptığı ve nokta noktasını buldu. Tabii kolay kolay 
insanlar sokakta genelde “Memnunum.” demez. Muhakkak bir eksiği olmuştur. Ama oranın gerçekten 
de düşük çıktığını burada görüyoruz. Ama bu anketin ne kadar doğru olduğunu burada size 
söylemeden de geçemeyeceğim. Şimdi Sayın Başkan’ım, sizin ve bizim, hepimizin bundan sonraki 
görev yapacağımız süre 4 ay kaldı. Ben merak ediyorum, burada arkadaşlarımız da var. 2019 ve… 
2024 yılına giriyoruz, 2019 yılında ve bugüne kadar bizim, bir plan yapıp da bir revizyon planı yapıp 
da bugüne kadar uygulamaya geçen bir tane plan yok. Bazıları mahkeme vasıtasıyla iptal oldu, bazıları 
bizim buralarda takıldı, bazıları Sayın Başkan’ım, aylarca askıya çıkmadı. Ama bu kentle ilgili sizin 
2019 yılında diyorsunuz ki; “İzmir yenilecek…” “İzmir yenilenecek. İzmir’i deprem riskine karşı 
hazırlayacağız. Planlı yapılaşma, şehir içinde yeni iskân alanları oluşturacağız.” Şimdi Sevgili 
Başkan’ım, bunların hiçbirisini yapamadık. Bu tabii ki ben, sizi sadece tek başınıza suçlayamam. 
Burada, İzmir’deki kadroların da… Kadrolar çoğu geçmişten geliyor. İzmir Türkiye’nin 3. büyük şehri 
aynı zamanda denizi, güneşi, tabiatı, tarihi, kültürü ve insanı en kıymetli şehirlerden birisidir, siz de bu 
şehrin Belediye Başkanısınız. Ancak 7 bin, 8 bin tarihe sahip olan, birçok medeniyete ev sahibi olmuş 
ülkenin parlayan yıldızı kabul ettiğimiz bu güzide kentin, aynı değerde, aynı kıymette ve bir şehircilik 
politikasında olmadığını yıllarca görmekteyiz. Sadece sizin döneminizde değil Sayın Başkan’ım. Bu 
kentin hala %60’ından fazlası hâlâ gecekondu. Bu kentin ciddi ulaşım sorunları var. 1985 yılında 
Sayın Başkan’ım, yapılmış her türlü bitişik nizam yapan öngörüsü planlama anlayışı içinde sıkışıp 
kaldık. Bunları biz daha önce de burada önergeler verdik, “Bunları aşabiliriz.” dedik, aşamadık. Ve 
bugün baktığımızda kentimizin %60 ıslah planlarının oluşmasını kanıksamış durumdayız. Sayın 
Başkan, gerçekten İzmir bir köhne kent değil, “Korunmuş Bir Kent” demiştiniz buna daha önce. Yine 
ben bir sözüm de söylemiştim, bu konuda ne yazık ki size katılamayacağım. Eminim ki İzmir’de 
katılamayacak. Bu kentte asıl korunan bitişik nizam, yapı düzen olmuştur. Bu kentte dar beton 
bloklarının içinde güneş görmez sokaklar korunmuştur. Bu kent içinde nefes alınmaz, yeşil alansız, 
otoparksız, altyapısız, donatı alansız, yırtık pırtık planlar, paftalarla korunmuştur. Elbette bu kentte 
tarihi yapılarımızı, sit alanlarımızı, tabiat alanlarımızı, tarım alanlarımızı, ormanlarımızı koruyacağız. 
Hep birlikte el birliğiyle savunacağız, sahip çıkacağız. Onlar bizim hem geçmişimiz hem de 
geleceğimiz. Ancak şehircilik, şehirleşme, kentleşme, var olanı korunmakla birlikte kentlinin, 
kentlisinin yüksek standartlarda insanca yaşamasını sağlamaktır. Biz İzmir’de sanki şehirciliği unuttuk. 
Bu uzun yıllardan beri böyleydi Sayın Başkan’ım. Bugün İzmir, hemen hemen dünya kentlerdeki en 
pahalı kentlerdir. Tabii ki bununla bir şekilde övünebiliriz de ama bunun da esas sebebi İzmir’in 
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planlama politikalarının, politikasının bulunmayışından dolayı geldiğini de biliyoruz. İmar planlama 
düzeni, kalkınmayı, estetiği ve kültürü geliştiren bilimsel bir meslekten öte ranta eşdeğer kabul 
edilmesidir. Plan üretmeyi mesai ayırmak yerine tadilatlarla uğraşarak günümüzü geçirdik. İzmir’in 
artık sağlıklı bir kent planlama bakış açısına ihtiyacı var. Biz hala “İzmir’in plansız bir tane yeri yok.” 
diye övünüyoruz oysa “Daha boş alanları var.” demeye devam edersek dünyada konut fiyatlarının 
artışını durduramayız. Değerli Meclis Üyeleri, Değerli Başkan’ım, Değerli Arkadaşlar bu kentin 
gelişimine, gelişim alanlarına ihtiyacı var. Yoğunluğu az, sosyal donatısı bol, deprem riski 
bulunmayan, otoparkı, yeşil alan, güneşi, imbatı alan, yeni teknolojilerle inşa edilmiş modern yaşam 
alanlarına ihtiyacı vardır. Bugün çorak-kurak tepelere, özel mülkiyetlere, bölgesel yeşil alan, yeşil 
kuşak hayali kurup deprem riskinden uzak bu alanları geliştirmeye kapatıyoruz. Kentin deprem riski 
bulunmayan alanları ise gelişmeye kapatıp, bugün deprem riskinin en yoğun olan Bayraklı’da daha 
önce yine biz burada “oybirliği” yaptık konuda; ama %20-%30 gibi emsel artışlarını vererek 1 
metrekare altyapı ve yaşam alanını ayırmadan Sayın Başkan’ım, bu kenti hep birlikte, bu planı hep 
birlikte burada beraber geçirdik. Üstelik bu artışı yalnız Bayraklıda verip hem hemen yan Sokağında, 
Bornova’da, Karşıyaka’da vermeyerek ve içeride bizim hâlâ bir Önergemiz var orada bekliyor. Sayın 
Başkan’ım, bu kentlerle ilgili, kentleşme ile ilgili sadece 5 yıl değil… Ben, 1973 yılından beri 
İzmir’deyim gerçekten de 1980’lerden sonra 1980 öncesi de özellikle bu gecekondu konularında o 
zamanlar çok daha sıkça teşvik ediliyordu. Çok çarpık bir kentleşme yaşadık. Sayın Başkan’ım biz 
bugüne kadar İzmir Büyükşehir Belediyesinde İmar Komisyonunda geçen gün oturdum bir çalıştım, 
yakın rakamlar tam veremeyeceğim size ama 2000, 2400, 2500’e yakın konuyu görüşmüşüz. Bunların 
Sayın Başkan’ım 750 tanesini oybirliği ile reddetmişiz. Bu kentte ve bunlar da uzun uzun tartışmalar 
sonucu bizim karşı çıktıklarımız olmuştur, Cumhuriyet Halk Partisinin karşı çıktıkları olmuştur ve 
bunları reddetmişizdir. 150-200 arasında Sayın Başkan’ım oyçokluğu ile geçirmişiz. Bu gerçekten de 
doğru bir karar. Yani biz sadece şöyle bakarsak 2500 Karar’ın, biz 200 tanesini ya da 170 tanesini 
“oyçokluğu” ile geçirip diğerleri “oybirliği ile ret” ama bunun içindeki 750 tanesini direkt planın “ret” 
olduğunu da görmemiz lazım. Sevgili Başkan’ım, Sayın Başkan, biz bu 5 yıl boyunca Meclisimizde 
bir Belediye Başkanımızı kaybettik, yine bir Büyükşehir Belediye Meclis Üyemizi kaybettik. Allah her 
ikisine de mekânı cennet olsun. Yine biz Çiğli’de 2 arkadaşımızı, 2 Meclis Üyemizi kaybettik. Demin 
Taner’in de çıkıp güzel konuştu. 5 yıl, hakikaten de çabuk bitiyor. Şöyle bir düşünelim 5 yıl öncesi, 
dün gibi. 
BAŞKAN: Doğru. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Gerçekten de. Bazen eski resimlerimize bakıyorum. Yani burada değil kendi… 
Bakıyorum 20 yıl geçmiş, 1999 seçimlerini hatırlıyorum. Demin süreleri konuşurken aklıma 1990’lar 
da bir Kurultay geldi. Bizim Adnan Ağabey, Adnan KESKİN çıktı konuşma yapıyor, güzel de 
konuşuyor. Aynı Burçin gibi hakikaten de güzel de konuşuyor. Süresi bitti, “Ne yapacağız dedik?” Biz 
muhalefet yapıyoruz. Biz kalktık, biz sözümüzden vazgeçtik. Süremizi veriyoruz… Adnan Ağabey… 
BAŞKAN: Tamam. 
HÜSNÜ BOZTEPE: 2 saat konuşturmuştuk o zaman kürsüde. Sonra dediler ki “Böyle bir şey yok.” 
Bir dahaki Kurultay’da bizi şey yapmadılar. Şimdi burada ben de onu söyledim arkadaşlar çok söz 
alalım bazıları, “Ben çekildik.” diyelim de şey olsun diye. 
BAŞKAN: Tamam, tamam. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Evet, bundan dolayı Sevgili Başkan’ım birbirimizi kırmadan, üzmeden bu 5 yılı 
geçirdik. Sayın Başkan’ım bir konuda daha önce ben burada söylemiştim, siz var mıydınız 
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bilmiyorum; ama Sayın Başkan’ım, Foça’da bir “Eko Kent” adı altında gerçekten de şöyle bir 
yapılaşma var Başkan’ım. Şöyle bakayım... Şöyle Başkan’ım şöyle.  
BAŞKAN: Evet. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Şimdi Sayın Başkan’ım, burayı lütfen, ben bunları, bu slaytları hepsini size 
göndereyim. Buna lütfen “dur” deyin. 510 dönüm yer Foça’da katlediliyor. Burada siz Belediye 
Hizmet Alanı olarak 75 dönüm biliyorsunuz şeye vermiştiniz bir matematik okulu sanki matematik… 
Buna benzer etmiştik. Burada dünya laf etmiştik ki yani oradaki bir eğitim olacak; ama buradaki olay 
çok farklı Sayın Başkan’ım. Lütfen bu konuya el atın. Burada bir plan yok herhangi bir şey yok. 
Buraya 510 dönüm araziyi… Şöyle yapın Sayın Başkan bakın… 
BAŞKAN: Yok yok biliyorum, biliyorum. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Biliyorsunuz değil mi? Gerçekten de bir çevre katliamı var burada. 
BAŞKAN: Peki. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Hayır, Sevgili Başkan’ım, biz bugüne kadar hiç kimseye burada “Menfaat 
sağlıyorsunuz, menfaat sağladınız.” Demedik, asla da demedik. Sen dedin mi Başkan’ım? 
ÖZGÜR HIZAL: Ben dedim. 
BAŞKAN:  Çok pardon. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Denmiştir Başkan’ım, o zaman öyle diyelim, denmiştir. Bir konuda, bunu ben 
daha önce yine söyledim. Çöp konusunda İzmir Büyükşehir Belediyesi olarak bence biz hata yaptık 
Sayın Başkan’ım. Bir tek Menderes’in peşine düştük... Bunu daha önce de söyledim ben, Özgür 
Başkan da söyledi. Biz değil, yani Büyükşehir Belediyesi olarak yönetici onlar Başkan’ım, biz değiliz 
tabii ki. Yönetim olarak bunun alternatiflerini koyabilirdik. Alternatifi koymadığınız için de bugün 
hâlâ Harmandalı’da biraz önce, bir saat önce Özgür Başkan da söyledi, hâlâ vahşi depolama devam 
ediyor. Sizden ricam Sayın Başkan’ım, muhakkak bir gidin, görün. Çöpü nereye döküldüğü… O giriş, 
hemen girişte o bizim giriş kapısı olan yerde hemen sol tarafında çöpleri dökülüyor Sayın Başkan’ım. 
Ve inanın ki 300 metre, 200 metre - 300 metre ilerisinde koca koca bloklar var. Bu konuda “Dur” 
demenizi bekliyoruz. 2024 yılı Bütçesinin hayırlı olmasını diliyorum. Bir ricam daha var Sayın 
Başkan’ım, demin dedim ya 4 ayımız kaldı. Sayın Başkan, bakın, demin biz, siz birkaç tanesine 
gelmediniz. Burada biz, Plan Bütçeleri görüşürken, bütçeler geçerken ilçelerin inanın 1-2 tane ilçenin 
Belediye Başkanı geldi buraya. Diğer Belediye Başkanları hiçbirisi gelmedi. Aynı şekilde şu an bazı 
belediyelerde özellikle Cumhuriyet Halk Partisinin Kurultay’ından sonra kendi dertlere düşmüşler. 
Personel farklı şekilde, personellerle iş çıkmıyor. Ve şunu söylüyorlar Sayın Başkan’ım; “Önümüzdeki 
döneme bakalım.” Ne demek? Daha 4 ay var. Bu kent sizin 4 ay… Lütfen Sayın Başkan’ım, İzmir 
Büyükşehir Belediye Başkanı olarak Daire Başkanlarımızı artık Genel Sekreter Yardımcıları hepsini 
toplayacaksınız, Söyleyin bu kent 31 Aralık…  
BAŞKAN: Mart. 
HÜSNÜ BOZTEPE: 31 Mart tarihine kadar Hüsnü BOZTEPE, Özgür HIZAL, diğer arkadaşlarımız 
burada Belediye Meclisi Üyesi. Biz, işte 31’i Pazar olduğuna göre 29’unda gene hala toplantı yapıp, 
Komisyon Kararları verebileceğiz. Siz de bu kentin devir tespit töreni yapana kadar bu kentin Belediye 
Başkanısınız. Bu konuda lütfen… 
BAŞKAN: Peki, tamam. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Personellerinizi uyarın. 
BAŞKAN: Peki. 
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HÜSNÜ BOZTEPE: Aynı şekilde ilçelere de bu oluyor. Bazı ilçelerde arıyorlar, inanın saat 4’te, 3’te 
gidiyorlar Belediyede kimse yok. Müdürler yok yerinde, hiç kimse yok. Adam gidecek, para yatıracak, 
para yatıracak yer yok. Bu konuda Sayın Başkan’ım… 
BAŞKAN: Peki. 
HÜSNÜ BOZTEPE: İzmir Büyükşehir Belediyesi olarak burada dile getirirseniz… 
BAŞKAN: Teşekkür ediyorum. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Ve planların askıya çıkışı konusunda da… 
BAŞKAN: Tamam. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Desteklerinizi bekliyoruz. Hepinizi sevgiyle selamlıyorum. Hayırlısı olsun. (13 
dakika 11 saniye) 
BAŞKAN: Hüsnü Bey biz de size teşekkür ediyoruz. 
MUSTAFA ÖZUSLU: Bir duyuru yapmam lazım… 
BAŞKAN: Nedir? 
MUSTAFA ÖZUSLU: 2 dakika lütfen. Şimdi Değerli Başkan’ım, Sevgili Meclis Üyesi 
Arkadaşlarım, evet, anketler kamuoyu anketleri yapılır, yayınlanır. Bunlarda bir beis yok. İzmir 
Büyükşehir Meclisinde de kamuoyu anket sonuçları yayınlanabilir, bunda da bir beis yok; ama 
biliyorsunuz ki Meclisimiz halka açıktır ve televizyon vasıtasıyla İzmir Kamuoyuna duyurmaktır. Eğer 
bir arkadaşımız bir anketten söz edecekse onu kimin yaptırdığını…(Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)  
BAŞKAN: Tamam. 
MUSTAFA ÖZUSLU: Örneklemini, örneklemini, zamanını…(Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)  
BAŞKAN: Tamam. 
MUSTAFA ÖZUSLU: Zamanını ve örneklem sayısını vermek zorundadır.  
BAŞKAN: Peki. 
MUSTAFA ÖZUSLU: Teşekkür ederim. (25 saniye) 
BAŞKAN: Teşekkür ederim. Şerif Bey buyurun, sonra Özan Bey size vereceğim, Yusuf Bey size 
vereceğim. Evet. 
SULTAN İPEKLİ: Çile Hanım’da söz istiyor. 
BAŞKAN: Tamam size de vereceğim. Tamam. Evet, Şerif Bey buyurun. 
ŞERİF SÜRÜCÜ: Sayın Başkan’ım, Saygıdeğer Meclis Üyesi Arkadaşlarım, Saygıdeğer Bürokrat 
Arkadaşlarım, Basınımızın güzide Temsilcileri, İzmir’in aydınlık yüzlü hemşerilerim, öncelikle 
hepinizi saygıyla selamlıyorum. Bütçe konuşuyoruz arkadaşlar. Bütçede geçen yıl olduğu gibi yine 
Özgür arkadaşımız ve diğer AK Partili Arkadaşlar dikkat ettiyseniz bütçeyle ilgili hiçbir kelam 
etmediler. Özgür Bey 1 saatlik konuşma yaptı, son 3 dakikasını, o da yatırımla ilgili yanlış rakamlar 
vererek sadece bütçede onu konuştu. Diğerleri sanki 4,5 yılın, hani son geçtiğimiz yılın da Faaliyet 
Raporu olsa gene “Eyvallah” diyeceğim. 4,5 yılın Faaliyet Raporu’ymuş gibi arkadaşlar burada 
konuşma yaptılar. Arkadaşların telaşını da anlıyorum, Özgür Bey burada bir iddia da koydu ortaya, 
anketler de sundu. Amaçları şu anladığım kadarıyla, biraz telaşları var. Tunç Başkan aday olursa biz 
İzmir’i alamayız. Hiç merak etmeyin. Tunç Başkan aday, bu Faaliyet Raporunu da Nisan ayında biz 
görüşeceğiz arkadaş. Bu bütçeyi de sonucunu yine bu Mecliste Tunç Başkan’ın Başkanlığında biz 
görüşeceğiz. 2; yine Özgür Bey burada önce, “Ben masal anlatacağım” dedi, sonra Başkan’a “Masal 
anlattı” dedi. Ben bütçeyi değerlendirdikten sonra ben de 1-2 masala örnek vermek istiyorum. 
Arkadaşlar ülkemizde resmi makamlarda yıllık enflasyon %61 bir fakat %130 olduğu tespit edilen 
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enflasyon da bu bütçe hazırlandı. “Faiz sebep, enflasyon sonuç.” tezinin çöktüğü bir dönemde bu bütçe 
hazırlandı. Hani çok ciddi bir söylem vardı ya buradaki buradaki şeyi… Bütçeye girmeme 
sebeplerinden detaylarından da anladığımız kadarıyla sırf 4,5 yılı bize burada anlatsınlar diye seçim 
yatırımı yapmaya kalkıyor arkadaşlar. Fakat bu ülkeyi getirdikleri durum hepimizin gözü önünde 
sonuçlanmış durumdadır arkadaşlar. Makro ekonomi göstergeleri iyiden iyiye bozulduğu, dış ticaret 
açığının büyüdüğü, döviz kurlarında beklentilerin sürekli revize edildiği, özetle; fiyat istikrarının 
olmadığı ve tedarik sorunlarının devam ettiği bu dönemde bütçe üzerinde planlama yapmak hayli zor 
görünüyor arkadaşlar. Ama ona rağmen biz bir bütçeyi ayağı yere basan, biraz sonra oranlar 
vereceğim. Nasıl bu bütçe hazırlandığında hep beraber paylaşmış olacağız. Bu bozuk düzende, israf 
düzeninde biz bu bütçeyi yaptık arkadaşlar. İsrafın ne boyutlu olduğunu ülkede hepimiz biliyoruz. 
Gelelim masala, Arkadaşlar, biliyorsunuz seçimler döneminde ne dediler? Bu akıl dedi ki; “Bu 
kardeşinize oy verin faizlerle ve dövizle nasıl mücadele edeceğini göreceksiniz.” dedi. Bunu dediği 
tarihte ne kadardı döviz? 5,5-6 lira civarında. Şu an kaç para döviz? Dolar 30 lirayı geçti. Şimdi 29.80 
civarlarında. Masal değil mi? Hemen son seçimden önce hatırlayalım, hani unutuyoruz ya ben bir 
hatırlatayım istiyorum. Gabar’da petrol bulundu, Gabar’da. Biliyoruz değil mi Arkadaşlar? Gabar’da 
petrol bulunduğunda kaç paraydı akaryakıt? Ben size söyleyeyim, hatırlatayım arkadaşlar. 16 lirayla 
19 lira arasındaydı. Şimdi kaç para akaryakıt? Hani Gabar’da petrol bulduk ya, 40 lirayı geçti, 41 lirayı 
gördü. 39-40 lira civarlarında. “Masal” değil mi arkadaşlar? Bunlar bahane değil, Türkiye’nin 
gerçekleri arkadaşlar, Türkiye’nin gerçekleri. Masalın ne kadar ciddi kanallarda, ciddi yerlerde 
yapıldığını 1. ve 2. ve 3. göstergesi bunlar arkadaşlar. Peki, faiz oranı kaç şu an? Faiz oranında, bu 
sözü söylediğinde faiz oranları, 9 ve 10 civarlarındaydı. Şu an kaç faiz oranı? %40. Hani “Nas” vardı 
“Nas”? “Nas”, bazı bölüme ayrı bize ayrı mı çalışıyor? (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Peki Arkadaşlar, ben, sizin Grup Başkan Vekiliniz 
ne kadar bağırdı biliyorsunuz; ama tamam ben… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Derhal... Tamam, tamam arkadaşlar, ben topluma 
uyarım merak etmeyin. “Nas” çok zorunuza gittiyse bilemem; ama ben ben ben topluma uyarım. Size 
cevap hakkı doğurmadan da konuşmamı bitirmeye çalışırım; ama ben gerçekleri söylüyorum. Faiz 9-
10’lardaydı bu lafı söylediğinde bu aklın, şu an yüzde %40. Ve her ortamda, her seferde “Nas”tan 
bahsettiler. Dediler ki; “‘Nas’ var kardeşim, ‘Nas’ varken size ne oluyor?” dediler. Ama maalesef 
şimdilik %40’lardayız yahu, Faiz oranı %40. Ve bunun üzerine ülkeyi bu hale getirmiş, batırmış, 
çökertmiş bir akıl, şimdi bizim bütçemize kalkıyor, laf söylüyor ve diyor ki; “Oyçokluğu” zaten ben 
daha önce de söyledim sizlere, “Bize oyçokluğu vereceksiniz.” Zaten bizi engellemek için ey İzmir 
Halkı size söylüyorum; Bizi engellemek için 4,5 yıl çalıştınız, engelleyemediniz, 
engelleyemeyeceksiniz. Biz buraya, İzmir Halkına hizmet etmeye geldik. Biz, İzmir Halkına hizmet 
edeceğiz Arkadaşlar, Tunç Başkan’ın önderliğinde. Evet, geliyorum bütçe konusuna arkadaşlar. 
Bütçemiz, rakamlar elimde… Lütfen, rakamlar yanlış, yalan söylemez. 45 milyarlık bütçemizin 18 
milyar küsur yatırıma gidiyor, direkt yatırım arkadaşlar. Hani ülke, ülke bütçesinden örnek verdiler, 
yatırım 14 civarlarında falan. Bizim %41. Ve mal ve hizmet alımlarını da katarsak çünkü mal ve 
hizmet alımları da bir nevi yatırımdır. Bunu da koyduğumuz zaman arkadaşlar, %25 de o toplam %46 
yatırım bütçemiz var, harika bir bütçe. Buna laf söyleyemedikleri için zaten olayı Faaliyet 
Raporu’ymuş gibi başka cephelere çekip seçime giderken; “Şunu yapamadınız, bunu yapamadınız.” 
diye propaganda yapmaya çalışıyorlar burada kürsüyle beraber. Biz, ne söz verdikse işte Başkan’ım 
kitapçıkta da bahsetti, 160 veya 177 projenin 142 veya 147’sini gerçekleşmiş, gerçekleştirmiş bir 
Meclisiz biz. Tüm Meclis Üyeleri tabii açılışlara ve temel atmalara AK Partili Arkadaşlar gelmediği 
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için çok bilmiyorlar. Gelip orada Süt Fabrikasının açılışında bulunmadılar. Peki, bir engellemeyle ilgili 
bir örnek daha vereyim arkadaşlar, yine bütçeyle alakalı olduğu için. Hani yine Özgür Bey dedi ya; 
“Metroyu Metro’yu bitiremediniz, bu kadar geciktirdiniz.” İnsaf edin yahu, elinizi bir vicdanınıza 
koyun. Ey İzmir Halkı, bilhassa Narlıdere ve Güzelbahçe Halkı, Balçova Halkı, Metro için 
Güzelbahçe’ye kadar gidecekti... Burada 6 ay… Çünkü biz Ağustos ayında oranın açılışını yapacaktık, 
insanlar o metroyu kullanacaklardı; Ama 6 ay imzadan çıkmadı, hiçbir sorumlulukları yok. Sadece bir 
imza atacaklar. 6 ay atmadılar, neden biliyor musunuz? İşte gelip burada, kürsüde, “yapmadınız, 
açmadınız, açamadınız” diye, ama biz açacağız. Şubat’ın 7’sinde gelin, bak şimdiden davet ediyorum 
gelin. Şubat’ın 7’sinde açacağız. O Metro çalışacak Arkadaşlar. Bu bütçe, ayağı yere basan, 
gerçekleşme oranında yüksek oranında gerçekleşecek bir bütçedir. Bugün sunulan bütçe, vizyonumuza 
uygun, stratejik düşünmeye, sonuç odaklı performansa ve hesap verme sorununa dayanmaktadır. Bütçe 
bizim için mali disiplin, kaynak dağılımı için uygulamalarıyla İzmirli hemşerilerimize hesap verme 
aracıdır Arkadaşlar. Bütçenin ana temeli budur. Biz hesap verilenden yanayız zaten. Bütçe bizim için 
hem yatırım hizmetlerinde hem de karar süreçlerinde, demokratik niteliği açısından bir kalite 
göstergesidir. 2024 Bütçesi bu ciddiyette hazırlanmıştır. Ayakları yere basan ve çok da olumlu bir 
bütçedir arkadaşlar. Gururla söylüyorum, bu Meclisin bir Üyesi olarak gururla söylüyorum, harika bir 
bütçe yapmış arkadaşlar çok teşekkür ediyoruz. Başta Tunç Başkan’ım olmak üzere, Barış Bey olmak 
üzere, çok güzel bir sunum yaptıklarında orada da söylemiştim. Harika bir bütçe İzmir’imize hayırlı, 
uğurlu olsun. Tüm Meclisi saygıyla selamlıyorum. (10 dakika 26 saniye) 
BAŞKAN: Evet, çok teşekkür ediyoruz. Yusuf Bey buyurun. Çile Hanım önce konuşsun. Tamam, 
buyurun. Sonra kaç kişi kaldı? Bir daha eli görebilir miyim? Sinan Bey var, Özan Bey var güzel… 
Ondan sonra da işte sonra da bitiriyoruz. Siz de ikinize de söz vereceğim. Özan Beyciğim, Sinan 
Beyciğim, sizlere de söz vereceğim. Ondan sonra toparlayacağız. 
ÇİLE ÖZKUL: Sayın Başkan… 
BAŞKAN: Buyurun. 
ÇİLE ÖZKUL: Kıymetli Meclis, Kıymetli Basın, Sevgili İzmirliler. Şimdi konuşmama Bütçe ve 
Performansla ilgili birtakım ifadelerle başlayacağım. Öncelikle Plan ve Bütçe Başkanımız Bülent Bey, 
şu an salonda yok; ama onun söylediği bir söze ithafen çıktım ve konuşmak istedim. Kendisi 
konuşmasının sözleri arasında dedi ki; “Kemalpaşa’da yeraltı otopark çalışmaları planlanmaktadır.” 
diye bir ifade kullandı. Yanlış bir yeri varsa düzeltebilir. Şimdi ben, Sevgili Arkadaşlar, kendi ilçem ve 
ilimdeki birtakım sorunları daha önce bu salonda defalarca dile getirdim. Evet, benim ilçemde otopark 
ciddi bir sorun ve benim ilçemin buna ihtiyacı var. Ve bunu Bülent Bey az önce kelimelerin arasında 
sıkıştırarak ifade etti; ama bu bizim için önemliydi. “Planlama aşaması” demek, bu bizim şehrimize 
yapılmış olan büyük, acımasız bir davranış şeklidir. Neden söylüyorum bunu? 4,5 yıldır ilçemizde de 
bu konuyla alakalı defalarca tartıştık. Büyükşehirin sorumluluk alanında olan otoparkı, yeraltı 
otoparkını yapılması için birçok kez Büyükşehire sözlü, yazılı bununla alakalı istek ve taleplerimiz 
oldu. Görünüyor ki, Bülent Bey de ifade etti, 4,5 yıldır sadece planlama aşamasında kalmış. Şimdi 
yapılmamış bir şeyi yapılacakmış gibi aktarmak, bence yanlış. Şimdi bunları şu yüzden ifade 
ediyorum; yani sizleri eleştirmek ya da sizlerin birtakım yaptığınız çalışmaları yok saymak adına değil, 
yapmanız için eleştiriyorum, yapsaydık. Çünkü benim ilçemin buna ihtiyacı vardı Sayın Arkadaşlar. 
Şimdi diğer konularda da kültür, sanat, sosyal donatı alanları, altyapı, üstyapı, dereler, yollar, köprüler, 
kentsel dönüşüm, kadın, genç, erkek, yaşlı, çocuk bunlarla alakalı da elle tutulur, gözle görülür 
çalışmalar yeterli seviyede olmadı maalesef. Büyükşehir sorumluluk alanlarında olan çalışmalarımız 
hepsi, Büyükşehir’e yazılan yazılar tozlu raflara kaldırıldı Sayın Arkadaşlar. Şimdi konuşma esnasında 
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bazı Hatip Arkadaşlar şunu ifade etti. Dedi ki; “Park ve yeşil alanlardan… İşte arttırıldığını, 
çoğaltıldığını, belli bir seviyeye ulaştığını” söyledi. Kendi ilçemde Büyükşehir Belediyesinin yapmış 
olduğu bir tane park yok. Ve ben bir Önerge vermiştim, Meclis ilk başladığı zamanlarda. Dedim ki; 
“Çocuklarımızın güvenliği için güvenli parklara ihtiyacımız var.” Ve bununla alakalı kamera sistemleri 
kurulması gerektiğini düşündüğümü ifade ettim ve hiçbir çalışma yapılmadı, 4,5 yıldır. Yeni park 
zaten yapılmadı, mevcut olan parklara da bu çalışmayla alakalı bir reaksiyon gösterilmedi. Sevgili 
Arkadaşlar, diğer bir konu da deprem oldu ülkemizde. Depremle ilgili evet, Büyükşehir Belediyesi 
ciddi çalışma alanları açtı, deprem risk analizleri yapmaya başladı; ama bunu sadece belli ilçelerde 
yaptı. Kemalpaşa'ya gelmedi ve ben bu salondan Kemalpaşa’yla alakalı bir serzenişte bulundum. 
Dedim ki; “Ulusal ve yerelde hakkımızda çıkan haberler var, deprem fay hattıyla alakalı sıkıntımız var, 
lütfen gelin ilçemize bakın.” dedim. Bu salonda söyledim bunu. Şimdi diğer bir konuda mezarlık 
alanlarımızın doluluğuyla alakalıydı. Yani bir şeyleri burada belli noktaya getirmek için çok çaba sarf 
etmeniz gerekiyor, defalarca dile getirmeniz gerekiyor. Belediye Başkanı, Meclis Üyeleri, biz, ortak 
aldığımız kararlarda bu noktada belli sıkıntılar yaşıyoruz Kemalpaşa olarak. Mezarlık alanlarımızın 
dolduğunu ifade ettik, yeni mezarlık alanlarımızda istenilen seviyeye ulaşması için çalışmalar yetersiz 
kalmıştır. İlçemde bulunan derelerdeki sorunlar devam etmektedir. Büyükşehir Belediyesine yazmış 
olduğumuz Soru Önergesinde de Büyükşehir Belediyesi kendi sorumluluk alanı olan derelerle alakalı 
çalışmaları da yapılan… Oraya atılan atıklarla alakalı çalışmaları diğer Kurumların yapması 
gerektiğini bizlere atfeterek cevap vermiştir. Sevgili Arkadaşlar, şimdi, ulaşımla alakalı sorunu birkaç 
gün önce dile getirmiştim zaten, kendi ilçemde de aynı şekilde ulaşım noktasında bir yerden bir yere 
ulaşmak inanılmaz zamanınızı alıyor ve bu sizin yaşam kalitenizi düşürüyor. Şimdi kadın, erkek, 
çocuk… Birçok konu burada konuşuldu. Ben size bir örnek vermek istiyorum; biz geçen aylarda 
Tarihi Kentler Birliği Belediyesi’nin yapmış olduğu bir düzenlemede Meclis Üyesi Arkadaşlarımızla 
beraber, hatta Cumhuriyet Halk Partili Arkadaşlarımız da var, Hakan Bey olsun, Cenap Bey olsun, bir 
arkadaşımız daha vardı. Hep beraber Gaziantep'e gittik, Maraş'ta vardı ama ben size Gaziantep'i 
anlatacağım. Neden Gaziantep'i anlatacağım? Bir Belediye Başkanının bir şehre dokunarak ve o şehrin 
bütün değerlerini göz önüne alarak yapmış olduğu birkaç örneği anlatmak istiyorum. Çocuklarla 
alakalı bir çalışma yapmış Belediye Başkanı. Bir okul kurmuş ve bu okulun içerisinde tiyatro, sanat 
merkezi, bütün konsept bir arada bu arada… Müzik alanları ve o şehrin dokusuna uygun da çocuklar 
yeteneğini geliştirsin diye mozaik kursları açmış. Biliyorsunuz, şehrimizin tarihi dokusu buna müsait. 
Ve bunu düşünerek Belediye Başkanı derin bir çalışma yapmış ve bu okulda, bu eğitim alan çocuklar 
bir üst kademeye giderek tiyatro, sanat, müzik alanlarında daha da ilerlemesi sağlanılıyor. Ve buraya 
her kesimden insanın ulaşması sağlanmış. Bu bizi çok etkiledi. Oradaki grup arkadaşlarımızla bunun 
üzerine düşündük. Ve şehir gastronomi şehri olmuş. Şunu demek istiyorum; batıda ve doğuda eğer siz 
bir şey yapmak istiyorsanız bunun bir mazereti olduğunu düşünmüyorum, yeter ki yapmak isteyin. 
Şehrin dokularını, değerlerini okuyun ve o noktada da güzel çalışmalar olacağını düşünüyorum. Bütün 
sözlerim sadece yapılmasını istediğim için ifade ediyorum. Her defasında da söylediğim gibi benim 
şehrim Kemalpaşa, İzmir'e çok yakın olmasına rağmen Büyükşehir tarafından unutulmuştur, birçok 
eksiği maalesef tamamlanmamıştır. Ve bir konu daha var, bisiklet yoluyla alakalı konuya değineceğim. 
Çünkü Tunç Başkan'ın da bisikletle olan uygulamayı desteklediğini yakinen takip etmiş 
bulunmaktayım. Sevgili Arkadaşlar, Cumhuriyet Halk Partisiyle yönetiliyoruz biz. Bizim Belediye 
Başkanımız bir çocuğa bisiklet hediye etti ve bunu sosyal medyasında paylaştı. Ben de İlçe Meclisinde 
bunu Sayın Başkan'a sordum; “Sayın Başkan, siz bu bisikleti hediye ettiniz ama benim ilçemde bisiklet 
yolu yok...” Şimdi buradaki trajikomikliğe bakar mısınız? Yani siz broşürlere resim koysanız da, 
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“Yapıyoruz deseniz de, reelde bunu yapamıyorsak ve benim ilçemdeki çocuklar bu bisiklete 
binemiyorsa, sizin arabanızın arkasında ya da Karşıyaka’da ya da başka bir ilçede bunu yapıyor 
olmanız beni mutlu etmiyor açıkçası. Çünkü hâlâ eksikler var, hâlâ yapılmayan şeyler var. 4,5 yıldır… 
Birçok konuyu, imar noktasında da burada serzenişte bulunmuştuk. Şehrimizin planlanmasında, 
dokusunun tekrardan düzenlenmesinde imarla alakalı çalışmalarda biz hep reddedildi. Neden? Şöyle 
bir ifade kullanıldı ve bunu en çok da Murat Bey kullandı. Dedi ki; “Bu bizim İlkesel Kararımız.” 
Bütün çalışmalarınız İlkesel Karar olarak karşımıza geliyor, bir talep bulunulduğunda ama başka 
konularda farklı değerlendiriliyor. Şunu ifade etmek istiyorum, diyorum ki; bir ilçe, bir şehir 
planlanırken, düzenlenirken performanslarınıza bunları koyarken, o şehrin yapılması gerekenlerini 
lütfen atlamayın, es geçmeyin, kelime aralarına sıkıştırmayın ve gereğinin yapılmasını istiyorum, 
teşekkür ederim. (9 dakika 10 saniye) 
BAŞKAN: Evet, biz de teşekkür ediyoruz. Özan Bey buyursunlar. Yusuf Bey, Sinan Bey ve sonra iki 
Grup Sözcüsü’yle tamamlıyoruz.  
ÖZAN PARLAR: Başkan’ım, kürsüde belki son konuşmamız olur, onun için kürsüye çıkalım. 
BAŞKAN: İyi ettin Ağabey, buyurun. 
ÖZAN PARLAR: Teşekkür ederim. Sayın Başkan, Değerli Meclis Üyeleri son… Gelecekteki 
yöneticilerimizin İzmir Kentini yönetecek bizden sonraki arkadaşlarımızın, Bütçesini burada karar 
vermek tabii ki kolay bir şey değil. Ancak tabii yaptıklarımızın devamı anlamında sürdürülebilirliği 
olan projelerimiz var. Tabii bazen de, yol kazalarına rastlanıyor. 6 Şubat 2023 tarihindeki deprem 
bunlardan biriydi. İzmir Büyükşehir Belediyesi çok hızlı bir çalışma temposu oluşturup, dirençli bir 
kent yaratmanın, yapı dayanıklılığını arttırmak için “Neler yapılabilir”i, elindeki teknik kadroyla 
yapması mümkün değildi. Tabii ki bir meslek odası olan İnşaat Mühendisleri Odası’yla bir Protokol 
yapıldı. Bu Protokolle birlikte “Mikro Bölgeleme” diye bir çalışma başlatıldı. Ben de her ne kadar 
Metropol’de yer alsa da Güzelbahçe ilçesi, bina yoğunluğu anlamında az olduğundan dolayı tabii ki 
buradaki tercihler Metropol’deki çok katlı yapıların olduğu ilçelerde öncelikler tanındı. Kemalpaşa 
gibi, Güzelbahçe gibi bizim ilçelerimize tabii bunun gelmesi biraz zaman alacak diye düşünüyorum. 
Ancak bu çalışmalar oldukça güzel. Kamuyu, insanlarımızı rahatlatan, yaşadıkları konutların ne 
derecede dirençli olduğunu, ne derecede oturulabilirliğinin olduğunun bir istatistiğinin de çıkartılması 
boyutunda önemli olan bir şey. O boyutta gerçekten güzel bir çalışma. Sayın Başkan, içimizde 
gitmeyen yoktur, İzmir’de “Havagazı Fabrikası” diye anılan bir mekân var. Tarihi dokusuyla, 
sıcaklığıyla orada yapılan etkinliklerle ve de halka açık… Özellikle yaz sezonunda, halka açık çim 
konserlerinden tutun da orada çim üzerinde film seyretmek gibi o etkinliklerin yapıldığı bir yer. Bu tür 
değerler dünyada da eski tarihten kalma mezbaha gibi, termik santral gibi… Pardon, santral gibi olan 
yapılar daha sonra kentin dokusunda koruma altına alınarak kültürel ve sanatsal faaliyetler için o kente 
bırakılıyor, kentte yaşayan insanlara bırakılıyor. Aynı Havagazı Fabrikası’ndan sonra yer alan Elektrik 
Fabrikası gibi. Elektrik Fabrikası bir kere İzmirlinin malıdır, İzmirli, İzmir'de yaşayan 
hemşerilerimizin, bizlerin, atalarımızın kullandığı. Bugün de yine İzmirlilerin tasarrufunda olması 
gereken bir yerdir burası. Buranın 5 yıl boyunca, 5 yıl önce yanılmıyorsam yaklaşık, bir ihaleyle İzmir 
Büyükşehir Belediyesi burayı almıştı. Ancak halen daha verilmiyor. Anlaşılır gibi değil, siyaset üstü 
bir konu olarak düşünüyorum, değerlendiriyorum. Eğer gücü olan İktidar Partisindeki Meclis Üyeleri 
de bu konuyu Merkezi Yönetime iletirlerse, bunun İzmir Halkına kazandırılması bir “Kültür Alanı” 
şeklinde değerlendirileceğinden dolayı önemli olarak düşünmekteyim, değerlendirmekteyim. Yerel 
Yönetimler toplumun önderleridir. Yerel Yönetimler, topluma bir ivme kazandırmak için yönlendirici 
misyonu vardır Yerel Yönetimlerin. Tıpkı karbon emisyonunu azaltmak gibi tıpkı yeşil enerjiyi çevreci 
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yaklaşımla kullanmak gibi. İşte bu boyutta İzmir Büyükşehir Belediyesi ESHOT bünyesinde ilk 
elektrikli otobüsleri alan, Türkiye'deki ilk Belediyedir ve de GES olarak da kendi binalarının üzerine 
güneş enerjisi santralleri kurmuştur. Bunun devamını getirmek istiyor ancak işte küresel boyuttaki 
artışlar, enflasyon, buna, büyümemize engel oluyor. Dilerim; önümüzdeki yıllarda ESHOT bütçesinde 
de onu konuşacağız. Aynı şekilde İzmir Büyükşehir Belediyesinin de elektrikli araçları vardır. İzmir 
Büyükşehir Belediyesinin Belediye Başkanının da bir, elektrikli mikro bir aracı, makam aracı olarak 
kullanmaktadır. Bunu neden yapmaktadır? Bu toplumla bir algı oluşturması, yaratması için 
yapmaktadır. Aynı bir bisiklet kullanması gibidir. Bu boyutta, bu çevreci bakış açısının dalga dalga 
büyüyerek toplumumuzda yer edeceğini düşünmekteyim. Tabii burada da Merkezi İktidardan beklenti 
şudur; bu güneşten elektrik elde edilmesi sistemleri, elektrikli araç kullanmayı teşvik eden sistemleri 
arttırmak için vergilerin azaltılması hatta ve hatta sıfırlanması gerekmektedir, teşvik edilmesi 
gerekmektedir toplumun, halkın. Bu teşvikler olduğu takdirde… Dünyada vardır bunun örnekleri. O 
beğenmediğimiz İsrail’de vardır örneğin. Bu, bu boyutta ülkemizde de bu tür şeylerin yapılması, bu 
karbon emisyonunu ülke boyutunda azaltacak uygulamalar getirecektir. Sayın Başkan, Değerli Meclis 
Üyeleri, tabii ki hepimizin dünyaya bakışı, kentlere bakışı farklıdır. Bazı arkadaşlarımız kent 
merkezlerinde otoparklar yapılmasını ister. İzmir'de 1,5 milyonun üzerinde motorlu taşıt var. Bu 1,5 
milyonun üzerindeki motorlu taşıtı, bu bulunduğumuz metropol merkezlerinde 1000 araçlık, 5000 
araçlık, 10000 araçlık otopark yapsak da çözülmesi mümkün değildir. Dünya örneklerinde de bu 
böyledir. Dünya örneklerinde de metropol kentlerde, kent merkezlerine toplu taşım araçlarıyla çağdaş 
bir şekilde ulaşılması, ferdi kullanımdaki özel araçların kentin dış çeperlerinde park edilmesi, 
bırakılması, şehrin trafiğinin, araç trafiğinin rahatlatılması, karbon emisyonun azaltılması boyutunda 
da çok önemlidir. Bu nedenle bizim bakış açımız, sosyal demokrat bakış açısı olarak da kent 
merkezlerine otopark yapılmasını çok desteklemiyoruz, tasvip etmiyoruz. Bunu da, bu şekilde 
değerlendirmek istedim. Sayın Başkan’ım, Halkapınar ile Otogar Metrosu. Otogar 30 yıldır o, orada 
var. Halkapınar-Otogar Metrosu da yanılmıyorsam 10 yıldır gündemde. Gündemde ama trajikomik… 
Şu an herhalde TBMM’de de Bütçe Görüşmeleri yapılıyor. 2023 yılında bu Metro Hattına Merkezi 
Hükümet’in ayırdığı 4,5 kilometrelik bu Metro Hattına ayırdığı ödenek 3 bin lira. Herhalde bir takım 
elbise parası kadar bir parayı 2023 yılında ayırmış. Çok merak ediyoruz 2024 yılında Halkapınar-
Otogar Metrosu’na kaç para ayrılacak? Bunu merak etmekteyiz. Bu merakımızı giderirlerse seviniriz. 
(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler) 
ÖZGÜR HIZAL: Otogarı nereye yapacaksınız? 
ÖZAN PARLAR: Mevcut otogarın olduğu yer. 
ÖZGÜR HIZAL: Emin misin? Genel Sekreterimiz burada mı? (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler) 
ÖZAN PARLAR: Son olarak arkadaşlar, size acı reçeteyi, acı gerçeği ve de sizi güldürmeyecek, 
ağlatacak bir olay… 17 Mayıs seçimlerinin, Cumhurbaşkanı Seçimlerinin yapıldığı tarihte motorun 17 
lira. Bugün, 38 lira. Yani 6 aylık bir sürede %101 artış olmuş. Ülkenin nereye evrildiği, ekonominin 
nereye savrulduğu belli değil. Bu koşullarda bir Bütçe hazırlanması, bu Bütçenin gerçekleşmesi 
gerçekten oldukça zor. Bu Bütçeyi hazırlayan Bürokrat Arkadaşlara teşekkür ederim. Bu bütçe, bir 
tahmini bir bütçedir. Ülkenin ekonomisi 2024’te nereye dönerse ona göre rehabilite edilecektir. 
Hayırlısı olsun diyorum, teşekkür ediyorum. (10 dakika 9 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, Özan Bey’e çok teşekkür ediyoruz. Şimdi AK Parti Grubundan 
Yusuf Bey’e söz… Buyurun Yusuf Bey. Menemen Meclis Üyemiz Sayın Yusuf Bey buyurun. 
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YUSUF DEMİRCİOĞLU: Sayın Başkan, Değerli Belediye Meclis Üyelerimiz, Kıymetli Basın 
Mensuplarımız ve ekranları başında bizleri izleyen Kıymetli İzmirli Hemşehrilerimiz, hepinizi en kalbi 
duygularımla selamlıyorum. Malumunuz 2024 Bütçe Tasarısı ve Performans Programını beraber 
görüşüyoruz. Şehrimize hayırlar getirmesini diliyorum. Bugün günlerden 24 Kasım Öğretmenler 
Günü. Üzerimizde çokça emeği olan vefakâr, cefakâr öğretmenlerimizin tamamının Öğretmenler 
Günü’nü en kalbi duygularımla kutluyorum. Tabii geçtiğimiz 5 yıla, yaklaşık 5 yıla baktığımız 
zaman… Tunç Başkan salondan ayrıldı ama Tunç Başkan’ın da Öğretmenler Gününü kutlamak 
isterim. Şimdi birçok Meclis Üyemiz diyecek ki; “Yahu aslında Tunç Başkan avukattı, öğretmenlikle 
ne alakası var?” Ancak 5 yılda onun da bize öğrettiği çok şey var gerçekten. Ben kısa kısa onlara 
değinmek istiyorum. Türkiye'nin en büyük şehirlerinden birinin nasıl yönetilmediğini, 
yönetilemeyeceğini, altyapı problemlerinin şehri nasıl çıkmaza sürükleyeceğini, ulaşımın nasıl daha 
karmaşık hale getirilebileceğini, gençlerin fikirlerini bir asansör kabinine ve 60 saniyeye mahkûm 
edilmemesi gerektiğini bizler Sayın Başkan’dan öğrendik. Tabii gün özel bir gün, Öğretmenler Günü. 
Öğretmenler Günü ve okul denmişken akla da karne geliyor. Siz de veri bankanızda bulunan tüm 
İzmirli Hemşehrilerimize bir SMS yoluyla bir karne gönderdiniz, ben bunu karne olarak 
adlandırıyorum. Bu karne bizlere de geldi ve ben de bu karneyi inceledim. Üzerinde belli başlı 
yorumlarda bulunacağım. Bakalım Burçin Hanım’ın “Tik Belediyeciliği” diye ifade ettiği 
Belediyeciliğin içerisinde neler var? Bu karnenin içerisinde %87 gibi şişirilmiş bir oranla karşı 
karşıyayız. Tik atmak gerçekten kolay. “Yapacağız, dönüştüreceğiz, yapıyoruz…” gibi yuvarlak 
cümlelerle başarı oranı %87’lere kadar çıkarılmış. Mustafa Başkan, Mustafa ÖZUSLU Bey, biraz önce 
Grup Başkan Vekilimize atfen “Yahu anketler açıklıyorsunuz, kaynağını falan söyleyin.” demişti. Ben 
açıkladığım oranın kaynağını göstermek istiyorum, bu karnede bu oran var. Bütün Belediye Meclis 
Üyelerimiz ve İzmirli Hemşehrilerimiz buradan buna rahatlıkla ulaşabilirler. Bakalım bu karnenin 
içerisinde neler var? Karnenizi tabii bizler de inceledik, irdeledik. 2018 yılında başlayıp, “Sadece 42 ay 
sonra bitecek.” diye iddia edilen Narlıdere Metrosu, Grup Başkan Vekilimiz Özgür Bey de bahsetti, 6 
yıla aşkın sürede daha hâlâ tamamlanamamış durumda. 7 Şubat'ta açılmasını dört gözle bekliyoruz. 
Ancak bütün İzmirliler gibi bunun adına da pek umudumuz yok. Üç kritik noktada direkt ifadeyi 
okuyacağım; “Trafik yeraltına alınacak, yaşayan meydanlar oluşturulacak” şeklinde bir iddianız vardı. 
Karnenize baktığımızda geçtiğimiz 5 yılda bu projelerle alakalı düşünmekten öteye geçememiş ve 
başka hiçbir şey yapmamışsınız. Gerçi, seçim döneminde cemrelerde, bu üç cemrenin içerisinde siz 
sözü verdiniz; ama Cumhur İttifakı Belediyeleri olarak biraz önce Hakan Bey de Aliağa'dan bahsetti, 
bize de atıfta bulunmuştu. Onlar iki tane, biz de şu anda başladığımız battı-çıktığıyla beraber 
üçüncüsünü yaparak sizin sözünüzü havada bırakmadan, sizin sözünüzü de yerine getirmek Cumhur 
İttifakı Belediyelerine hem de kendi öz kaynaklarıyla, İlçe Belediye Bütçeleriyle gerçekleşmesine 
vesile olduk. Bu gurur da… 
İZEL ZENGİNOBUZ: Satarak… 
YUSUF DEMİRCİOĞLU: İzel Hanım, “Satarak” dedi. Büyükşehirin, İlçe Belediyelerinin sattıklarını 
sıralarsak gerçekten çok fazla şey var İzel Hanım. Biz sattıklarımızla yatırım, yatırım… (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler) Yatırım Bütçesi yapıyoruz. 
Cumhuriyet Halk Partisinin, Cumhuriyet Halk Partisinin beceriksiz yönetiminin bıraktığı borçları 
ödüyoruz. İzel Hanım, ziyaret ettiğinizde Menemen’deki değişimi de, dönüşümü de çok net 
görürsünüz, sıkıntı yok. Ne kadar sizler orada atıflarda bulunsanız da şehrimizde Menemen 
konuşuluyor... (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler) 
Cumhur İttifakı Belediyeleri konuşuluyor, yapılanlar konuşuluyor, ben de birazdan sizlere örnekler 
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vereceğim. Sayın Başkan geçtiğimiz günlerde bir canlı yayında “5 yılda mutfağı toparladık, şimdi 
salonda yemek vermek istiyoruz.” demiştiniz. Biliyorsunuz 30 Ekim 2020 tarihinde büyük bir acı 
yaşadık. Ben de bu vesileyle depremde hayatını kaybeden vatandaşlarımıza ve ailelerine tekrar 
başsağlığı dilemek istiyorum. Malumunuz, Konak Meydanında bulunan İzmir Büyükşehir Belediyesi 
ana binamızda ağır hasarlı olması hasebiyle yıkıma karar verildi. Şimdi salondan bahsetmişken 
“Deprem, salon vesaire ilişkisini nasıl kurdun?” diyeceksiniz. Şu anda içerisinde bulunduğumuz 
salonu yaklaşık 2 yılda Büyükşehir Belediye Bütçemiz, milyarlarca lira bütçeye sahip olan Büyükşehir 
Belediyemiz 2 yılda yapabildi. Göçebe vatandaşlar gibi salondan salona Meclis Toplantılarına hep 
beraber koşturduk, o günleri sizler de oldukça iyi hatırlıyorsunuz. Peki, bu Belediye Meclis Salonu’nu 
dahi yaklaşık 2 yılda yapan bir yönetim, nasıl salonda yemek verecek? Bunu da açıkçası tüm İzmirli 
Hemşehrilerimizle beraber bizler de merak ediyoruz. “Deprem” demişken, gelelim kentsel dönüşüme. 
Benden önce Kâtiplerimiz, Sözcülerimiz defalarca altını çizerek bahsetti. Büyükşehir Belediyesi olarak 
yıllardır sorunları tespit edip, raporlar hazırlayıp, sunumlar yapılarak şehrin en büyük ve en önemli 
problemlerinden birini bu şekilde çözmeye çalıştınız ama başaramadınız. Bu sorunun da nasıl 
çözülemeyeceğini sizden öğrendik Sayın Başkan. Yine karnenizin 50. sayfasında; İzmir’e E-
Endüstrinin dünyadaki önemli kentlerinden birini yapma iddianız var, hâlâ İzmirli gençler E-Spor 
Merkezleri ve Oyun Alanlarını heyecanla bekliyor. Henüz yapılan bir E-Spor Merkezinin olmadığını 
biz de, sizler de çok iyi biliyorsunuz. Bu iddianın birkaç uluslararası organizasyona ev sahipliği 
yapmakla giderilmeyeceğini aslında sizler de biliyorsunuz, bizler de bu iddianın bu şekilde 
gerçekleşmeyeceğini yine sizlerden öğrendik Sayın Başkan. Ve İzmirli Gençler merak ediyor; 
“Mutfaktan oyun odasına ne zaman geçeceğiz?” İskeleler konusu var, Özgür Başkan da bahsetti. 
Göreve geldiğinizde İzmir'i denizle buluşturma iddianız vardı. Karnede de yeni iskele ve gemilerle 
deniz ulaşımını yüzde %30 arttırdığınızı yazmışsınız. Ancak İZDENİZ Anonim Şirketi’nin sosyal 
medya hesabına da baktığımızda 1989 yılında yapımına başlanmış, 1993’te tamamlanmış Üçkuyular 
İskelesi’ne küçük tadilatlar yapıp, “Yeni iskele yaptık” diyerek hemşehrilerimizin kandırılmaması 
gerektiğini de sizden öğrendik Sayın Başkan. Halı sahalardan bahsedildi, buna benzer bir örnekte halı 
sahalarla ilgili. Muhteşem Bütçeli milyarlarca TL'lik Bütçe’ye sahip İzmir Büyükşehir Belediyesi, 
1294 mahallesi bulunan İzmir'de, sadece 16 tane Halı Saha’nın tadilatını yapmış, bakım ve onarımını 
gerçekleştirmiş ve bunun üzerine de 5 tane Halı Saha’nın projesini tamamlamış. Değerli Belediye 
Meclis Üyelerimiz Türkiye'nin en büyük 3. şehrinde Meclis Üyeliği yapıyoruz. 5 tane Halı Saha 
projesiyle 16 tane Halı Saha’nın tadilatıyla övünecek bir Bütçe’ye sahip değiliz, birbirimizi 
kandırmaya gerek yok. Peki, bizler ne yaptık? 65 mahallesi bulunan Menemen Belediyesi… Sizlere 
Menemen güzellemesi çok da fazla yapmayacağım; ama orada örnekleri var, yapma fırsatı bulduk. 
Menemen Belediye Başkanımız Sayın Aydın PEHLİVAN’ın önderliğinde gerçekten güzel işler 
yapmaya çalışıyoruz. Bizler 65 mahallede toplam 30 tane halı sahayı yaptık, gençlerimizle buluşturduk 
ve bu genç kardeşlerimizin talebi doğrultusunda yapmaya da devam ediyoruz. Özgür Başkan atıfta 
bulunarak bana sormuştu. Yahu bir Halı Saha dediğiniz evet 1 ila 1,5 milyon arasında ihale 
bedellerinde bugün gidebilecek bir şey. İzmir'in gençleri 1294 mahallede “Dezavantajlı mahallelere 
hizmet götüreceğimiz” dediğiniz mahalleler de dâhil olmak üzere Halı Sahayı bence çok fazlasıyla hak 
ediyor, günümüz döneminde Halı Saha yapmak bir Belediye için çok basit bir şey olması gerek; ama 
çok çalışmadan sadece vaat vererek, işlerin yürümeyeceğini de sizden öğrendik Sayın Başkan. 
“İzmir’in bilgi erişimini kolaylaştıracak, İzmir'i çağımızın gereksinimleriyle uyumlu kütüphanelerle 
donatacağız.” demişsiniz yine bu karnede. Şato’da ve birkaç mahallede kurduğunuz mini kütüphaneler 
dışında İzmir'deki kütüphane sayısının kayda alınacak şekilde arttığını maalesef göremedik. Oysa ki 
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biz Menemen Belediyesi olarak, Ege Bölgesinin en büyük 2.’si ünvanına sahip 5500 metrekare inşaat 
alanına sahip, İlhami Gürsoy Kütüphanesinin temelini attık, yapımına devam ediyoruz ve 2024’ün ilk 
çeyreğinde de buranın açılışını gerçekleştireceğiz. Tabii bahsettiğim unvan, en büyük 2. Olunca, sizler 
de demişsinizdir ki; “Acaba bu en büyük kütüphane, Ege Bölgesinin en büyük kütüphanesi nerede?” 
Merakınızı ben gideriyim, o da Menemen'de, onu da Ulukent’te 8500 metrekare inşaat alanı üzerine 
yine Menemen Belediyesinin kaynaklarıyla bizler yapıyoruz. Yanında Kapalı Yüzme Havuzları, 
Konferans Salonları, Kongre Merkezleri de Ulukent’te yapımına devam eden projeler ve bunlar bir 
İlçe Belediyesi olarak yapılıyor. Şöyle bir hadsizlik üzerine gitmeyeceğim. İzmir Büyükşehir 
Belediyesiyle Menemen Belediyesini yarıştıracak değiliz. Ama benden önce kâtipler inanmışlıkla ve 
mücadeleyle bu işlerin yapılabileceğini söylemişlerdi, onlara örnek olsun diye sizlere söylüyorum. 
Ufkumuzu geniş tutmamız lazım ve hedeflerimizi en güzel ve en iyiye üzerine belirlememiz 
gerektiğini de yine sizlerden öğrendik Sayın Başkan. “Yüzme Havuzu inşa edeceğiz, Yüzme 
Havuzlarının sayısını arttıracağız.” diye bir iddianız vardı. Yapılan 1 adet Yüzme Havuzu var ve 
Portatif Yüzme Havuzlarıyla… Ki aslında takdir edilebilecek küçük çaplı bir proje. İlçelerde bu 
hizmeti vermeye çalışıyorsunuz. Ancak biz sadece yine dediğim gibi bir İlçe Belediyesi Bütçesi olarak 
ama kararlılıkla ve inanmışlıkla, unutulan, bugüne kadar hizmetten yoksun kalan, özellikle de ilkini 
oraya yaptık. Asarlık bölgesinde Açık-Kapalı Yüzme Havuzu, Gençlik Merkezi, Sağlık Ocağı, Trafik 
Eğitim Parkuru’ndan oluşan muazzam bir gençlik kompleksi yapıyoruz. Ve yılın ilk ayında Allah 
nasip ederse açılışını yapacağız. Biz de… Şerif Ağabey dedi ya; “Açılışa bekliyoruz.” Biz de 
Menemen’deki açılışlara sizleri bekliyoruz. Gerçekten çok ciddi açılışlar yapacağız. Şimdi bakıyoruz, 
koca İzmir Büyükşehir Belediyesi portatif havuzlarla ufkunu o kadar dar bir şekilde bırakmamalı, değil 
mi? En az 5-10 tane havuzun yapılması… Bütün kardeşlerimizin eşit şartlarda o yüzme havuzlarında 
yüzmeyi öğrenmesi gerekiyor. Hâlâ derelerde ve kenar-köşe mahallelerde, çeşitli sıkıntıları göz önüne 
alarak yüzme öğrenen kardeşlerimize... Biz 2,5 yılda bunları gerçekleştirebiliyorken İzmir Büyükşehir 
Belediyesinin ufkunun portatif havuzla sınırlı kalmaması gerektiğini de yine sizden öğrendik Sayın 
Başkan. Halkapınar Atatürk Spor Kompleksi… Çok özür diliyorum. Bu… “Karne” demiştik ya, bu 
karneye baktığımızda burada yapılamayan işlerden %87’nin dışında kalan işlerden bir tanesi. Son 
örnek olacak karneden. “Başarısız olduk.” diye nitelendirdiğiniz Halkapınar Atatürk Spor Kompleksi 
üzerinden vermek istiyorum. “Vadettiğimiz gibi…” ifade direk karneden, sizlerin yolladığı. 
“Vadettiğimiz gibi Halkapınar Atatürk Spor Kompleksi’ni, Valilik ve Gençlik Spor İl Müdürlüğü’nün 
yetki alanında olması nedeniyle yenileyemedik. Ancak bu kompleksi yenileme irademizi farklı spor 
projeleri ve tesisleri geliştirmekten yana kullanıyoruz.” demişsiniz. Bu kadar kitapçık hazırlanmış 
madem böyle bir irade var örneklerini keşke koysaydınız. 3-5 satırla sınırlandırılan size de eksi 
yazacak “Tik Belediyeciliği”nde “tik” atamadığınız bir maddenin örneklendirmesini keşke arkadaşlar 
böyle yapsaydı. Tabii ki biz de biliyoruz Tunç Başkan bu karneyi veya bu tasarıyı tek başına 
hazırlamadı. Bürokratlarımızın da emeği var illaki ama keşke bu söylediklerinizi orada görebiliyor 
olsaydık; ama ben böyle bir kompleks ve böyle çalışmaları maalesef görmedik, İzmir Halkı da oldukça 
bunu merak ediyor. “İl Müdürlüğü yetkisinde olduğu için yenileyemedik.” iddianıza da anlam 
veremedik. Çünkü madem yetkinizde değil, neden böyle bir iddiada bulunuyorsunuz cemreler 
döneminde? Size bu iddiayı neden verdirdiler? Onu da anlamış değiliz. Bu İl Spor Müdürlüğünde ve 
Spor Bakanlığının uhdesinde olan işler. Onlar da zaten bu şehre gerekli şeyleri yapıyor. “Halkapınar 
Spor Kompleksinde ne oldu?” diye merak ettim, 1 adet Yüzme Havuzu, 2 adet Yan Saha ve dünya 
standartlarına uygun Atletizm Pisti o alanda gerçekleşmiş, havuzun inşaatı da tamamlanmak üzere. 
Yine oraya da, Şerif Bey beraber ziyarete gidebiliriz. Tabii ki İzmir için Hükümetimizin yaptıkları 
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bunlarla sınırlı değil. Yine sadece 2019’dan bu yana sizin görev sürenizin içerisinde İktidarımızın, 
Hükümetimizin yaptığı işlerden biri; spor alanından konuşuyoruz, Atatürk Futbol Sahası, Atatürk Spor 
Kompleksi’nden bahsetmişken… Gerçekten dünyadaki ender sahalardan biri olan… Ben yıllarca orada 
Halı Saha… Ve kendi Göztepe'nin tesislerine giderek çocukluk döneminde top oynamış bir kardeşiniz 
olarak şu anda da keyifle Göztepe'nin maçlarını orada izleyen bir futbolsever olarak söylüyorum. 20 
bin 40 kişilik muazzam bir Göztepe Gürsel Aksel Stadyumu’nu Sayın Cumhurbaşkanımızın 
önderliğinde, Bakanlarımızın çalışmalarıyla, İl Müdürlüğümüzün çalışmalarıyla açılışını 
gerçekleştirdik, keyifle de orada maçları izliyoruz. Peki, bununla sınırlı mı? Hayır. Tabii ki sınırlı 
değil. Yine 15 bin kişilik, Mustafa Denizli, Alsancak Mustafa Denizli Stadyumu’yla ikinci stadının da 
açılışını gerçekleştirdik. Bu kadar stadı sayınca Karşıyaka Belediye Meclis Üyelerimiz dedi ki; “Yahu 
Karşıyaka Sporu niye saymıyorsun?” Onu da saymayı çok isterdim ama maalesef “Engelleniyoruz 
siyaseti” yapmak istemem… 
GAMZE GÜL ÇAMUR: 5 dakikadır konuşuyorsunuz, engellemiyoruz. 
YUSUF DEMİRCİOĞLU: Yok “Engelleniyoruz siyaseti” yapmak istemiyorum. Karşıyaka’daki 
stadın kimler tarafından engellendiğini sizler de biliyordunuz. Karşıyakalı taraftarlar bir an önce 
stadına kavuşmak istiyor, yine onu da AK Parti İktidarında bizler gerçekleştireceğiz. Sayın 
Cumhurbaşkanımızın önderliğinde hizmetlerimiz gerçekten devam edecek. Bizler iyi ekip ve güçlü bir 
liderle nelerin yapılabileceğini de Sayın Cumhurbaşkanımız Recep Tayyip ERDOĞAN’dan öğrendik. 
O da bize gerçekten çok da fazla şey öğretti. Sizleri gerçeklerle karşı karşıya bırakınca bir miktar 
üzüldüğünüzü gördüm. Ancak “İzahı olmayan şeyin mizahı olur.” derler. Konuşmamı bir fıkrayla 
tamamlamak isterim Değerli Meclis Üyelerimiz.  
SALONDAN: Fıkra gibi… 
YUSUF DEMİRCİOĞLU: Zamanın birinde… Fıkra gibiyiz maalesef yaşadıklarımız gerçekten fıkra 
gibi Sayın Meclis Üyelerimiz. 
BAŞKAN: Evet. 
YUSUF DEMİRCİOĞLU: Zamanın birinde, iki yakın okul arkadaşı Temel ve Dursun... (Salondan 
ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler) Neden?  
ŞAMİL SİNAN AN: Karadeniz’den vuruyorlar… 
BAŞKAN: Evet.  
YUSUF DEMİRCİOĞLU: Karadeniz fıkraları komiktir.  
BAŞKAN: Evet, lütfen devam edelim. 
YUSUF DEMİRCİOĞLU: Ben izahını yapamadığım şeyi mizahla size anlatmak istiyorum. 
BAŞKAN: Evet.  
YUSUF DEMİRCİOĞLU: Temel ve Dursun, karne dönemi yaklaşınca Temel Kardeşim “Ben 
memlekete gideceğim, karnemi alamayacağım ama karnemde de sıkıntılar var, devamsızlığım çok, 
ödevlerimi yapmadım, hocaları dinlemedim, derslere katılmadım. Üzerime düşen, öğrenci olarak 
üzerime düşen hiçbir şeyi gerçekleştiremedim. Sen bana, karneyi alınca bana bir haber ver.” demiş. 
Günler birbirini kovalamış, Temel memlekete gitmiş, gelmiş çatmış karne günü. Dursun Temel’in 
karnesini almış, almış ve sabırla Temel'in aramasını beklemiş. Temel Dursun’u aramış, demiş ki; 
“Kardeşim; ben ailemle beraberim ve senden karnemin durumunu öğrenmek istiyorum.” Bununla 
alakalı eğer… Ailesinin yanına geçmeden önce bununla alakalı “Eğer 1 zayıfım varsa bana sınıftan 
Ali'nin selamı var.” de, “Eğer 2 zayıfım varsa Ali ve Veli’nin selamı var.” de, “Üç zayıfım varsa Ali, 
Veli ve Hüseyin’in selamı var, de.” demiş. “Bu şifreyle aileme çaktırmayız karnemizin kötü olduğunu” 
demiş. Ailesinin yanına geçmiş, aramış ama Dursun biraz bekledikten sonra karnesiyle alakalı 
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maalesef şu cevabı vermiş; “Temel Kardeşim karneni aldım; ama sana bütün okulun selamı var.” 
demiş. Çünkü Temel’in karnesi oldukça zayıf, bütün notlardan ve bütün derslerden kalmış. Şimdi 
diyeceksiniz ki, şimdi diyeceksiniz ki… 
BAŞKAN: Artık bir şey demiyoruz, siz toparlarsanız… 
YUSUF DEMİRCİOĞLU: Yok, yok şimdi…  
SALONDAN: Başkan’ım… 
YUSUF DEMİRCİOĞLU: Gelelim günümüze... 
BAŞKAN: Evet. Son cümleleriniz olsun. 
YUSUF DEMİRCİOĞLU: Evet, toparlıyorum Başkan’ım. 
BAŞKAN: Tamam. 
YUSUF DEMİRCİOĞLU: Gelelim günümüze… Gönderdiğiniz kanaat notu bol, PR’ı bol, tasarım 
becerisi yüksek. Burçin Hanım’ın deyimiyle; “Tik Belediyeciliği” üzerinde çalışılmış karnenizi 
elimize aldık; ama en büyük karneyi 31 Mart 2024 seçimlerinde… 
BAŞKAN: Güzel. 
YUSUF DEMİRCİOĞLU: Allah'ın izniyle… Hani Özgür Başkan söyledi; “Hazmedemediniz” diye. 
Bu Bütçe, evet, siz yaptınız ama kullanmak bizim kadrolarımıza, Cumhur İttifakı kadrolarına nasip 
olacak. En büyük karneyi İzmirli vatandaşlarımız sizlere teslim edecek, seçim günü. 
BAŞKAN: Peki. 
YUSUF DEMİRCİOĞLU: Ve unutmadan üzerimde kalmasın, tamamlıyorum. Sayın Başkan, 
üzerimde kalmasın. “Tüm İzmirli Hemşehrilerimizin de size çok selamları var.” diyor, teşekkür 
ediyorum. (18 dakika 23 saniye) 
BAŞKAN: Teşekkür ediyoruz, sağ olun, biz de teşekkür ediyoruz. Sinan Bey buyurun. 
ŞAMİL SİNAN AN: Sayın Başkan’ım, Değerli Arkadaşlarım, öncelikle hepinizi en içten sevgi ve 
saygıyla selamlıyorum. Tabii bizi izleyen İzmirlilere de, İzmir Büyükşehir Belediyemiz adına, burada 
emek veren çalışanlarımız adına hepsini de sevgi ve saygıyla selamlıyoruz. Burada bir teşekkürle 
başlamak istiyorum. Önce, 4,5 yıldır İzmir kentini yönetme konusunda üstün başarısıyla, 
dayanışmasıyla bizlere örnek olan Sayın Tunç SOYER'e teşekkür ediyorum. Bunun yanı sıra, bu 
başarıda bence en büyük katkıları olan Değerli Bürokratlarımıza, Genel Sekreterlerimize, Genel 
Sekreter Yardımcılarımıza ve tüm İzmir Büyükşehir Belediye Çalışanlarına yürekten teşekkür 
ediyorum. Ben biraz eleştiri konusunda yapacağım, böyle şey değil ama… Arkadaşlar, çoğu arkadaşlar 
beni tanır. AK Partili Arkadaşlar da beni tanır, MHP’li Arkadaşlar da, İyi Partili Arkadaşlar da beni 
tanır. Benim hayat felsefem şudur; her şeyde en önde gelen olay, birbirimize olan sevgi ve 
saygımızdır. Bu sevgi, saygı olmadıkça hiçbir şey üretmemiz mümkün değildir. O yüzden diliyorum 
İzmir Kenti hep buna layık olmuştur, İzmir Kenti hep sevgiyle yönetilsin, saygıyla yönetilsin ve adalet 
içinde, eşitlik içinde yönetilsin diye düşünüyorum, bunu söylemek istiyorum. Arkadaşlar gerçekleri 
çarpıtabilirsiniz, saklayabilirsiniz, gizleyebilirsiniz ama gerçeklerin bir özelliği vardır; en sonunda 
ortaya çıkar, bütün gerçekler ortaya çıkar. Ben eğer bir aksilik olmazsa Pazartesi günü savcılığa bir 
şikâyette bulunacağım. Bu şikâyetim de gerçeklerin yok edilmesiyle ilgili. Bu Meclisimizde gerçekleri 
yok etme konusunda üstat bir arkadaşımız var; Sevgili Özgür ÖZEL… Özgür HIZAL Arkadaşımız, 
Özgür HIZAL Arkadaşımız. Evet, gerçekleri yok etme konusunda hakikatten müthiş bir yetenek. O 
yüzden burada umuyorum bu gerçeklerin düzeltilmesi konusunda da bir yol almamız gerektiğini 
düşünüyorum. Emin olun, bakın, ben şunu söylüyorum, zaten sözünde de var Özgür Bey'in, diyor ki; 
“Bu Bütçe’yi diyor, biz uygulayacağız.” diyor. Yani demek ki bu bütçe uygulanacak gibi güzel, kaliteli 
bir bütçe, kendileri onaylıyor yani bunu, bu konuda yapıyoruz. Ama benim asıl iddiam şu… Özgür 
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Bey’e ve AK Partili Arkadaşlara, Yusuf da aynı şeyi söylediği için, Yusuf Kardeşim de, onlara bir 
yanıt vereyim ben. Ben, önümüzdeki Yerel Seçimlerde İzmir Büyükşehir Belediyesinde tekrar 
Cumhuriyet Halk Partisinin kazanacağına kendim gibi inanıyorum. Eğer bu seçimleri Cumhuriyet 
Halk Partisi kazanamazsa Cumhuriyet Halk Partisinden istifa edeceğim. Şimdi soruyorum Sevgili 
Özgür Kardeşim, eğer AK Parti bu seçimleri kazanamazsa, Yerel Seçimleri kazanamazsa siz de AK 
Parti’den istifa edecek, siyaseti bırakacak mısınız? Haydi bunu söyleyin. Bak o kadar rahatlıkla 
söylüyorum. İzmir Halkı bütün gerçekleri görüyor, bütün gerçekler konusunda da nasıl karar 
vereceğini biliyor. Bu… 
SALONDAN: İzmir’de mi Türkiye geneli mi? 
ŞAMİL SİNAN AN: Efendim? 
SALONDAN: Türkiye geneli mi İzmir mi? 
ŞAMİL SİNAN AN: Bütüne… İzmir'de, İzmir’de bakın arkadaşlar, bütün Belediyelerde. Bir de 
Yusuf Kardeşim’e bir şey söyleyeyim, çok üzüleceği bir şey söyleyeceğim. Yusuf Kardeşim’le de iyi 
diyaloğumuz vardır. Menemen konusunda da çok rahat ol, bir dahaki dönemde Cumhuriyet Halk 
Partisi Menemen’de de seçimi kazanacak, hep beraber de sizin yere gelip onu birlikte kutlayacağız.  
YUSUF DEMİRCİOĞLU: İddiaya girebiliriz Sinan Ağabey. 
ŞAMİL SİNAN AN: Ona da iddiaya girelim, ona da iddiaya girelim.  
BAŞKAN: Evet. 
ŞAMİL SİNAN AN: Arkadaşlar, Sosyal Demokrat Belediyeciliğin en güzel örneklerini Türkiye'nin 
her köşesinde veriyoruz, İzmir'de de vermeye devam edeceğiz. Burada bir tek şu var; lütfen şu akıl 
tutulmasından artık kurtulun, gerçekleri saptırmaktan artık kurtulun. İzmir dürüst, namuslu, çalışkan 
bir yönetimin bütün örneklerini burada görüyor. Ve bunu da önümüzdeki seçimlerde, Yerel 
Seçimlerde, İzmir dâhil Türkiye'nin her köşesinde tek tek gösterecek. Genel Siyaset yapmakla ilgili 
bazı şeylerimiz var, onları da kısaca söyleyeyim, çok notum var ama çok özetle söyleyeceğim. Şimdi 
arkadaşlar, şu kitap, bu kitabı herkes görsün. Bu kitapta çok güzel yazılmış, şöyle yazılmış; “Biz bunu 
yapamadık, gerçekleştiremedik.” diye yerler de var. Hiçbir kimse bunu yazmaz, yapamadıklarını, 
gerçekleştiremediklerini yazmaz. Ama diyoruz ki biz, bu kitapta, “Bütün yapılacak işlerin en az 
%80’ini, %90’ını gerçekleştirdik, hayata geçirdik.” Burada kitabı görerek, yüzümüze bakarak burada 
“Şunu yapamadınız” dediğiniz bir tane alan yoktur, bir tane alan yoktur. Halı Saha konusunu da 
söyleyeyim size, Halı Saha. Hazır mısınız? Pazartesi birlikte buluşmaya, birlikte gezmeye hazır 
mısınız? İzmir Büyükşehir Belediyesi 11 tane Halı Saha hayata geçirmiştir, 11 tane. Tamirat mamirat 
değil.  
YUSUF DEMİRCİOĞLU: Ağabey kitapta niye yazmıyorsunuz? Kitapta yok.  
ŞAMİL SİNAN AN: Beraber gideceğiz, beraber… Yok yok… Burada iddialaşmaya gerek yok. 
BAŞKAN: Evet, evet.  
ŞAMİL SİNAN AN:11 tane halı sahayı yapmıştır. 
BAŞKAN: Evet. 
ŞAMİL SİNAN AN: Şimdi yine böyle… Dedim ya çok kısa, öz olarak söylüyorum. Çok fazla… 
Allah razı olsun Kemalpaşa biliyorsunuz, daha önce AK Parti tarafından yönetiliyordu. AK Parti orada 
o kadar çok bisiklet yolları yaptı, o kadar yaptıkları için artık dedi ki; “Bizde gerek yok, yapmayalım.” 
dedik. Siz 1 metre Kemalpaşa’da bisiklet yolu yaptınız mı? Herhangi bir yerde bisiklet yolu yaptınız 
mı? 
ÖZGÜR HIZAL: Büyükşehir… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan 
sesler ve sözler) 
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BAŞKAN: Evet, evet.  
ŞAMİL SİNAN AN: Yapmadınız, yapamazsınız, yapamazsınız. 
BAŞKAN: Siz cevaplarsınız… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler 
ve sözler) 
BAŞKAN: Evet, evet arkadaşlar… Lütfen, evet.   
ŞAMİL SİNAN AN: Şimdi birçok konu var, onlarla ilgili söyleyeceklerim var.  
BAŞKAN: Evet. 
ŞAMİL SİNAN AN: Arkadaşlar çok gönül rahatlığıyla söylüyorum şunu; İzmir Büyükşehir 
Belediyesi, bu Bütçesi’yle, bu sunumuyla tahmin ediyorum tüm İzmirlilerin yüreğine su serpmiş ve 
tekrar gelirse neler yapacağı konusunda bütün vizyonunu açık ve net şekilde söylemiştir. Şimdi Genel 
Siyaset hep konuşuluyor ya… Arkadaşlar, Genel Siyasete baktığınızda bu yapılanlardan halk hangi 
derecede memnun? Yani şu anda güzel bir anket yapmışsınız. Bir gidin bakalım halkla bir konuşun, 
sorun. “Emekli maaşından memnun musunuz?” diye sorun. 
BAŞKAN: Doğru. 
ŞAMİL SİNAN AN: “Aldığınız maaşlardan memnun musunuz?” diye sorun. “Yaşantımızdan, 
eğitimimizden memnun musunuz?” diye sorun. “Kadın hakları konusunda memnun musunuz?” diye 
sorun. “İstanbul Sözleşmesiyle ilgili” sorun. Adaletle, hakla, hukukla ilgili sorun. Hapse atılan 
arkadaşlarımız, hapisten çıkartılmayan arkadaşlarımızla ilgili sorun. Anayasayla ilgili sorun. Emin 
olun bütün bu yapılanlardan eminim ki en çok üzüntüyü AK Partili Arkadaşlar duyuyordur. Çünkü, bu 
konuda da gerçekleri saptırmak zorundalar. Bu gerçekleri bütün halkımız görüyor, bir tek görmeyen 
insanlar var, gelecekteki siyaset programlarına uygun, gerçekleri sapıtarak bazı şeyleri anlatmak 
düşüncesinde olan arkadaşlarımız var. Bu yüzden birkaç şeye daha değinip sözümü bitiriyorum. 
Notlarım fazla olduğu için iki tane şeyi söyleyip geçiyorum. İzmir, dünyada vizyon bir şehir oluyor, 
olmaya da devam edecek. Bakın, bunu net söylüyorum. Çünkü o kadar çok notlarım var ki İzmirle 
ilgili herkes gurur duyacak. İzmir Büyükşehir Belediyesinde bu emekleri siz de AK Partili, İYİ Partili, 
MHP’li bütün arkadaşlarımızla bu yapılan süreçteki hizmetleri, yatırımları coşkuyla karşılayacaksınız. 
Değerli Arkadaşlar, dediğim gibi vakit daraldığı için başka bir şey söyleyemeyeceğim. Son sözüm 
şudur; Sosyal Demokrat Belediyecilik, Cumhuriyet Halk Partisinin hayata geçirdiği en önemli işlerden 
biridir. Sosyal Demokrat Belediyeciliğinin temel özelliği; bir, dürüst olmaları, iki, çalışkan olmaları, 
üç, üretken olmaları, dört, dayanışma içerisinde olmaları, dört, beş altı… Halkı, insanları yürekten 
sevmesi. Hepinizi en içten sevgi ve saygılarımla selamlıyorum. Bütçemizin, bütün çalışmalarımızın 
İzmir Halkına hayırlı, uğurlu olmasını diliyorum. Teşekkür ediyorum. (9 dakika) 
BAŞKAN: Teşekkür ediyoruz biz de. Hakan Bey, buyurun. (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Tamam, size de Hakan Bey’den sonra vereyim. 
Sonra da… Tamam, tamam. Buyurun Hakan Bey. 
HAKAN YILDIZ: Ne ağabey? (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler 
ve sözler.) Yok Ağabey, notları biraz… Defter büyük de ondan, çok notumuz yok yani. 
BAŞKAN: Evet, buyurun. 
HAKAN YILDIZ: Sayın Başkan, Değerli Meclis Üyeleri hepinizi saygı ve sevgiyle selamlıyorum. 
Çok keyifli bir bütçe görüşmeleri olduğunu açıkça söylemek isterim. İzmir’e ve İzmirli’ye yakışan bir 
tonda ve keyifle gittiğini… Yine Grubum adına iki genç Meclis Üyesi Kardeşimin, bir kadın olarak 
Burçin Kardeşimin ve yine Yusuf Kardeşimin İzmir sorunlarına, İzmir meselelerine kendi üsluplarıyla 
ve tarzlarıyla ve içi dolu bir şekilde ortaya koydukları performans için de AK Parti adına teşekkür 
ederim. Çünkü onlar bizim hem 4,5 yıllık performansımızdaki ortaya koyduğumuz siyaset 
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anlayışımızın, hem de ileriye dönük, İzmirle ilgili ortaya koymaya çalıştığımız çalışmaların, 
bakışımızın birer yansımalarını ortaya koydular. Hangi anlamda? Biz, biraz sonra Grup Sözcüsü 
olduğum, olmam nedeniyle bazı Hatiplerin ortaya attığı iddialara küçük küçük de cevaplar vermek 
zorunda kalıyorum ve mecburen de daha sonra da kendi belirttiğim birkaç hususta yine görüşümü arz 
etmek istiyorum. Çünkü onlar, biz 4,5 yıl boyunca burada “Mesele İzmir olursa siyaset 
yapmayacağız.” dedik ve yapmadık. Biz, her eleştirdiğimiz konuyu manşetlerden değil, kitaplardan, 
kaynaklardan ve yeri geldiğinde Çok Değerli Bürokratlarımızı ziyaret ederek, Bürokratlardan alarak, 
doğruluğunu araştırarak buralarda konuştuk. Yani kimileri gibi ucu açık, nereye gittiği bilinmeyen, 
sadece mazeret üzerinden ve birtakım kalıplaşmış cümleler üzerinden cevap vermeyi ve ortaya 
koymayı kendimize ilke edinmedik. O yüzden yerinde sordukları ve getirdikleri işler için kendilerine 
teşekkür ediyorum. Şimdi, mesela bunun somut bir örneğini nereden başlayalım diye baktım, Burçin 
Kardeşim mesela dedi ki; “Kentsel Estetik ve Adalet Müdürlüğü, unutulmuş mahalleler, yurtlar…” 
Maalesef bu Belediyenin 150 yılı geçmiş kadim tarihinde inanılmaz şekilde vizyon olmuş, bu anlamda 
kentin önünü açmış çok ciddi Belediye Başkanları oldu. Mesela bunlardan biri 1954 yılında 
İstanbul’da gidip, bir yer satın aldı ve dedi ki; İzmirli gençler İstanbul’da okurkenki o yılları, ben 
yoktum belki hatırlayanlar, bilenler şey yapar; ama tarihi araştıran, bilen bir adam olarak da 
söylüyorum, şehirlerde İstanbul, Ankara ağırlıklı olarak üniversiteler vardı. “İzmirli gençler oralarda 
kalsın” diye bir yer aldı. Tabii o vizyona sahip Belediye Başkanından sonra yıllarca, yıllarca o arazi 
orada unutuldu, üzerinde işgalciler oldu. Yani Sinan Ağabey, Sosyal Demokrat Belediyecilik 
anlayışının ürünü olarak keşke fark edebilselerdi son 30 yıldır bu kenti yöneten… Seni de çok severim, 
anlayışınızı… Taa ki biz oraları bulup getirip, bu Meclis Gündemine taşıyıncaya kadar. Üzerindeki 
maalesef harabe ATATÜRK büstünün resimlerini çektiğim günü dün gibi hatırlıyorum ve daha hâlâ 
Sayıştay Raporlarına konu olan bir yerden bahsediyoruz. Bakınız, ben kimileri gibi “Şuydu hükümet, 
bunu yaptı, şöyleydi, siz engelliyorsunuz.” falan demiyorum, somut, arkadaşlarımda olduğu gibi, 
Özgür Başkanımın konuştuğu gibi, Hüsnü Bey’in konuştuğu gibi somut, diyorum ki; “Daha hâlâ 
rapora konu oluyor 4 yıldır ve raporda üzerinde işgalci dükkânlar var” ve acı bir şey söyleyeyim, bu 
arkadaşlar yapı kayıt almaya çalıştılar. Yani Yapı Kayıt Belgesi üzerinden oranın satın almasına 
çalışan zihniyetler oldu. Şimdi, onu yapamadığınız bir noktada, İzmir’de sosyal Gençlik ve Spor 
Bakanlığımız son 5 yılda, İzmir’de öğrenci yurdu yatak sayısını 35 bin 750’ye çıkardı. 26 tane Yurt 
yaptık. Hizmet yapmaya devam ediyoruz. Eksiklerimiz olabilir; ama biz somutlarla konuşuyoruz. Yani 
Yusuf’un söylediği gibi Göztepe Stadı’yla, Altay Stadı’yla konuşuyoruz, Çevreyollarımızla 
konuşuyoruz. Yaptığımız hizmetlerin, yatırımların biraz önce İzmir Büyükşehir Belediyesinin 
bütçesinin 80. sayfasında G cetveli ki doğrudan yatırımı ortaya koyar. Bu 6,5-6.8 milyar TL, yani 
%15… Siz, sermaye yatırımları, yani bakım, onarım, kamulaştırma bunları da yatırım gibi görürseniz, 
biz doğrudan yatırımlara, yani kentin temel sorunlarını çözen, sadece “Yapıyormuş Belediyeciliği” 
yapmak adına koyduğunuz yatırımları değil. Çünkü onlara kamulaştırmalar giriyor, aldığınız binanın 
kliması giriyor, aldığınız araç giriyor… Biz bu kentin temel sorunlarıyla ilgili yatırımlarınızın %15 
civarında olduğunu söylüyoruz Murat Bey. Şimdi, yine aynı Gençlik ve Spor Bakanlığımız 13 tane 
Gençlik Merkezi, gitmenizi tavsiye ederim. Dibimizde, dibimizde 20 bin m²’de, 1.5 yılı bulmayacak 
bir şekilde tarihe sahip çıkma, restorasyon örneği gösterme, müzecilik, kentçilik ve kütüphanecilik 
örneği olan tekel sanat fabrikasını yaptık. Peki, şimdi bir taraftan Sayın AYDIN çok şaşırarak takip 
ettim. Kültür, sanat, konserlerde yasaklanmış, insanların sokağa çıkamadığı bir karanlık bir tablo çizdi. 
Sayın AYDIN, belki siyasetin kongreler, adaylar yoğunluğu ve temposu üzerinde atlamış olabilirler; 
ama geçtiğimiz ayda Turizm ve Kültür Bakanlığımız 2023 yılında 11… Türkiye’de, şehirde bunlardan 
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bir tanesi İzmir’de olan Kültür Yolu Festivalleri yaptı. Değerli Arkadaşlar, bu festivaller içerisinde 
söyleşiler, konserler, tiyatrolar, film gösterileri, çocuk etkinlikleri, atölyeler, gastronomi, sergi, opera 
ve baleler vardı. Yani “sanat” dediğiniz her türlü unsur vardı ve ben bunlara gittim ki sanata meraklı, 
bir sanatçıyla evli bir insan olarak söylüyorum. 500’e yakın etkinlik yapıldı sadece İzmir’de. Türkiye 
genelinde Kapadokya’da, Nevşehir’de, Sümela adı altında Trabzon’da, Palandöken adı altında 
Erzurum’da, Troya adı altında Çanakkale’de, Antep Gastronom adı altında Gaziantep’de, Mistik 
Müzik Festivali adı altında Konya’da, Başkent Kültür Yolu adı altında Ankara’da, Beyoğlu Kültür 
Yolu adı altında İstanbul’da, Sur adı altında Diyarbakır’da, Efes adı altında İzmir’de, Antalya adı 
altında Antalya’da toplam… Her alanda 500’ü bulduğunuz, toplamda 5500 etkinlik alanında 
milyonlarca insanın izlediği bir sanat etkinliği yapan bir Hükümetin Temsilcisi olmaktan gurur 
duyuyoruz. Şimdi, ama bir taraftan bitmeyen Opera Binası’nı gördüğünüzde bana İzmir’de kimse 
kusura bakmasın, Cumhuriyet Halk Partisinin 5 yıllık performansında, “Kültür, sanat yaptık.” demeye 
ben sizi uygun görmüyorum. Bu işi bilen biri olarak söylüyorum. Eğer siz, 5 yıllık süreciniz içerisinde 
Özgür Başkan, “65 milyar TL” derken bütçeyle ilgili, bütçenin net TL rakamları üzerinden; ama eğer 
bir ekonomik değerlenme, yani bütçenizi o günkü yıl ortalaması dolar kurunu baz alarak 
döndürürseniz, yaklaşık 6 bin 800 milyar dolar… 6.800 milyar dolar, bugün kullandığınız bütçe de 
dahil olmak üzere, biz bir bütçe kullandık. Bugünkü kurla çarptığınızda yaklaşık 200 milyar TL. 
Değerli Arkadaşlar, paranın satın alma gücü noktasında baktığınızda 5 yıllık performansınızda siz, 200 
milyar TL’ye yakın bir kaynak kullanıp, daha hâlâ Mavişehir’in kalbinde bir Opera Binasını 
bitiremiyorsanız, sanattan ve kültürden bahsederken aynaya bakmanız gerekir. Eğer siz, bu anlamda 
maalesef biraz önce… Biz, dün ESHOT’u tartıştık Komisyonda ki ESHOT’un Bütçesini ve 
ESHOT’un Performansı 5 yıl boyunca AK Parti Grubu, Cumhur İttifakı olarak MHP’yle birlikte hiçbir 
anlamda ESHOT üzerinde eksi yorum yapmadık. Çünkü ESHOT’a aktarılan para, kaynak üzerinde de 
bir yorum yapmadık; ama bakın birtakım sayılarla konuşalım, yani ESHOT’un 2019’da bütçesi 1.2 
milyar TL iken, yaklaşık bununla 300 milyon litre mazot alırken, bugün, Çarşamba günü 
yanılmıyorsam onaylayacağımız bütçesinde 12 milyar TL bütçe onaylıyoruz, 325 milyon litre mazot 
alıyoruz. Ben şunu söylemek istiyorum, ama ESHOT’umuz, 320 noktada sefer yaparken, 418 noktaya 
çıkmış, yani hizmet alanını büyütmüş. Biz, o gün de sordum ESHOT Yetkililerine, zaten Büyükşehir 
Belediyesi olarak her yıl ESHOT’un bütçesine 47-48, %47-%48 bandında zaten Büyükşehirden 
aktarımlar yapıyoruz. Sadece, sadece bu sayıları bana ESHOT’un ilgili Mali İşler Daire Başkanı verdi, 
yanlışsa ona sorarsınız. Sadece 2022 yılında ESHOT bütçesinin %76’sını Büyükşehirden aldıklarını 
söylediler. 5 yıl ortalaması %55, yani 2019 yılında sürece başladığımızda %48 olarak desteklediğimiz 
alana, bugünü konjonktürde, yıl ortalamasını baz aldığınızda 5 yıllık ortalama %55. Yani %5 bir 
bütçesine ilave, yani her yıl zaten biz her dönem, yani Sayın Tunç Bey’den önce de Aziz Bey 
zamanında da muhtemelen Ahmet PİRİŞTİNA zamanında da devam eden süreçlerde, ESHOT’un 
faaliyet alanının, sosyal belediyeciliğin bir ürünü olması nedeniyle, ulaşımın, erişilebilirliğin daha 
kolay olması nedeniyle, belediyecilerin bir hizmet anlayışı odaklı olması nedeniyle, bir kâr odaklıdan 
çok öte vatandaşa dokunan en temel unsur olması nedeniyle buraya para aktarmaları zaten çok normal 
ve desteklediğimiz alanlar. Oranlar olarak da pandemi dönemi dışında ortalama oranımız hep aynı 
olmuş. Yani, nereden bakarak eleştireceksiniz diye baktığınızda hep bu tarafa dönüp bakıyorsunuz, 
oysa bütçenizin %97’si… Bütçenizin %97’si bu kentten toplanan vergiler, İller Bankasından, yani 
Merkezi Hükümetin Türkiye genelinde topladığı vergiler üzerinden gelen paylar. Şimdi hep 
eleştiriyorsunuz, bakınız, ben bir rakam daha vereyim. Doğruluğunu Belediyemizin ilgili Bürokratları 
ya da Cumhuriyet Halk Partili Meclis Üyeleri araştırsın. Geçtiğimiz yıl İzmir’den toplanan vergiler 
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yaklaşık 138 milyar TL. Bunun, geçen de anlattım, 60 milyar TL’si sigara fabrikalarının İzmir’de 
olması nedeniyle tüm Türkiye kanalında sigara tüketimi yapanların ÖTV’lerinden kaynaklı. Bunu 
düştüğünüzde, yani İzmir ekonomisinin ürettiği, ortaya koyduğu, iş insanlarının, tüm çevrelerin, 
çalışanların, tapu harcı, ÖTV vergileri gibi tüm vergilerin, toplamında toplanan vergi yaklaşık 77 
milyar TL civarında. Biz, geçen sene bu 77 milyar TL’nin 26 milyar TL’sini zaten Merkezi 
Hükümetten direkt Büyükşehir Belediyesine almışız, yani direkt olarak Büyükşehir Belediyesi 
yaklaşık %34-%35 bandında bir kaynağı almış. Peki, sonra ne olmuş? Sadece biz buralara mı bunu 
yapıyoruz direkt aldıktan sonra? Sadece Milli Eğitim’de, son 5 yılda tam 116 tane okul bitirmişiz 
Değerli Arkadaşlar. 70 tane okul yapmaya devam ediyoruz. 25 tane okulumuzun ihalesini yapmışız, 40 
tane okulun projesini hazırlıyorlar. Günün sonunda, günün sonunda 5 bin 498 dersliği Merkezi 
Hükümet yapmış. Dönüyorsunuz, İzmir’de toplanan kaynakları Büyükşehir dışında diğer İlçe 
Belediyelerine yolluyorsunuz, yani çok açık bir şey söyleyeyim Sayın Başkan, şimdi gelelim kentsel 
dönüşüme,  “Biz doğruların ipine sarılalım.” cümlesini Sayın Murat AYDIN çok kullanır, çok sever. 
Yine “Biz işçiyi koruruz, işçi hakkını önemseriz, Sosyal Belediyecilik yaparız.” diyen bir Sinan 
Ağabeyim var. “Dürüstlük, bizim en temel unsurumuzdur.” diye biraz önce konuştu. Değerli 
Arkadaşlar, içim acıyor benim. Neden? Bu Meclis kürsüsünde son 3 aydır çok net bir şekilde, 
İZBETON rezaletini konuştuk biz ve bunun her seferinde belgelerle, evraklarla ortaya koymuş 
olmama rağmen, Sayın AYDIN ıskaladı, görmezden geldi, benim bu noktada ortaya koyduğum belge 
ve sözleşmeler üzerinden de yanlış yorumladığımı söyledi, saygı duyuyorum. Haydi ben onun kadar 
hukukçu değilim, haydi ben bu işi bilmiyorum. Yahu Sayıştay uzmanı da mı bilmiyor? Ben, bu kentte 
4,5 yıldır Meclis Üyeliği yapan tüm Meclis Grubuna, 30 ilçe Belediye Başkanına ve bu Meclisi takip 
eden Değerli tüm Bürokratlara ki onlar okumuştur; ama Meclis Grubuna… Siyasi sorumluluğumuz 
var. Allah rızası için Sayıştay’ın İZBETON Raporu’nu okuyun. Sinan Ağabey özellikle siz okuyun. 
İşçinin çalışma sürelerini geçtiğiniz yazıyor, işçinin izin haklarını ihlal ettiğiniz yazıyor, doğrudan 
alımlarla işi 3’e parçaladığınız yazıyor. Yahu bakın, geçtim artık kooperatiflerdeki ve İZBETON’daki 
kentsel dönüşümde bize güvenen vatandaşların tapu devirlerini, hani “Ailesine çoluğuna, çocuğuna 
vermez, bize verdi.” dediğiniz o tapuların ne akıbete ve ne sona geleceğini geçtim, o İZBETON 
rezaletini, o İZBETON’un Genel Müdürünün başta, geçtiğimiz Mecliste çok açık ifade ediyorum… 
BAŞKAN: İfadenize dikkat ederek kullanın da… 
HAKAN YILDIZ: İfadelerime dikkat ederek konuşuyorum Sayın Başkan. 
BAŞKAN: Ben baştan uyarayım. Çünkü gidişat… Ben söylüyorum… 
HAKAN YILDIZ: Ben bu kentin… 
BAŞKAN: Hakan Bey, bir şey söylüyorum. 
HAKAN YILDIZ: Buyurun. 
BAŞKAN: Yani uyarıyorum Meclis Başkanı olarak. “Burada olmayan bir şirket Genel Müdürümüz 
hakkında ifadelerinize dikkat edin.” diyorum, bu kadar. Siz bilirsiniz. 
HAKAN YILDIZ: Sayın Başkan, ben Büyükşehir Meclis Üyesi olarak Belediye Kanunu ve 
Yönetmeliğini çok açık biliyorum.  
BAŞKAN: Güzel.  
HAKAN YILDIZ: Ben burada sokaktan geçen herhangi biri üzerine konuşmuyorum. Bütçesini, 
Bütçesini bu Belediye Meclisinde sermaye artışıyla verilen, Belediyemize ait olan bir şirketin 
uygulamaları ve eylemleriyle ilgili ve maalesef ve maalesef Sayıştay Raporu’na konu olmuş 
eylemleriyle ilgili… Biraz sonra şu Sinan Ağabey’in dedi ya, “Doğruluğun adresi burada.” Şimdi ben 
maalesef Sinan Ağabeyimi çok severim; ama doğruluğun adresinin şaştığını iki örnekle göstererek 



72 
 
konuşmamı da toparlayacağım. Buna sebebiyet verenin… Genel Müdür hakkında çok açık 
konuşuyorum. Çünkü ne? Bakınız, 2021’in Mayıs Ayında Büyükşehir Belediyemiz İzmir 
Depreminden sonra Sayın Tunç SOYER’in iyi niyeti içerisinde “Ben bir okul yapayım.” demiş. Biz 
bunu Sayın Başkan siz yokken burada tartıştık ve geldiğimiz 2023’ün Aralık’ında siz Kitapçığınıza da 
maalesef “2024’te eğitime açıyoruz.” diyorsunuz sayfanın 163. maddesinde. Ben geçen gösterdim, 
bugün de tesadüf buraya gelirken özel olarak almadım, arabamın bagajında buldum. Yani 2024’te 
Sayın Başkan’ın Kitapçığına koyduğu Sinan Ağabey, “Açacağım” dediği okulun hali daha hâlâ aynı, 
temeli yok, temelinde duruyor ve biz bunu Sayın Başkan’ım, gösterdiğimizde biz burada Sayın 
Cumhuriyet Halk Partisinin Grup Başkan Vekili dedi ki ben bunu göstermede önce, “Okul %48 
seviyesinde.” tutanaklarda var,  okul %48 seviyesinde bilgisini veren Sayın Genel Müdür. Sayın Genel 
Müdür yetkisini aşarak, maalesef belediyemizin 150 yıllık tarihine güvenerek arsalarını teslim eden 
insanların kooperatiflerine, maalesef yetkisini aşarak Yönetim Kurulu Başkanı’nı, Genel Sekreteri yok 
sayarak, bu Belediyenin kadim tarihinde yer edinmiş bir Daire Başkanlığından yetki almadan devir 
yaptığını Sayıştay Raporu yazdı mı? Yazdı. Bakınız o Sayıştay Raporu başka bir şey daha yazdı. 
Kendi maaşları, Huzur Hakları artışını Genel Kurul Kararı olmadan… Artık geçtim, hiç kimse kusura 
bakmasın, siz bizim Büyükşehir Belediye Meclisimizin bütünüyle ilgili İzmir Büyükşehir 
Belediyesinin adını taşıyacak bir okulu yapmayı bir türlü beceremeyeceksiniz, siz burada bu soruyu 
sorduğumuzda Cumhuriyet Halk Partisinin sevdiğim Grup Başkan Vekiline eksik bilgi vermeye 
devam edeceksiniz, siz Tunç SOYER’in Kitapçığını ki ben Yusuf, bunu Bürokratlarınızı da falan 
düşünmüyorum. Sayın Başkanı yönlendirme noktasında devam eden danışmanlar grubu muhtemelen 
hazırlamıştır. Çünkü ben bu anlamda hep net söylüyorum, Sayın Tunç SOYER’in yaptığım en temel 
eleştiri, ilk bütçede yapmıştım; “Romantik, hayalperest ve samimiyetsiz.” demiştim. Sonra 
samimiyetsizlikten dolayı özür dilemiştim. Ben Sayın Başkan’ın samimiyetsiz olduğunu 
düşünmüyorum, Sayın Başkan’ın 4,5 yılda atadığı bu Genel Müdürler gibi yanında taşıdığı 
danışmanların sürekli yanlış bilgiler vermesi sonucunda ortaya çıkan “Beceriksizlik Belediyesi” ki 
Burçin çok güzel özetledi, “Tik Belediyeciliği”ne dönen performansını söylüyorum. Şimdi, çok açık, 
net Sayıştay Raporuna yazılan belgeler, bizim söylediğimizden bir gram eksik mi fazla mı? Yine çok 
açık ve net bir tarafından siz, işçinin çalışma iznini sonuna kadar zorladığınız hangi sosyal 
belediyecilik? İzin haklarını aldığınız hangi sosyal belediyecilik? Kendi paranıza gelince de Genel 
Kurul yetkisiyle arttırmanız gereken Huzur Hakkınızı, Yönetim Kuruluyla yani 15 kişiyle arttırarak 
alıyorsunuz, hangi dürüstlük? Şimdi, eğer bunu orada tutmaya devam ettiğiniz müddetçe Sinan 
Ağabey hiç kimse kusura bakmasın. Ben bu Belediyenin performansından da Sayın Başkan’ın 
performansından da ortaya koyduğu tablodan da bir dürüstlük bulamam. 
BAŞKAN: Peki. 
HAKAN YILDIZ: Hiç kimse kusura bakmasın Sayın Başkan… 
BAŞKAN: Toparlarsanız.  
HAKAN YILDIZ: Son kez toparlayayım.  
BAŞKAN: Tamam.  
HAKAN YILDIZ: Son kez toparlayayım. 2019 yılında Bütçeniz dolar bazında, 1 milyar 80 dolarken, 
bugün 1.5 milyar dolar Bütçe yöneten bir belediye mazeret siyasetçiliği yapmasın. Engelleniyoruz 
noktasında da son bir örnek vererek engellemediğimizi, “Engelleniyoruz” diyen o Meclis Üyesinin not 
etmesini istiyorum. Neresi? Konak’ta Meclis Üyesi olduğum Gıda Çarşısındaki Mürsel Paşa Alt 
Geçidi. Ben, Bürokratlarımız da bilir, yanlış başlayan projeyi düzeltmek için ne kadar uğraştığımızı. 
Sayın… Ki siz, bu Mecliste en az 3 kere Hamza Başkanımıza, Genel Başkanımıza teşekkür ettiniz 
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krediler ve alanlarla ilgili Sayın Başkan. Onun talimatıyla, İl Başkanımızın bilgisi dâhilinde Ankara’da 
o projeyi nasıl düzelttiğimi Sayın Bürokratlarım da çok iyi bilir. Yine kredileşemiyoruz diyen Sayın 
AYDIN’a cevap olsun diye söylüyorum; 110 milyon euroluk Dünya Bankası kredisini Mecliste 
“oybirliği” yaptık. Sayın AYDIN, bilgin var mıdır yok mudur bilmem; ama 20 milyon Eurosunu 
Büyükşehir Belediyesine verilen kredinin bununla ilgili kısmına Mürsel Paşa’nın katılması noktasında, 
çünkü o köprü, yollar deprem ve selle ilgili bir krediydi. Rica ettiler, haklı bulduk, biz 10 milyon 
Eurosunu İller Bankasıyla, Hama Bey’in talimatıyla görüştük ve bu noktada “İzmir’e ihtiyaç var.” 
dedik, bu kalemin oraya girmemesine rağmen bu kalemin oraya girmesi noktasında onay aldık. Sayın 
Genel Sekreterimiz de Bürokratlarımız da biliyor. Hangi engelleme? Soruyorum. Çünkü ben, Konak’ın 
Meclis Üyesiyim Değerli Arkadaşlar. Partimin İl Başkanı da partimin Genel Başkan Yardımcısı da 
mesele İzmir olduğunda hiçbir zaman 4,5 yıl boyunca hiçbir noktada engelleme yapmadı. Mezarlıklar 
konusunda da ne kadar sürecin nasıl yürüttüğümüzü Sayın Başkan biliyor. Bakınız, elimizi 
vicdanımıza koyalım. Biz, ne getirilirse çözmeye varız. Daha dün ESHOT Genel Müdüründen iki tane 
konu aldık. Bugün o konuyla ilgili araştırmaya da başladık. Biz hiçbir zaman, Sayın Grup Başkan 
Vekilimin de bilgisi dâhilinde beraberce çok defa İzmir’deki Bürokratlara, Ankara’ya… Ben, Mürsel 
Paşa için Ankara’ya 4 kere gittim. Ben sormak isterim Taner Ağabey, sadece Çiğli’ye gidip resim 
çekmekle değil, bizzat Ankara’ya meseleyi çözmek için giden bir AK Parti Grubu var. Bizzat bunun 
çözümü İzmir’in kronikleşmiş sorununu ortadan kaldırmak için gecesini gündüzüne katan, yardımcı 
olan, kararların %95-%96’sına “evet” diyen ve bununla ilgili de eleştiri yağmuruna tutmaya çalışanlara 
da gülüp geçen  bir AK Parti, bir Cumhur İttifakı, bir Milliyetçi Hareket Partisi var. Benim söylediğim 
ve konuşma metnimin içerisinde hamaset, siyaset ya da bahsettiğiniz gibi bir alan var mı? İzmir’in 
yağmur ve selleriyle ilgili Hong Kong’u, New York’u örnek gösteriyorsunuz. Ben size sorarım, her 
yağmurda biz bir felaket sahnesi mi yaşayacağız? 
BAŞKAN: Hakan Bey, ne olur toparlar mısınız?  
HAKAN YILDIZ: Benim Meclis Üyesi olduğum Laleli Mahallesine gelmenizi tavsiye ederim. 
Yeşildere’deki EXPO Alanı’yla ortadan kaldıracağınız, kimsenin nereye gittiğini bilmediği ve 
maalesef kamulaştırarak insanları evsiz bırakacağımız Laleli Mahallesine davet ediyorum. 
BAŞKAN: Peki. 
HAKAN YILDIZ: O zaman gelsinler, görsünler. Maalesef İzmir her yağan yağmurda Hong 
Kong’un yaşadığı felaket gibi fotoğraflar vermeye devam etmektedir. Saygılar sunarım. (22 dakika) 
BAŞKAN: Peki, teşekkür ediyorum. Gamze Hanım… Pardon, size vereyim, buyurun sonra son söz 
Gamze Hanım’da ve bitireceğiz. Evet. Evet, açıldı. 
ÇAĞLAR GÜLEZ: Sayın Başkan’ım, Sayın Meclis, Değerli İzmirliler hepinizi sevgi ve saygıyla 
selamlıyorum. Menemen Belediye Meclis Üyesinin bazı iddialarına karşılık ben de söz almak istedim. 
Menemen Belediyesi 2023 yılı tamamında 4 milyar 700 milyon liralık bir Bütçe hazırladı. Bu 4 milyar 
700 milyonluk Bütçenin normali aslında 700 milyonluk bir bütçeydi ama 4 milyar… Peki, bu 4 milyar 
nereden geldi? Bu 4 milyar Menemen’in arsaları satılarak elde edildi. 4 milyarlık arsası satılarak elde 
edildi ve 4 milyar 700’lük bir Bütçe, Türkiye tarihinin gelmiş geçmiş en büyük bütçesidir. Çünkü 
hiçbir Belediye, kendi bütçesinin 6 katı bir bütçeyi hazırlayacak kadar insafsız, yer satacak kadar 
insafsız değildir. Varsa aksi iddianız, “Başka bir Belediye bu kadar arsa sattı.” diye bir iddianız varsa 
örnek gösterin. Hiçbir Belediye bu kadar yer satmamıştır, hiçbir belediye de bu kadar büyük bir Bütçe 
hazırlamamıştır. İzmir Büyükşehir Belediyesi 4,5 yılda 950 milyon liralık, sizin verdiğiniz Başkan’ım, 
sizin verdiğiniz rakamla Temmuz sonu itibarıyla 950 milyon liralık satış yapmıştır. Değil mi 
Başkan’ım? Sizin verdiğiniz rakam da bu. Buna karşılık İzmir Büyükşehir Belediyesinin, bakın… 
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İzmir Büyükşehir Belediyesi 4,5 yılda 950 milyon liralık yer satıyor, Menemen Belediyesi 1 yılda 4 
milyarlık yer satıyor. Bakın ve İzmir Büyükşehir Belediyesi 950 milyon liralık sattığı bu yere karşılık, 
1 milyar 50 milyon liralık değil mi Başkan’ım? Yer satın aldı, Temmuz sonu itibarıyla sizin verdiğiniz 
rakamlarla. Menemen Belediyesi 1 yılda 4 milyarlık yer sattı, satın aldığı yer, yok. Varsa da 10 
milyon, 12 milyondur. (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve 
sözler.) 
BAŞKAN: Evet, evet. 
ÇAĞLAR GÜLEZ: Evet Başkan’ım. Projelerden bahsetti, bakın, 4,5… 4 milyar 600 milyonluk Bütçe 
bitti. Yıl sonu itibarıyla bitmek üzere. Peki, Menemen’de saydığınız projelerden hangisi bitti? Hiçbiri 
bitmedi, biten proje yok. Bu bahsedilen projelerin hepsinin temeli atıldı; ama biz iyi biliyoruz ki AK 
Partinin başlayan projelerini İzmir’de, İzmir Büyükşehir… Hastanesi, 12 yıl oldu temeli atılalı. Bitti 
mi? Bitmedi. (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)  İzmir-
Ankara Treni’nin temel atması 9 yıl önce yapıldı. Bitti mi? Bitmedi; ama biz biliyoruz ki 
Menemen’deki projelerde hepsi, yaklaşık 10 projedir var Menemen’de, siz Menemen’in parasını 
bitirirsiniz, Menemen’in arsalarını da bitirirsiniz; ama bu 10 projenin 10’da 1’ini bitiremezsiniz. 
Teşekkür ederim. (3 dakika) 
BAŞKAN: Ben de teşekkür ediyorum. Gamze Hanım, buyurun. 
YUSUF DEMİRCİOĞLU: Sayın Başkan, söz hakkı… 
BAŞKAN: Yok, hayır, söz hakkı yok. Siz Menemenle ilgili… Yusuf Bey, o takdir benim, siz 
müdahale etmeyin. Buyurun Gamze Hanım. Evet. 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Sayın Başkan’ım, Değerli Meclis Üyelerim, Çok Kıymetli Hazırun yaklaşık 
6 saat olacak Bütçe Görüşmelerimiz ve gerçekten çok güzel gerçekleşiyor. Bu nedenle ben aynı 
zamanda İktidarda olan bir Partinin Sözcüsü olarak çok fazla konuşmayacağım ve çok fazla zamanınızı 
almayacağım. Gerekli cevapları zaten Başkanımız verecektir. 4,5 yıldır bu görevi yapıyoruz hep 
beraber Meclis Üyesiyiz ve ben 4,5 yıldır alışmam gerektiği halde hâlâ şuna alışamadım, bir türlü de 
alışamıyorum, sanırım da alışamayacağım. Kendi kapısının önünü süpürmesi gerekenler bize süpürge 
uzatıyorlar. Gerçekten bu anlaşılması zor bir durum ve akıl tutulması yaşıyoruz. AK Parti Grup Başkan 
Vekiliyle beraber diğer İktidar Mensupları Arkadaşlarımızın konuşmasını dinledim, nezaketle 
dinledim. Özellikle Burçin Hanım’ı ben çok takdir ediyorum. Üslubuyla, duruşuyla gelecekte siyaset 
geleceğiyle var olmasını istediğim ve bu konuda yolunun açık olduğunu düşündüğüm ve beraber 
çalışmaktan keyif aldığım bir arkadaşım; ancak bakış açısını ve vizyonunu birazcık değiştirmesi 
gerektiği görüşündeyim kendisinin. Çünkü siyaset, “İzmirli Siyaseti” diye bir şey vardır. AK Partili 
olalım, MHP’li olalım, İYİ Partili olalım, HDP’li olalım, Cumhuriyet Halk Partili olalım… Hepimiz 
burada yetiştiğimiz için İzmirli duruşu sergilediğimiz ve bu yüzden bizim Belediyemizin, bizim 
Büyükşehir Belediye Başkanımızın Yönetiminde daha demokrat, şeffaf ve adil bir tartışma ortamı 
yaşıyoruz ve sizler sürekli iğneden cımbızla çeker gibi hep olumsuz konuları çekiyorsunuz, bunları 
yorumlayarak bize farklı bir şekilde sunuyorsunuz. İzmirli zaten neyin ne olduğunu biliyor. Sel oldu, 
deprem oldu, yolda sıkıştık, trafik oldu... Bu sadece İzmir’in sorunu değil ki. Yani bunu söylemek de 
zaten bizim için… Ben bunu, size açıklama yapmak için söylemiyorum, dünyanın bütün büyük 
kentlerinin yaşadığı birtakım sorunlar var. Elbette bu sorunlar çözülebilir; ancak bazı sorunların 
çözümü süreç gerektirir. Bugün kazmayı vurursun, iki gün sonra hallolursun değil. Bunu siz, hepiniz 
biliyorsunuz. Arkadaşlar, ayrıca ben Gamze Gül ÇAMUR olarak, sizin bağırarak konuşmanızdan 
hiçbir şey anlamıyorum. Sayın Grup Sözcüsünün son 5 dakika bağırarak bizim başımıza kakmaya 
çalıştığı, “Biz şunları yaptık, biz bunları yaptık…” Yani biz bunları hak etmiyoruz; ama “Biz yaptık.” 
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şeklindeki bağırtılarından sadece ben bunu anladım, yani neler yapmış, neler söylemiş, bizim adımıza 
ne çalışmalar yapmış ben gerçekten duymadım, duymadım. Burası İzmir, üslup var, nezaket var. 
Nezaketli bir şekilde konuşmanızı, sizi öncelikle bu konuda tavsiyem bu; ama artık yıllar geçti, 4 
ayımız kaldı. 4 ayımızdan belki bir dahaki döneme bir usul kaparsınız diye düşünüyorum. Sayın 
Başkan’ım, Değerli Arkadaşlar, Kasım Ayının başında, geçtiğimiz günlerde Anayasa Mahkemesi bir 
Karar verdi. Bu Karar neydi? İktidarın Yasaya aykırı bir işleminin iptaline yönelik bir Karar. İktidar, 
18 yıldır Mecliste Bütçe Kanunu ile Meclisin kendine verdiği yetkiyi aşarak ödenek üstü harcama 
yapıyordu ve bu ödenek üstü harcamayı ilgili yılın Kesin Hesabına “Tamamlayıcı Ödenek” olarak 
koyarak Yasal hale getiriyordu. Yani yaptığı yasa dışı uygulamayı, bir yolunu bulup yasalaştırmaya 
çalıştı. Gene başka örneklerde olduğu gibi punduna uydurma hareketi. 2020 yılında Cumhuriyet Halk 
Partisi, iktidarın yapmış olduğu bu hukuk dışı uygulamayı Anayasa Mahkemesi’ne taşıdı. Anayasa 
Mahkemesi, geçtiğimiz günlerde dediğim gibi bu uygulamayı bir daha uygulayamayacakları üzücü 
haberini verdi kendilerine ve dedi ki Anayasa Mahkemesi; “Mali Yıl içinde yapılan ödenek üstü 
harcamaların, yıl geçtikten sonra Kesin Hesap Kanunu ile yasal hale getirilmesine ilişkin 
düzenlemelerinizi iptal ediyorum.” Bu Yüksek Mahkemenin bu konuda verdiği ilk Karar. Cumhuriyet 
Halk Partisinin başvurusuyla verilmiş bir Karar. Kesin Hesap Kanunu’nda yer alan Tamamlayıcı 
Ödenek Hükmü, Meclisin Bütçe hakkıyla bağdaşmadığı ve kanunlarla veya bütçe kanunuyla 
düzenlenmesi gereken bir konunun Kesin Hesap Kanunu ile düzenlenemeyeceği gerekçeleriyle 
Anayasanın 161. ve 87. maddelerine aykırı bularak iptal etti. Yani dedi ki; “Ey iktidar, Mali Yıl içinde 
keyfi şekilde ödenek üstü harcama yapamazsın. Eğer ödenek yetersiz gelirse de Ek Bütçe onayı 
alacaksın. Ödenek üstü harcama yapanlara, talimatı verenleri cezalandırman gerekir. Kamu Mali 
Yönetimindeki disiplini sağla, aksi davranışlara da ilgili kanun hükümlerine göre cezalandır.” 
Arkadaşlar, 18 yıldır, 2006 yılından beri bu hukuksuz uygulamayla ödenek üstü harcamalarınızı yasal 
hale getirerek, şeffaflık ilkesini, hesap verilebilirlik ilkesini, denetlenilebilir ilkesini hiçe sayarak Bütçe 
yapıyorsunuz ve gelip, şimdi saatlerdir burada bizim bütçemizi mi tartışıyorsunuz? Gerçi Bütçemizi de 
tartışmıyorsunuz. Siz, olayı 5 yıldır yaptığınız gibi Faaliyet Raporuna dönüştürüp, tutturduğunuz bazı 
konular var, yatırım, İZBETON, şu, bu… Bunlara ilişkin döndürüp durup aynı telden çalıyorsunuz. Ne 
yazık ki artık aynı şeyleri siz anlatmaktan yorulmadınız; ama ben gerçekten yoruldum. İktidarın bu tip 
keyfi, lüks ve rant amaçlı kamu harcama politikasının sonucunda ne oluyor? Faturayı biz, halk 
çekiyoruz. Yolsuzluğa yol açan bu keyfi uygulamalar, yasayı hiçe saymalar, az önce hani Burçin 
Hanım sordu ya, “2019’dan beri siz Belediyede, yaşadığınız Belediyelerde neler değişti, ne gibi 
değişiklikler oldu?” Güzel bir soru. Bu herkesin kendi vizyonuna, hayata bakış açısına, sosyo-kültürel 
ve ekonomik düzeyine, eğitim düzeyine göre cevaplanabilecek bir soru; ama bunun karşılığında da 
benim aklıma şöyle bir şey geldi. Peki, benim 2006 yılından beri hayatımda neler değişti? Her geçen 
gün… Evet, çok şey değişti Özgür Bey gerçekten, çok şey değişti. Her geçen gün düşündüğümü ifade 
etme hakkı kısıtlandı. Her geçen gün alım gücüm azalıyor. Her geçen gün yargının bağımsızlığına olan 
inancım azalıyor. Her geçen gün geleceğe dair kaygılarım çoğalıyor ve her geçen gün gençleri bu 
ülkeye bağlayacak değerler yok oluyor vesaire, vesaire, vesaire… Altını istediğimiz kadar 
doldurabiliriz. Anayasa Mahkemesinin bu kararı verdikten sonra ben, arkadaşlarımın eleştirilerine her 
zaman kulak asarım, çok fikir sorarak ilerleyen birisiyimdir. Ancak fikir sorduğum insanların da 
kendileriyle ne kadar tutarlı olup olmadıkları da benim için önemlidir. Bu nedenle, ben de her ne kadar 
“Bütçe Genel Siyasete girilmeyecek.” deseler de bence genel siyasetin en yoğun konuşulacağı yerdir 
bütçeleme. Ülke ekonomisinden bağımsız olarak çünkü yorumlanamaz. Bu nedenle Merkezi 
Hükümetin 2024 kanun teklifine bir baktım. Bununla ilgili birkaç husus söyleyeceğim. “Acaba” 
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dedim, “Bizi bu konuda eleştiriyorlar; ama kendileri acaba ne yapış, acaba arkadaşlarımın sözlerini ben 
olumlu eleştirileri olarak alabilir miyim, dinlenmeye değer mi, kafamın bir kenarına koyup, evet yahu, 
arkadaşlarım bu konuda haklı, çünkü onlar da bu konuda tutarlı davranıyorlar, beraber yol yürüyelim, 
teşekkür ederim.” diyebilir miyim diye ben de kendi partilerinin Merkezi Hükümetin kanun teklifine, 
Bütçe Kanun Teklifine baktım; ancak tabii ki ben bir hukukçuyum, teknik olarak yorumlayamam; ama 
bu dönem ben Denetim Komisyonu’nda görev aldım ve Denetim Komisyonu’nda kendisiyle gurur 
duyduğum, özellikle kadın olmasından dolayı gurur duyduğum ve bütçemizi hazırlayan Daire 
Başkanımız Pınar Hanım ki o zaman müdürdü, sağ olsun.  Fatma Hanım, şu anda o da Daire 
Başkanımız, kendilerinden birkaç bir şey öğrenmemle yorumladığım bir şey. Bu arada gerçekten lafı 
geçmişken Başkan’ım, kadınlarımıza bu konularda bu stratejik görevleri verdiğini için ben bir kadın 
olarak size teşekkür ediyorum ve kadın Daire Başkanlarımızla gurur duyduğumu ve bütçeyi gerçekten 
çok güzel hazırladıklarını ifade ederim. Kendi evimin bütçesini de kendilerine emanet ederim. 2000… 
Şimdi bütçemizi eleştiren arkadaşların kanun tasarısına baktığımda ben, birkaç konuya baktım. Elbette 
bunun tartışılacağı yer burası değil; ama arkadaşların yani benim için ne kadar güvenilir olduğuna 
ilişkin birkaç bir şey söylemek isterim. Daha sonra da çok vaktinizi almadan konuşmamı 
sonlandıracağım. Bütçede yatırım payı azalmış, yani bizi yatırım yapmamakla sürekli eleştiren 
arkadaşların, Merkezi Hükümetin kanun tasarısında, teklifinde, bütçe kanunu teklifinde yatırım payı 
azalmış. Grup Başkan Vekilim de söyledi, %14.4. Türkiye Cumhuriyeti 100. yılımızı geride bıraktık. 
Dünya lideriyiz, dünya lideri olma yolunda ilerlediğimizi, hedeflerimizi belirlemiş olduğumuz ve 
bununla övündüğümüz Türkiye Cumhuriyeti’nde, kanununda, bütçeden yatırıma ayrılan oran %14.4. 
Bütçede gider payı artan kalemler neredeyse sadece personel giderleri. Bunlar SGK Devlet Primi 
Giderleri, Cari Transfer ve Faiz Giderlerinin arttığını görebiliyoruz. Yatırımlara ilişkin çok bir şey 
bulamadım; ama sadece Faiz Giderlerinin Bütçe içindeki payı; %9.9’dan %11.3’e yükselmiş. Bizi 
bununla eleştirilirken, eleştiren kişilerin bütçesine baktığımda ben daha farklı bir şeyle karşılaşmayı 
umardım. Gelirlere baktığımızda da vergi gelirleri %95 artış göstermiş. Yani gelir olarak kalem kalem 
incelediğimizde de en büyük beklenti gelirlerden ÖTV, KDV gelirleri yüksek. Yani diyorlar ki; “Biz, 
bu işi artık beceremiyoruz, kendi yağımızda kavrulamıyoruz. Biz, yine vatandaşın sırtına yük 
bindireceğiz. 2024 bütçemizdeki geliri, biz, gelir kazanca göre değil, insanların harcadığı yani 
tüketime yönelik vergilerden bu bütçe açığını bu şekilde kapatacağız, gene halkın sırtına yük 
bindireceğiz.” Kimden olacak bu? İşçiden, emekçiden, yoksuldan. Çünkü vergi adaletsizliği var 
biliyorsunuz, gelir ve kazanca göre değil, harcamaya göre, tüketime göre vergilendirerek bu vergi 
payları artacak ki bütçe açığını kapatmak için biliyorsunuz ek motor… Motorlu taşıt vergileri ve 
birçok vergiler getirildi. Böylelikle kimin beceriksiz olduğu, kimin ne şekilde bütçeyi yönettiği, kimin 
ne şekilde performansa dayalı bütçelemeyi daha uygun yaptığı ortada ve siz, hani bazen bize 
diyorsunuz ya “Kayıp kaçak, peşine düşmüyorsunuz, şunlar var…” falan filan ve siz bütçede 
yaptığınız ödenek üstü harcamaları bir şekilde kapatırken, bir yandan da detayının görülmediği ve 
incelemenin mümkün olmadığı sınıflandırmaya girmeyen diğer kurum işletme ve hane halkına yapılan 
sermaye transferleri ile kendi açığınızı kapatmaya çalışıyorsunuz ve bunların faturasını halk ödüyor. 
Şimdi, ben konuşmamı burada sonlandıracağım Başkan’ım, bu iki hususu değinmek istedim. Çünkü 
bunlar benim için iktidar olduğumuz bir yerde Muhalefet Grubunun burada konuşacak yüz 
bulamaması gerektiği anlamına geliyor... (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
BAŞKAN: Evet, evet, bitirin sözünüzü.  
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GAMZE GÜL ÇAMUR: Ben, ben, ben… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
BAŞKAN: Müdahale etmeyin.  
GAMZE GÜL ÇAMUR: Ben böyle bir bütçe yapmışken… Ben böyle bir bütçe 
yapmışken…(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
BAŞKAN: Evet.  
GAMZE GÜL ÇAMUR: Komşumun yaptığı bütçeyi…(Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
BAŞKAN: Yahu neler söylendi burada… Lütfen.  
GAMZE GÜL ÇAMUR: Bu şekilde olumsuz eleştiremem… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Bu… 
BAŞKAN: Evet, bitirin sözünüzü… 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Başkan’ım, yanlış anlaşılmasın.  
BAŞKAN: Lütfen müdahale etmeyin.  
ÖZGÜR HIZAL: Cevabını vereceğim… 
BAŞKAN: Hayır. 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Başkan’ım, bunda cevap verilecek bir şey yok Özgür Bey.  
BAŞKAN: Gamze Hanım, lütfen bitirin. 
ÖZGÜR HIZAL: Ne demek yüz bulamazsın? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Ben kendi adıma, kendi adıma… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
BAŞKAN: Özgür Bey, bu kürsüde neler söylendi, lütfen, lütfen… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) “Rezalet” dendi, birçok şey söylendi. Lütfen. Bu 
da o zaman… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
 Susun lütfen, lütfen susun. (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve 
sözler.) Gamze Hanım bitirin, bitirin artık.  
GAMZE GÜL ÇAMUR: Ben evet, ben kendi adıma evimin önünü süpürülmeyi…  
BAŞKAN: Tamam, teşekkür ediyorum. Özgür Bey… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Sizin kullandığınız birçok cümle kayıtlarda var, 
lütfen susun. (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Gamze 
Hanım toparlar mısınız, susar mısınız? Evet, Gamze Hanım… 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Yani Başkan’ım, bu kürsüde… 
BAŞKAN: Toparlayın... (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve 
sözler.) Arkadaşlar, lütfen susun. 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Bizler, Cumhuriyet Halk Partili olarak her zaman nezaketimizi koruduk. 
Burada rezaletten tutun da bizim Başkanımıza ağza alınmayacak hakaretlerde bulundunuz... 
(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
BAŞKAN: Evet.  
GAMZE GÜL ÇAMUR: Biz nezaketen, nezaketen sustuk ve benim konuştuğum gayet normal, 
herkesin kullandığı, halk dilinde durumun vahametini izah edebilecek bir deyimdir, hakaret değildir. 
Asla nezaketsizlik değildir. 
BAŞKAN: Teşekkür ediyorum.  
GAMZE GÜL ÇAMUR: Ben bu bütçeyi hazırlayan başta Daire Başkanlarıma, Genel Sekreterime ve 
Bürokratlarıma bu kadar açık, şeffaf, hesap verilebilir bir bütçe hazırladıkları için teşekkür ediyorum. 
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(16 dakika, 49 saniye) (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve 
sözler.)  
BAŞKAN: Lütfen, Özgür Bey, lütfen… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Yahu burada, Değerli Arkadaşlar, bir dakika 
bağırmayın, bir dakika bağırmayın. Burada 6 saattir…  
ÖZGÜR HIZAL: Yüzsüz ne demek? 
BAŞKAN: Yüzsüzlük falan demedi, hepimiz duyduk...  
ÖZGÜR HIZAL: Gayet dedi… 
BAŞKAN: Hayır, bir dakika, demedi. (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan 
sesler ve sözler.) Demedi, kayıtlarda var. Hayır, bir dakika… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Sizin, sizin burada altı saattir kürsüde neler 
söylendiğini hepimiz duyduk. Bizim… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan 
sesler ve sözler.) Oturun yerinize, oturun yerinize. Yahu ne oluyor? Oturun yerinize... (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Bakın, yahu, bunu yapamazsınız. 
Özgür Bey, 6 saat sonra…  
ÖZGÜR HIZAL: Beton hırsızı, beton hırsızı… 
BAŞKAN: Dediniz, dediniz. Çok şey söylendi. Bir dakika, Özgür Bey yapmayın şunu yahu. 6 
saattir… 
ÖZGÜR HIZAL: 6 saattir sadece biz konuşmuyoruz. 
BAŞKAN: Bu kadar, siz bakın, 6 saattir gayet uygun bir ortamda… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Bir dakika, susar mısınız? Yahu bir dakika susun. 
Siz saatlerdir sesinizi yükseltiyorsunuz. Özgür Bey… Bir dakika, arkadaşlar… Bir dakika, arkadaşlar, 
bir dakika… Değerli Arkadaşlar, yahu bir dakika, arkadaşlar, bakın, burada 6 saattir herkes büyük bir 
saygıyla, büyük bir sükunetle, neler söylendi bu kürsüde, herkes duydu, dinledi. Kimse taşkınlık 
yapmadı, kimse bağırıp çağırmadı. Burada “Yüzsüzlük” sözcüğü kullanılmadı, başka bir ifade 
kullanıldı ve bunda da bir hakaret yok. Dolayısıyla… Hayır, söylemenize de gerek yok. Sadece susun. 
Yahu bunu yapmayın. Bu 6 saate saygısızlık olur, 6 saate saygısızlık olur bunu yapmayın. Değerli 
Arkadaşlar, lütfen… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
Hakan Bey, susar mısınız? Böyle cevap atmayın, lütfen susun...  
HAKAN YILDIZ: Bana söylediğiniz kadar kendi Grup Başkan Vekilinize de aynısını 
söyleseydiniz… 
BAŞKAN:Siz, bakın, bakın Hakan Bey lütfen susar mısınız? (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Hakan Bey, siz… Herkes birbirini dinledi. Siz… 
(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Yahu bana cevap 
vermeyin, susar mısınız? Hakan Bey, susar mısınız? Susar mısınız? Yahu susun diyorum. Allah 
Allah… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Arkadaşlar 
bakın… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Çünkü beni 
dinlemiyorsunuz. Ben susun diyorum, susmuyorsunuz. Sussanız bu tepki de olmayacak. Siz susar 
mısınız? Rica ediyorum. Lütfen, yahu ne dediğini kendi aranızda konuşursunuz. Burada hakaretamiz 
bir şey yok. Cevap hakkı doğuracak bir şey yok. Dolayısıyla lütfen sakin olun. Değerli Arkadaşlar, 
yani 5 senedir yaptığımız belki de en soğukkanlı, en sükûnetli Bütçe Toplantısının sonunda bunu 
hiçbirimiz hak etmiyoruz. Kimsenin buna hakkı yok. O yüzden ben, kapanış konuşmasını yapacağım. 
Sizlerinde sükûnetle dinlemesini rica ediyorum. Değerli Meclis Üyeleri, bu şehrin Belediye Başkanı 
olma görevini yaklaşık 5 yıl önce göğsünde bir onur madalyası olarak taşımaya başladım. Birlikte 
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İzmir aşkıyla hiç yorulmadan çalıştık. Bu süreçte benim en önemli rehberlerimden biri İzmirlilerin 
oylarıyla seçilmiş olan bu Meclis oldu. Gün geldi birbirimizi yorduk. Bazı günler çok zor karar aldık. 
Omuz omuza çalıştığımız çok oldu. Bazen de çok tartıştık ama birbirimizi ikna edemediğimiz 
zamanlar da oldu. Farklı gibi gözüken tüm bu durumların ortak bir paydası vardı, o da demokrasi. 
Milletimizin iradesinin kayıtsız şartsız tecelli ettiği bu Mecliste, hepimiz daima demokrasiden yana 
olduk. Bana sorarsanız 5 yıldır görev yapan Meclisimizin en büyük başarısı da budur. Biz sadece 
demokrasiye ve onu bizlere armağan eden Cumhuriyetimize bağlı kaldık. Bu sıralarda oturmamızı 
sağlayan asli gücün ne olduğunu tek bir gün dahi unutmadık. Kuruluşun ve kurtuluşun şehri, kadim 
şehrimiz İzmir, işte böyle bir yer. Bu şehrin mayasında eşitlik var, özgürlük var, adalet var, çokluk 
içinde birlik var. Onu 100 yıllık Cumhuriyetimize bağlı kılan işte bu değerlerdir. İzmir ve Cumhuriyet 
birbirine ilk andan itibaren mühürlenmiştir. İşte bu yüzden bu şehir ve onun seçilmiş vekilleri olan 
bizler Cumhuriyetimizin koşulsuz, şartsız bekçileriyiz ve bu yoldan bizi hiç bir güç ayıramaz. 2019 
yılında seçim beyannamemde yer alan 16 ana başlık altındaki 165 projeyi işte böyle bir ruh ve 
kararlılıkla uyguladık, her şeye rağmen. Bugün, bu başlıklar altında vaad ettiğimiz 165 projeyi % 87 
oranında tamamlamış olduğumuzu görmekten gurur duyuyorum. Çünkü, inceleyin Değerli Arkadaşlar, 
diğer Belediyelerin karnelerini inceleyin. Göreceksiniz bunun ne kadar büyük bir başarı olduğunu.   
İzmir’in gelişen ihtiyaçları, deprem ve pandemi gibi nedenlerle 165 proje arasında yer almayan 15 ayrı 
projeyi daha başlattık ve onları da tamamladık. Bu dönemde şehrimizde ve dünyada eşi benzeri 
görülmemiş birçok krizi, felaketi yaşadık. Deprem, yangın ve sel gibi felaketlerin yanı sıra, dünya 
genelinde iklim krizi, kuraklık ve pandemi gibi küresel krizlerin etkileri ile de yüzleştik. Yaşadığımız 
feelaketler karşısında şu iki şeyi hiçbir zaman kaybetmedik: beraberliğimiz ve umudumuz. Daime tek 
yürek olmaya çalıştık ve İzmir’de felaketleri, krizleri birlikte aşmaya çalıştık. Bunun en güzel 
örneklerinden birisini, yüreklerimizi tarifsiz bir acıyla sarsan ve 117 canımızı kaybettiğimiz 30 Ekim 
Depremi’nde gösterdik. Depremin 4. dakikasında arama kurtarma ekiplerimiz depremzedeleri 
kurtarmak için çalışmalara başlamıştı. Bu Mecliste yer alan tüm siyasi partilerimizin temsilcileri 
istisnasız o gün o akşam oradaydık. Deprem gecesi, tek bir vatandaşımızı dışarıda bırakmadık ve bütün 
depremzedelerimizin geçici olarak barınabilecekleri çadır alanları kurduk. O akşam herkesi çadıra 
sokabilmiştik. 30 Ekim hem tarifsiz bir acıya, hem de İzmir tarihinin gördüğü en büyük dayanışmaya 
sahne oldu. Başlattığımız “Bir Kira Bir Yuva Kampanyası” ile yalnızca bir ay içerisinde tüm 
depremzede vatandaşlarımızı başlarını sokabilecekleri yuvayla buluşturduk. 30 Ekim, 30 Kasım 
Değerli Arkadaşlar. 30 Kasım’da binlerce insanın başını sokacağı evi bulmuştuk ve çadırların 
tamamını kaldırdık, son çadırı 30 Kasım günü kaldırdık. 6 Şubat 2023’te yüreğimize tarifi kelimelerle 
mümkün olmayan bir ateş daha düştü ve ülke tarihinin en acı felaketlerinden birisini yaşadığımız 
depremde on binlerce canımızı kaybettik. O günden beri hepimizin bir yarısı eksik. Depremin ardından 
saatler sonra deprem bölgesine ulaşmıştık. Belediyemizin ve İzmir’deki milyonların desteğini tırlarla, 
gemilerle, uçaklarla bölgeye taşıdık. Bir Kira Bir Yuva imecemizi bu kez 6 Şubat Depremi’nden 
etkilenen kardeşlerimiz için başlattık. Hatırlayacaksınız Halk TV’de yaptığımız canlı yayınla 33 bin 98 
ailemize kira desteği olmak üzere 330 milyon liralık yardım topladık ve doğrudan ihtiyaç sahiplerine 
ulaştırdık. Her zaman Büyük Önderimiz Mustafa Kemal’in 100 yıllık Cumhuriyet mirasına ve 
Cumhuriyetin faziletlerine kol kanat gerdik. Demokrasiye ve barışa sımsıkı tutunduk. Şehrimizin 
Kurtuluşunun 100. Yılı, 9 Eylül 2022’de tek yürek olduk. Atalarımızın bize bıraktığı bu büyük 
emanete layık olacak şekilde, yüzyılın en görkemli ve en coşkulu, en kalabalık kutlamasını 
gerçekleştirdik. Türkiye Cumhuriyeti’nin kuruluşunda bir kilit taşı olan İktisat Kongresi’nden tam 100 
yıl sonra İkinci Yüzyılın İktisat Kongresi’ni yine İzmir’de düzenledik. Geleceğin Türkiyesi’ni 
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ülkemizin dört bir yanından gelen çiftçiler, işçiler, sanayiciler, tüccarlar, esnaflar ve uzmanlarla 
birlikte ve sivil bir iradeyle inşa etmeye gayret ettik. İzmir ruhuyla ortaya koyduğumuz bu duruş 
sayesinde pek çok uluslararası başarıya imza attık. 2022 Avrupa Ödülü İzmir’e verildi. 180 bin yerel 
yönetim arasında bir tek şehre verilen o ödül İzmir’e verildi. İnsanın doğayla uyum içinde yaşadığı 
döngüsel şehirciliğin temellerini attık. Tüm bunların sonucu olarak Ekim 2023’te, 46 ülkeden 130 bin 
yerel yönetimin temsil edildiği Avrupa Konseyi Bölgeler Meclisine oybirliğiyle Başkan olarak 
seçildim. Bu görevi, bizlere 100 yıllık kesintisiz barışı miras bırakan Mustafa Kemal’in emanetini daha 
ileriye taşıyacağıma söz vererek üstlendim. Değerli Meclis Üyelerimiz, ülkemizde her geçen gün 
katlanarak artan ekonomik krize rağmen bugüne kadar hiç yapılmamış ölçekte altyapı hamleleri 
başlattık. Yaşayan Körfez Seferberliği ile İzmir Körfezi’nde koku sorununun ve kirliliğin sonunu 
getirdik. İzmir tarımında kuraklığa ve yoksulluğa savaş açtık. Şehrimizin bereketine, üreticimizin alın 
terine, gençlerimizin umutlarına sahip çıktık. Merak eden Meclis üyelerimiz için şu bilgileri vermek 
isterim. 2019 başından 2023 Eylülüne kadar İzmir’de toplanan vergilerden Maliye payı ve İller 
Bankası payı olarak Belediyemize toplam 44.7 milyar lira gönderilmiştir, 65 değil. Bu dönemde 
Belediyemiz 27.1 milyar lira yatırım harcaması yapmıştır. 12 milyar lira ulaşım sisteminin 
işletilmesine yönelik ESHOT başta olmak üzere tüm işletmeci ulaşım şirketlerine ve İZTAŞIT’a 
destek sağlamıştır. Bu dönemde personel gider ödemelerimiz 15.2 milyardır. Sadece bu üç kalemin 
toplamı 54.3 milyardır. Bunun dışındaki tüm gelirlerimizi kendi yarattığımız kaynaklar ile sağlıyoruz. 
Nasıl mı? AAA olan, yani en 3A ile en yüksek kategorideki kredi notumuzla hayallerimizi 
gerçekleştirmek için gerekli fonları İzmir’e getirmeye devam ediyoruz. Ekonomik zorluklara rağmen, 
uluslararası ölçekte sahip olduğumuz başarılar ve elde ettiğimiz itibar sayesinde İzmir’e görev 
süremizde 1 milyar euro, tekrar söylüyorum görev süremiz içinde 1 milyar euro çok düşük faizli ve 
uzun vadeli yatırım finansmanı kazandırdık Değerli Arkadaşlar. Bu sayede 2019 yılından bu yana 
İzmir’de 2.1 milyar euro, yani bugünün rayiciyle 66 milyar liralık yatırım yaptık. İzmir’den kırk alıp, 
bir veren anlayışın karşısında dimdik durduk. Milyarlarca liralık dev projeleri Belediyemizin kendi 
imkânlarıyla tamamladık. Oraya geleceğim, daha detay vereceğim size. Güneş balçıkla sıvanmaz. 
Koşullar ne kadar zor olursa olsun asla mazeret üretmedik. 7 gün, 24 saat hizmet ilkesiyle çalıştık, hep 
beraber çalıştık. Bu süreçte 2019 yılında İzmir için vaad ettiğimiz 160 projeden 7’sini 
tamamlayamadık, bunlardan biri Elektrik Fabrikası. Bunu neden yapamadığımızı herkes biliyor. Diğer 
bazı projelerin gerçekleşmeme nedenleri de buna benziyor. Elbette yılmadık, ya bir yol bulduk ya bir 
yol açtık ve İzmir’e birçok hizmet kazandırmaya devam ettik. Mustafa Kemal ATATÜRK’ün 
söylediği gibi; “Her fabrika bir kaledir.” İşte bu sözden aldığımız ilhamla, Şaşal Su Fabrikası, Bayındır 
Süt İşleme Fabrikası, İzDönüşüm Fabrikası, Ödemiş Et Entegre Tesisi başta olmak üzere şehrimize 4 
Cumhuriyet Kalesi kazandırdık. Dört buçuk yıllık çalışmalarımızın ana rehberi Eylül 2019’da 
Meclisimizden oybirliği ile geçen 2020-2024 Stratejik Planımız oldu. Bu belge Türkiye’de bir 
Büyükşehir Belediyesinin hazırladığı Birleşmiş Milletler Sürdürülebilir Kalkınma Hedefleriyle %100 
uyumlu ilk stratejik plan olarak tarihe geçti. Bu plan önümüzdeki 13 ay daha Belediyemize, onun 
Meclisine ve tüm çalışanlarına rehberlik ederek 2025’te yürürlüğe girecek yeni stratejiye geçişimizi 
sağlayacak. Bu akşam, şayet bir kere daha İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı seçilirsem, İzmir’de 
uygulamak istediğim yeni programın omurgasını da burada ilk defa sizlerle paylaşmak istiyorum. Bir 
yandan gelecek dönemin hedeflerini anlatırken, diğer yandan geçtiğimiz 5 yılda bu doğrultuda 
tamamladığımız bazı çalışmalara da referans vereceğim. Ben, Seferihisar’da 10 yıllık,  İzmir’de, İzmir 
Büyükşehir Belediyesinde 5 yıllık ve Avrupa Konseyi başta olmak üzere uluslararası kuruluşlardaki 
tecrübelerim doğrultusunda İzmir’i Türkiye’ye ve dünyaya örnek olacak bir uyum şehri olarak 
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tahayyül ediyorum. Bu vizyonumuz bir ayağıyla kendi aramızdaki uyuma yaslanıyor, diğer yanıyla 
tüm fiziki ve beşeri sermayemizin temel kaynağı olan doğaya uzanıyor. Vizyonumuzu oluşturan diğer 
bir özellik geçmişimizle, köklerimizle olan güçlü bağlarımız. Ve son olarak daima yenilenen, dönüşen, 
yani değişimle uyumlu bir İzmir için çalışıyoruz. Böyle bir şehre kavuşmanın yeni dönem seçim 
beyannamemi de oluşturan 7 ana başlığı var: 1. Güvenli Yaşam, 2. Refahın Büyümesi ve Adil 
Dağılımı, 3. Yerel Demokrasi, 4. Sosyal Gelişme, 5. Doğayla Uyum, 6. Geçmişten Öğrenmek, 7. 
Geleceğin İnşası. Yani şunu demek istiyorum. Bu şehirde her şeyden önce vatandaşlarımızın can 
güvenliği olmalı. Bu, elli yılı aşkın süredir ihmal edilmiş altyapı yatırımlarımızın, kentsel dönüşüm 
hamlemizin ve devasa ulaşım projelerimizin devam etmesi anlamına geliyor. Bununla beraber her bir 
İzmirlinin refahını büyütmek ve bu şehrin ekonomik gücünün adil dağılımını sağlamak zorundayız. 
Burada ülkemizin en temel sorunu olan gelir adaletsizliğini çözmek için bir yerel yönetim olarak 
yapmamız gerekenleri kastediyorum. Güvenli bir yaşama ve yüksek bir refaha sahip olmanın elbette 
birçok yöntemi var; ama biz bu yöntemin ne olacağını tartışmaya açacak değiliz. Bunu başarmanın 
bizim için yegane yönetimi, Cumhuriyetimizin bize armağanı olan demokrasiye ve onun ilimiz 
ölçeğindeki tecellisi olan yerel demokrasiye sımsıkı sarılmaktır. Bu öyle beş yılda bir sandık başına 
giderek yapılacak bir şey değil, Demokrasi bir kültür. Bu şehrin ortak akıl ve vicdanla karar alma 
mekanizmalarını beş yıldır ilmek ilmek işlemeye gayret ettik. Tüm bunları yeni dönemde de artırarak 
güçlendireceğiz. Bir sonraki hedefimiz insana yatırım. İzmir’i kent ölçeğinde geliştirmekle 
yetinemeyiz. En arkada olanı en ileriye, en dezavantajlı olanı en yukarıya ve dört başı mamur olanları 
da daha iyi noktalara taşımak zorundayız. Bu da ancak sosyal gelişmeye, yani eğitime, sanata, 
yardımlaşmaya, spora ve elbette çocuklara, gençlere yönelik icraatlarla mümkün olur. Yeni dönemde 
bu çalışmalarımızı daha da öne çıkararak İzmir’in sosyal gelişmesini teminat altına alacağız. 5. 
hedefimiz ise bizi çağımızın en temel zorunluluğu olan doğayla uyuma taşıyor. İzmirlilere daha çok 
beton veya kirli bir körfez değil, parklarıyla, yollarıyla ve tüm kamusal alanlarıyla nefes alıp veren bir 
şehir lazım. Bu konuda İzmir’de görülmemiş yatırımlar yaptık. Çalışmalarımızla dünyaya örnek 
olmaya devam edeceğiz. Bizim rehberimiz, yalnızca bugünün sığ menfaat ilişkileri olamaz. Bugün 
dediğimiz şeyin bir kolu geçmişe diğer kolu ise geleceğe uzanıyor. Bu nedenle geçmişimizden ilham 
almaya ve toplumun tüm kılcallarıyla geleceği inşa etmeye devam edeceğiz. Bir yandan somut ve 
soyut kültür mirasımızı korurken öte yandan en yeni teknolojileri İzmir’e kazandıracağız. Burada 
sizinle paylaştıklarımın hiçbiri ham hayal değil. Elinizdeki Kitapçık bu 7 hedefe doğru giden 
yolculuğumuzun sayısız ispatı ve müjdesiyle doludur. Halkımız takdir eder ve yeniden İzmir 
Büyükşehir Belediye Başkanı seçilirsem İzmir için başlattığımız kısa ve orta, uzun hizmet 
seferberliğini canla başla sürdürmeye devam edeceğim. Bugüne kadar yaptıklarımızı tek tek anlatacak 
değilim, bazı önemli projelere değineceğim; ama önce bugün burada yapılan konuşmalarda aldığım 
bazı notları sizlerle paylaşmak istiyorum. Sayıştay meselesi, kara kaplı bir dosya gösterildi. Değerli 
Arkadaşlar, yüz binlerce işlem yapmış İzmir Büyükşehir Belediyesindeki o dosyada gösterilen 
maddeler tahmin edeceğiniz gibi çok, çok minimum usul hataları. Büyük çoğunluğu böyle. Bir zimmet 
söz konusu değil, bir suç söz konusu değil. Uyarılar var; ama asla bir zimmet, bir yolsuzluk, bir şaibe 
bunların hiçbiri söz konusu değil. Dolayısıyla sımsıkı arkasında durabilirsiniz ve onların sorgularının 
her birinin cevabı var. Bir kere önce bunu söylemem lazım. Yol ve asfaltla ilgili söylenenler var. Biz, 
bu süre içinde 5.3 milyon ton, yani 2019-2023 arasında asfalt yapmışız. Bu aslında, bu 2019-2023 
arasında ayırdığımız bütçenin tamamını harcayarak yapmışız. Niye 12 milyon değil? Çünkü bitüm 9 
kat, akaryakıt 6 kat artmış Değerli Arkadaşlar. Buna rağmen yeni yol çalışmaları, Gürçeşme 
Caddesi’nde yol genişletildi. Güzelbahçe’de 75. Yıl Bulvarı kamulaştırma biten güzergâhta, 
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Mithatpaşa Caddesi’ne alternatif olarak düzenleniyor. Karabağlar Dostluk Bulvarı, Pazar yeri arasında 
kamulaştırma biten güzergâhta yol çalışmasına başlandı. Karşıyaka Dostluk Bulvarı Anadolu 
Caddesi’ne bağlandı, kısacası toplam il genelinde 106 kilometre, 8 metre genişliğinde yeni yol açıldı. 
70 köprü, menfez yapıldı. 111 kavşağın 103’ü vaatlerimizde olduğu gibi tamamlandı. Buca-Bornova 
Tüneli Değerli Arkadaşlar, 4.6 kilometrelik bir tünel, 2.6 kilometresi tamamlandı, yarıdan fazlası bitti, 
viyadükler bitti ve göreceksiniz 2025’te de İzmir trafiğine büyük rahatlık getirecek tünel ve 
viyadüklerin açılışını hep beraber yapacağız. Otopark fonuyla ilgili bir soru soruldu. 2019-2023 Ekim 
döneminde toplam, Değerli Arkadaşlar, 168 milyonluk bir otopark fonu geliri elde etmişiz. Otopark 
kamulaştırması için 51 milyon, açık alan otopark alanları için ve yol üstü araç otoparkları için 66 
milyon, 8 bölgesel otopark kamulaştırması için 18 milyon, adliye otoparkı, katlı otopark için 68 
milyon, yani toplam yapılan harcamamızda 203 milyon. Yeşilyurt yer altı otoparkı 19 milyon. Kısacası 
biz otopark fonuyla ilgili hesabımızı net biçimde, şeffaf biçimde verebiliyoruz. Deprem fonuyla ilgili 
de aynı açıklık ve şeffaflıkta cevap bekliyoruz. Bu dönemde 4 adet katlı otopark açmışız. 5 tanesinin 
projesi hazır. Üçkuyular Terminal, Karabağlar Selvili, Yeşilyurt ve Adliye otoparklarında 1767 araçlık 
otoparkımızı tamamlamışız. 55 milyona yapılan Mürsel Paşa, Gıda Çarşısı Alt Geçidi için 55 milyona 
yapılan ihalenin iptali, Cumhurbaşkanlığının çıkardığı Tasfiye Yasası’ndan yüklenici firmanın 
faydalanmak istemesi üzerine tasfiye edilmiş. Biz, Dünya Bankası’ndan temin edilen İl Bank 
kredisiyle yeniden ihale edeceğiz. Kemeraltı’yla ilgili daha sonra söyleyeceğim. Gençlik merkezleriyle 
ilgili 4 tane, Alsancak Havagazı, Örnekköy, Balçova ve Bornova’yı gençlik merkezlerine dönüştürerek 
faaliyetini sürdürüyoruz. Acil Çözüm Ekipleriyle yaptığımız çalışmalar 183 noktada tamamlanmış 
durumda, 111 noktada devam ediyor. Arka sıradakilere dokunmaya devam edeceğiz ve onların 
hayatını iyileştirecek çalışmalara canla, başla devam edeceğiz. Değerli Arkadaşlar, bu EDS, emniyet 
onayı nihayet geldi, bir güzel haberi de böylece paylaşmış olayım. Biz geldiğimiz günden beri 2.86 
milyon m²’lik ilave yeşil alan yaratmışız. 34 adet yeni rekreasyon alanı yapmışız. Özellikle Fırat 
Parkı’nı… Özgür Bey size de tavsiye ediyorum, Fırat Parkı’nı özellikle tavsiye ediyorum. Bildiğiz gibi 
orası eski bir şeydi, bizim depomuzdu. Şu anda Bucalıların nefes aldığı bir rekreasyon alanına döndü. 
Bildiğin gibi Cezaevi Alanına da şahane bir rekreasyon alanı geliyor. Bu futbol sahalarından filan 
buralardan daha fazla bahsetmeyeyim. Belki şu çöp meselesiyle ilgili önemli birkaç noktayı sizle 
paylaşmamda fayda var. Harmandalı’da şu anda yargı kararına aykırı bir şey yapılmıyor. Menderes’le 
ilgili 2019 yılından beri çalışıyordu. 3 yıllık çalışmanın sonunda bütün kurumlardan ÇED Raporu’yla 
ilgili olumlu görüşler alınmıştı. Son dakikada İl Tarım Müdürü’nün görüşü değiştirmesi nedeniyle 
proje askıya alındı. Şimdi, biz 7 ayrı alternatif alanda çalışıyoruz Değerli Arkadaşlar; ama tüm 
alternatif yerlerin Menderes noktasına gelmesi için 3 yıl gerekiyor. Yani bir çöp depolama alanı, atık 
bertaraf tesisi kurulması için ÇED Raporunun düzenlenmesi 3 yıllık zaman mal oluyor. Menderes’te 
ısrarımız o yüzden. Çünkü 3 yıllık bir çalışma tamamlandı ve sadece İl Tarım Müdürlüğü’nün “1.4 
kilometre ötede bir zeytin bahçesi var, bu nedenle tarımsal görüş uygun değildir.” demesi nedeniyle 
İzmir 3 yıldır, 3 yıl boyunca harcadığı zamanı kaybetmiş gözüküyor ve maalesef yeni alanlar için 
devam ediyoruz; ama bir önemli örnek belki paylaşmakta fayda var. Tire’de eskiden vahşi çöp döküm 
alanı olan eski Tire Çöplüğünü rehabilite etmek ve Ödemiş tesisinin bakiye atığını depolamak için 
ÇED dosyasını tamamladık, süreç tamamlandı. 25 Aralık 2022’den beri, yani yaklaşık 1 yıl olmuş 
Değerli Arkadaşlar, ÇED Belgesi imza aşamasında. Tekrar söylememe gerek var mı? Anlaşıldı 
herhalde. Yani eskiden vahşi döküm alanı olan bir yerin rehabilitasyonuyla ilgili bir proje hazırladık, 
burada çöp depolama alanı olarak kullanılmasıyla ilgili ÇED gerekiyor. Bütün ÇED süreci 
tamamlanmış olduğu için de onaya gönderildi. 25 Aralık 2022 Değerli Arkadaşlar, 1 yıldır imza 
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bekliyoruz. Değerli Arkadaşlar, Kemalpaşa’yla ilgili Çile Hanım’ın söylediği bir şey var. 1.3 milyar 
Çile Hanım. Ben şu 6-7 sayfalık Yatırımlar Raporunu uzatayım size. Kemalpaşa’ya yaptığımız yatırım 
1.3 milyar Değerli Arkadaşlar. Değerli Arkadaşlar, Opera Binası’yla ilgili de işte “rezalet” filan falan 
bir şeyler dendi, “beceriksizlik” şu, bu… Ülkemizde yaşanan ekonomik kriz nedeniyle kamuya ait 
yapım işlerinde mevcut sözleşme şartlarının devam edilmesi zorlaştığından Cumhurbaşkanlığınca bir 
Tasfiye Kararnamesi çıkartıldı biliyorsunuz. Bu iş ne yazık ki opera işi %40 seviyelerine gelmiş 
olduğu için yüklenici bundan faydalanamadı. Devam eden süreçte yüklenicinin işi devam ettirememesi 
nedeniyle yapım işi İdaremizce feshedildi Değerli Arkadaşlar, olay bundan ibaret. Değerli Arkadaşlar, 
ben yine de size bazı çalışmalarımızla ilgili de bilgi vermek istiyorum. Birçoğunu biliyorsunuz; ama 
hani 4,5 yılın sonunda bilmeyenler de olabilir, bir şeyleri özetlemek istiyorum. Güvenli yaşam 
çalışmalarımıza yerin altından başladık. Dedik ya; güvenli yaşam birinci önceliğimiz, yer altından 
başladık. Gördük ki,  İzmir için yapılmış olan kanalizasyon altyapısı geçmişte “Birleşik sistem” olarak 
inşa edilmiş. Yağmur ve kanalizasyon suları aynı hatlarda birleşerek Çiğli Arıtma Tesisi’ne akıyor. 
Körfezin koku sorununun temelinde bu bütünleşik sistem olduğunu tespit ettik ve bu hatları ayırarak 4 
yılda Körfez’e açılan yaklaşık 300 kilometrelik yağmur suyu hattını tamamladık. Bu sayede İzmir’in 
yağmur suyu ile kanalizasyon hatlarını birbirinden tümüyle ayıracağız. Tüm atık sular arıtma 
tesisimize, yağmur suları ise hiç kirlenmeden doğruca Körfez’e akacak. İzmir tarihi boyunca yapılan 
yağmur suyu hattının %50’sini, tekrar söyleyeyim İzmir tarihi boyunca yapılan yağmur suyu hattının 
%50’sini 4 yılda tamamladık. İzmir’de güvenli yaşam vizyonumuzun taşıyıcı kolonlarından biri elbette 
kentsel dönüşüm. Çünkü güven duygusu, yuvada, karnımızın doyduğu ve başımızı yastığa 
koyduğumuz yerde başlar. 30 Ekim İzmir Depremi’nin ardından gördük ki olası bir depremde doğacak 
zararları en aza indirmenin yolu bütün paydaşların dahil olduğu ve bilimsel ilkelere dayanan bir 
kentsel dönüşüm anlayışından geçiyor. Başlattığımız kentsel dönüşüm seferberliği ile depreme dirençli 
ve güvenli bir yapı stoğunu odağımıza aldık. İzmir’in 30 ilçesine yayılan bu hareketle şehrimizdeki 
binlerce yapının deprem karnesini çıkartıyoruz. 33 bin Bayraklı’da bitmişti, 60 bin Bornova’da bitiyor. 
Yaklaşık 100 bin binanın güvenlik karnesini çıkartmış oluyoruz.  İzmir’in tam 6 bölgesinde 8 etap 
halinde, 820 bin metrekarelik dev bir alanda şehrimizin depreme dayanıklı, yeni mahallelerini 
kuruyoruz. Gaziemir, Ege Mahallesi, Uzundere, Ballıkuyu, Çiğli Güzeltepe ve Örnekköy’de dönüşüm 
etaplar halinde, aynı anda başladı ve devam ediyor. Diğer yandan 30 Ekim depreminde hasar gören, 
yıkılan, yıkılacak olan ya da riskli yapı kabul edilen binaların mevcut yapı yönetmeliklerine uygun 
olarak yeniden yapılması ve yurttaşların konut sahibi olması amacıyla “Halk Konut Projemizi” 
geliştirdik. Bu sayede, kentsel dönüşüm için bölgesel ölçekteki çalışmaların yanı sıra Türkiye’de ilk 
defa, bina ölçeğinde dönüşümü başlattık. Halk Konut Kooperatifleri modeliyle, Belediyemiz 
garantörlüğünde vatandaşlarımızı kendi binalarının müteahhiti haline getirdik. Kooperatifçilik 
modelini bina ölçeğinde kentsel dönüşüme taşıdık. Türkiye’ye örnek olan bir kooperatifçilik modelinin 
temellerini attık. Değerli Arkadaşlar, bakmayın “Beton, hırsız… Beton, demir hırsızı” damgasının 
vurulduğu laflarına. Orada bir eksiklik yapılıp yapılmadığını tespit etmek için kendi işimizi biz 
durdurduk. Kimsenin ihbarıyla falan değil. Biz tespit ettik ve biz durdurduk. İzmir’in refahını 
büyütmek için kentimizin bir Liman Şehri olma karakterine sahip çıkarak bu mirası bir adım ileriye 
taşımak için çalışıyor, İzmir’in liman ticaretini büyütüyoruz. Bu doğrultuda şehrimizin 8 bin 500 yıllık 
engin kültüründen aldığımız ilhamla, şehrimizi Akdeniz’in en güçlü liman kentlerinden biri yapmaya 
kararlıyız. Bu irademizin bir yansıması olarak atıl halde bulunan İzmir Limanı’nın kruvaziyer 
bölümünü biz yeniledik. 6 yıl aradan sonra kruvaziyer gemilerini İzmir körfezinde görmeye başladık. 
Bugüne kadar toplamda 49 kruvaziyer gemisini, 69 bin yolcusuyla İzmir’de misafir ettik. Yaz sezonu 
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boyunca devam eden İzmir–Midilli seferlerini başlattık. İzmir’in tarihi kent merkez Kemeraltı ve 
bağlantı noktalarını Tarihi Liman Kenti başlığıyla UNESCO Dünya Mirası geçici listesine dahil 
ettirdik. Şehrimizin refahını büyütmek için dev bir turizm hamlesi başlattık arkadaşlar. İzmir Vakfı ve 
İzmir Kalkınma Ajansı ortaklığıyla İzmir Turizm Tanıtım Stratejisi ve Eylem Planını hazırladık. 2020-
2024 yıllarını kapsayan stratejiyle, kent paydaşlarının ortaklığıyla, İzmir’in turizm potansiyelini 
artırma hedefiyle İzmir turizmi için yenilikçi ve kapsamlı bir yol haritası hazırladık. Şehrimize yeni 
rotalar ve turizm ofisleri kazandırdık. İZFAŞ Şirketimizin düzenlediği fuarlarımızın sayısını 11’den 
35’e çıkarttık Değerli Arkadaşlar. Avrupa’nın 9 farklı noktasında İzmir Ofisleri açtık. Sadece şehrimizi 
tanıtmak amacıyla. Tüm bu çalışmalarımızın meyvesini 2022 yılında topladık. 2022 yılında, turizmde 
tüm zamanların İzmir ölçeğinde rekorunu kırarak 2 milyon 153 bin 880 turisti ağırladık. 2023 yılına da 
hızlıca başladık. İzmir turizminde ilk 5 ay verilerini geçen yılla karşılaştırdığınızda %15 artışla devam 
ediyoruz. İzmir’in turizmi, yeni rekorlar kırmaya devam edecek arkadaşlar. İzmir’e Türkiye’nin ilk ve 
dünyanın en çağdaş turizm destinasyonları mobil uygulamasını kazandırmıştık. “Visitİzmir” adlı bu 
uygulama sayesinde İzmir’in 30 ilçesini dünyaya bir bütün olarak üç farklı dilde tanıttık. Öyle 
zannediyorum ki İstanbul’da, Ankara’da ve hatta dünyadaki mavi yakalılar bunu gördükleri için 
İzmir’e yerleşmeye ve gelmeye devam ediyorlar. “Başka Bir Tarım Mümkün” felsefesiyle 
yürüttüğümüz İzmir Tarımı programımızı İzmir’in refahını büyütmedeki en büyük kalemiz haline 
getirdik. İzmir Tarımı için ekolojiyi ve ekonomiyi aynı anda kucaklayan bir ana hedef tarif ettik: 
Kuraklık ve yoksullukla mücadele.” Tarımsal planlama çalışmalarını gerçekleştirmek için Çiğli 
ilçemizin Sasalı köyünde İzmir Tarımı Geliştirme Merkezi’ni kurduk. Merkezimiz bünyesinde 
yürüttüğümüz çalışmalarla İzmir’de… Türkiye’de ilk kez Değerli Arkadaşlar, 5117 çobanımızın 
kapısını tek tek çaldık, bir çoban haritası çıkarttık, bir çoban envanteri çıkarttık.  Çobanlarımızdan, 
küçük üreticilerimizden alım garantisiyle aldığımız sütleri Cumhuriyetin 100. Yılına armağan ettiğimiz 
Bayındır Süt Fabrikamızda işliyor, dünya pazarına sunuyoruz. Kanada’da, Amerika Birleşik 
Devletleri’nde “İzmirli” markasıyla ürettiğimiz süt mamulleri, emsalleriyle rekabet eder halde. Bu 
sayede milletimizin efendilerinin alın terine sahip çıkıyoruz. Ekonomik krizin ve yoksulluğun çığ gibi 
büyüdüğü bir dönemde topraklarımızın bereketini koruyoruz. Cumhuriyetimizin 100. Yılına armağan 
ettiğimiz bir diğer Cumhuriyet Kalesi İzDönüşüm Tesisimiz. Tesisimizde İzmir’in atıklarını İzmir’in 
ekonomisine kazandırırken, sokak toplayıcısı emekçilerimizi de istihdam ediyoruz. Zor koşullar 
altında çalışan vatandaşlarımızın yaşam şartlarını iyileştiriyoruz. İzDönüşüm’de sadece İzmir’in 
atıklarını değil, vatandaşlarımızın hayatlarını da dönüştürüyoruz. Raylı Sistemler konusunda 
yaptığımız devrim niteliğindeki yatırımlar, İzmir’in refahını adil bir şekilde paylaşma irademizin 
temelidir. Narlıdere Metrosu’nu 7 Şubat’ta açıyoruz. Çiğli Tramvayı’nı 14 Şubat’ta açıyoruz. Değil mi 
Mehmet Bey? Öte yandan İzmir Büyükşehir Belediyesinin kendi kaynaklarıyla yaptığı ve İzmir’in en 
büyük raylı sistem yatırımı olan Buca Metrosu’nun temelini attık ve çalışmalara başladık. “İzmir’i 
demir ağlarla öreceğiz” demiştik, sözümüzü pandemi ve ekonomik krize rağmen adım adım hayata 
geçirdik. Değerli Arkadaşlar, Buca Metrosu’yla ilgili iki cümle daha söyleyeyim. Buca Metrosu, 
sadece İzmir tarihinin en büyük yatırımı değildir başka bir özelliği daha var. İzmir’in en rantabl 
yatırımıdır. Belki de Türkiye’nin en rantabl yatırımıdır. Belki de dünyanın metro yatırımlarının en 
rantabl olanlarından biridir. Çünkü bildiğini gibi biz, o pandemi koşullarında 490 milyon euro düşük 
faizli, 3.20 faizli, 4 yıl ödemesiz, 12 yıl ödemeli bir finansman kaynağı yarattık. Onunla başladık zaten 
ve bu kaynak 4 yıl ödemesiz dönemi içinde işletmeyi bitirecek parayı sağlamış oluyor. İşletme 
bittiğinde, tesis çalışmaya başladığında, geri ödeme dönemi başlıyor ve biz günde 400 bin yolcuyu 
taşıyacağımız bu hatta senede 45 milyon euro oraya geri ödeme yapabilecek hale geliyoruz. Kimsenin 
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cebinden para çıkmadan. Türkiye Cumhuriyeti Devleti’nin, Hükümeti’nin, İzmir Büyükşehir 
Belediyesi’nin, kimsenin cebinden 1 kuruş para çıkmadan, kendi kendini geri ödeyen bir yatırım 
hediye etmiş oluyoruz. Değerli Arkadaşlar, İzmir’de şehrin içinde yaşayan insanlarla beraber 
gelişmesi, refah ve uyumun kaynağı olması için bütün projelerimizin temelinde “Sosyal Gelişme 
İlkesi”ni gözetiyoruz. Bu çalışmalarımızdan bir tanesi gençlerin siyasete ve karar süreçlerine katılımını 
sağlamak için demokrasiyi yaşamın her anına yaymak ve Türkiye’nin ilk ve tek Gençlik Belediyesi’ni 
kurmak oldu. İzmir’i bir “Gençlik Şehri” haline getirmek için birçok proje yaptık. Gençlere verdiğimiz 
değer sonucunda 2026 yılı Avrupa Gençlik Başkenti unvanı için şehrimizin gençleriyle birlikte 
başvurumuzu yeniledik ve finaldeyiz. Salı gününü bekleyin Değerli Arkadaşlar. Türkiye’de ilk kez bir 
şehir Avrupa Gençlik Başkenti unvanını alacak ve o şehir güzel İzmirimiz olacak. Türkiye’nin ilk 
Çocuk Belediyesi’ni, Seferihisar Belediye Başkanı olduğum dönemde, ilçemizde açmıştık. Bu vizyonu 
büyüterek İzmir’e taşıdık. Çocuk Belediyesi’yle dünyayı çocuklarımızın gözünden gördüğümüz bir 
belediyecilik anlayışıyla İzmir’i bir Çocuk Dostu Kent yapıyoruz. Sosyal gelişme hedefimizin en 
önemli ayaklarından birisi elbette kadınlar. Tüm hedeflerimizi kadınların ihtiyaç beyanı esasıyla 
oluşturuyoruz. İzmir’de, kadınların güven içinde yaşadığı ortamı daha da iyileştireceğiz. Örnekköy 
Yerleşkesi’nde açtığımız Anahtar Kadın Çalışmaları Bütüncül Hizmet Merkezimizde kadınlara 
istihdama yönelik kurslar veriyoruz. Görev süremde sosyal yardımlarımız en üst düzeye çıktı. 2019 
yılında Sosyal Hizmetler Dairemizin bütçesi 202 milyon TL iken bu yıl 937 milyon TL kullandık, 
2024 içinse 1.9 milyar TL öngörüyoruz. Gerçekten bu tablo aslında içinde bulunduğumuz ekonomik 
koşulların da bir göstergesi; ama aynı zamanda bizim onlara nasıl sahip çıktığımızın da bir göstergesi. 
Bu doğrultuda düzenli sosyal yardım yaptığımız hane sayısını 17 binden 80 bine çıkarttık. 2019’dan bu 
yana 564 bin vatandaşımızın kapısını tam 8 milyon 927 bin kere çaldık ve sosyal yardımlarımızı 
ulaştırdık. Doğayla uyum çalışmalarımızın omurgasını Yaşayan Parklar oluşturuyor. Yaşayan Paklar 
ile İzmir’in çevresinde bugüne kadar atıl bırakılmış açık alanları kamuya kazandırmaya devam 
ediyoruz. 2024 yılı sonunda İzmir için vaad ettiğimiz 35 Yaşayan Parkımızın hepsini tamamlayarak, 
kişi başına düşen yeşil alan miktarını 30 metrekareye çıkartmış olacağız. Şu an itibarıyla 25 
metrekareyi yakalamış durumdayız. Körfez Seferberliği ile Körfez’deki kirliliği halının altına 
süpürmek yerine onu kaynağında sıfırlayan kapsamlı ve yenilikçi bir yol haritası belirledik. Karada, 
kıyıda ve denizde kapsamlı ve yenilikçi bir yol haritası izledik. 11 ayrı projeyle Körfez’deki kirliliği 
kuşatma altına aldık. Titiz bir bilimsel çalışmayla hazırlanan “Yaşayan Körfez Seferberliği” için 
ayırdığımız bütçe, Değerli Arkadaşlar, 11 milyar 95 milyon lira. Bol bol yüzelim diye değil Değerli 
Arkadaşlar, yüzülebilir körfez, tarımda çıtayı yükseltmek demektir, turizmde çıtayı yükseltmek 
demektir, sanayide çıtayı yükseltmek demektir, bu şehirde yaşayan insanların hayatında yaşam 
kalitesini yükseltmek demektir. Değerli Arkadaşlar, İzmir’de attığımız her adımda ayağımızın 
altındaki taşı kaldırıp bir daha bakıyoruz. Başlattığımız UNESCO Programıyla, İzmir’in tarih mirasını 
korumak, geçmişi bugüne ve geleceğe taşımak için Dünyanın İzmir Mirası’na sahip çıkıyoruz. 
Geçtiğimiz yıl içerisinde Tarihi Liman Kenti başlığıyla İzmir’in kalbi Kemeraltı, Kadifekale ve 
Basmane bölgesi, UNESCO Dünya Mirası geçici listesine dahil edildi. Şehrimizde, UNESCO 
alanlarının sayısını 2’den 6’ya çıkarmak için çalışıyoruz. Bu alanlardan bir tanesi, dünya flamingo 
nüfusunun %10’una ev sahipliği yapan İzmir Gediz Deltası. İzmir gibi bir metropolün içerisinde yer 
alan bu benzersiz doğa harikasını, UNESCO Dünya Doğa Mirası unvanını alması için gerekli yasal 
süreci başlatarak başvuruda bulunduk. Birgi ve Ceneviz Kalesi’nin UNESCO hazırlık süreçleri ise 
devam ediyor.  Tarihi Kemeraltı Çarşısı’nın İzmir için ne kadar büyük bir anlam ifade ettiğini 
biliyoruz. Bu vizyonla, 2022’de Tarihi Kemeraltı Çarşısı’nda altyapı ve üst yapı yenileme 



86 
 
çalışmalarımıza başladık ve tamamlanma aşamasına geldik. Şu ana kadar Kemeraltı’nın altına 700 
milyon liranın üzerinde yatırım yaptık. Değerli Arkadaşlar, 6 hafta sonra ilk 2 etabı tamamlıyoruz. 
Bildiğiniz gibi Kadifekale’den, İkiçeşmelik’ten gelen yağmur suları her yağışta Kemeraltı esnafını 
sular altında bırakırdı. Önce büyük kuşaklama projesini yaptık. Ondan sonra sokak sokak, etap etap 
Kemeraltı’nın bütün o sokaklarının altında yer altı nehirleri yapmaya başladık. Zorluk şuradaydı 
Değerli Arkadaşlar, bir yandan o esnaf içme suyunu, temiz suyunu, elektriğini, internetini kullanabilir 
olmaya devam edecek, bir yandan biz onun bütün o altyapısını bambaşka kanallara taşıyor olacağız ve 
üstelik bunu gündüz saatlerinde yapmayacağız. Sadece gece çalışarak, Kemeraltı’nda ilk 2 etabı gece 
çalışarak bitiriyoruz, devasa bir işi bitiriyoruz. 6 hafta sonra da tüm İzmir’i yeni yıl kutlamasını orada 
yapmaya davet ediyoruz. 6 hafta sonra Kemeraltı’nda yaptığımız işleri görücüye çıkartacağız, İzmir’e 
görücüye çıkartacağız ve yaptığımız işlerin ne kadar anlamlı sonuçları olduğunu görecek İzmir, 50 
yılın halı altına süpürülmüş meselesini gelecek 50 yılı kurtaracak şekilde nasıl tasarlanmış olduğunu, 
nasıl yenilenmiş olduğunu göstereceğiz. İzmir Büyükşehir Belediyesi çatısı altında İzmir Planlama 
Ajansı’nı kurduk ve şehri doğasıyla uyumlu bir şekilde büyütmek için çok kapsamlı bir programı da 
uygulamaya devam ediyoruz. Değerli Meclis Üyelerimiz, Bugün sizlerin onayıyla yürürlüğe girecek 
olan Bütçe Tasarısı ve Performans Programı, İzmir’i burada bahsettiğim ufka bir adım daha yaklaştıran 
bir geçiş planı olarak hazırlanmıştır. 2024 Gider Bütçe Tasarımız 45 milyar 100 milyon lira olarak 
hazırlandı. Bugüne kadar yaptığımız gibi bu Bütçe de bir Yatırım Bütçesi. İzmir’in hem altına hem de 
üstüne yatırımlarımızı yapmayı sürdüreceğiz. Bütçemizin yaklaşık 18.6 milyarını sermaye giderlerine, 
yani şehrimize ve geleceğimize yaptığımız yatırımlara ayırdık. Ülkemizde yaşanan ekonomik krize, 
para birimimizin değersizleşmesine rağmen İzmir’e kazandırdığımız yatırımların, bütçemizin %41’i 
olmasından çok büyük gurur duyuyorum. Değerli Meclis Üyelerimiz, “İzmir’e borçlusunuz, İzmir’e 
borçlusunuz.” dedi Özgür Bey. Bizim borcumuz İzmir’e hiçbir zaman bitmeyecek. Peki, bu 
Hükümetin hiç borcu yok mu Değerli Arkadaşlar bu şehre, bu şehrin insanlarına? Ben size şöyle bir 
rakam vererek bu meseleyi herkesin anlayacağı şekilde özetleyeyim. Değerli Arkadaşlar, İzmir’de 
2019-2023 tarihleri arasında 890.9 milyar vergi toplanmış. Bunlar tekrar, hafızanızda kalsın diye tekrar 
edeceğim birkaç dakika daha 890.9 milyar vergi toplanmış. 44.7 milyar İzmir Büyükşehir Belediyesine 
aktarılmış, yani yaklaşık %6’sı. Değerli Arkadaşlar, toplanan vergilerden Merkezi İdare’nin yaptığı 
yatırım 20.6 milyar. Yani yıllardır devam eden 40’a 1 oranı, 43’e 1 olarak bu sene de devam etmiş. 
Şimdi bizim Değerli Meclis Üyesi Arkadaşlarımız, Adalet ve Kalkınma Partili Meclis Üyesi 
Arkadaşlarım, özellikle Hakan Bey, Hükümet Sözcüsü gibi konuştu, anlattı burada; ama ben şurada 
hatırlatma yapmak istiyorum Değerli Arkadaşlarımıza, sizler aynı zamanda İzmir Büyükşehir 
Belediyesi Meclis Üyelerisiniz. Dolayısıyla tabii ki anlıyorum hükümetin politikalarına sahip çıkma 
kaygınızı; ama İzmir Büyükşehir Belediyesinin Meclis Üyesi olarak İzmir’in hakkının verilmesi 
konusunda da diğer Meclis Üyesi Arkadaşlarımız gibi ısrarcı, hırslı, heyecanlı, takipçi olmanızı rica 
ediyoruz… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Değerli 
Arkadaşlarım, müdahale etmeyin ben konuşurken. Başka birkaç şey daha söyleyeceğim. Değerli 
Arkadaşlar, Cumhuriyet Halk Partisinin Genel Kurultayı’yla ilgili, efendim benim bu adaylık 
konusundaki kaygılarımla ilgili bir şeyler söylendi. Değerli Arkadaşlar, Cumhuriyet Halk Partisi… 
(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Arkadaşlar müsaade 
eder misiniz? Cumhuriyet Halk Partisi, bir Kurultay yaparak Genel Başkanını değiştirmiş bir siyasi 
partidir, bir Kurultayda. Hani siyasi partilerde demokrasiden bahsedeceksek, medeniyet seviyesi olarak 
gördüğümüz demokrasiden, önce bunu bir hatırlamamız lazım. Tabii ki siyasi partimiz, Cumhuriyet 
Halk Partimiz anketler yapacak, demokrasinin gereği bu. Biz, kimsenin iki dudağı arasında olmak 
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istemeyiz. Kimse de olsun istemeyiz; ama biz, biliyoruz ki kimsenin iki dudağı arasında değiliz. Bu 
parti öyle bir parti. Dolayısıyla da şu kadarcık bir kaygımız yok. Tabii ki anketler yapılsın, tabii ki her 
türlü ölçme yapılsın, hiç kaygımız yok. Bununla iftihar ediyoruz. Çünkü biz, Cumhuriyet Halk 
Partisiyiz ve arada önemli bir büyük bir fark var. Değerli Arkadaşlar, yine şunlar söylendi; “Çukur, 
çöp, çamur belediyeciliği” dendi. Öncelikle şunu bir kez daha hatırlatayım. Saadet Hanım çok güzel 
örnekler verdi. Arkadaşlar, felaketteki boyut üzerinden bir siyaset diskuru üretmeye çalışmak artık 
geçerli bir şey olmamalı. Çünkü “İklim Krizi” dediğimiz şey, hepimizi… Geçen hafta Balıkesir’i ve 
Zonguldak’ı vurdu. Yani buradan bize yakışır mı “Oradaki Belediyecilik ne iş yapıyor, nasıl 
Belediyeci bunlar?” Yakışır mı? Hiçbirine yakışmaz, hiçbirimize yakışmaz; ama bunlar başımıza 
gelecek, bunları daha fazla yaşayacağız. Biz o yüzden “Güvenli yaşam” diyoruz, o yüzden “Dirençli 
kent” diyoruz, o yüzden önceliğimizi buna veriyoruz; ama bunun üzerinden siyasi diskur geliştirmek 
çok kolaycılığa kaçmak olur, doğru değil; ama şunu söylememe izin verin Değerli Arkadaşlar, çöp 
toplanır, çukur kapatılır, çamur çürütülür ve fakat eğer hukukun üstünlüğünü yok etmişseniz bir 
memlekette, eğer adaleti yok etmişseniz, eğer ekonomiyi mahvetmişseniz, onları neyle telafi 
edeceksiniz? Çukuru doldurduk, çamuru çürüttük, çöpü topladık. Şimdi Burçin Hanım çok güzel bir 
örnek verdi. Dedi ki; “Biz, eşitsizlikte…” şey, “Yağmurda, çamurda yürümekte eşitlendik.” Ben ona 
bir hatırlatma yapmak istiyorum. Türkiye’de 15 milyon emeklinin yarısından fazlası 7500 lira maaşla 
hayatını geçindiriyor. Türkiye’de 6 milyon insan asgari ücretle çalışıyor. Değerli Arkadaşlar, 30 
milyondan fazla insan bu memlekette yoksullukta, sefalette eşitlendi. Dikkatinizi çekerim, yoksullukta, 
sefalette eşitlediniz. Önce bunu soracağız, önce bunu soracağız. Değerli Arkadaşlar, biz bataklığa 
sürüklediğimizle ilgili bir ifade kullanıldı. Son sözlerimi bitirmeden birkaç şeyi daha paylaşmam lazım 
sizinle. Az önce paylaştığım bir tweeti buradan okuyarak sizle paylaşmak istiyorum. Değerli 
Arkadaşlar, dünyanın en ünlü seyahat rehberi Lonely Planet, İzmir’i 2024 yılında seyahat edilmesi 
gereken en iyi 10 şehir arasına dahil etti. Bu başarının nedenleri arasında şehrimizi 3 ayrı dilde tanıtan 
“Visitİzmir” mobil uygulamamız, İzmir’in dört bir yanında açtığımız turizm ofisleri ve tabii ki 
İzmir’in güzellikleri yatıyor. “İzmir’i bir dünya kenti yapacağız” demiştik. Söz verdik, yaptık. İzmir’in 
30 ilçesini yeniden keşfetmek için VisitIzmir.org sitemizi ziyaret edebilir ve mobil uygulamamızı 
yükleyebilirsiniz. Bakın Lonely Planet 2024 seyahat edilmesi gereken en iyi 10 şehri hangileriymiş? 
Paris Fransa, Monreal Kanada, Çekya Prag, Mostar Bosna Hersek, ABD Philadelphia, Brezilya 
Manaus, Kenya Nairobi, Endonezya Jakarta, ABD Kansan City, Türkiye İzmir Değerli Arkadaşlar. Bu 
daha başlangıç. Bu şehri çok daha aydınlık bir geleceğe götüreceğiz, hem de hep beraber ve bu masal 
Değil Arkadaşlar, Lonely Planet. Masalları kim dinler, kim anlatır bilmem. Ben somut bir şey 
söylüyorum size. Değerli Arkadaşlarım, Mazbatamı aldığım günden bu yana, 5 yıl boyunca İzmir’in 
bu Egemenlik Meclisi’nde çok değerli bir şeyi başardık; Farklılıklarımızla uyum içinde, ortak bir amaç 
doğrultusunda çalışabilmeyi başardık. 5 yıldır aldığımız kararların %90’ından fazlası oybirliği ile 
alındı. Adalet ve Kalkınma Partisi ve Milliyetçi Hareket Partisi Meclis Üyelerimize teşekkür 
ediyorum. Dün olduğu gibi yarın da İzmir için aşkla çalışacağız. Hiç kuşkunuz olmasın, o aşkta şu 
kadarcık bir eksilme yok. Tersine, çalıştıkça büyüdü aşkımız.  Cumhuriyetimizin 100. yaşında, 
kurtuluşun ve kuruluşun şehri olan bu şehrin, güzel insanlarıyla, Cumhuriyetimizi ve onun erdemlerini 
ikinci yüzyılına gururla taşıyacağız. Bu Egemenlik Meclisi’nin çatısı altında demokrasiden asla 
vazgeçmeden, İzmir aşkıyla çalışan her birinizi saygıyla selamlıyor, her birinize içtenlikle teşekkür 
ediyorum. Biz Cumhuriyetiz, biz Mustafa Kemal ATATÜRK’ün İzmiriyiz. Bu ülke ve bu şehir için 
aşkla yüreği çarpan 4,5 milyonuz. İzmir biziz. Daima Cumhuriyet, daima demokrasi, daima İzmir. 
Birbirimizi alkışlıyoruz Değerli Arkadaşlar, 4,5 senenin sonunda hepinizi alkışlıyorum, hepinizi 
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alkışlıyorum. Emeğinize sağlık, helal olsun. Hepinizi alkışlıyorum. Arkadaşlarımı alkışlıyorum, 
çalışma arkadaşlarımı alkışlıyorum. Genel Sekreterimiz, Genel Sekreter Yardımcılarımız, Daire 
Başkanlarımız orada, Çok Değerli Çalışma Arkadaşlarım orada, Çok Değerli Adalet Kalkınma Partisi, 
Milliyetçi Hareket Partisi Meclis Üyelerimizi alkışlıyorum. Sizleri alkışlıyorum İYİ Parti, Cumhuriyet 
Halk Partisi iyi ki varsınız. Çok teşekkür ediyorum. Değerli Arkadaşlar, İzmir Büyükşehir Belediye 
Meclisi… 
LEVENT İŞLER (YAZI İŞLERİ VE KARARLAR DAİRESİ BAŞKANI): Önce Performans’ı bir 
oylayalım… 
BAŞKAN: Performans nerede? Evet, Değerli Arkadaşlar, 6 no’lu Komisyon Raporu, İzmir 
Büyükşehir Belediyesinin 2024 Mali Yılı Performans Programının oyçokluğu ile uygun bulunduğuna 
ilişkin Plan ve Bütçe Komisyonu Raporu. 6 no’lu Komisyon Raporu İzmir Büyükşehir Belediyesi 
2023 Mali Yılı Performans Programının oyçokluğu ile uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe 
Komisyonu Raporunun kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğuyla 
kabul edilmiştir, teşekkür ediyorum. 7 no’lu Komisyon Raporu; İzmir Büyükşehir Belediyesi 2024 
Mali Yılı Bütçe Tasarısı, 2024 Kasım Ayı 1. Birleşiminde tüm Meclis Üyelerimize dağıtılmıştır. 
Tasarının havale edildiği Plan ve Bütçe Komisyonu’nun hazırladığı ve bu Birleşimimizde 
Meclisimize sunulan 2024 Mali Yılı Bütçe Tasarısına İlişkin Komisyon Raporu görüşmelerimizin 
başında okunarak müzakereye açılmış ve tasarı üzerindeki görüşmeler tamamlanmıştır. İzmir 
Büyükşehir Belediyesi 2024 Mali Yılı Bütçe Tasarısının oylamasını başlatıyorum. Mustafa Tunç 
SOYER (Kabul), Taner KAZANOĞLU (Kabul), Serkan KALMAZ (Kabul), İlhan DAL (Kabul), 
Fikret AKTAŞ (Kabul), Mümtaz RODOS (Kabul), İbrahim Ulaş POLAT (Kabul), Bahar GÜRSUL 
(Kabul), Hüseyin ÜNAL (Kabul), Yahya YILDIZ (Kabul), Şamil Sinan AN (Kabul), Erhan 
UZUNOĞLU (Kabul), Cenap BÖRÜHAN (Kabul), Asker GÜNEŞ (Kabul), Saadet ÇAĞLIN 
(Kabul), Mustafa ÖZUSLU (Kabul), Birgül SURAL ÜNER (Kabul), Murat AYDIN (Kabul), 
Nilüfer BAKOĞLU AŞIK (Kabul), Serdar SANDAL (Kabul), İsmail SARI (Kabul), Yeşim 
TEKOĞLU (Kabul), Gamze Gül ÇAMUR (Kabul), İrfan ÖNAL (Kabul), Cindi Can POLAT 
(Kabul), Ali Rıza KÖÇER (Kabul), Burhan Suat ÇAĞLAYAN (Kabul), Deniz BEKTAŞ (Kabul), 
Ömer ŞENTÜRK (Kabul), Özkan YILDIZ (Kabul), Sıla İLGİ AKKAŞ (Kabul), Sultan İPEKLİ 
AKSOY (Kabul), Ali YILMAZ (Kabul), Çağlar GÜLEZ (Kabul), Halil ARDA (Kabul), Necati 
KIRMAZ (Kabul), İzel ZENGİNOBUZ (Kabul), İlhan ÖZKÖSE (Kabul), Emin AKSOY (Kabul), 
Mehmet ERİŞ (Kabul), Ufuk AYKOL (Kabul), Özay KAPTAN (Kabul), Mustafa GERÇEK 
(Kabul), Nazan DÖNMEZ (Kabul), Rıdvan KARAKAYALI (Kabul), Mehmet TÜRKMEN (Kabul), 
Oğuzhan ÖZŞAHİN (Kabul), Musa ÖZCAN (Kabul), Halil ÇULHAOĞLU (Kabul), Fatma 
ÇALKAYA (Kabul), Şerif SÜRÜCÜ (Kabul), Bülent KÖKLÜ (Kabul), Onur YİĞİT (Kabul), 
İbrahim Halil KILIÇ (Kabul), Memet MALTEPE (Kabul), Fikriye ARSLAN (Kabul), Ayhan KAYA 
(Kabul), Hüsniye YILDIRIM (Kabul), Hasan KORKMAZ (Kabul), Berkhan PARLAK (Kabul), 
Sefer TOPÇU (Kabul), Aybars YILDIRIM (Kabul), Fayıka ÖNER (Kabul), Nuri CAFEROĞLU 
(Kabul), Raşit DİRİM (Kabul), Hakan BARÇIN (Kabul), Alp ATAY (Kabul), Özan PARLAR 
(Kabul), Ahmet İNANLI (Kabul), Feridun YILMAZLAR (Kabul), Refik SÜREN (Kabul), Sevgi 
KANDEMİR (Kabul), Raife KARABATAK (Kabul), Fikret MISIRLI (Kabul),  Tarkan Fikret 
ÇALIK (Kabul), Kemal SEVİNÇ (Kabul), Halil AKBULUT (Kabul), Nezih ÖZUYAR (Kabul), 
Sedat SARI (Kabul), Salih Atakan DURAN (Kabul), Hasan ÜNAL (Kabul), İbrahim ÖZKARA 
(Kabul), Mustafa SOLMAZ (Ret), Burçin Kevser SEVİL (Ret), İsa NEZİR (Ret), Mustafa Alper 
GÜLDALI (Ret), Fırat EROĞLU (Ret), Selma KISA (Ret), Hakan YILDIZ (Ret), Hıdır ALPTEKİN 
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(Ret), Ahmet Uğur BARAN (Ret), Özgür HIZAL (Ret), Hüsnü BOZTEPE (Ret), Göksel DİNÇER 
(Ret), Yusuf DEMİRCİOĞLU (Ret), Ali GÖNEN (Ret), Şevket HASIRCI (Ret), Murat ÖNCEL 
(Ret), Metin YAŞAR (Ret), Okan BİLDİRİCİ (Ret), Çile ÖZKUL (Ret), Ayşegül DURAN TÜRKER 
(Ret), Ali AYYILDIZ (Ret), Mehmet PINAR (Ret), Barış BÜKÜLMEZ (Ret), Semih YALIN (Ret), 
Erol ÇOMAK (Ret), Ümit CİNGÖZ (Ret), İsmail EKEROĞLU (Ret), Ertuğrul AKGÜN (Ret), Sema 
YEŞİLÇİMEN (Ret), Hakan ERTANE (Ret), Hakan ŞİMŞEK (Ret) 
 

2024 MALİ YILI BÜTÇE KARARNAMESİ 
 
DİVAN KÂTİBİ: Madde 1- Belediye birimleri için “(A) Ödenek Cetvelinde”  gösterildiği gibi 
toplam 45.100.000.000,00 TL'lik ödenek verilmiştir. 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: Madde 2- Belediye bütçesinin gelirleri “(B) Gelirlerin Ekonomik 
Sınıflandırması”  cetvelinde gösterildiği gibi toplam 39.800.000.000,00 TL olarak tahmin 
edilmiştir.  
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: Madde 3- 2024 Yılı gider bütçesinde yer alan 45.100.000.000,00 TL 
ödeneklere, gelir bütçesinde tahmin edilen 39.800.000.000,00 TL gelirler ile Finansmanın 
Ekonomik Sınıflandırması tablosundaki 5.300.000.000,00 TL Net Finansman karşılık 
gösterilmek suretiyle toplam 45.100.000.000,00 TL'lik bütçede denklik sağlanmıştır.  
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: Madde 4- Gelirlerin Yasal Dayanakları (C) cetvelinde gösterilmiştir. Yasal 
dayanağı bulunmayan gelir tahsil edilemeyecektir.  
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: Madde 5- (G) cetvelinde nicelik ve niteliği gösterilen yatırım projeleri için üst 
yönetici, hükmü birden çok yılı kapsayan sözleşme yapmaya yetkilidir. 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: Madde 6- 6245 sayılı Harcırah Kanununun 8’inci maddesi gereğince memur 
ve hizmetli olmayanların yurt içi ve yurt dışı gezi ve görevlerinde verilecek günlük ve yol 
giderleri bağlı (H) cetvelinde gösterilen miktarlar üzerinden ödenecektir. 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: Madde 7-  Bütçe aşağıda belirtilen cetvellerden oluşur: 
A-Ödenek Cetveli (A) (Örnek-14) 
B-Gelirlerin Ekonomik Sınıflandırması (B) Cetveli (Örnek-15) 
C-Finansmanın Ekonomik Sınıflandırması Cetveli (Örnek-16) 
Ç-Gelirlerin Yasal Dayanağını Gösterir ( C) Cetveli (Örnek-17) 
D-Çok Yıllı Gider Bütçesi Cetveli (Örnek-18) 
E-Fonksiyonel ve Ekonomik Sınıflandırma  Düzeyinde İzleyen İki Yıl Bütçe Tahmini Cetveli 
(Örnek-8) 
F-Çok Yıllı Gelir Bütçesi Cetveli (Örnek-19) 
G-Çok Yıllı Finansmanın Ekonomik Sınıflandırması Cetveli (Örnek-20) 
H-Gelecek Yıllara Yaygın Yüklenmeleri Kapsayan Taahhütler (G) Cetveli  
(Örnek-21) 
I-Memur Olmayanlara Verilecek Yollukları  Gösterir (H) Cetveli (Örnek-22) 
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İ-İhdas Edilen Memur Kadrolarını Gösterir (K1) Cetveli (Örnek-23) 
J-İhdas Edilen Sürekli İşçi Kadrolarını Gösterir (K2) Cetveli (Örnek-24) 
K-237 Sayılı Taşıt Kanununa Göre Satın Alınacak Taşıtları Gösterir (T1) Cetveli (Örnek-25) 
L-Mevcut Taşıtları Gösterir (T2)  Cetveli (Örnek:26) 
M-Ayrıntılı Harcama Programı (Örnek:27) 
N-Finansman Programı (Örnek:28)  
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: Madde 8- Vergi, resim, harçların tahsil süreleri 2464 Sayılı Belediye Gelirleri 
Kanunu ile yol harcamalarına katılım payının tahsil süresi ise; 2464 sayılı Belediye Gelirleri 
Kanununun harcamalara katılma payları ile ilgili hükümlerinin uygulanmasına ilişkin 
yönetmeliğin 22. maddesi gereği Belediye Meclisince kararlaştırılır. 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: Madde 9- 5393 sayılı Belediye Kanunu'nun 18. maddesine göre, Beş Yıllık 
İmar Programı uygulanması, beldenin kalkınması bakımından yapılması uygun görülen işler 
için borçlanmada bulunmaya,  yapılmış veya yapılacak olan sözleşmelerde ek protokollerle 
değişiklik yapmaya Belediye Meclisi yetkilidir. 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: Madde 10- İmar Programının uygulanması, beldenin kalkınması bakımından 
uygun görülen iç ve dış kaynaklı borçlanmalarla ilgili olarak gerektiği taktirde teminat 
gösterme konusunda Belediye adına Büyükşehir Belediye Başkanı yetkilidir. 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: Madde 11-Belediyemizin 2024 Mali Yılı Bütçesinde finansmanın ekonomik 
sınıflandırmasında öngörülen iç borç tutarını aşmamak üzere, 2024 Mali Yılı Bütçesinde 
yatırım, kamulaştırma, ve diğer harcamalar için nakdi veya gayri nakdi kredi kullanılmak üzere 
bankalardan 2.200.000.000,00 TL' ye kadar, kredi ve finansal kiralamanın sağlanması ve 
kullanılması, borçlanmanın yapılması, kredi geri ödeme koşullarının belirlenmesi, kredi 
sözleşmesi üzerinde değişiklik yapılması ve kullanılacak olan kredi için gerekli garanti ve 
teminatların verilmesi ile bu işlerle ilgili her türlü sözleşme, taahhütname, protokol ve temlik 
sözleşmelerinin düzenlenmesi veya imzalanması, kredi ile ilgili her türlü yazışmalarda 
münferiden işlem yapılabilmesi için; 5393 sayılı Belediye Kanununun 68/e maddesi gereği 
Büyükşehir Belediye Başkanı yetkilidir. 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: Madde 12- Büyükşehir Belediye Başkanlığınca gösterilecek lüzum üzerine 
İZSU Genel Müdürlüğüne yaptırılacak yollardaki yağmur sularının uzaklaştırılması ve 
derelerin ıslahı bedelleri, su tesis bedelleri ile gerekli onarım tutarları, bakım ücretleri ve su 
sarfiyat bedelleri nakden veya mahsuben ilgili müdürlüğe ödenir. 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: Madde 13- Büyükşehir Belediye Başkanlığınca gösterilecek lüzum üzerine 
ESHOT Genel Müdürlüğü'ne yaptırılacak gerekli bakım onarım, mal ve hizmet alımı bedelleri 
nakden veya mahsuben ilgili müdürlüğe ödenir. 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: Madde 14- 4734 sayılı Kamu İhale Kanununun 3. maddesine göre Devlet 
Malzeme Ofisinden yapılacak olan alımlarda kredi avans ödemesi yapılır. 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
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DİVAN KÂTİBİ: Madde 15- Görevin niteliği gereği günün 24 saatinde devamlılık gösteren 
Zabıta, İtfaiye ve Güvenlik personelleri fazla çalışma ücretleri görevin yapılması esnasında veya 
görevden dolayı hastalanma, yaralanma ve sakatlanma hallerinde tedavileri süresince dahi 
ödenmeye devam olunur. Fazla çalışma ücretleri Bütçe Kanununda belirtilen miktarı 
geçmemek üzere Bütçe Kanunundaki en üst miktar uygulanır. Kanun gereği hak sahiplerine 
ödenir. 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: Madde 16- Bu kararname hükümleri 01 Ocak 2024 tarihinde yürürlüğe girer. 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: Madde 17- İş bu Bütçe Kararnamesi 17 (on yedi) maddeden ibaret olup; 
hükümlerini üst yönetici yürütür. 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
2024 Yılı Gider Bütçesini, kurumsal kodlaması yapılan her birimin, Fonksiyonel 
Sınıflandırmalarının 1. Düzeyi toplamları üzerinden oylamaya geçiyorum. 
DİVAN KÂTİBİ: Genel Sekreterlik Ödeneği Genel Kamu Hizmetleri 23.104.000,00-TL 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: Özel Kalem Müdürlüğü Genel Kamu Hizmetleri 34.480.000,00-TL 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: İnsan Kaynakları ve Eğitim Dairesi Başkanlığı Genel Kamu Hizmetleri 
455.717.000,00-TL 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: Bilgi İşlem Dairesi Başkanlığı Genel Kamu Hizmetleri 450.034.000,00-TL 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: Makine İkmal Bakım ve Onarım Dairesi Başkanlığı Genel Kamu Hizmetleri 
2.202.510.000,00-TL 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: Destek Hizmetleri Dairesi Başkanlığı Genel Kamu Hizmetleri, Kamu Düzeni 
ve Güvenlik Hizmetleri 3.068.518.000,00-TL 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: Teftiş Kurulu Başkanlığı Genel Kamu Hizmetleri 17.498.000,00-TL 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: İç Denetim Birimi Başkanlığı Genel Kamu Hizmetleri 12.957.000,00-TL 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: Strateji Geliştirme Dairesi Başkanlığı Genel Kamu Hizmetleri   
47.257.000,00-TL 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: Mali Hizmetler Dairesi Başkanlığı Genel Kamu Hizmetleri   
6.942.285.000,00-TL 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: 1.Hukuk Müşavirliği Genel Kamu Hizmetleri 78.683.000,00-TL 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: Basın Yayın ve Halkla İlişkiler Dairesi Başkanlığı Dinlenme Kültür ve Din 
Hizmetleri 319.228.000,00-TL 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
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DİVAN KÂTİBİ: Dış İlişkiler ve Turizm Dairesi Başkanlığı Genel Kamu Hizmetleri, Ekonomik 
İşler ve Hizmetler 54.031.000,00-TL 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: Çevre Koruma Kontrol Dairesi Başkanlığı Çevre Koruma Hizmetleri, Sağlık 
Hizmetleri 749.747.000,00-TL 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: Emlak Yönetimi Dairesi Başkanlığı Genel Kamu Hizmetleri    
142.703.000,00-TL 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: Etüd ve Projeler Dairesi Başkanlığı İskan ve Toplum Refahı Hizmetleri 
155.918.000,00-TL 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: Yapı İşleri Dairesi Başkanlığı İskan ve Toplum Refahı Hizmetleri 
2.578.818.000,00-TL 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: Muhtarlık İşleri Dairesi Başkanlığı Genel Kamu Hizmetleri    
308.387.000,00-TL 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: İmar ve Şehircilik Dairesi Başkanlığı Ekonomik İşler ve Hizmetler 
161.273.000,00-TL 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: Sosyal Projeler Dairesi Başkanlığı Genel Kamu Hizmetleri, Eğitim 
Hizmetleri, Sosyal Güvenlik ve Sosyal Yardım Hizmetleri 726.421.000,00-TL 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: İtfaiye Dairesi Başkanlığı Kamu Düzeni ve Güvenlik Hizmetleri 
1.047.681.000,00-TL 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: Kültür ve Sanat Dairesi Başkanlığı Dinlenme Kültür ve Din Hizmetleri 
562.407.000,00-TL 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: Satınalma Dairesi Başkanlığı Genel Kamu Hizmetleri 2.004.489.000,00-TL 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: Ulaşım Dairesi Başkanlığı Ekonomik İşler ve Hizmetler 2.777.939.000,00-TL 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: Raylı Sistem Dairesi Başkanlığı Ekonomik İşler ve Hizmetler 
4.969.739.000,00-TL 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: Park ve Bahçeler Dairesi Başkanlığı Dinlenme Kültür ve Din Hizmetleri 
2.239.772.000,00-TL 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: Yazı İşleri ve Kararlar Dairesi Başkanlığı Genel Kamu Hizmetleri 
42.555.000,00-TL 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 



93 
 
DİVAN KÂTİBİ: Zabıta Dairesi Başkanlığı Kamu Düzeni ve Güvenlik Hizmetleri 
453.489.000,00-TL 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: Sosyal Hizmetler Dairesi Başkanlığı Sosyal Güvenlik ve Sosyal Yardım 
Hizmetleri 1.898.182.000,00-TL 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: Gençlik ve Spor Hizmetleri Dairesi Başkanlığı Dinlenme Kültür ve Din 
Hizmetleri 341.340.000,00-TL 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: Mezarlıklar Dairesi Başkanlığı Genel Kamu Hizmetleri 658.247.000,00-TL 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: İklim Değişikliği ve Sıfır Atık Dairesi Başkanlığı Çevre Koruma Hizmetleri 
1.610.616.000,00-TL 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: Fen İşleri Dairesi Başkanlığı Ekonomik İşler ve Hizmetler   
5.405.102.000,00-TL 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: Yapı Kontrol Dairesi Başkanlığı Ekonomik İşler ve Hizmetler   
42.756.000,00-TL 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: Tarımsal Hizmetler Dairesi Başkanlığı Dinlenme Kültür ve Din Hizmetleri 
538.820.000,00-TL 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: Yapım İhaleleri Dairesi Başkanlığı İskan ve Toplum Refahı Hizmetleri 
38.701.000,00-TL 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: Harita Dairesi Başkanlığı İskan ve Toplum Refahı Hizmetleri   
89.204.000,00-TL 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: Sağlık İşleri Dairesi Başkanlığı Sağlık Hizmetleri 520.651.000,00-TL 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: Deprem Risk Yönetimi ve Kentsel İyileştirme Dairesi Başkanlığı Ekonomik 
İşler ve Hizmetler, İskan ve Toplum Refahı Hizmetleri 1.150.871.000,00-TL 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: Şehir Tiyatroları Şube Müdürlüğü Dinlenme Kültür ve Din Hizmetleri 
110.182.000,00-TL 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
DİVAN KÂTİBİ: Kent Arşivi, Müzeler ve kütüphaneler Şube Müdürlüğü Dinlenme Kültür ve 
Din Hizmetleri 67.688.000,00-TL 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
2024 Yılı Gelir Bütçesini, Ekonomik Sınıflandırmanın 1. Düzeyi üzerinden oylamaya geçiyorum. 
       
DİVAN KÂTİBİ: Ekonomik Sınıflandırmanın 1. Düzeyi; 
01- Vergi Gelirleri                                                             227.232.000,00-TL 
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03- Teşebbüs ve Mülkiyet Gelirleri                               1.622.759.000,00-TL 
04- Alınan Bağış ve Yardımlar ile Özel Gelirler                   852.000,00-TL 
05- Diğer Gelirler                                                         37.832.056.000,00-TL 
06- Sermaye Gelirleri                                                        119.450.000,00-TL 
09- Red ve İadeler (-)                                                             2.349.000,00-TL 
 
2024 Yılı Gelir Bütçesi Toplam                                    39.800.000.000,00-TL 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
2024 Yılı Finansmanın Ekonomik Sınıflandırmasının 1. Düzeyini genel toplamları üzerinden 
oylamaya geçiyorum. 
 
DİVAN KÂTİBİ: 
01- İç Borçlanma                                                          1.600.000.000,00-TL 
02- Dış Borçlanma                                                        1.400.000.000,00-TL 
03- Likidite Amaçlı Tutulan Nakit, Mevduat 
ve Menkul Kıymetlerdeki Değişiklikler                         2.300.000.000,00-TL 
 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
2024 Yılı Ayrıntılı Harcama Programını, üçer aylık dönemler itibariyle, Gider ve Mali Borç 
Ödeme toplamları üzerinden oylamaya geçiyorum.  
DİVAN KÂTİBİ: 
• Birinci Üç Aylık Dönem Tahmini            11.745.290.620,00-TL  
• İkinci Üç Aylık Dönem Tahmini              11.772.751.180,00-TL 
• Üçüncü Üç Aylık Dönem Tahmini           12.422.906.360,00-TL 
• Dördüncü Üç Aylık Dönem Tahmini       11.859.051.840,00-TL 
 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
2024 Yılı Finansman Programını, üçer aylık dönemler itibariyle, Gelir ve Mali Borçlanma ve 
Banka Mevcudu toplamları üzerinden oylamaya geçiyorum.  
DİVAN KÂTİBİ: 
• Birinci Üç Aylık Dönem Tahmini            11.752.034.870,00-TL  
• İkinci Üç Aylık Dönem Tahmini              11.773.531.450,00-TL 
• Üçüncü Üç Aylık Dönem Tahmini           12.420.712.390,00-TL 
• Dördüncü Üç Aylık Dönem Tahmini       11.853.721.290,00-TL 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir.               
DİVAN KÂTİBİ: 2024 Mali Yılı Tarife Cetvellerinde yer alan tarifelerin teklif edildiği şekliyle 
kabulü; 
BAŞKAN: Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 
Teşekkür ediyorum. Değerli Arkadaşlar, Gündemimizin sonuna gelmiş bulunuyoruz.  
SALONDAN: Performans… 
BAŞKAN: Oyladık, önce onu oyladık. Değerli Arkadaşlar… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Evet, evet.  
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V. TOPLANTIYA KATILAMAYAN MECLİS ÜYELERİNİN MAZERETLERİNİN 
GÖRÜŞÜLMESİ 
BAŞKAN: Toplantıya Katılamayan Meclis Üyelerinin Mazeretlerinin Kabulünü oylarınıza 
sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliğiyle kabul edilmiştir.  
 
VI. GÜNDEM DIŞI KONUŞMA TALEPLERİ 
BAŞKAN: Gündem Dışı Konuşma Talepleri olmadığına göre… 
 
VII. YEDİNCİ BİRLEŞİMİN GÜN VE SAATİNİN TESPİTİ VE KAPANIŞ 
BAŞKAN: Değerli Arkadaşlar, 7. Birleşimimiz 29 Kasım Çarşamba günü saat: 17.00’da. Herkesi 
saygıyla selamlıyorum. 
 
 
 
  
                                                                                                Mustafa Tunç SOYER                                                                                                                                                           
                                                                                                      Meclis Başkanı 
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